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Z á p i s n i c a 

z 15. zasadnutia (riadneho) Mestského zastupiteľstva v Nitre 

 

 

Dátum a miesto konania: Nitra, 14.12.2023  

Prítomní:                         podľa prezenčnej listiny  poslancov 

Ospravedlnení:   p. Vančo, p. Gut 

Neskorší príchod:    

 

 

 

P R O G R A M:  

 

 

1. Otvorenie 

 

2. Voľba pracovných komisií 

 

3. Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 181/95-MZ zo dňa                           

14.12.1995 v bode a), b), c)               mat. č. 19 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 79/2020-MZ zo dňa                            

26.05.2020        mat. č. 527/2020 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 147/2020-MZ zo dňa                            

18.06.2020 v bod 2)       mat. č. 557/2020 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 100/2021-MZ zo dňa                            

17.03.2021        mat. č. 801/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 147/2021-MZ zo dňa                             

22.04.2021           mat. č. 843/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 352/2021-MZ zo dňa                            

28.10.2021        mat. č. 1008/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 132/2023-MZ zo dňa                            

31.03.2023        mat. č. 121/2023 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 415/2023-MZ zo dňa                                  

19.10.2023                 mat. č. 315/2023  

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 424/2023-MZ zo dňa                            

19.10.2023            mat. č. 326/2023 
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Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 426/2023-MZ zo dňa                                  

19.10.2023 v bod a), b)                mat. č. 328/2023  

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestskej rady v Nitre č. 226/2023-MR zo dňa                                  

11.04.2023                 mat. č. 134/2023  

 

4. Návrh plánu kontrolnej činnosti na I. polrok 2024 

Spravodajca:  p. Štefan Štefek       mat. č. 359/2023 

 

5. Správa o výsledku kontroly Najvyššieho kontrolného úradu Slovenskej republiky 

(bez spravodajcu)        mat. č. 381/2023 

 

6. Návrh Dodatku č. 8 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o výške 

príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-

vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady                       

v školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry 

Spravodajca:  p. Miloslav Špoták      mat. č. 357/2023 

 

7. Návrh dodatku č. 7 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 11/2014 

o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení 

dodatkov č. 1,2,3,4,5 a 6 

Spravodajca:  p. Igor Kršiak      mat. č. 307/2023 

 

8. Návrh dodatku č. 8 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 10/2014 

o miestnych daniach v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, a 7 

Spravodajca:  p. Igor Kršiak      mat. č. 308/2023 

 

9. Informatívna správa ku konferencii Kreatívneho centra Nitra 

(bez spravodajcu)        mat. č. 379/2023 

 

10. Návrh viacročného rozpočtu  Mesta Nitry na roky 2024-2026 

(bez spravodajcu)        mat. č. 376/2023 

 

11. Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu 

obnovy a odolnosti pre projekt s názvom „Cyklotrasa – prepoj Krškany“  

(bez spravodajcu)        mat. č. 377/2023 

 

12. Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu 

obnovy a odolnosti pre projekt s názvom „Základná škola Topoľová – prestavba“ 

Spravodajca:  p. Igor Kršiak      mat. č. 362/2023 

 

13. Predlženie platnosti dokumentu Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta 

Nitry na roky 2015-2023 

(bez spravodajcu)        mat. č. 355/2023 
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14. Návrh „Zadanie pre Územný plán zóny Janíkovce I., Nitra“ 

Spravodajca:  p. Pavol Obertáš      mat. č. 353/2023 

 

15. Návrh na zmeny v členstve v Komisii MZ v Nitre pre životné prostredie, verejný 

poriadok a komunálne činnosti  

Spravodajca:  p. Pavol Obertáš      mat. č. 361/2023 

 

16. Návrh na zmeny v členstve v Komisii Mestského zastupiteľstva v Nitre pre územné 

plánovanie, architektúru, verejný priestor a investičnú činnosť 

Spravodajca:  p. Štefan Štefek       mat. č. 343/2023 

 

17. Návrh na zmeny v členstve v Komisii Mestského zastupiteľstva v Nitre pre kultúru, 

kreatívny priemysel a cestovný ruch 

Spravodajca:  p. Štefan Štefek       mat. č. 344/2023 

 

18. Návrh na predlženie funkčného obdobia konateľa obchodnej spoločnosti Nitrianska 

investičná, s. r. o.  

(bez spravodajcu)        mat. č. 380/2023  

 

19. Návrh časových plánov práce stálych komisií Mestského zastupiteľstva v Nitre na I. 

polrok 2024 

Spravodajca:  p. Peter Mezei      mat. č. 340/2023 

 

20. Návrh Dodatku č. 10 k Cenníku mesta Nitra v znení neskorších dodatkov 

Spravodajca:  p. Pavol Obertáš      mat. č. 374/2023 

 

21. Návrh na zrušenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 368/2019-MZ zo dňa 

21.11.2019 (zámer nakladania s majetkom vo vlastníctva mesta Nitra – JUDr. 

Rjabinin, Ing. Golovinská- usporiadanie vlastníctva pozemku, Súľovská ulica) 

Spravodajca:  p. Pavol Obertáš      mat. č. 360/2023 

 

22. Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 270/2023-MZ zo dňa 

19.06.2023 (Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra 

(odpredaj pozemku v k. ú.  Nitra – doc. Ing. Jozef Bojňanský, PhD. a manž. Ing. 

Tatiana Bojňanská)) 

Spravodajca:  p. Pavol Obertáš      mat. č. 368/2023 

 

23. Návrh na uzatvorenie Dodatku č. 1 k Zmluve o nájme nehnuteľností a o zriadení 

predkupného práva č. j. 1221/2021/OM zo dňa 27.07.2021, ktorého predmetom bude: 

 ukončenie a vyčíslenie rekonštrukcie budovy bývalého archívu na Ovocinárskej ul.                 

vo výške 40.063,25 € s DPH,  

 záväzok Nájomcu do 31.12.2024 zosúladiť skutkový stav rekonštrukcie s právnym 

stavom, 
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 záväzok Nájomcu do 5 rokov odo dňa uzavretia nájomnej zmluvy vykonať 

rekonštrukciu a stavebné práce týkajúce sa strechy a fasády budovy 

(bez spravodajcu)        mat. č. 378/2023 

 

24. Návrh na odovzdanie nehnuteľného majetku vo vlastníctve Mesta Nitra do správy 

(v k. ú. Nitra – ZŠ Krčméryho 22) 

Spravodajca:  p. Igor Kršiak      mat. č. 367/2023 

 

25. Návrh na bezodplatné nadobudnutie nehnuteľnosti do vlastníctva Mesta Nitra 

(stavebný objekt „SO 05 Distribučný rozvod vodovodu a prípojky vodovodu“ 

vybudovaný v rámci stavby „IBV Nitra, Čermáň – Hornočermánska ul.“) 

Spravodajca:  p. Pavol Obertáš      mat. č. 370/2023 

 

26. Návrh na odňatie časti nehnuteľného majetku (Komunitné centrum) vo vlastníctve 

Mesta Nitra zo správy ZŠ Ščasného Nitra-Dražovce a odovzdanie do výkonu správy 

spoločnosti Službyt Nitra, s. r. o. (v k. ú. Dražovce  - ZŠ Ščasného) 

Spravodajca:  p. Miloš Dovičovič     mat. č. 373/2023 

 

27. Návrh na udelenie súhlasu s podnájmom nehnuteľností – „Čistiarne odpadových vôd 

Nitra“ v k. ú. Dolné Krškany 

Spravodajca:  p. Miroslav Gut      mat. č. 369/2023 

 

28. Návrh na ukončenie Nájomnej zmluvy č. j. 702/2017/OM – Viktoria Falconer, 

Podhájska 36, 949 01 Nitra 

(bez spravodajcu)        mat. č. 375/2023 

 

29. Návrh na odkúpenie stavebného objektu do vlastníctva Mesta Nitra (JELENECKÁ 

living, s. r. o., stavebný objekt SO 204 vybudovaný v rámci stavby „Jelenecká“) 

Spravodajca:  p. Igor Kršiak      mat. č. 371/2023 

 

30. Návrh na odkúpenie nehnuteľností do vlastníctva Mesta Nitra (Nitra Invest, s. r. o., 

stavebné objekty a pozemky v lokalite PP sever na ul. Na Pasienkoch vybudované 

v rámci stavby „Pantera Retail Park“) 

Spravodajca:  p. Igor Kršiak      mat. č. 372/2023 

 

31. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve mesta Nitra (zmena nájomcu 

- v k. ú. Nitra, František Moravčík) 

Spravodajca:  p. Miroslav Gut      mat. č. 365/2023 

 

32. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (v k. ú. Nitra – VBC 

Nitra s. r. o.) 

Spravodajca:  p. Pavol Obertáš      mat. č. 366/2023 
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33. Interpelácie 

 

34. Diskusia 

 

35. Návrh na uznesenie 

 

36. Záver 

 

 

 

1. Otvorenie 

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci, 

 

 

 skôr než otvorím rokovanie mestského zastupiteľstva, dovoľte aby nás v tomto 

predvianočnom období svojím vystúpením a koledami pozdravili detský folklórny súbor 

Borinka a folklórny súbor Furmani, ktorí pôsobia pri CVČ Domino pod vedením p. Mariana 

Hlavatého.  

 

Vystúpenie folklórneho súboru Borinka a Furmani. 

 

 

  Ďakujem v mene nás všetkých riaditeľovi CVČ Domino p. Hlavatému a členom 

folklórnych súborov za ich vystúpenie, za milé vianočné vinše a koledy. 

 

 

 

Vážené mestské zastupiteľstvo! 

 

 

  Otváram rokovanie 15. zasadnutia (riadneho) Mestského zastupiteľstva v Nitre,                        

na ktorom Vás všetkých srdečne vítam.  

 

Teraz pristúpime k prezentácii. 

 

 Podľa prezenčnej listiny je na dnešnom zasadnutí prítomných 29 poslancov, to znamená, 

že mestské zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. 
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2. Voľba pracovných komisií 

 

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 

 

 

Predkladám Vám návrh na vytvorenie návrhovej komisie, ktorá bude dozerať                                          

na hlasovanie o uzneseniach počas celého rokovania a priebežne písomne spracovávať 

uznesenia prijaté k jednotlivým bodom rokovania.  

 

Odporúčam ju zriadiť z poslancov mestského zastupiteľstva v tomto zložení: 

 

predseda návrhovej komisie:   p. Miloslav Hatala  

členovia  návrhovej komisie:   p. Jarmila Králová   

                                                 p. Katarína Welnitzová 

 p. Andrej Sitkey   

 p. Peter Košťál  

 

Má niekto z radov poslancov mestského zastupiteľstva  pripomienky alebo pozmeňujúci návrh? 

 

Hlasovanie č. 1 o návrhu na založenie návrhovej komisie 

 

prezentácia - 27 

za – 26 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Ďakujem. Konštatujem, že návrhová komisia bola /jednomyseľne/ schválená. Žiadam týmto 

členov návrhovej komisie, aby začali svoju činnosť. 

 

       

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 

 

 Program dnešného zasadnutia je uvedený v pozvánke, ktorá Vám bola spolu                                       

s materiálmi zaslaná do cloudového úložiska Wy Drive. Pozvánka Vám bola doručená                           

aj v písomnej podobe do osobných priečinkov poslancov.  

 

Dodatočne Vám boli do Wy Drivu zaslané nasledovné materiály: 

 

- mat. č. 387/2023 „Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 454/2023-

MZ zo dňa 16.11.2023 (nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra - prenájom 

plynových kotolní a HUP na Mestskej tržnici v Nitre (Nitrianska teplárenská spoločnosť,                   

a. s.))“, 
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- mat. č. 388/2023 „Návrh Dodatku č. 4 Rozpočtových pravidiel Mesta Nitry“, 

- mat. č. 390/2023 „Návrh na riešenie návratnej finančnej výpomoci Nitrianskej investičnej                     

s. r. o. poskytnutej  na účel predfinancovania úhrad faktúr za zhotovenie diela  Diely III. 

Nitra, BD Kmeťkova ulica Územie „B“ C-307 Tokajská, Nitra + TV- bytový dom 33 b. j. 

financovaných z úverov poskytnutých ŠFRB a dotácií poskytnutých Ministerstvom dopravy 

a výstavby SR základe zmluvy č. j. 1312/2022/OM zo dňa 13.6.2022.“, 

- mat. č. 386/2023 „Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2023“, 

- mat. č. 389/2023 „Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov z mechanizmu 

na podporu obnovy a odolnosti pre projekt s názvom „Koncepcia rozvoja nabíjacej 

infraštruktúry pre elektrické vozidlá v meste Nitra“, 

- mat. č. 391/2023 „Informatívna správa o doručení petície „Zachráňme Kreatívne centrum 

Nitra“, 

 

ktoré navrhujem v prečítanom poradí zaradiť za pôvodný bod 32, teda pred bod Interpelácie. 

 

Upozorňujem, že všetky dodatočne zaslané materiály, neboli prerokované v MR.  

 

 Ďalšie materiály, ktoré neboli prerokované v mestskej rade, a preto na ich zaradenie                     

- potvrdenie do programu je v súlade s rokovacím poriadkom mestského zastupiteľstva 

potrebný súhlas nadpolovičnej väčšiny všetkých poslancov sú materiály uvedené v programe 

pod nasledovnými por. číslami: 

 

- por. č. 5 „Správa o výsledku kontroly Najvyššieho kontrolného úradu Slovenskej republiky“, 

mat. 381/2023, 

 

- por. č. 9 „Informatívna správa ku konferencii Kreatívneho centra Nitra“, mat. 379/2023, 

 

- por. č. 11 „Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu                                 

na podporu obnovy a odolnosti pre projekt s názvom „Cyklotrasa – prepoj Krškany“, mat. 

377/2023,  

 

- por. č. 13 „Predlženie platnosti dokumentu Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja 

mesta Nitry na roky 2015-2023“, mat. 355/2023, 

 

- por. č. 18 „Návrh na predlženie funkčného obdobia konateľa obchodnej spoločnosti 

Nitrianska investičná, s. r. o“, mat. 380/2023, 

 

- por. č. 23 „Návrh na uzatvorenie Dodatku č. 1 k Zmluve o nájme nehnuteľností                                        

a o zriadení predkupného práva č. j. 1221/2021/OM zo dňa 27.07.2021, ktorého predmetom 

bude: 

 ukončenie a vyčíslenie rekonštrukcie budovy bývalého archívu na Ovocinárskej ul.                 

vo výške 40.063,25 € s DPH,  

 záväzok Nájomcu do 31.12.2024 zosúladiť skutkový stav rekonštrukcie s právnym stavom, 
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 záväzok Nájomcu do 5 rokov odo dňa uzavretia nájomnej zmluvy vykonať rekonštrukciu                

a stavebné práce týkajúce sa strechy a fasády budovy“, mat.  378/2023 

 a 

- por. č. 28 „Návrh na ukončenie Nájomnej zmluvy č. j. 702/2017/OM – Viktoria Falconer, 

Podhájska 36, 949 01 Nitra“, mat. 375/2023. 

Ďalej ste obdržali do Wy Driwu: 

 

- k mat. č. 376/2023 „Stanovisko HK mesta k návrhu rozpočtu Mesta Nitry na rok 2024                      

s výhľadom na roky 2025-2026“, ktorý je v programe uvedený pod por. č. 10,  

 

- Prílohu „Vyhodnotenie pripomienok k Návrhu dodatku č. 8 k Všeobecne záväznému 

nariadeniu mesta Nitry č. 10/2014 o miestnych daniach v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6,                 

a 7, mat. č. 308/2023, 

a 

- List zo dňa 8.12.2023 od firmy Aramis Real Estate SE adresovaný Mestu Nitra vo veci: 

„Uplatnenie pripomienok k predmetnému materiálu“, 

 

- uznesenie Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre územné plánovanie, architektúru, 

verejný priestor a investičnú činnosť č. 52/2023-KV zo dňa 06.12.2023 k mat. č. 343/2023 

„Návrh na zmeny v členstve v Komisii Mestského zastupiteľstva v Nitre pre územné 

plánovanie, architektúru, verejný priestor a investičnú činnosť“. 

 

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 

 

 Má niekto z poslancov mestského zastupiteľstva k takto predloženému návrhu  

pripomienky, prípadne iný návrh na zmenu programu? 

 

 

p. Obertáš - ja by som chcel požiadať, neviem, ako sa bude hlasovať, či anblok. Materiál č. 

389/2023 by som poprosil samostatné hlasovanie, keďže ani stanovisko komisie mobility, jedná 

sa o nabíjaciu infraštruktúru pre elektrické vozidlá v meste Nitra. Ako veľmi strohý materiál 

bez toho, aby to išlo aspoň do komisie mobility. A avizuje mi aj predseda, že oni tento materiál 

tiež nemali. Takže poprosím buď vyradiť alebo samostatne teda hlasovať a potom už rozhodne 

zastupiteľstvo. 

 

p. prednosta - tento materiál je zaradený do rokovania mestského zastupiteľstva kvôli tomu, 

že výzva, na ktorú chceme reagovať, sa uzatvára ku koncu roka, čiže nebude priestor na to                    

do schvaľovať potrebné schválenia. Zároveň upozorňujem, že v tom materiáli sú vytypované 

plánované pripájacie body, nie všetky z nich sa nevyhnutne budú realizovať. Tam sú totižto 

nastavené tak, že sú tam vybraté miesta, kde je zatiaľ možné realizovať elektrické prípojky                    

pre elektro autá a zároveň sú tam ale aj náhradné lokality. Čiže nie všetky z tohto materiálu                   

sa reálne budú realizovať. To, ktoré sa budú realizovať, samozrejme budú vybraté pred tým, 

ako podáme žiadosť. Toto uznesenie potrebujeme na to, aby sme sa vôbec mohli uchádzať                       
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o tieto finančné prostriedky. A podľa mňa momentálne nie je vhodný čas na to, tento materiál 

odkladať, lebo môžeme prísť o peniaze na to, aby sme vybudovali nabíjaciu elektro 

infraštruktúru pre elektrické vozidlá. Z tohto dôvodu naozaj si nemyslím, že by sa malo 

odkladať toto schvaľovanie. Zároveň, že tento materiál obsahuje všetky priestory, kde je 

momentálne relatívne jednoducho možné vybudovať túto elektrickú infraštruktúru. Takže 

neviem, čo iné by ako v tom materiáli ešte malo byť, než vytypované lokality, kde sa toto dá 

vôbec vybudovať.  

 

p. Obertáš - no teraz otázka k tomu, či to bude na úkor jestvujúcich parkovacích miest? Lebo 

takéto pokusy tu už boli, aj pred dvoma rokmi, aj tento rok. Dokonca aj firma ponúkala dokonca 

na poslednom VMČ Klokočina, a tiež sme to mali na úkor jestvujúcich parkovacích miest. To 

znamená, že nemáme ani zistené štatisticky, koľko elektromobilov bude využívať tie nabíjacie 

stanice, aká forma je, či zaberieme nejaké jestvujúce parkovacie miesta, kde nebude môcť bežne 

majiteľ klasického automobilu parkovať. Toto by stálo za zodpovedanie a toto sú presne otázky 

do komisie mobility. Vážení, takže buď sa mi dnes niekto k tomu vyjadrí, lebo jedna vec je 

schváliť, super. Kde sme boli doteraz? Neviem, teraz sme na to došli, že končí teraz termín a 

teraz sme na to došli, že hurá. A dajme to dodatočne. Ja by som poprosil vysvetlenie, keďže 

fakt ani komisia mobility o tom nemá vedomosť. 

 

p. prednosta - pokiaľ viem, tak tento materiál bol na komisii mobility predložený v utorok, 

kedy komisia nebola uznášaniaschopná. Mal byť na komisii ale komisia nebola 

uznášaniaschopná, malo to byť prerokované na komisii mobility. Kde sme boli doteraz. No celý 

tento materiál sa nepripravuje úplne z hodiny na hodinu, o tomto materiáli komunikujeme 

myslím od začiatku leta o tom, aby sme sa vôbec mohli uchádzať. Čiže aby sme rozumeli, my 

tu máme možnosť teraz z cudzích peňazí vybudovať infraštruktúru, aby vôbec ľudia žijúci na 

sídlisku, aby reálne vedeli využívať elektrické autá. Nemôžeme my očakávať, že ľudia začnú 

využívať na sídliskách elektro autá, keď tam nebudú mať infraštruktúru, na ktorej si môžu 

nabíjať. To je ako očakávať, že nech najprv v púšti začne rásť tráva a potom tam privedieme 

vodu, to je presne opačne, hej? Ľudia, ktorí bývajú na sídliskách, dnes nemajú možnosť si tie 

autá nabíjať, a ani si nebudú kupovať elektrické vozidlá. Čiže dnes očakávať, že v nejakom 

materiáli bude napísané, aký to bude mať dopad a koľko elektrických vozidiel to bude využívať, 

je absolútne nereálne. Je to presne z toho spôsobu fungovania, že keď s niečím nesúhlasím, tak 

sa budem tváriť, že má málo informácií. Takže prosím vás, toto naozaj môžeme si z cudzích 

peňazí zaplatiť. Vybudovať elektro nabíjaciu infraštruktúru na sídliskách, aby reálne obyvatelia 

sídlisk mohli začať efektívne využívať elektrické vozidlá. Alebo keď nastane ten problém,                      

že zrazu ľudia už začnú na sídliskách využívať elektrické vozidlá, tak si to budeme od 

budúcnosti platiť za vlastné. 

 

p. Maruniak - my sme tento materiál aj posielali príslušným predsedom, výborom mestských 

častí na pripomienkovanie elektronicky. Takže máme nejakú spätnú väzbu a myslím si, že aj 

pán predseda komisie tam bol, ale nie som si teraz na 100 % istý v tom maily elektronickom, 

ktorý som rozposielal predsedom výboru mestských častí. Takže toto, čo som posielal vtedy. 
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p. Obertáš - skúsim na oboch, aj na pána prednostu, aj na pána Maruniaka. Pán Maruniak, my 

sme mali nejakú ponuku nejakej spoločnosti, ktorá by to realizovala na úkor jestvujúcich 

parkovacích miest. to si ja pamätám, že sme to mali na VMČ a dokonca aj u vás z kancelárie 

som s pánom hovoril. A to, že to tam je na úkor súčasných existujúcich miest, uznal aj on ako 

dobrú pripomienku a vie s tým pracovať. My sme zapojiť sa do nejakej výzvy vôbec nemali na 

VMČ. Ja si to teda určite nepamätám. Pán prednosta, myslíte, že na tie naše rozbité parkoviská, 

keď dáme dve nové elektro stanice, motivujeme kupovať ľudí drahé elektromobily. Bodaj by 

ste mali pravdu. Ľudia, sú vôbec radi, že majú nejaké auto a tie stavy parkovísk sú, aké sú. Ale 

super, keď tam môžeme mať niečo zadarmo. Zadarmo sme tu mali aj cyklostojany, pýtam                      

sa to využiteľnosť na tých cyklostojanoch, čo sú, resp. nie sú to cyklostojany, ale cyklogaráže, 

ako sú využité z cudzích peňazí? 

 

p. prednosta - čo sa týka cyklogaráži, poprosím pripraviť informatívnu správu na prvé, druhé 

zastupiteľstvo budúceho roka o ich využívanie a o tom, koľko ľudí využilo. Lebo naozaj tie 

cyklostojany vidím často dosť hojne zaplnené, áno, cyklogaráže, presne tak. Ja bývam                          

na Klokočine a vidím, že ako tam neparkujú škody 120, tam neparkujú autá, ako častokrát tam 

reálne vidím parkovať autá, ktoré sú drahšie, ako je hodnota môjho bytu. A ja si zase nemyslím, 

že to čo bráni ľuďom kúpiť si elektro autá, teda ľuďom, ktorí bývajú na Klokočine, že je to,                

že by si ich nemohli dovoliť. Ale neviem, či ste videli obrázky. Nehovorím, že každý si ho 

môže dovoliť, to určite nie, ale zase netvárme sa, že nikto, ani jeden kus človeka na Klokočine 

si to nemôže dovoliť. A to, čo som videl obrázky z iných miest, kde sa nabíja s predlžovačkami 

z okna, tak to asi neni úplne technické riešenie, ktoré by bolo pre nás prijateľné. Ako neviem, 

s čím je teraz problém, čo sa týka miesta, kde budú umiestnené. Dotácia na tieto peniaze sa týka 

iba vybudovania tých staníc na nabíjanie, ona sa netýka vybudovania nových parkovacích 

miest. To asi potom môžeme riešiť kedykoľvek v budúcnosti, lebo to je oproti tomuto relatívne 

malý náklad. Tak ja nevidím dôvod, aby sme teraz, keď máme možnosť z cudzích peňazí si to 

vybudovať, aby sme o to požiadali, aby sme si to schválili, aby sme tieto nabíjačky vybudovali. 

A keď bude potrebné budovať parkovacie miesta, nakoniec ich budujeme, ako aj v Starom 

meste a pod. a budujeme ich aj na Klokočine. Tak takto môžeme pokračovať. Ale aby sme teraz 

z dôvodu, že na Klokočine sa zoberie, ja neviem, či to je dokopy 30 miest, ak vôbec, aby sme 

teraz neschvaľovali 290 000 možných čerpať z eurofondov na vybudovanie elektrickej 

infraštruktúry. To mi príde úplne neprijateľná hodnota. 

 

p. Mezei - tak, ako povedal predo mnou pán prednosta, je to o tom, že vytvárame infraštruktúru 

a vytvárame možnosti pre tých obyvateľov, aby mohli využívať tento spôsob v doprave. O tento 

typ auta, ktorý má svoje určité prínosy tak, ako bolo povedané, nemôžeme očakávať, že niekto 

si ho kúpi, keď ho nebude mať ako nabíjať. A ja tiež poznám viacero ľudí, ktorí o tomto 

uvažovali, ale toto boli pre nich tie limity, a preto úplne pochopiteľné, že poďme do toho, 

poďme im vytvoriť tie možnosti. Zároveň to, že dnes to chceme odsúvať, je síce pekné, ale my 

máme nejaké termíny výziev a prídu iní žiadatelia, ktorí nám tieto alokácie vyfúknu. A potom 

sa budeme o tom vo februári baviť. A prečo sme to nepodali skôr? Prečo sme to nepodali v tom 

decembri? A prečo nám to niekto vyfúkol? Veď to je absolútny nezmysel, ale tak sme na to tu 

už asi zvyknutí v tomto zastupiteľstve. Čo sa týka ale aj tých klietok na bicykle, tak minule som 

sa práve nad tým zamýšľal, keď som išiel okolo nich, lebo boli celkom naplnené a presne je to 
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obdobná situácia, že vytvorili sme priestor na to, aby tí ľudia to mohli využívať. Bolo to 

častokrát znevažované, že načo nám to je a zrazu dnes to tí ľudia využívajú. A bol to presne 

tento postup alebo táto postupnosť krokov, že najprv vytvoríme tú ponuku a tí ľudia za tým 

prídu a majú možnosť využívať iné formy dopravy. 

 

p. Maruniak - našiel som si ten e-mail. 27. 10. som rozposielal ten návrh koncepcie predsedom 

VMČ Chrenová, VMČ Čermáň, VMČ Staré Mesto. Je tam pán Rathouský, pán Sitkey tam bol 

tiež. Takže tých, ktorých sa ten materiál dotýkalo to do 27. dostali. 

 

p. Obertáš - takže v komisii mobility to nebolo, vo VMČ bolo. Stanovisko VMČ Klokočina              

si vieme prečítať a nevidím to v materiáli, že je to na úkor jestvujúcich parkovacích miest, to 

tam nevidím. Prepáčte, zároveň nevidím spolufinancovanie. Je, nie je? My máme možnosť                     

za cudzie peniaze niečo postaviť. Spolufinancovanie. Ako to sú veci, ktoré mi možno v 

materiáli chýbajú. Možno som to ja prehliadol, niekto mi to pripomenie, že je to stopercentné 

financovanie cez fondy. Super, ale hovorím, mali sme tu ponuku firmy súkromnej, čo si ja 

pamätám, teda pán Maruniak, opravte ma. Ja som s tým pánom ešte u vás hovoril, bol to 

zástupca spoločnosti. Ak išli tie jednotlivé lokality, okej lokality boli, ale ja som sa bavil 

zástupcom spoločnosti, my sme mali ponuku nejakej spoločnosti. Nie, že mesto zapojí, ja 

nemám voči tomu nič, len prvá vec, ak by to išlo normálne cez komisiu mobility a možno keby 

v tom materiáli bolo všetko, čo teraz hovorím, tak okej. 

 

p. prednosta - akoby povedal pán Štefek, čítam s porozumením. A keď si otvorím ten materiál, 

sú tam presne fotky s Google máp, kde sú vyznačené tie parkovacie miesta, kde to má byť, kde 

to akože orientačne má byť urobené. Je tam úplne jasne nakreslené, že je to na jestvujúcich 

parkovacích miestach. Neviem asi, že či to tam malo byť ešte pod každou fotkou zvýraznené, 

neviem. Je to tam napísané priamo. Čo sa týka spolufinancovania, treba si uvedomiť, že keby 

nám rovno na to dal 50 % niekto a 50 % zaplatíme my, tak sme ušetrili 50 % na niečo, čo bude 

v budúcnosti nevyhnutné v každom jednom meste, na každom jednom sídlisku. Toto bude 

absolútne nevyhnutná súčasť každého sídliska v budúcnosti. A keď nám, keby nám na to rovno 

niekto dal 50 %, tak sme 50 % ušetrili.  

 

p. Maruniak - tam je 100 % spolufinancovanie. A čo sa týka tej spoločnosti, tak to bola 

spoločnosť, ktorá nám spracovávala tú koncepciu, to nebola spoločnosť, ktorá rieši tie 

nabíjačky, tak iba tak na správnu mieru to dať. 

 

p. Král - tak v prvom rade vedieme tú diskusiu k materiálu, ktorý nebol ešte ani schválený. 

Poďme si, prosím vás, odsúhlasiť najprv program. Bola tu relevantná otázka, že to nebolo 

prerokované v komisii mobility, bola na ňu odpoveď. Je teraz iba na pánovi poslancovi 

Obertášovi, či to chce zaradiť alebo nechce a bodka. Poďme schváliť program. Diskutujeme tu 

o materiáli, ktorý sme ešte ani neschválili.  

 

p. Greššo - nie, neschváli, nezaradili, ale jednou vetou len k tomuto materiálu. Výzva bola 

zverejnená 28. 4. 2023. Mail prišiel 27. 10. To je pol roka. Neviem. Myslím si, že sa to dalo 
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stihnúť určite skôr. Ale veď to je taký ten štýl roboty, ktorý tuto panuje, bohužiaľ. K inému som 

chcel. Navrhujem zaradiť materiál pod poradovým číslom 392/2023 za bod 9.  

 

Ak nie sú (ďalšie) pripomienky, dávam hlasovať o zaradení navrhovaných bodov                               

do programu: 

    

Hlasovanie č. 2 o návrhu zaradiť do programu  

- mat. č. 383/2023–1 „Návrh na riešenie financovania projektu Kreatívneho centra vo výške                   

9 027 315,17 €“, 

- mat. č. 391/2023 „Informatívna správa o doručení petície „Zachráňme Kreatívne centrum 

Nitra““, 

- mat. č. 392/2023 „Návrh na spolufinancovanie investície okružnej križovatky Hollého, 

Hviezdoslavova, Hanulova, Železničiarska v rámci stavby –Obytná zóna Pod Borinou“                  

(Pod Borinou, s. r. o., Šelpice 252, 919 09 Bohdanovce nad Trnavou, IČO: 51 440 105)“, 

- mat. č. 386/2023 „Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2023“, 

- mat. č. 388/2023 „Návrh Dodatku č. 4 Rozpočtových pravidiel Mesta Nitry“, 

- mat. č. 390/2023 „Návrh na riešenie návratnej finančnej výpomoci Nitrianskej investičnej                 

s. r. o. poskytnutej  na účel predfinancovania úhrad faktúr za zhotovenie diela  Diely III. Nitra, 

BD Kmeťkova ulica Územie „B“ C-307 Tokajská, Nitra + TV- bytový dom 33 b. j. 

financovaných z úverov poskytnutých ŠFRB a dotácií poskytnutých Ministerstvom dopravy 

a výstavby SR základe zmluvy č. j. 1312/2022/OM zo dňa 13.6.2022“,  

- mat. č. 387/2023 „Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre                                      

č. 454/2023-MZ zo dňa 16.11.2023 (nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra 

– prenájom plynových kotolní a HUP na Mestskej tržnici v Nitre (Nitrianska teplárenská 

spoločnosť, a. s.))“ 

 

prezentácia – 28 

za – 28 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 3 o návrhu zaradiť do programu  

mat. č. 389/2023 „Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov z mechanizmu                

na podporu obnovy a odolnosti pre projekt s názvom „Koncepcia rozvoja nabíjacej 

infraštruktúry pre elektrické vozidlá v meste Nitra“   

 

prezentácia – 27 

za – 23 

proti – 4 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený 
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Hlasovanie č. 4 o návrhu potvrdiť v programe 

- mat. č. 381/2023 „Správa o výsledku kontroly Najvyššieho kontrolného úradu Slovenskej 

republiky“, 

- mat. č. 379/2023 „Informatívna správa ku konferencii Kreatívneho centra Nitra“, 

- mat. č. 377/2023 „Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu 

na podporu obnovy a odolnosti pre projekt s názvom „Cyklotrasa – prepoj Krškany“,  

- mat. č. 355/2023 „Predlženie platnosti dokumentu Program hospodárskeho a sociálneho 

rozvoja mesta Nitry na roky 2015-2023“, 

- mat. č. 380/2023 „Návrh na predlženie funkčného obdobia konateľa obchodnej spoločnosti 

Nitrianska investičná, s. r. o.“,  

- mat. č. 378/2023 „Návrh na uzatvorenie Dodatku č. 1 k Zmluve o nájme nehnuteľností a                 

o zriadení predkupného práva č. j. 1221/2021/OM zo dňa 27.07.2021, ktorého predmetom 

bude: 

ukončenie a vyčíslenie rekonštrukcie budovy bývalého archívu na Ovocinárskej ul.                 

vo výške 40.063,25 € s DPH,  

záväzok Nájomcu do 31.12.2024 zosúladiť skutkový stav rekonštrukcie s právnym stavom, 

záväzok Nájomcu do 5 rokov odo dňa uzavretia nájomnej zmluvy vykonať rekonštrukciu                 

a stavebné práce týkajúce sa strechy a fasády budovy“, 

- mat. č. 375/2023 „Návrh na ukončenie Nájomnej zmluvy č. j. 702/2017/OM – Viktória 

Falconer, Podhájska 36, 949 01 Nitra“ 

 

prezentácia – 27 

za – 27 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Ak nie sú (ďalšie) pripomienky, dávam hlasovať o programe ako celku vrátane schválených 

zmien. 

 

Hlasovanie č. 5 o programe ako celku v rátane schválených zmien 

 

prezentácia – 27 

za – 27 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 Ďakujem. Konštatujem, že dnešný program rokovania bol  schválený a budeme sa 

ním riadiť. 
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Za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania určujem poslancov: 

 

p.  Martina Horvátha 

 

a 

 

p. Petru Ajdariovú 

 

 Overovateľmi zápisnice z 11. zasadnutia (mimoriadneho) mestského zastupiteľstva 

konaného dňa 19.10.2023 boli p. Miroslav Gut a p. František Hollý. Žiadam overovateľov, 

aby uviedli stanovisko k zápisnici. 

 

p. Hollý – zápisnicu z 11. rokovania mestského zastupiteľstva som si prečítal a bola 

vyhotovená v súlade s priebehom rokovania a preto som ju popísal. 

 

Poslanec Miroslav Gut uvedie stanovisko dodatočne na najbližšom zasadnutí mestského 

zastupiteľstva. 

  

 

 Overovateľmi zápisnice z 13. zasadnutia (mimoriadneho) mestského zastupiteľstva 

konaného dňa 16.11.2023 boli p. Miroslav Gut a p. Ladislav Turba. Žiadam overovateľov, 

aby uviedli stanovisko k zápisnici. 

 

p. Hollý – zápisnicu z 13. rokovania mestského zastupiteľstva som si prečítal a bola 

vyhotovená v súlade s priebehom rokovania a preto som ju popísal. 

 

Poslanec Miroslav Gut uvedie stanovisko dodatočne na najbližšom zasadnutí mestského 

zastupiteľstva. 

 

                       

Vážené mestské zastupiteľstvo! 

 

 

 Teraz pristúpime k prvému bodu rokovania. Kontrolu plnenia uznesení MZ vykoná              

Ing. Andrea Trojanovičová. 

 

p. Trojanovičová - predkladáme kontrolné správy k plneniu uznesení mestského zastupiteľstva 

a jedného uznesenia mestskej rady v prípade doplňujúcich návrhov alebo pozmeňujúcich                       

k plneniu nech sa páči. 

 

3. Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 181/95-MZ zo dňa                           

14.12.1995 v bode a), b), c)               mat. č. 19 
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Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 79/2020-MZ zo dňa                            

26.05.2020        mat. č. 527/2020 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 147/2020-MZ zo dňa                            

18.06.2020 v bod 2)       mat. č. 557/2020 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 100/2021-MZ zo dňa                            

17.03.2021        mat. č. 801/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 147/2021-MZ zo dňa                             

22.04.2021           mat. č. 843/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 352/2021-MZ zo dňa                            

28.10.2021        mat. č. 1008/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 132/2023-MZ zo dňa                            

31.03.2023        mat. č. 121/2023 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 415/2023-MZ zo dňa                                  

19.10.2023                 mat. č. 315/2023  

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 424/2023-MZ zo dňa                            

19.10.2023            mat. č. 326/2023 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 426/2023-MZ zo dňa                                  

19.10.2023 v bod a), b)                mat. č. 328/2023  

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestskej rady v Nitre č. 226/2023-MR zo dňa                                  

11.04.2023                 mat. č. 134/2023  

 

Hlasovanie č. 6 o uzneseniach ako celku 

- mat. č. 19 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 181/95-MZ zo dňa 

14.12.1995 v bode a), b), c)“ - uzn. č. 467/2023-MZ 

- mat. č. 527/2020 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre                                       

č. 79/2020-MZ zo dňa 26.05.2020“ - uzn. č. 468/2023-MZ 

- mat. č. 557/2020 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre                                           

č. 147/2020-MZ zo dňa 18.06.2020 v bod 2)“ - uzn. č. 469/2023-MZ 

- mat. č. 801/2021 – „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre                                  

č. 100/2021-MZ zo dňa 17.03.2021“ - uzn. č. 470/2023-MZ 

- mat. č. 843/2021 – „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre                                   

č. 147/2021-MZ zo dňa 22.04.2021“ - uzn. č. 471/2023-MZ 

- mat. č. 1008/2021 – „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre                                 

č. 352/2021-MZ zo dňa 28.10.2021“ - uzn. č. 472/2023-MZ 
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- mat. č. 121/2023 – „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre                                      

č. 132/2023-MZ zo dňa 31.03.2023“ - uzn. č. 473/2023-MZ 

- mat. č. 315/2023 – „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre                                    

č. 415/2023-MZ zo dňa 19.10.2023“ - uzn. č. 474/2023-MZ 

- mat. č. 326/2023 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre                              

č. 424/2023-MZ zo dňa 19.10.2023“ - uzn. č. 475/2023-MZ  

- mat. č. 328/2023 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre                                      

č. 426/2023-MZ zo dňa 19.10.2023 v bod a), b)“ - uzn. č. 476/2023-MZ 

- mat. č. 134/2023 „Kontrola plnenia uznesenia Mestskej rady v Nitre č. 226/2023-MR zo dňa 

11.04.2023“ - uzn. č. 477/2023-MZ 

 

prezentácia – 25 

za – 25 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

4. Návrh plánu kontrolnej činnosti na I. polrok 2024   mat. č. 359/2023 

 

Materiál uviedla Ing. Darina Keselyová, hlavný kontrolór mesta.  

 

Spravodajca:  p. Štefan Štefek   

 

Hlasovanie č.  7 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh  

plánu kontrolnej činnosti na  I. polrok 2024   

s c h v a ľ u j e  

Plán kontrolnej činnosti na I. polrok 2024 

 

U z n e s e n i e    číslo 478/2023-MZ 

 

prezentácia – 24 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

      

 

5. Správa o výsledku kontroly Najvyššieho kontrolného úradu Slovenskej republiky 

          mat. č. 381/2023 

 

Materiál uviedol Mgr. Erik Duchoň, náčelník Mestskej polície v Nitre.  

 

(bez spravodajcu)   
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Hlasovanie č. 8 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Správa 

o výsledku kontroly Najvyššieho kontrolného úradu Slovenskej republiky  

b e r i e   n a   v e d o m i e 

Správa o výsledku kontroly Najvyššieho kontrolného úradu Slovenskej republiky  

 

U z n e s e n i e    číslo 479/2023-MZ 

 

prezentácia – 24 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

       

 

6. Návrh Dodatku č. 8 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o výške 

príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-

vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady                       

v školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry 

          mat. č. 357/2023 

 

Materiál uviedla PaedDr. Drahoslava Bóňová, referentka školského úradu.   

 

Spravodajca:  p. Miloslav Špoták   

 

Hlasovanie č. 9 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh 

Dodatku č. 8 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o výške príspevku                     

na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-vzdelávacích 

zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v školských účelových 

zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry 

u z n i e s l o   s a   n a   v y d a n í 

Dodatku č. 8 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o výške príspevku         

na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-vzdelávacích 

zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v školských účelových 

zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry 

 

podľa predloženého návrhu 

 

U z n e s e n i e    číslo 480/2023-MZ 

 

u k l a d á 

vedúcej Odboru školstva, mládeže a športu MsÚ v Nitre 

zabezpečiť:  
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-   prostredníctvom referátu klientskeho centra  vyvesenie vydaného Dodatku č. 8 k Všeobecne      

záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o výške príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov 

a nákladov v školách, v školských výchovno-vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu 

nákladov a podmienky úhrady v školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Mesta Nitry na úradnej tabuli mesta Nitry 

                                                                                                                       T: do 10 dní  

 

- prostredníctvom referátu informačných technológií zverejnenie vydaného Dodatku č. 8           

k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o výške príspevku                                 

na čiastočnú  

úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-vzdelávacích zariadeniach            

a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v školských účelových zariadeniach            

v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry  na webovom sídle mesta Nitry  

                         T: do 30 dní 

                         K: referát organizačný 

 

prezentácia – 22 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

     

 

7. Návrh dodatku č. 7 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 11/2014 

o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení 

dodatkov č. 1,2,3,4,5 a 6       mat. č. 307/2023 

 

Materiál uviedol Ing. Róbert Petrík, projektový manažér KC. 

 

Spravodajca:  p. Igor Kršiak  

 

p. Kršiak - nemám ani otázky, nemám ani pozmeňujúci návrh, skôr by som apeloval na to, keď 

sme, alebo teda chceme byť moderná samospráva aj vo vzťahu k tej mediálnej kampani alebo 

informovanosti verejnosti. Tak, ako sme sa na mestskej rade pýtali, aby nám bol detailne 

nejakým spôsobom vykalkulovaný ten zvyšujúci sa poplatok za komunálny odpad, čo nikto 

nespochybňuje vzhľadom na narastajúce náklady. Tak, aby aj vhodne informačná kampaň 

prebehla vo vzťahu k verejnosti. Aby to nevyznelo tak, že to zvyšujeme o 8 EUR na osobu a 

zaokrúhlene atď. Pretože ten výpočet naozaj hovorí o nákladoch niekde na úrovni 47,5 eura                 

na osobu a takisto aj treba pripočítať tie náklady na možno likvidáciu čiernych skládok, 

veľkoobnovných kontajnerov, jarného jesenného upratovania, tak by bolo veľmi vhodné, keby 

naozaj mesto aj informovalo verejnosť, prečo k takémuto kroku zo strany mesta vôbec 

prichádza. 
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p. Špoták - ja tiež sa nemám žiadny pozmeňujúci návrh, len sa chcem doplňujúco opýtať, že či 

myslíme pri tomto navýšení aj na prípravu na množstevný zber, ktorý, pokiaľ sa nemýlim, jeho 

povinnosť zaviesť pre samosprávy od januára 2025. Zatiaľ toto nebolo posunuté. A náklady                 

s prípravou na množstevný zber hlavne na sídliskách budú nemalé. A či už počítame s touto 

prípravou v tom poplatku alebo na to budeme musieť hľadať ešte ďalšie zdroje? 

 

p. Petrík - pán viceprimátor, ja som to pri uvedení materiálu spomínal, myslím, že nemáte                 

na mysli množstevný ich zber, ale mechanicko-biologickú úpravu. 

 

p. Lančarič - v rámci kalkulácie tohto poplatku je tam malá rezerva práve na zabezpečenie 

prípadnej infraštruktúry, na zabezpečenie množstevného zberu, ale vzhľadom na to, že nie je 

ešte zatiaľ pevne stanovená metodika a nie sú k tomu ani vykonávacie vyhlášky a nevieme, ako 

bude presne sedieť táto povinnosť, tak je možné, že práve tento poplatok nepokryje všetky 

náklady, ktoré samospráva bude mať. Myslím tým vážiace zariadenia, myslím tým obnovu 

stojísk, možnože ohradenie, uzamknutie. Uvidíme, čo rok 2024 v tejto oblasti prinesie. Máličko 

sme sa snažili a na to myslieť, ale naozaj v tomto momente neviem nejak zodpovedne povedať 

to, že to bude kryté práve z tohto poplatku. 

 

p. Greššo - ja si dovolím povedať už dnes, že veľmi dobre vieme, že na mechanicko-biologickú 

úpravou tzv. ľudovo povedané mletie odpadu, ktoré nám už druhým rokom je posunutá 

účinnosť tohto zákona, ktorý uvádza mechanicko-biologickú úpravu do platnosti našťastie. 

Dovolím si tvrdiť a povedať, že už dnes vieme, že na to peniaze mať nebudeme z poplatku                   

za komunálny odpad, o ktorom dnes rokujeme, resp. o jeho navýšení. Odhadovaná suma. Stále 

hovoríme o odhadovanej sume, tak ako povedal pán Lančarič, nevieme presnú sumu dnes 

vypočítať. Je na úrovni zhruba 1,2 milióna na celý rok. Tzn. táto záťaž aj v zmysle predpisov, 

ktoré hovoria o tom, že samospráva má v rámci svojich nákladov a príjmov a výdavkov                         

na zabezpečovanie odvozu a likvidácie komunálneho odpadu hospodáriť vyrovnane. Teda 

prenesenie to, čo vyberie, má aj spotrebovať na túto činnosť. Je veľmi pravdepodobné, priam 

hraničiace s istotou, že o rok tu budeme k takémuto materiálu sedieť znovu. A budeme musieť 

a budeme nútení premietnuť aj tieto náklady do zvýšenia poplatku za komunálny odpad. Nie je 

to žiadna radostná správa, ani nikoho z nás to určite neteší, ale tieto náklady budú musieť byť 

premietnuté tak, ako do množstvového zberu, rovnako aj do paušálneho poplatku pre fyzické 

osoby, obyvateľov. Bohužiaľ, naozaj toto nie sú žiadne výmysly, toto sú absolútne podložené 

veci zo zákonov, z vyhlášok a z nariadení, ktoré prichádzajú na tie samospráv. Dokonca som 

mal možnosť čítať článok, kde už samosprávy naprieč celým Slovenskom pristupujú k takýmto 

úpravám, dokonca niektoré samosprávy oveľa, oveľa radikálnejšie. Tento prístup sme zvolili u 

nás tak, aby sa vytvorila, a to ani nehovoríme možno o rezerve. Ty si, pán vedúci, hovoril o 

nejakej malej rezerve, ona tá rezerva je možno len na papieri, nakoľko počas roka je veľmi 

veľký pohyb obyvateľstva, či už teda zomrelých, narodených, odídených, prídených do trvalého 

pobytu, že v podstate my ani presne na nulu nevieme hospodáriť. Čiže tá rezerva je len zdanlivá. 

A dnes nie je možné ju presne pomenovať. Ale tento poplatok k dnešnému dňu vytvára ten 

predpoklad, že budeme hospodáriť v rámci tejto činnosti a teda príjmov a výdavkov plus, mínus 

na nulu.  
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p. Lančarič - len v reakcii. Ja som o tej malej rezerve chcel aspoň trošku optimisticky hovoriť, 

ale skutočnosť je taká, že už pri vývoji v podstate príjmov a odhadov pre budúci rok medzi 

obdobím august, kedy sme chystali východiská do rozpočtu pre rok 2024 a skutočnými 

nákladmi za obdobie prvých 11 mesiacov 2023, tak je disproporcia viac ako 300 000 prospech 

nákladov. Tzn. v neprospech príjmov. Takže naozaj my, keď hovoríme o malinkej rezerve, je 

veľmi možné, že bude strovená práve v reálnych nákladoch pre rok 2024, pretože tie ceny                     

na trhu sú veľmi turbulentné. A čo sa týka NBÚ, teda tej mechanicko-biologickej úpravy. Ja to 

tu poviem na mikrofón, aby sme vedeli, čo nás čaká od toho roku 2025. Práve zdvihnutie 

nákladov na poplatky za odpad je vyvolané rozdielom medzi príjmami a výdavkami za rok 

2023 na úrovni 8 EUR na obyvateľa pri disproporcii 1 350 000. Predpokladaný náklad na NBÚ 

pre mesto Nitra od roku 2025 je 1. 320 000. Je to prepočet, ktorý vychádza z predpokladanej 

hodnoty zákazky mesta Trenčín v prepočte na množstvo odpadov mesta Nitra, pretože doteraz 

nikto si neodhadol alebo nedovolil odhadnúť práve reálne náklady na NBÚ. Takže my sa 

budeme baviť v budúcom roku pravdepodobne o veľmi podobnom navýšení nákladov na 

odpady pre obyvateľov. A samozrejme, tak, ako som aj hovoril na mestskej rade, možnože je 

čas začať sa baviť aj o menej populárnych opatreniach oblasti optimalizácie zberu odpadov, či 

už z pohľadu početnosti atď. atď. Buď budeme stále zvyšovať tie náklady alebo to pôjde na 

úkor početnosti služieb, možnože pri nižšom zdvihnutí týchto nákladov, ale to je debata pre rok 

2024. 

 

p. Greššo - len krátka reakcia. Naozaj chcem veľmi pekne poďakovať, pretože toto sú, myslím, 

že informácie, aj keď nie vôbec lichotivé a priaznivé, ktoré by malo obyvateľstvo počuť a 

vedieť o tom, že žiaľ nie z viny tohto zastupiteľstva, tieto náklady budú musieť rásť.  

 

p. Králová - odznelo to už mnoho informácií o tom, prečo treba zvýšiť poplatok za komunálny 

odpad. Za mňa tu ale neodznela jedna veľmi dôležitá informácia, a to je tá, že poplatok za 

komunálny odpad sa vlastne určuje alebo závisí aj od to, aká je cena skládkovného. A cena 

skládkovného sa odvíja od miery vytriedenia, od percentuálnej miery vytriedenia. Odznelo tu 

už to, že treba komunikovať to, prečo sa poplatok zvyšuje. Ja osobne som toho názoru, že medzi 

obyvateľmi treba viac komunikovať, najmä to a apelovať na nich, aby separovali odpad a tým 

pádom bude cena skládkovného trošku nižšia, tým pádom sa nebude musieť toľko navyšovať 

tento poplatok. Takže by som veľmi pekne chcela požiadať, aby celý budúci rok bolo medzi 

obyvateľmi komunikované, ako dôležité je odpad separovať, aby v ďalšom období tá cena 

rapídne nerástla. 

 

p. Greššo - určite Jarka, súhlasím s tým, že treba túto tému komunikovať a treba ju naďalej 

podporovať, aj keď my ako Nitra sme dnes v najlepšej cenovej hladine, nakoľko vyseparovaný 

odpad máme aj vďaka kompostárni, máme na dobrej percentuálnej úrovni. Tzn. tá cena 

skládkovného je v rámci spoločnosti NKS alebo to, čo platí spoločnosť za uloženie odpadu na 

najlepšej úrovni, aká zatiaľ môže byť. 

 

p. Lančarič - uvediem to len trošku technicky alebo technikálie. Cena uloženia odpadu na 

skládke platí mesto dvakrát. Jedenkrát platí fyzické uloženie odpadu na skládke za komerčnú 

cenu vysúťaženú vo verejnom obstarávaní. Teda tonu tuhého komunálneho netriedeného 
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odpadu. A poplatok, o ktorom sa bavíme, tzn. v závislosti od miery vytriedenosti platíme 

druhýkrát za tú istú cenu tonu odpadu envirofondu platíme štátu. A tam tá cena sa naozaj odvíja 

od miery vytriedenosti, tzn. momentálne sa mesto Nitra pohybuje v miere vytriedenosti je to 

okolo 47,3 %, ale tento poplatok sa odvíja v desiatkach percent, vždy po desiatke percent sa 

mení. Čím je miera vytriedenosti vyššia, tak tým je tento poplatok nižší. Momentálne sa bavíme 

o cene 18 EUR za tonu. Takže ešte raz, len aby sme tomu rozumeli, platíme skládke za uloženie 

ceny odpadu, to sa hýbe niekde okolo 38, 40 EUR za tonu a plus ešte platíme 18 EUR 

envirofondu za uloženie tej istej tony odpadu a dovolím si to nazvať trošku akoby takej akoby 

pokuty alebo vôbec to, že produkujeme toľko komunálneho odpadu. Takže u nás na jednej 

strane áno, to, čo hovorí pani poslankyňa, je potrebné triediť, na druhej strane nemyslím si, že 

je a nejakým spôsobom úplne šťastné vyvolávať očakávania v tom, že ten odpad bude lacnejší, 

keď budeme viac triediť, pretože aj to triedenie, s tým sú spojené určité poplatky. A na tretej 

strane je to, že nás, čo musí začať zaujímať do budúcna, je znižovanie ton tuhého komunálneho 

odpadu, tzn. produkcia odpadu sa musí znížiť. Nemôžeme ako mesto produkovať 28 000 ton, 

my musíme začať produkovať toho netriedeného odpadu menej, pretože ten nás stojí najviac 

peňazí. 

 

Hlasovanie č.  10 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh 

dodatku č. 7 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 11/2014 o miestnom poplatku 

za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5 a 6  

u z n i e s l o   s a   n a   v y d a n í 

Dodatku č. 7 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 11/2014 o miestnom poplatku      

za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5 a 6 

 

U z n e s e n i e    číslo 481/2023-MZ 

 

u k l a d á 

vedúcemu odboru miestnych daní a poplatkov 

zabezpečiť:  

- prostredníctvom referátu klientskeho centra služieb vyvesenie vydaného Dodatku č. 7 

k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 11/2014 o miestnom poplatku                 

za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5 a 6             

na úradnej tabuli mesta Nitry 

                                                  T: do 10 dní 

 

- prostredníctvom referátu informačných technológií zverejnenie vydaného Dodatku č. 7 

k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 11/2014 o miestnom poplatku                      

za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5 a 6             

na webovom sídle mesta Nitry 

                                              T: do 30 dní 

                                              K: referát organizačný 
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prezentácia – 26 

za – 24 

proti – 1 

zdržal sa – 1 

Návrh bol schválený. 

      

 

8. Návrh dodatku č. 8 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 10/2014 

o miestnych daniach v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, a 7   mat. č. 308/2023 

 

Materiál uviedol Mgr. Vladimír Petrík, vedúci odboru miestnych daní a poplatkov. 

Spravodajca:  p. Igor Kršiak  

 

p. Kršiak - dovolil by som si v mene poslaneckých klubov, troch poslaneckých klubov 

predložiť pozmeňovací návrh k tomuto materiálu. Prečítam a neskôr vysvetlím, čo sa týka § 4 

Sadzby dane zo stavieb. Budem čítať – „v ods. 1 písmeno a) upraviť sadzbu na 0, 75 EUR,                     

v písmene b) na 1 EUR, v písmene c) na 1, 50, v písmene d) na 1, 30, v písmene e) na 1, 30, v 

písmene f) na 1, 30, v písmene g) na 6, v písmene h) na 6 EUR, v písmene i) na 6 EUR. V § 5 

upraviť sadzby v písmene a) na 0 75, v písmene b) na 1 a v písmene c) 6 a v § 13 upraviť správca 

dane určuje sadzbu dane 2 EUR na osobu a prenocovanie, to je daň z ubytovania.“ Čo sa týka 

odôvodnenia tohto pozmeňovacieho návrhu, je asi taký, že vôľa alebo návrh tohto mesta 

smerujúci k zvyšovaniu dane možno v určitom okamihu vnímať ako legitímny, pretože to 

zvyšovanie daňovej povinnosti, jednak či už v zmysle našej legislatívy alebo v zmysle 

legislatívy Európskej únie sa takýmto tlakom na určitú úpravu daňovej zaťaženosti aj vyžaduje. 

Ale určite sa nedá stotožniť s nejakým paušálnym navyšovaním daňovej zaťaženosti 

obyvateľov mesta, hlavne čo sa týka bytov a rodinných domov, ktoré práve týmto 

pozmeňovacím návrhom chceme uchrániť pred ďalším zvyšovaním, pretože sme im minulý rok 

zvyšovali o 50 % túto daň z nehnuteľností a teraz tu bol v podstate návrh to dostať na 1 EUR 

za m2, čo by znamenalo v podstate ďalšie vyše 30 percentné zvyšovanie dane. A my dlhodobo 

tvrdíme, že pokiaľ k takémuto návrhu má prísť na úrovni mesta, tak by sme mali tým ľuďom aj 

ponúknuť určitú víziu, kde sa tieto zvýšené prostriedky alebo ich väčšia časť pretaví do 

kapitálových výdavkov tohto mesta a mestského rozvoja. Takže toto je základný dôvod, prečo 

tento pozmeňovací návrh predkladáme a síce v tých úpravách, kde dochádza k zvýšeniu alebo 

k nejakému zaokrúhľovaniu daní. Je vytvorený aj predpoklad nejakého finančného príjmu do 

rozpočtu, tak v týchto daniach naozaj tých 850 000 musíme nahradiť nejakým iným príjmom, 

čo samozrejme bude súvisieť aj s materiálom o schvaľovaní rozpočtu. Pretože na seba 

nadväzujú. Ale toho sme si plne vedomí. Predložením tohto pozmeňovacieho návrhu a teda 

záverom ešte raz potvrdím, že proste obyvateľom dane za nehnuteľnosti týkajúce sa bývania                

v rodinných domoch a bytoch naozaj zvyšovať na budúci rok nechceme.  

 

Ágh - ja by som teda poprosil, alebo teda čakal som, že či sa pán Petrík vyjadrí k tým zmenám 

a aký to bude mať dopad? Viem, že to bolo narýchlo a možnože to nemá prepočítané, možnože 

to už mal odkomunikované, má to prepočítané. Ale chcem teda vedieť, že či sa plus, mínus 

vyrovnáme tomu pôvodnému návrhu, pritom zmenenom mixe.  
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p. Petrík - samozrejme, máme to zrátané, teda mám to zrátané, lebo matematika je jednoduchá. 

Čiže musíme oproti predchádzajúcemu návrhu, ktorý máme na stole, odpočítať 400 000                          

za rodinné domy, pretože tam nenavrhujeme sadzbu upravovať. A to isté pri bytoch nemeniť 

sadzbu súčasnú, čiže tam je ďalších 450 000. Čiže čo sa týka dane z nehnuteľnosti, tak od tej 

sumy, ktorú som prečítal, musíme odrátať teda tých 850 000. Na druhej strane návrhom 

zvýšenia sadzby dane za ubytovanie si prilepšíme zhruba o 80 000, takže takéto vyhodnotenie 

predloženého návrhu pánom poslancom Kršiakom. No nieže na rovnakom. Oproti 

predkladanému návrhu o 770 000 ideme do mínusu. Čiže logicky vyplýva, že v rozpočte je 

potrebné nahradiť, ubrať z výdavkov 770.000 EUR. 

 

Hlasovanie č.  11 o pozmeňovacom návrhu p. Kršiaka, p. Štefeka a p. Obertáša -  

3. Doterajšie znenie § 4 ods. 1: 

„§ 4 

Sadzby dane zo stavieb 

 

(1) Správca dane určuje ročné sadzby dane zo stavieb za každý aj začatý m2 zastavanej plochy   

vo všetkých katastrálnych územiach mesta Nitry  nasledovne: 

 a) 0,75 €  za stavby na bývanie  a drobné stavby,  ktoré majú doplnkovú funkciu pre hlavnú 

stavbu, 

 b) 0,60 € za stavby na pôdohospodársku produkciu, skleníky, stavby pre vodné hospodárstvo 

stavby využívané na skladovanie vlastnej pôdohospodárskej produkcie vrátane stavieb na 

vlastnú administratívu, 

 c) 0,80 € za chaty a stavby na individuálnu rekreáciu,  

 d) 1,30 € za samostatne stojace garáže, 

 e) 1,30 € za stavby hromadných garáží,  

 f) 1,30 € za stavby hromadných garáží umiestnené pod zemou, 

 g) 5,20 € za priemyselné stavby, stavby slúžiace energetike, stavby slúžiace stavebníctvu,                                    

stavby využívané na skladovanie vlastnej produkcie vrátane stavieb na vlastnú 

administratívu,  

 h) 5,20 € za stavby na ostatné podnikanie a na zárobkovú činnosť, skladovanie a administratívu 

súvisiacu s ostatným podnikaním a so zárobkovou činnosťou,  

 i) 5,20 € za ostatné stavby neuvedené v písmenách a) až h),“ 

 

 nahradiť textom: 

„§ 4 

Sadzby dane zo stavieb 

 

(1) Správca dane určuje ročné sadzby dane zo stavieb za každý aj začatý m2 zastavanej 

plochy vo všetkých katastrálnych územiach mesta Nitry  nasledovne: 

a) 0,75 €  za stavby na bývanie  a drobné stavby,  ktoré majú doplnkovú funkciu                               

pre hlavnú stavbu, 

b) 1,00 € za stavby na pôdohospodársku produkciu, skleníky, stavby pre vodné  

hospodárstvo stavby využívané na skladovanie vlastnej pôdohospodárskej produkcie 

vrátane stavieb na vlastnú administratívu, 
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c) 1,50 € za chaty a stavby na individuálnu rekreáciu,  

d) 1,30 € za samostatne stojace garáže, 

e) 1,30 € za stavby hromadných garáží,  

f) 1,30 € za stavby hromadných garáží umiestnené pod zemou 

g) 6,00 € za priemyselné stavby, stavby slúžiace energetike, stavby slúžiace stavebníctvu,   

stavby využívané na skladovanie vlastnej produkcie vrátane stavieb na vlastnú 

administratívu,                                                                                  

h) 6,00 € za stavby na ostatné podnikanie a na zárobkovú činnosť, skladovanie                                   

a administratívu súvisiacu s ostatným podnikaním a so zárobkovou činnosťou,  

i) 6,00 € za ostatné stavby neuvedené v písmenách a) až h).“ 

4. Doterajšie znenie § 5 písm. a): 

§ 5 

Sadzby dane z bytov 

 

Správca dane ustanovuje ročné sadzby dane z bytov a  nebytových priestorov za každý                           

aj   začatý m2 podlahovej plochy vo všetkých katastrálnych územiach mesta Nitry  nasledovne: 

  a/   0,75 €   byty,  

  b/   1,00 €   nebytové priestory, ktoré neslúžia na podnikateľské účely, 

  c/   5,20 €   nebytové  priestory slúžiace na podnikateľské účely, 

 

nahradiť textom: 

§ 5 

Sadzby dane z bytov 

 

Správca dane ustanovuje ročné sadzby  dane z bytov a  nebytových priestorov za každý  

aj začatý m2 podlahovej plochy vo všetkých katastrálnych územiach mesta Nitry  

nasledovne: 

 a/   0,75 €   byty,  

 b/   1,00 €   nebytové priestory, ktoré neslúžia na podnikateľské účely, 

 c/   6,00 €   nebytové  priestory slúžiace na podnikateľské účely. 

 

5. Doterajšie znenie § 13: 

„§13 

Sadzba dane 

 

Správca dane určuje sadzbu dane 1,50 € na osobu a prenocovanie“ 

 

nahradiť textom: 

„§13 

Sadzba dane 

 

Správca dane určuje sadzbu dane 2,00 € na osobu a prenocovanie“ 
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prezentácia – 26 

za – 17 

proti – 0 

zdržal sa – 8 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 12 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh  

dodatku č. 8 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 10/2014 o miestnych daniach 

v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, a 7 

u z n i e s l o   s a   n a   v y d a n í 

Dodatku č. 8 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 10/2014 o miestnych daniach 

v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, a 7 vrátane nasledovných schválených zmien: 

 

3. Doterajšie znenie § 4 ods. 1: 

 

„§ 4 

Sadzby dane zo stavieb 

 

(1) Správca dane určuje ročné sadzby dane zo stavieb za každý aj začatý m2 zastavanej plochy   

vo všetkých katastrálnych územiach mesta Nitry  nasledovne: 

a) 0,75 €  za stavby na bývanie  a drobné stavby,  ktoré majú doplnkovú funkciu pre hlavnú 

stavbu, 

 b) 0,60 € za stavby na pôdohospodársku produkciu, skleníky, stavby pre vodné hospodárstvo 

stavby využívané na skladovanie vlastnej pôdohospodárskej produkcie vrátane stavieb                      

na vlastnú administratívu, 

 c) 0,80 € za chaty a stavby na individuálnu rekreáciu,  

 d) 1,30 € za samostatne stojace garáže, 

 e) 1,30 € za stavby hromadných garáží,  

 f) 1,30 € za stavby hromadných garáží umiestnené pod zemou, 

 g) 5,20 € za priemyselné stavby, stavby slúžiace energetike, stavby slúžiace stavebníctvu,                                    

stavby využívané na skladovanie vlastnej produkcie vrátane stavieb na vlastnú 

administratívu,  

 h) 5,20 € za stavby na ostatné podnikanie a na zárobkovú činnosť, skladovanie a administratívu 

súvisiacu s ostatným podnikaním a so zárobkovou činnosťou,  

 i) 5,20 € za ostatné stavby neuvedené v písmenách a) až h),“ 

 

 nahradiť textom: 

 

„§ 4 

Sadzby dane zo stavieb 

 

(1) Správca dane určuje ročné sadzby dane zo stavieb za každý aj začatý m2 zastavanej 

plochy vo všetkých katastrálnych územiach mesta Nitry  nasledovne: 

a) 0,75 €  za stavby na bývanie  a drobné stavby,  ktoré majú doplnkovú funkciu                               

pre hlavnú stavbu, 
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b) 1,00 € za stavby na pôdohospodársku produkciu, skleníky, stavby pre vodné  

hospodárstvo stavby využívané na skladovanie vlastnej pôdohospodárskej produkcie 

vrátane stavieb na vlastnú administratívu, 

c) 1,50 € za chaty a stavby na individuálnu rekreáciu,  

d) 1,30 € za samostatne stojace garáže, 

e) 1,30 € za stavby hromadných garáží,  

f) 1,30 € za stavby hromadných garáží umiestnené pod zemou 

g) 6,00 € za priemyselné stavby, stavby slúžiace energetike, stavby slúžiace stavebníctvu,   

stavby využívané na skladovanie vlastnej produkcie vrátane stavieb na vlastnú 

administratívu,                                                                                  

h) 6,00 € za stavby na ostatné podnikanie a na zárobkovú činnosť, skladovanie                                   

a administratívu súvisiacu s ostatným podnikaním a so zárobkovou činnosťou,  

i) 6,00 € za ostatné stavby neuvedené v písmenách a) až h).“ 

4. Doterajšie znenie § 5 písm. a): 

§ 5 

Sadzby dane z bytov 

 

Správca dane ustanovuje ročné sadzby  dane z bytov a  nebytových priestorov za každý                             

aj   začatý m2 podlahovej plochy vo všetkých katastrálnych územiach mesta Nitry  nasledovne: 

   a/   0,75 €   byty,  

   b/   1,00 €   nebytové priestory, ktoré neslúžia na podnikateľské účely, 

   c/   5,20 €   nebytové  priestory slúžiace na podnikateľské účely, 

 

nahradiť textom: 

§ 5 

Sadzby dane z bytov 

 

Správca dane ustanovuje ročné sadzby  dane z bytov a  nebytových priestorov za každý  

aj začatý m2 podlahovej plochy vo všetkých katastrálnych územiach mesta Nitry  

nasledovne: 

  a/   0,75 €   byty,  

  b/   1,00 €   nebytové priestory, ktoré neslúžia na podnikateľské účely, 

  c/   6,00 €   nebytové  priestory slúžiace na podnikateľské účely. 

 

5. Doterajšie znenie § 13: 

„§13 

Sadzba dane 

 

Správca dane určuje sadzbu dane 1,50 € na osobu a prenocovanie“ 

 

nahradiť textom: 

„§13 

Sadzba dane 
 

Správca dane určuje sadzbu dane 2,00 € na osobu a prenocovanie“ 
 

U z n e s e n i e    číslo 482/2023-MZ 

 

u k l a d á 

vedúcemu odboru miestnych daní a poplatkov 



27 
 

zabezpečiť:  

- prostredníctvom referátu klientskeho centra služieb vyvesenie vydaného Dodatku č. 8                     

k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 10/2014 o miestnych daniach v znení 

dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, a 7 na úradnej tabuli mesta Nitry 

                                      T: do 10 dní 

 

- prostredníctvom referátu informačných technológií zverejnenie vydaného Dodatku č. 8                  

k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 10/2014 o miestnych daniach v znení 

dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, a 7 na webovom sídle mesta Nitry 

                                                                                                T: do 30 dní 

                                                                                                K: referát organizačný 

 

 

prezentácia – 26 

za – 18 

proti – 0 

zdržal sa – 8 

Návrh bol schválený. 

 

 

9. Návrh na riešenie financovania projektu Kreatívneho centra vo výške 9 027 315,17 € 

          mat. č. 383/2023-1 

 

p. primátor - máme tu materiál 391/2023 a materiál 379/2023, ktoré pojednávajú síce rôznym 

spôsobom, ale o tom jednom kreatívnom centre. Je všeobecný súhlas spraviť spoločnú rozpravu 

k týmto trom materiálom.  

 

Materiál uviedol JUDr. Igor Kršiak, poslanec Mestského zastupiteľstva v Nitre. 

 

p. primátor - ja možno na úvod poviem, že na tom trošku antre. Predtým, než otvoríme 

diskusiu. Projekt kreatívneho centra nemal nikdy na ružiach ustlaté. Treba ale však povedať, že 

táto myšlienka prišla okolo roku 2014, takže skoro 10 rokov sa tu rozprávame o kreatívnom 

centre, o dôležitosti kreatívneho centra, o tom, prečo je to potrebné aj v našom meste. Rok 2016 

sa prvýkrát nachádza spomienka kreatívneho centra dôležitosti budovania kreatívneho 

priemyslu v prvom strategickom dokumente. Konkrétne sa jednalo o regionálnu integrovanú 

územnú stratégiu v roku 2016. Možno pre kontext uvediem, mnohí ste sedeli v zastupiteľstve, 

mnohí ste tu noví, vrátane mňa. Ešte v roku 2010 mestské zastupiteľstvo chcelo kino Palace 

predať, resp. tu boli úvahy o predaní kina Palace tak, aby tam vzniklo zdravotné stredisko. 

Nakoniec mestské zastupiteľstvo rozhodlo o tom, že sa predávať kino Palace nebude, tzn., že v 

týchto rokoch ešte stále nebolo jasné, kam ďalej sa pôjde s kino Palace. Následne v roku 2016 

sa dostalo kreatívne centrum aj do programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta Nitra 

a potvrdil sa tak strategický záujem o jeho vybudovanie a reálnu potrebu ešte bývalým vedením 

mesta Nitra, ako aj vtedajšími poslancami mestského zastupiteľstva. Veď veľa z vás tu vtedy 

sedelo v poslaneckých funkciách, či dokonca vo vedení mesta. Takže prečo to spomínam je, že 

to nie je otázka posledných troch, štyroch, piatich rokov. Je to otázka naozaj desiatich rokov, 
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kedy možno tí, čo rozbiehali samotnú myšlienku, ani neverili, že to dnes dospeje do toho, že 

máme dokončené budovy v kasárňach pod Zoborom, že máme hotové kino Palace, že sa 

inštalujú technológie, že sme počas virtuálnej fázy. Počas toho, ako sme budovali tieto budovy, 

tak prešlo workshopmi viac ako 1000 ľudí, že tam bol naozaj obrovský záujem a nakoniec sa 

vytvorila aj obrovská komunita, ktorá fandí celému kreatívnemu centru a tomuto priemyslu. A 

ešte v roku 2018 sa dokonca hovorilo o tom resp. boli tu zaručené informácie o tom, že výzva 

na podporu kreatívneho priemyslu nikdy nebude ministerstvom vyhlásená, že tieto peniaze 

budú použité na cesty a že na tom projekte ani už ďalej nemusíte pracovať. No našťastie opak 

bol pravdou. My sme to vtedy vyhodnotili veľmi správne. Posilnili sme realizačný tím a začali 

sme pracovať na príprave žiadosti o nenávratný finančný príspevok. Poviem, k tej 

pripravenosti, ako sme tu našli, bola skôr nepripravená, našli sme projektovú dokumentáciu na 

zateplenie kina Palace bez nejakej zásadnej zmeny, kde sme si jasne povedali, že musíme s tým 

niečo urobiť, že síce pôjdeme do rizika, ale že teda posilníme kreatívny tím alebo realizačný 

tím, ktorý na tom pracuje, že urobíme architektonickú súťaž. Nakoniec sa ukázalo, že toto bol 

naozaj správny krok, pretože vďaka tejto súťaži dnes budeme mať plnohodnotný priestor pre 

umelcov, pre ľudí, ktorí budú môcť využívať tento priestor naozaj zmysluplne, pretože všetky 

technológie alebo veľká časť technológií sa presunula dole do dolného poschodia. Spravilo sa 

tam multifunkčné hľadisko, takže z tých metrov štvorcových, ktoré sú tam, sa naozaj vyťažilo 

maximum tak, aby sa dal používať tento priestor aj pre komerčné účely a nebol iba jednorazovo 

orientovaný. V kasárňach na Zobore sme projektovú dokumentáciu dali na starosti dohodárom, 

čo nám býva častokrát vyčítané, nakoľko sme tieto náklady nemohli dať preplatiť v rámci 

projektu. Už to tu bolo povedané. Áno, ale tak, ako som už hovoril posledné roky, urobili sme 

to po dôkladnom zvážení, nakoľko nám z verejného obstarávania odskočil na poslednú chvíľu 

víťaz a z časového hľadiska sme boli teda postavení pred rozhodnutie ísť cestou dohodárov, 

ktorí pripravia projektovú dokumentáciu, alebo sme mali variantu, že celý projekt padá, pretože 

boli jasne nastavené indikácia na dve budovy, resp. dve centrá. Toto rozhodnutie aj potom, čo 

mi to naozaj stále dookola je vytýkané, hodnotím pozitívne. Keby sme sa takto nevydali, dne 

tu nemáme ani jednu, a ani ďalšie štyri budovy. A treba povedať, že toto konanie bolo 

skontrolované aj ďalšími orgánmi, ktoré v tejto veci jasne povedali, že sme nepochybili a že 

sme konali v zmysle zákona. Za veľké negatívum považujem, že sme do projektu nezahrnuli 

stavebný dozor. Áno, je to pravda, nasypem si popol na hlavu, považujem to za pozostatok 

procesu z minulých projektov, kde to bolo takto riešené, resp. neriešené štandardne, kde 

stavebný dozor jednoducho nefiguroval. A pokiaľ sme tento štandard zmenili, tak sme to v 

tomto projekte jednoducho opomenuli. V decembri 2019 bola úspešne podaná žiadosť na 

ministerstvá. 24. decembra bola zmluva o nenávratný finančný príspevok kreatívnemu centru 

účinná. Následne sme úspešne vysúťažili zhotoviteľov stavby a v priebehu roku 2022 sme 

podpísali zmluvy so zhotoviteľmi a začali sa práce na kine Palace a v štyroch budovách 

kasárňach pod Zoborom. Takto to znie veľmi jednoducho. Treba povedať, že sú to miliónové 

investície, sú to obrovské obstarávania, kde každá chyba, či už len malá, sa naozaj premieta 

značným spôsobom do financovania nášho mesta, keďže už len 1 % celkovej obstarávacej sumy 

je naozaj veľmi vysoké. A treba tu povedať, že sme čelili Covidu, vojne na Ukrajine, či 

spomínanej inflácii, kde sme nakoniec a podarilo sa nám vyrokovať pokračovanie v týchto 

zmluvách, sa naozaj podľa mňa adekvátnych podmienok, kde sa hovorí o indexácii na úrovni 

5,5 %. Pokiaľ si správne pamätám a nie 30 %. So všetkým sme sa dokázali popasovať a podali 
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sme zmenové konania na ministerstvo kultúry tak, aby sme tieto riziká neniesli na našich 

pleciach. Dnes dostávame informácie, že zmenové konania nám začínajú byť odsúhlasené, 

treba povedať, že áno, aj pre ministerstvo to bolo niečo nové. Treba povedať, že dlhé roky sa 

tu neimplementoval takýto projekt takéhoto významu s takýmto financovaním. A áno, ako to 

už býva pri historických budovách, počas realizácie sa odhalilo viacero nedostatkov, s ktorými 

sme sa museli vysporiadať. Dnes ale teda práce finišujú názory okolnostiam, ktoré sme dokázali 

prekonať všetky ťažkosti. Ktoré tento veľký projekt so sebou priniesol. Treba povedať, že išli 

sme aj do toho rizika, že áno, kino Palace spravíme tak, že je tu riziko, že nájdeme, že pamiatkari 

nám tam nájdu, pamiatky, ktoré jednoducho pretiahnu celý ten proces. Nakoniec sa ukázalo, že 

aj do tohto rizika, keď sme išli, že sa ukázal správne, že sme to vyhodnotili ako správne riziko, 

ktoré sme boli ochotní postúpiť. A dnes je teda kino Palace hotové. Ale aby sme sa nezamerali 

iba na stavby, tak poviem, že popritom všetkom prešlo workshopmi v rámci virtuálnej fázy viac 

ako 1000 ľudí, ktorí len potvrdzujú dopyt po takýchto službách. Personálne sme posilnili 

realizačný tím v tomto roku ešte o našich internistov. Tak, aby sme stihli procesy a byrokraciu 

spojenú s ukončením tejto fázy. V tomto momente sa chcem aj touto formou poďakovať celému 

realizačnému tímu KCN alebo Kreatívnemu centru Nitra a zamestnancom na mestskom úrade, 

ktorý na tomto projekte participovali, pracovali a pracujú pod obrovským tlakom a ja si ich 

prácu nesmierne vážim. Treba si uvedomiť, že ide o jednu z najväčších investícií do kultúry za 

posledné desiatky rokov v našom meste. Áno, musím povedať, že ešte raz, kto robí, robí aj 

chyby. Samozrejme, v tomto projekte boli, my si ich otvorene priznávame, ale hovoríme, že 

sme to robili najlepšie, ako sa len dalo, tak isto aj ministerstvo kultúry sa snažilo nám vyjsť 

maximálne v ústrety. Ešte raz, kto robí, robí aj chyby. Tých zmenových konaní, tu bolo naozaj 

veľmi veľa, ten projekt bol veľmi, veľmi náročný. Dnes chcem povedať, že to v zastupiteľstve 

časť poslancov naozaj naťahuje, že ste mi zobrali kompetencie ohľadom nakladania s 

investičnými akciami, urobilo absolútnu neistotu. Či už je to v realizačnom tíme, či už je to u 

dodávateľov. Vôbec to nepomohlo tejto situácii, pretože ide o komplikovaný projekt a ešte o to 

viac ste ho sťažili, tá atmosféra v tom projekte je naozaj, naozaj veľmi ťažká. Ja sa úprimne, 

keby nešlo o takýto srdcový projekt, ktorý priľnul zamestnancom na našom úrade, tak za 

normálnych okolností by už boli dávno preč, pretože by im to za to nestálo. Ale ten odkaz toho, 

že sa konečne v kreatívnom priemysle, že sa v kultúre pohne naše mesto. Ďalej ich stále ženie, 

aj napriek tým negatívnym narážkam, tej negatívnej atmosfére, ktorá tu panuje. A dnes poviem, 

áno, obrovská škoda, že sme sa k tomu nepostavili v pondelok, že ste neotvorili zastupiteľstvo. 

Dnes každým dňom ten projekt, ako sa naťahuje, tak sa jeho dokončenie stáva rizikovejším a 

rizikovejším. Dnes už treba povedať, že je to tak na hrane, že vám nikto negarantuje úspešné 

dokončenie tohto projektu, už nikto. Dnes sme už takto na hrane. 

 

p. Greššo - krátko k tebe. Otvorene si priznávate chyby, vaše mediálne výstupy pán primátor, 

a teda kolegovia, poradcovia o tom absolútne nesvedčia. V petícii sa žiadne chyby nespomínajú, 

na internetovej stránke nikde. Dnes sme počuli prvýkrát z tvojich úst, že si otvorene priznávate 

chyby, tie chyby, o ktorých hovorila aj pani vedúca sekcie ministerstva kultúry, to sú 

nespochybniteľné veci, predsa to je prvá vec. Čiže dnes sme sa prvýkrát dozvedeli, áno, v tomto 

projekte sú chyby. Tie chyby dnes nevieme pomenovať a nevieme ich vyčísliť, tie vaše chyby. 

Pretože korekcie na úrovni 50, možno 100 %, uvidíme. Uvidíme, naozaj. To nevie dnes nikto 

povedať, ale už dnes zaznieva z vašich úst a ste si vedomí, že tie korekcie asi nejaké budú a 



30 
 

nejaké znamená v tomto projekte od milióna vyššie. Exkurz do histórie celého projektu bol fajn. 

To som rád, že sme si pripomenuli nejaké míľniky, ktoré k tomuto projektu prislúchajú. Treba 

ale povedať ešte jednu vec, že o týchto míľnikoch hlasovalo zastupiteľstvo, či už v tomto 

zložení alebo v inom zložení, ale zastupiteľstvo, ktoré tu sedí na týchto stoličkách a každý 1 

míľnik, to zastupiteľstvo odsúhlasilo. Prosím vás, nevkladajte poslancom, ktorí tu sedia alebo 

sedeli do úst to, že od začiatku bojovali proti kreatívnemu centru, že sú proti budovaniu kultúry 

alebo teda takéhoto kultúrneho stánku v našom meste. Celý tento problém vznikol až na základe 

toho, kedy sme sa dozvedeli, že celý projekt, dobre utajovaný projekt, pretože naozaj, keď si 

otvoríme stránku MsÚ alebo mesta Nitra, o ňom sa tam nedozvieme, ale že vôbec nič. Bol sakra 

dobre utajovaný a keď prišiel problém, tak zrazu bolo treba hasiť a vtedy sme sa k tomu stavali 

tak, že no počkajte, ale toto nie je také jednoduché. A požiadavka 18 poslancov absolútne 

legitímna na to, aby členovia z tohto poslaneckého zboru boli prítomní pri kontrole a pri riadení 

toho kreatívneho centra, je absolútne legitímna, to nie je vec, ktorú si teraz my, ideme tu 

rozdeľovať si funkcie alebo si ich ideme brať domov. To sú absolútne legitímne veci zástupcov 

obyvateľov tohto mesta. A na záver len chcem povedať exkurz, samozrejme pekne pripravený, 

ale veľmi rád by som bol, keby z tvojich úst odznievali exkurzy aj na iné témy. Zatiaľ sme za 

5 rokov nepočuli exkurz na žiadnu inú tému, pretože ako tu už bolo spomenuté a projekt 

minimálne porovnateľný, čo sa týka výšky investovaných financií, je aj spomínaná Tehelná a 

to nie je projekt môj, Kršiakov alebo kohokoľvek, to je projekt pre obyvateľov tohto mesta, 

ktorý si zastavil bez takéhoto exkurzu, pretože o ňom tu na tomto zastupiteľstve nepadlo ani 

slovo. A to je jedna z tém, o ktorých sa bavíme. A tých tém pred chvíľou pán poslanec Kršiak 

vymenoval niekoľko, ani jeden takýto exkurz do histórie, prípadne do budúcnosti ani jeden z 

tých tém nemala. 

 

p. primátor - áno, lebo primárne sa rozprávame o kreatívnom centre. Ja len poviem, že 

kreatívne centrum nie je utajovaný projekt, už to viackrát zaznelo. Kreatívne centrum má 

dokonca svoju vlastnú webovú stránku. A čo sa týka informácií alebo neinformovaní, myslím, 

že len v tomto roku prišlo viac ako 16 informatívnych správ alebo 16 správ, ktoré hovoria o 

kreatívnom centre. Prebiehalo pre aj nových poslancov, prebiehali stretnutia za účasti vedenia 

tohto projektu, kde ste boli pravidelne pozývaní, kde ste boli pravidelne pozývaní na stavby, 

takže naozaj týmto sa nemôžem stotožniť s touto informáciou.  

 

p. Kršiak - predbehol ma možno nejako Greššo v tom, že dnes zažívame prvýkrát aj nejakú 

sebareflexiu v tomto projekte, asi to už znamená nejaký ďalší krok, že očakávame nejakú 

korekciu. Toto je môj názor, ale možno len taký subjektívny, ale stále mi abstinuje to, že pri 

všetkých týchto správ, ktoré hovoríte pri webovej stránke, pri workshope, pri všelijakých týchto 

stretnutiach, nezaznievajú tieto riziká, zaznievajú len tie krásne blahoslavené veci, ktoré nás 

týmto projektom čakajú, ale žiadne riziká sa radšej nikdy nespomínajú. A to je to, na čo sme 

my upozorňovali, že tie riziká sú tu obrovské a jednoducho my dnes ani nevieme, či 

ministerstvo kultúry ešte má alokované prostriedky pre nás a nie sú použité napr. na podporu 

konfliktu na Ukrajine alebo podobne. Veľmi ma zarazilo to, akú kompetenciu majetkovú alebo 

inú sme vám zobrali, čo nebola doteraz alebo čo nebola štandardná alebo čo nie je štandardné 

v iných samosprávach a ktoré ohromilo tento projekt. To sa mi naozaj nezdá. A pokiaľ je možné 

ju definovať, tak ju definujme. Áno, vyhrážali sme sa tu veľakrát odchádzaním firiem zo 
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stavieb, ale nehnevajte sa, proces riadenia tohto projektu nie je na poslancoch. My sme vždy 

boli tí, ktorí sme síce robili ramená, ale konštruktívne pristúpili aj k indexácii, aj naviac prácam 

a stále hovorím, verejná mienka, ktorú som v rýchlosti vám sa snažil predstaviť hovorí, že 70-

80 % obyvateľov tohto mesta má veľmi chabé, až skoro žiadne informácie o tomto projekte, o 

rizikách tohto projektu, o potrebe, aké sa budeme musieť finančne a ekonomicky k tomuto 

projektu ďalších 5 rokov správať. A na to poukazujeme, že toto nie je jediná vec, na ktorej 

záleží v tomto meste. Každý tu má srdcovku a som veľmi rád, že to odznelo, že je to vaša 

srdcová záležitosť, pretože každý tu má nejakú srdcovú záležitosť, či je to Marta Rácová z 

oblasti školstva, či je to možno iný poslanec v oblasti kultúry, či je to Peťa Ajdariová, ako šéfka 

sociálnej bytovej komisie vo výstavbe bytov a prideľovania bytov. Konečne žiadateľom, 

ktorých máme, už neviem koľko rokov v databáze. Toto sú naozaj tie srdcové záležitosti aj 

iných. My sme na toto poukazovali a k tomuto sme si chceli sadnúť a viesť konštruktívnu 

debatu. Tá s nami vedená nebola doteraz. 

 

p. primátor - ja len poviem, že by som sa pobil za akýkoľvek projekt, ktorý by mi nedával 

zmysel v tom, že ho takýmto spôsobom torpédujete a takýmto spôsobom mu hádžete polená 

pod nohy. Treba povedať, že v jedinom projekte z eurofondov, kde mám oklieštené 

kompetencie, je zrovna kreatívne centrum. A treba povedať, že na krajských primátorov je to 

naozaj nonsens, mať to takto spravené.  

 

p. Obertáš - veľmi ma zarazili vaše záverečné slová, že dnes je to už vysoko rizikový projekt 

a nikto vám nevie garantovať jeho úspešné dokončenie. Pondelok, to ešte nebol vysoko rizikový 

projekt. Tri dni sa bavíme a už teraz na záznam poviete, že nikto vám nevie garantovať úspešné 

dokončenie a včera bola zverejnená zmluva na preklenovací úver, na položky, ktoré sme teda 

schválili. Toto ma trošku zarazilo vašom vyjadrení, že dnes po troch dňoch od pondelkového 

zastupiteľstva už vám nikto nevie garantovať, že to teda bude úspešne uzavreté, dokončené 

včas. Tri dni rozhodli. 

 

p. primátor - o tomto stave sme vedeli od mája, od mája sem pravidelne chodia správy, kde 

vás prosím, aby sme sa postavili k tomuto problému refinancovania čelom. Od mája to stále len 

naťahujete. Toto je základný problém. Pätnásteho, tzn. zajtra majú byť zaplatené faktúry, však 

toto je naozaj, že do poslednej chvíle. A áno, pod takýmto tlakom sa pracovať nedá. To vám 

povie na kreatívnom centre ktokoľvek z tých zamestnancov.  

 

p. Obertáš - pán primátor, dovolím si teda oponovať. Myslím, že sme brali 10 000 000 úver, 

kde sme dofinancovávavali akcie a nemá nikto z poslancov problém. A zároveň, ja si myslím 

teraz podľa mojich informácií, že dve faktúry sú po splatnosti. Dve faktúry sú momentálne po 

splatnosti. Ostatné by mali byť nejak 19. 12. splatné. 

 

p. primátor - to nejde len o to, koľko faktúr máme po splatnosti. Veď keď sme to riešili v máji, 

už vtedy sme mali tieto problémy. Tu treba ďalšie úkony procesné urobiť, ako zaradiť majetok, 

zároveň poistiť tento majetok, poslať žobky do konca roka atď. atď. Tzn., že toto nie je jediný 

úkon, že zaplatiť faktúry, ktoré sú dnes po splatnosti. 
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p. Rácová - no poviem otvorene, ako očakávala som skutočne troška viac ocenenia a 

poďakovania práce, ktorú vykonalo 18 poslancov a ktorú názorovo predniesol pán Kršiak. Vy 

akože vôbec túto situáciu takto nevnímate. My situáciu kreatívneho centra totiž vnímame, že je 

to príklad toho, je to obraz toho, ako funguje mesto, aké princípy riadenia, personalistiku, aké 

kontrolné mechanizmy vy používate. Aj dnes vo svojom vystúpení ste sa vôbec od tejto rétoriky 

neodklonili, pretože vy hovoríte len o tých pozitívnych veciach, nehovoríte o ničom inom. 

Nemali sme možnosť v pondelok o tom diskutovať, ale my sme, ja so znepokojením sledujem 

hystériu, ktorú ste rozpútali. Rozpútali ste ju petíciu proti názorom 18 poslancov, ktoré sme 

vám odovzdali. To bola slušná ponuka. Ponúkaná spolupráca, vy ste aj povedali, že áno, že 

chcete spolupracovať, ale ako, to ste ako nedotiahli. Výsledkom toho je to smutné a zarážajúce, 

že namiesto tejto ponuky na spoluprácu sa toto rozpútalo. Ja som poslankyňou viac ako 25 

rokov a keď som počúvala pani kolegyňu o politickej kultúre, už som sa vtedy neprihlásila, ale 

áno a ja som niečo takéto nezažila. Naša skupina slušne, slušne a rázne upozornila svojho 

primátora, zdôrazňujem, svojho primátora, na nedostatky, ktoré vidíme v riadení a v práci MsÚ 

naprieč celej činnosti. Ja skláňam skutočne hlavu a ďakujem pánovi Kršiakovi na to, akú 

analýzu dnes podal. To by ste si mali napísať, vytlačiť a dať doma pod vankúš a okrem toho by 

ste to mali dať prečítať všetkým občanom, pretože on poukázal na to, proti čomu sme sa vlastne 

postavili a proti čomu sa búrime. Áno, kreatívne centrum áno, ale za akú cenu? A nie, nie takým 

spôsobom, ako ste to vy prejavili? Vy ste tých ľudí, my sme potom s mnohými hovorili a mnohí 

boli v šoku. Vy ste v pondelok, vy ste jednoducho manipulovali a zavádzali verejnosť 

účelovými informáciami. Pritom ste sa vôbec nesnažili odkryť skutočne vážne problémy, v 

ktorých sa mesto nachádza, vy ste to akože vôbec nepovedali. Ja sa vás pýtam, na čo ste 

rozpútali túto lživú kampaň, ktorá poškodzuje meno a záujem mesta? My sme slušne využívali 

svoje kompetencie a práva. Poslanec má právo nehlasovať, má právo vyjadriť svoj názor, má 

právo postaviť sa proti programu. My sme nikoho neurážali. A to, čo bolo, čo sa spustilo. To 

čo bolo? Vydieranie, urážanie, vulgarizmy na sociálnych sieťach, na našich mobiloch. Prosím 

vás, kto teda porušil politickú kultúru? My sme boli slušní, my sme sa snažili poukázať na to, 

že takto to ďalej nejde. A všetko povedal pán Kršiak, koľko tých problémov a nedostatkov 

akože vidíme. A vy hovoríte, že sme informovaní? No ja som sa pokúšala skutočne zistiť 

informácie, niečo mi pani riaditeľka Živanovič poslala, niečo vie. Ja sa vás opýtam, vy máte 

predstavu, ako bude fungovať kreatívne centrum od 1. 1. 2024? Aké tam budú poplatky, kto 

bude, aký tam bude manažment, kto ho bude vyberať? Ponúkli ste nám kontrolné mechanizmy, 

aby sme mohli dohliadnuť, aby teda tam fungovalo, aby to bolo všetko v poriadku? Nič ste 

neponúkli. A jednoducho, čo dnes sa teda dozvedáme, čo všetko mimoriadne ste vykonali a za 

akú cenu. Pán primátor, vy si uvedomujete, za akú cenu, v koľkých oblastiach mesto Nitra 

stagnuje? V koľkých oblastiach? Neriešime veci, ktoré akútne potrebujeme riešiť. Veď len o 

tomto úrade, čo všetko koluje, vy každý týždeň navyšujete počet zamestnancov. A pán 

prednosta je zrejme spokojný. Vy vyhodnocujete efektívnosť, čo robia, aké majú pracovné 

náplne, vy viete o tom, čo si myslia ostatní zamestnanci o tom. A vás to akože vôbec ako 

netrápi? My sme priniesli dnes konkrétne úsporné riešenie. Koľkokrát sme vás vyzvali, aby sa 

šetrilo, aby sme prijali šetriace mechanizmy? Lenže vy nie ste ochotní o tom ani diskusiu začať. 

Mesto Nitra a funkčné kreatívne centrum bude potrebovať nasledujúcom období skutočne 

výraznú spoluprácu, spolupracujúce zastupiteľstvo, ale toto je možné len vtedy, ak budete 

počúvať aj nás, pán primátor. Ak budete počúvať aj tú väčšinu, ktorá hovorí o nedostatkoch. 
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Apelujem na vašu zodpovednosť. A očakávam, že budete konať ako človek, ktorý na úrovni 

funkcie, ktorú zastávate. Vy nie ste primátorom dvanástich poslancov, ani tých 3000, ktoré 

podpísalo petíciu. Tí mnohí ľudia jednoducho ani nevedeli toto pozadie, o ktorom ja hovorím. 

A ešte jednu poznámku si neodpustím. To, že poukazujeme na to, akým spôsobom ste dali 

voľnú ruku na tú mediálnu politiku, ktorú vediete a na tú kampaň. Je obrazom toho. Ja neviem, 

že vy skutočne si neuvedomujete, že pracovník MsÚ platený z daní občanov má slúžiť mestu a 

nie len propagandisticky vykonávať svoju prácu. Dozvedeli sme sa v priebehu rokovania, ako 

pán Varga informuje na Facebooku dnešné rokovanie, aké tam statusy vysiela, heslá a vety atď. 

Keď som ho na to upozornila, tak mi povedal, že mám si zistiť, či on dnes nemá dovolenku. 

Takže pán Varga, ja vám takto poviem. Učiteľ na základnej alebo strednej škole nemôže vo 

voľnom čase robiť niečo, čo by bolo v rozpore s jeho učiteľským postavením. Nemôže sa 

morálne správať, nemôže opitý ležať v jarku, nemôže robiť veci, ktoré by boli proti výchove, 

proti cieľom výchovy a vzdelávania mladých ľudí. A tak aj vy, pokým ste zamestnancom mesta, 

nemôžete vo voľnom čase si robiť čo chcete, ak si to teda myslíte, tak je to veľká chyba. A 

vlastne to, že tá kampaň práve, že to stále pokračuje, ešte aj dnes, hoci skutočne materiál, ktorý 

sme podali, je materiál veľmi dobrý, stačí si ho pozrieť. Je skutočne komplexným riešením a 

vyjadrením toho, o čo sme sa usilovali. Ja skutočne apelujem na vás, pán primátor, aby ste 

konečne zastavili túto kampaň, toto zlo a nenávisť, ktorú ste vy, vaši poslanci a vaši 

zamestnanci vniesli do komunálnej politiky. Stačilo, ja vás o to žiadam a očakávam, že tejto 

požiadavke vyhoviete. 

 

p. primátor - ďakujem za reakciu. Ja len poviem, že nebudem komentovať bilbordy, ktoré boli 

na moju osobu naozaj facebookové, fejkové profily, stránky, ktoré ma zosmiešňovali 

neskutočným spôsobom, a kto tu zaviedol celú tú kultúru. Naozaj do tohto nechoďme, vráťme 

sa naspäť ku kreatívnemu centru. Ja len teda dám na pravú mieru pár vecí. Petícia je reakcia 

obyvateľov. Nie, moja reakcia. Moja reakcia bola ponuka vám. Viceprimátora, ktorý by 

zároveň mohol aj dohľadať na tie kontrolné mechanizmy, zároveň je v plnej kompetencii 

zastupiteľstva si stanoviť cenník, za ktorý sa budú prenajímať služby v kreatívnom centre, a tak 

isto aj nakladanie s majetkom mesta, to je vo vašej kompetencii. Takže tu si myslím, že sme 

úplne v poriadku. A tá moja ponuka bolo aj na ďalšiu trojročnú spoluprácu. Ja pevne verím, že 

toto ešte vieme dosiahnuť, že to dnes nekončí týmto rokovaním, lebo naozaj potrebujeme 

nejakú dlhodobú dohodu. 

 

Ágh - ja musím povedať, že napriek všetkému som rád, že dnes opäť rokujeme alebo teda, že 

vôbec rokujeme o kreatívnom centre. Trošku mi prekáža tá forma, pretože ten materiál, ktorý 

dnes prišiel, nám prišiel dnes do rúk ráno a je pomerne rozsiahly a trošku mi to pripomína aj 

situáciu, ktorá je v Národnej rade, kedy sa poslanci opozičných klubov sťažujú na to, že 

dostávajú materiály na poslednú chvíľu ráno pred zasadaním a nemajú možnosť si ich 

dostatočne naštudovať. A tým pádom sa k nim dostatočne postaviť. Či už v diskusii alebo pri 

hlasovaní. K tomu je tak aj dnes. My sme mali možnosť prerokovať tento materiál z rôznych 

uhlov pohľadu niekoľkokrát na ostatných zastupiteľstvách, kde program zastupiteľstiev nebol 

schválený a teda k rokovaniu k takému neprišlo. Dnes mám taký pocit, že zámerom bolo dostať 

sa naozaj na tú hranu, na ktorej dnes sme a aby teda nebola žiadna iná možnosť uhnúť, ale 

hlasovať za materiál, ktorý bol dnes 18 poslancami predložený, ktorý síce umožní financovaniu 
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a fungovaniu kreatívneho centra, ale má časti, s ktorými ja osobne teda rozhodne nemôžem 

súhlasiť. No a dôkazom toho je aj tá forma toho podaného procedurálneho návrhu, ktorý hovorí 

o tom, že zastupiteľstvo bude schvaľovať všetky body spoločne, konkrétne alternatívu 1, tzn., 

že ja ako poslanec a ani iní ostatní, ktorí by možnože radi hlasovali za body zvlášť a jednotlivo, 

túto možnosť pravdepodobne nedostanú. Pretože predpokladám, že tí 18 poslanci, ktorí tento 

materiál podpísali, tak sa dohodli, že takýmto spôsobom schvália ten procedurálny návrh. Z 

môjho pohľadu tá najdôležitejšia časť sa týka kreatívneho centra. Samozrejme, ja osobne 

budem hlasovať a podľa všetkého za, pretože mi veľmi záleží na tom, aby sme kreatívne 

centrum otvorili, projekt dokončili a neprišli by sme o financie z eurofondov. Ale potom ostatné 

body, si osobne myslím, do tohto materiálu naozaj nepatria. Hovoríme tu o schválení 

pokračovania investičných akcií. Tehelná, neviem, čo má tá spoločné s kreatívnym centrom a 

s financovaním kreatívneho centra. A sú tu aj ostatné body, ktoré podľa môjho názoru zasahujú 

do kompetencie a primátorov mesta a nemajú nič spoločné s kompetenciami mestského úradu. 

Ja keď som nastúpil pred piatimi rokmi na MsÚ, tak si pamätám, že sme mali takú konferenciu 

alebo ja neviem, čo to bolo, možnože školenie o tom, aké sú kompetencie. MsÚ teraz pred 

rokom, keď sme si zasadli znovu do poslaneckých lavíc, tak nič takéto sa neuskutočnilo. 

Možnože je to na škodu, možnože poslanci by mali dostať informácie, aké kompetencie má 

legislatívne dané primátor, aké kompetencie má legislatívne dané zastupiteľstvo, možnože by 

to objasnilo veľa vecí a možnože by sme sa nedostali tam, kde sme sa dostali dnes. Ja som 

pozorne počúval, čo tu zaznelo, boli veci, s ktorými sa možno dalo súhlasiť, bolo veľa vecí, s 

ktorými sa súhlasiť nedalo. Myslím si, že v prípade prieskumu, ktorý prebehol, tie otázky sa 

dejú vždy nejakým spôsobom formulovať. Dalo sa opýtať, že koľko ľudí súhlasí s tým, aby 

mesto prišlo 15 000 000 z eurofondov? Predpokladám, že tá odpoveď bola 99, 9 %, že ani 1 

napr. a mal by som asi pokračovať. V každom prípade ja dnes neviem naozaj, ako sa k tomuto 

materiálu postaviť. Mňa by zaujímalo, že či predkladatelia rozmýšľali aj nad alternatívou, že v 

takomto znení, v akom tu je ten materiál a za podmienky, aká bola stanovená, že sa bude 

schvaľovať ako celok a nijak inak, že by neprešiel, bude dohodovacia komisia, dohodneme sa 

na nejakej alternatíve a budeme potom rozmýšľať nad tou alternatívou. Budeme schvaľovať tú 

alternatívu alebo. Neviem, naozaj neviem. V každom prípade si myslím, že kreatívne centrum 

je kvalitný projekt. Jeho príprava trvala niekoľko rokov, na realizáciu malo toto mesto niečo 

vyše roka. Za ten čas sa podarilo spraviť strašne veľa dobrých vecí, zrenovovali sme budovy, 

pripravil sa program, niektoré mäkké projekty sa za ten čas a vykonali. Áno, dnes sme tu pred 

schvaľovaním refinancovania peňazí na kreatívne centrum, ktoré sa nám na konci dňa do konca 

marca predpokladom vrátia. A myslím si, že toto je to racio, na ktorom by sme mali dnes sedieť 

a o ktorom by sme sa mali baviť, či teda chceme, aby mesto získalo peniaze z eurofondov a 

pokračovalo v projekte alebo nechceme? Ja som to počul v predošlom príspevku, že teda 

chceme a zároveň padla otázka, že za akú cenu? No ja sa pýtam tak isto, ja takisto chcem, ale 

za akú cenu, keď vidím, čo v tom materiáli všetko musím dnes odhlasovať. Toľko za mňa. Ja 

ešte sa pravdepodobne v tej diskusii a nejakým spôsobom pripojím s reakciami na jednotlivých 

rečníkov.  

 

p. Kršiak - áno, v stručnosti. To, čo tu odznelo. Už sme sa bavili aj za zavretými dverami, pán 

poslanec Ágh na tom ostatnom stretnutí v kancelárii primátora o kompetenciách, ale však tu 

nikto nespochybňuje kompetencie, nikto nespochybňuje zákon, nikto nespochybňuje zásady 
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hospodárenia, nikto tu kompetencie nikomu neberie. Neviem, ak teda tie prvé state toho návrhu 

na uznesenia sú podľa mňa dosť jednoznačné, my niečo konštatujeme a niečo žiadame a žiadať 

môže aj nekompetentný orgán. To je žiadame. My sme orgán, ktorý je protiváhou primátora 

mesta, vieme, na čo máme a na čo nemáme právo, ale žiadame, aby nejaká sebareflexia na 

základe tých kotrmelcov, zlyhaní a možno aj sčasti klamstiev sa nejakým spôsobom napravila 

a možno sa ten vzťah trošku oživil pozitívnym smerom. Čo sa týka alternatív, spomínate nejaké 

alternatívy tohto materiálu. Avšak tie alternatívy materiálu sa mohli doteraz riešiť kedykoľvek, 

ale poviem aj takú účelovosť, ktorú ste možno vy alebo teda vedenie mesta predložili 

prednedávnom ako alternatívny materiál. A to je jednak, buď zoberiete úver alebo vás 

zoberieme všetky investičné akcie, o ktoré ste možno 5, 6 rokov bojovali v rozpočte tohto 

mesta, možno niektorí dnes zacítili šancu, že by sa niektoré aktivity, či v Dražovciach, či v 

Krškanoch, či iných mestských častiach mohli robiť. A tým ste chceli vytvoriť tlak, že nie 

poslanci, hlasujte za úver, lebo vám zoberieme všetky investičné akcie. Tzn. neurobil sa žiaden 

iný kompromis, žiadna iná alternatíva, len takýto, by som povedal, že politický nátlak na 

poslancov. A my sme sa nepýtali v ankete na to, či je hoden tento projekt 15 000 000 a že či 

ľudia s tým hovoria za alebo nie a či je hoden za európske peniaze. To asi všetci povedia áno. 

Otázka znie, či napr. tí ľudia, ktorí sa podpísali v petícii, mali naozaj všetky informácie, čo 

znamená tento projekt, v akom sme štádiu, koľko peňazí máme už preinvestované zo štátu, 

koľko nás ešte čaká v budúcom roku a aké sú tam riziká. To by ma skôr zaujímalo, či tí 

podporovatelia petície mali dostatočné a korektné informácie.  

 

p. Obertáš - Roman, ja ti pripomeniem alternatívu zo septembra. Druhé ľavé odbočenie pri 

Mlynoch, jednoduchá alternatíva, už v septembri sme sa bavili o tejto alternatíve, aj vzadu, tam 

to celé začalo, asi aj skončilo. Nakoniec sme dávali aj druhé ľavé odbočenie do uznesenia. 

Doteraz sa s tým nič asi nerobilo, ale to bola tá alternatíva, ktorá za nás 90 % bola priechodná, 

pretože 90 % zastupiteľstva odsúhlasilo túto investičnú akciu, len za vás nebola priechodná. 

 

p. Ágh - áno, dnes zastupiteľstvo, ako ste povedali žiada a žiadať môže. ale sme v nejakom 

koncovom bode a už nič iné nezostáva. ja si pamätám z tých našich spoločných rokovaní, že 

tam padali aj slová pokiaľ tam nebude toto alebo tamto, tak my proste nezahlasujeme zato, aby 

sme refinancovali tento projekt. a tým pádom by nám prepadlo 15 miliónov eur. A to sa už 

hovorilo aj tu vzadu, alebo na nejakých iných rokovaniach. to už sme si tu v diskusii nikdy 

nepovedali, pretože na mikrón by to asi žiadny príčetný poslanec nepovedal. A pokiaľ ide o tú 

alternatívu, ktorá tu bola predložená. No, to bol faktom. Pokiaľ my tu to prefinancovanie 

neschválime a príde o 15 miliónov z eurofondov, tak si tých 15 miliónov zaplatíme zo svojho. 

A teda garanciou, že by sme si museli zobrať budúcim rokom úver, z ktorého by sme to 

financoval, tak áno, následne by sme asi pravdepodobne iné akcie nezrealizovali ďalšie 

následné tri roky, pretože by sme ich nemali financovať z čoho. 

 

p. Greššo - trošku ma zaráža, že sa cítite ukrivdene. Veľmi ma to zaráža, že prečo a z akého 

dôvodu? Ale rovnako nechápem a nerozumiem jednej veci. Všetko, čo sa dnes objavilo v tomto 

materiáli Roman, ty ako predseda poslaneckého klubu, je známe už niekoľko mesiacov. My nie 

sme tí, ktorí prepierajú špinavé prádlo na verejnosti, to ste vy. My sme nešli von s nejakými 

emóciami, my sme sa chceli baviť normálne štandardne za zatvorenými dverami a samotnú 
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nejakú dohodu oznámiť verejnosti. Veď toto verejnosť nie je povinná počúvať takéto veci. Je 

to o slušnej, korektnej dohode, ale zatiaľ a bol si prítomný a bol si prítomný zakaždým. Ja som 

bol možno menej krát tam. Zatiaľ akýkoľvek náš návrh z tejto strany bol zmätený zo stola. Je 

to neprijateľné, len cez moju mŕtvolu ešte neviem ešte, aké sme mali odpovede. Všetky do 

jedného. Objavili sa dnes tu v materiáli. Nemá ťa to čo prekvapovať.  

 

p. Ágh - Janko, tá forma je problém. Za rokovacím stolom môže zaznieť čokoľvek a tá druhá 

strana má možnosť povedať áno alebo nie, alebo za akých podmienok. Dnes je to predložené 

takou formou, že napriek tomu, že ja s tými vecami nesúhlasím, ktoré sú tam uvedené ako 

poslanec tohto zastupiteľstva, tak budem musieť podľa všetkého zahlasovať za, pretože chcem, 

aby ten projekt ďalej pokračoval. A pani Rácová mi teraz kričí, že áno, veď však si rozumný, 

no okej, ale zase sme sa dostali do formy jednania, že zoberme si kreatívne centrum za nejakého 

a neviem, ako to mám povedať. Poďme, poďme vydierať doslova, len aby ste nám zahlasovali 

za tie veci, ktoré si my myslíme, že by mali byť napriek tomu, že s nimi nesúhlasíme. Toto ja 

vnímam ako problém, toto je to problematické.  

 

p. Kršiak - cítim sa za seba, za môj klub alebo za náš klub ako príčetný a úplne bez problémov 

zopakujem priority, ktoré sme povedali, či na bilaterálnych alebo na 209 alebo na akomkoľvek 

čísle rokovacieho. My sme vsadili jednoducho na priority, ktoré sme pomenovali, ja som ich 

už dneska spomenul a príčetne sa k nim hlásime a absolútne nemáme problém s tým, že ich 

pomenovávame, práve naopak. Trošku ma zarazilo, že keďže sme ich pomenovali, tak sme ich 

asi v tomto meste stopli. Ja sa teraz obávam, že keby som povedal, že túžim dobudovať 

kreatívne centrum, tak tá politika bude taká, že sa to neschváli, pretože si to želám. Tá 

korektnosť, poviem len jednu informáciu z tých rokovaní a tie parale, klamstvá, s ktorou 

narábate. Roman, vy ste nás stretnutí primátora Hattasa jednoznačne priznali a povedali, že ste 

oslovili jeden z poslaneckých klubov, ktorým ste ponúkli funkciu viceprimátora a ktorých ste 

chceli vziať do koaličného zoskupenia možno dneska deviatich plus troch, plus ďalších 

poslancov. Jednoznačne ste povedali, že je to korektné, legitímne a ja som s tým úplne súhlasil, 

ale pán Varga zverejnil, že sme takúto ponuku dostali tri kluby a neprijali sme ju a sme vlastne 

tí hlúpi, ktorí už dneska mohli mať viceprimátora. Tak potom neviem, kto tu narába s tým 

klamstvom alebo s toho demagógiou, to sa jednoducho udialo a na to sú asi aj fakty, aj 

svedkovia. Bolo nás tam v tej rokovacej sále asi 15 alebo 20. A mrzí ma aj to, že neodznievajú 

iné veci, že keď sme naozaj vzbudili pochybnosti o dobrom riadení tohto projektu a že máme 

naozaj pochybnosti o zodpovednosti, kto je za to zodpovedný. Bez mihnutia oka ste vzadu v 

rokovacej sále dokázali povedať, že dajte do uznesenia zamestnancov a úrad. Bez mihnutia oka 

ste dokázali hodiť vinu a zodpovednosť na úradníkov bez toho, aby tam nejaká sebareflexia 

došla, tak buďme úprimní a povedzme si to. Však o nič nejde. 

 

p. Králová - mne sa toto tu dosť tak ťažko počúva, lebo tu odznievajú výčitky z jednej, z druhej 

strany. Ja nie som v žiadnom poslaneckom klube, neviem, o čom jednotlivé kluby rokujú v 

podstate, ale naozaj musím povedať. Napr. reagovať na Janka Grešša. Janko, ty si povedal, že 

dnes sú tu na tieto veci v tomto materiáli. Mňa zaujíma len jedno. Keď boli rokovania, ako som 

z tohto všetkého pochopila, boli ste na nich, bolo jedno mimoriadne zastupiteľstvo, druhé 

mimoriadne zastupiteľstvo. Prečo sa o tomto materiáli nemohlo rokovať na týchto 
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zastupiteľstvách ako o samostatnom bode? To, čo sa tu dneska predložilo, mohlo byť predsa na 

prvom, na tom prvom mimoriadnom, ktoré bolo na pondelkovom zastupiteľstve, mohlo sa to 

prebrať, mohol na to naozaj byť čas. Ja som tu dnes dostala materiál, vlastne návrh na uznesenie, 

ktoré v podstate svojím spôsobom musím odhlasovať pod tlakom, pretože musím, ale nemusím, 

hej. Ale nemám dostatok času na to, aby som si ho v pokoji prešla, zvážila, čo tam je a čo tam 

nie je. Prečo? Ešte raz sa pýtam, prečo tento materiál nemohol byť daný skôr? Napríklad na to 

zvolané prvé mimoriadne zastupiteľstvo alebo druhé mimoriadne zastupiteľstvo, prečo je to až 

dnes? 

 

p. Obertáš - ja teda si dovolím reagovať na kolegyňu pani Kráľovou. A kto by ho bol pripravil 

ten materiál? My sme včera s Igorom a s pánom Štefekom sedeli. Igor ho do polnoci 

pripravoval. Prvá varianta bola, zoberme úver, opravte ma, ak sa mýlim, 14 000 000, šmytec, 

potom bolo ďalšie mimoriadne zastupiteľstvo, buď zoberieme úver alebo vypustíme všetky 

akcie a šmytec. Toto je tretí pokus, kde teda my sme si sadli traja a dokázali sme teda za 

včerajšok dať niečo dohromady. Bola tu iná alternatíva ponúknutá? Pracovala si na niečom? 

Rozmýšľala si ty? Ako ušetriť peniaze a nebrať taký veľký úver? Nie! Teraz je najlepšie 

kritizovať. Kto z vás sa do toho zapojil? Tu bolo len buď všetko alebo nič. 

 

p. Mezei - pritom stačilo v pondelok otvoriť zastupiteľstvo. To je celé. 

 

p. Špoták - dovoľte mi vyjadriť sa tiež k tomuto bodu, alebo teda len k tej časti, čo sa týka 

kreatívneho centra, nebudem sa dotýkať tých ďalších podmienok a ďalších projektov a aktivít 

v meste, pomaly vo všetkých oblastiach. Napriek tomu teda začnem tak, že práve tento projekt 

nerieši len kultúra, kreatívne centrum. Asi nie náhodou bol daný ako prioritný projekt v PHSR 

mesta reagoval na dopyt jednak z kultúrnej obce, ale celkove na stav na Slovensku a v mestách, 

kde prebieha starnutie obyvateľstva, únik mozgov mladých ľudí, absolventov. Nezamestnanosť 

je vysoká, majetok a pamiatky nie sú obnovované, je slabé spoločenské vyžitie pre mladých 

ľudí a chýba prostredie pre priemysel s pridanou hodnotou. Na toto všetko reagoval tento vtedy 

ešte návrh, resp. opatrenie. Respektíve dokonca integrovaná územná investícia v PHSR mesta 

v roku 2016 pri tvorbe toho PHSR v realizačnom tíme bol aj vtedajší pán prednosta, takže asi 

o tom vie možno najviac, ako to prebiehalo. Škoda, možnože vtedy ste nerobili tú anketu medzi 

obyvateľmi, že či to chcú alebo nechcú a možno ste robili aj vtedy chceli a zmenili sa. Ale v 

každom prípade bol daný ako prioritný projekt pre mesto. A na základe toho, že sa tam 

nachádzal, bola v roku 2019 začatá príprava na jeho podanie. Dotknem sa teda ja iba tohto 

projektu, tých rizík, ktoré boli okolo neho od začiatku jeho prípravy a jeho samotného riadenia 

a implementácie, ako prebiehala od samotnej výzvy až dodnes a kto sa snažil urobiť maximum. 

Kto bol možno od začiatku proti tomu projektu, čo je úplne v poriadku, že niekto je proti a ako 

sa to vyvíjalo. Tak teda tie riziká hneď od začiatku boli pomerne veľké, a to z toho dôvodu, že 

pôvodne plánovaná výzva v programovacom období alebo v programovom období 2014, 2020 

bola napokon vyhlásená až v roku 2019. Konkrétne 4. júla, čiže v druhej polovici alebo 

začiatkom druhej polovice roku 2019 rok a pol pred riadnym ukončením programovacieho 

obdobia. Čiže zostávalo rok a do riadneho ukončenia. Samozrejme tam vždy v zátvorke sú tie 

plus 3 roky, keď to odsúhlasí Európska komisia. Samotná výzva bola v inom znení, ako bola 

pôvodne plánovaná, čiže treba na ňu reagovať. Presne na to, ako znela a na samotné spracovanie 
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žiadosti o NFP boli dané 4 mesiace do 30. 10. 2019, pričom za tento čas bolo treba spraviť dve 

projektové dokumentácie. Teda na tých 5 budov, vypracovať samotnú žiadosť finančnej 

analýzy, vysporiadať majetok pod niektorými budovami, či už na Martinskom vrchu alebo pri 

kine Palace. Obstarať najprv tie projektové dokumentácie, nachystať to verejné obstarávanie, 

na to boli 4 mesiace stanovené. Potom predlžujú túto výzvu ešte o 40 dní, ale zároveň ešte 

zmenili niektoré podmienky v tejto výzve, takže aj na tieto bolo treba reagovať. A teda výzva 

bola stanovená deadline na nejaký december 2019. Vďaka vysokému nasadeniu sa to podarilo 

spraviť v podstate za päť a pol mesiaca, čo je veľmi rizikový čas, veľmi krátky čas. A toto od 

začiatku ten časový faktor je kritický pri tomto projekte, čiže jednak výzva vyhlásená v roku 

2019, na konci programovacieho obdobia mali krátky čas na prípravu samotnej žiadosti a 

všetkých príloh. A zároveň potom krátky čas na realizáciu takto veľkého projektu. Kde vždy 

treba počítať pri rekonštrukčných prácach pamiatok, že vyskočia aj rôzne neočakávané, či už 

práce na viac, neočakávané veci. Bol tam archeologický záchranný prieskum, priebežný 

prieskum, verejné obstarávania sú väčšinou veľmi komplikované, ich kontrola prebieha 

dvojstupňovo, najprv na úrade pre verejné obstarávanie, potom na samotnom ministerstve 

kultúry. Zároveň tento projekt bol aj z finančného hľadiska veľmi veľký a tým pádom aj veľmi 

rizikový, preto sme zvažovali, či do toho ísť alebo neisť. Ale keďže to bola hlavná priorita 

mesta, ktorá má riešiť veľmi veľa kľúčových vecí a aktivít v meste, tak sa do toho išlo. A teraz 

možno ako to všetko prebiehalo. Zopár dátumov a konkrétnych míľnikov toho projektu, 

niektoré už spomenul pán primátor. Ja poviem trošku konkrétnejšie. Výzva bola vyhlásená v 

júli 2019. Uzávierka predložená bola do decembra. Žiadosť schválená v mestskom 

zastupiteľstve, podanie žiadosti o nenávratný finančný príspevok bolo 22. 10. 2019, pričom v 

tomto uznesení boli schválené, aj prípadné neoprávnené výdavky z rozpočtu mesta. Predložená 

žiadosť teda bola 9. decembra a. 30. novembra 2019 bola vypracovaná kompletná realizačná 

projektová dokumentácia na Martinský vrch a 31. 12. 2019 takáto projektová dokumentácia na 

kino Palace. Potom prebiehal samotný proces schvaľovania žiadosti, to je tiež veľmi zdĺhavý 

proces, trvá v najlepšom prípade 6 mesiacov, v najhoršom prípade vyše roka. Za tento čas mesto 

pracovalo na stavebných povoleniach, dopracovaní projektových dokumentácií, stavebných 

povoleniach na jednotlivé objekty, ktoré v priebehu roku 2020 boli všetky dokončené a získané 

tieto stavebné povolenia. Žiadosť o NFP nám bola schválená 13. novembra 2020, takže po 11 

mesiacoch od podania žiadosti a uzatvorená zmluva o NFP bola 16. decembra 2020, ale už pred 

uzatvorením zmluvy, hneď po to, čo sme sa dozvedeli o schválení žiadosti, sme vypísali verejné 

obstarávanie na stavebné práce. Tam sa nečakalo ani chvíľku, preto sme vedeli, že toto 

obstarávanie bude veľmi komplikované aj rozsahom finančným, ale aj tou kontrolou. Tiež 

akonáhle bola uzatvorená zmluva o NFP, sme reagovali posilnením projektového tímu, ktorý 

bol v pôvodnej žiadosti menší a veľa vecí malo byť zabezpečovaných externé. Posilnili sme 

interný riadiaci tím projektu. A teraz budem reagovať aj na to, čo hovoril pán Kršiak a čo 

povedala pani Minarovičová, že máme posilniť riadenie projektu, že aby tam nebol pán Petrík 

sám. Tak pán Petrík tam bol síce chvíľu sám, keď bol prijatý, ale vzápätí boli rozšírené kapacity, 

teda bola tam riaditeľka projektu, ktorá sa tiež podieľa na riadení projektu. Bol tam projektový 

manažér pán Petrík, sú tam doteraz dvaja asistenti projektového manažéra, každý jeden pre 

aktivitu stavebných prác, ďalší pre aktivity tie mäkké alebo tie obsahové. Sú tam koordinátori 

programov, ktorí sú na polovičný úväzok robia aj na samotných žobkách, je tam špecialista pre 

verejné obstarávanie, je tam právnik, účtovníčka, personalista, administratívny pracovník. Toto 
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všetko je len pre projekt kreatívneho centra. Takýto silný tím nemal zatiaľ žiaden projekt podľa 

mňa na mestskom úrade. A tento rok sme doplnili a ešte posilnili tento tím, keďže vlastne sa 

išlo do finále o pána Balaya, Drgoňu a Moravca, čiže expertov na obstarávanie a na projektové 

riadenie a hlavne na podávanie žiadostí o platbu a dokončenie projektu. Takže toto sme riešili 

hneď od začiatku. Ešte v januári 2021 formálne začalo kreatívne centrum fungovať obsadením 

prvého zamestnanca 10. februára 2021. A 10. júna 2021 sme predložili verejné obstarávanie na 

Martinský vrch, ukončené na kontrolu na Úrad pre verejné obstarávanie. To je jún 2021. A 

napr. 6. septembra 2021 bol poslaný e-mail na Ministerstvo kultúry s informáciami o náraste 

cien v stavebníctve, žiadosť o poskytnutie usmernenia od Ministerstva kultúry pre potreby 

vyhodnotenia verejného obstarávania na zhotoviteľov stavby. Rovnaký e-mail bol zaslaný na 

ministerstvo 22. 11., kde sme žiadali metodické usmernenie, usmernenie k navýšeniu cien v 

stavebníctve. Ukončenie verejného obstarávania v zmysle kontrol z Úradu pre verejné 

obstarávanie bolo až 28. januára 2022. Čiže to trvalo ďalších 9 mesiacov. Podpísaná zmluva o 

dielo na Martinský vrch bola 23. februára 2022, čiže vtedy mohol začať stavebník, dodávateľ 

svoje práce. Predloženie verejné obstarávanie na kontrolu na Ministerstvo kultúry bolo 31. 

marca 2023 a potom mohol začať a potom až začali stavebné práce 6. apríla 2022, čo je rok a 

pol. Podpísaná zmluva o dielo na kino Palace bola 16. júna. Vzápätí bolo predložené VO kino 

Palace na kontrolu Ministerstva kultúry 30. júna a 11. júla bolo ukončenie kontroly. 29. júla 

išiel e-mail na ministerstvo kultúry identifikovanými komoditami, pri ktorých narástli ceny. 

31. 8. bolo ukončenie kontroly VO kino Palace a 12. septembra 2022 bol podpísaný dodatok - 

stavebné práce na Martinský vrch. 13. septembra 2022 začali stavebné práce na kine Palác. Čiže 

tam rok a niečo zostávalo, pričom všetky tie predošlé činnosti išli z pohľadu mesta rad radom, 

ale kontrola verejného obstarávania a ďalšie udalosti posunuli na začiatok stavebných prác, teda 

až na rok 2022. A teraz ešte zopár ďalších udalostí, ktoré sa udiali 22. septembra 2022. Bol 

zmenový list číslo 4 od spoločnosti ADIFEX doručený e-mailom. 4. októbra 2022 bola žiadosť 

zase na ministerstvo kultúry k usmerneniu o indexácii. 27. 10. žiadosť zhotoviteľa na 

kontrolnom dni o indexovanie cien nastavil na Martinský vrch. Pätnásteho tam bol, potom tu 

nemám presný dátum, ale na zastupiteľstve minulý rok na jeseň bola žiadosť teda o 

dofinancovanie, v zmysle dodatku to neprešlo mestským zastupiteľstvom. 15. 11. bol schválený 

presun mestskom zastupiteľstve dodatok číslo 1. 23. 11. bolo pracovné stretnutie všetkých 

kreatívnych centier s ministerstvom s urgenciou pre vydanie metodického usmernenia k 

možnosti z oprávniť dodatky na indexáciu a práce naviac. 29. 11. pracovné stretnutie vedenia 

mesta na ministerstve kultúry k urgencii na vydanie tohto metodického usmernenia 7. 12. e-

mailom doručený list od spoločnosti ADIFEX k odsúhlaseniu ďalších prác naviac. Písomne na 

podateľňu 20. 12.. 8. decembra kontrolný deň za účasti spoločnosti ADIFEX, kde boli 

poskytnuté informácie ohľadne situácie k metodike k indexácii a prácam naviac a požiadanie 

zhotoviteľa o zhovievavosť vzhľadom k zdĺhavosti niektorých procesov. 15. decembra e-mail 

- urgencia vedenia mesta na ministerstvo kultúry na vydanie metodického usmernia k možnosti 

z oprávniť dodatky na indexáciu a práce naviac. 16. decembra doručenie zmenových listov číslo 

56 na práce naviac e-mailom od firmy ADIFEX. 20. decembra informatívna správa na 3. 

riadnom zasadnutí mestského zastupiteľstva. Taktiež ten deň e-mailom doručený návrh výšky 

indexácie od ADIFEX, vrátane listu k indexácii 30. decembra 2022, deň pred Silvestrom e-mail 

- urgencia vedenia mesta na ministerstvo kultúry pre vydanie metodického usmernenia k 

možnosti zoprávniť dodatky na indexáciu a práce naviac. 9. januára doručený e-mail pánovi 



40 
 

primátorovi z Ministerstva kultúry o potenciálne možnosti oprávniť dodatky na investíciu o 

práce naviac. 19. januára doručenie zmenového listu číslo 9 od spoločnosti ADIFEX a číslo 8. 

A 15. februára 2023 vydané metodické usmernenie na Ministerstvo kultúry k fázovaniu 

projektov a okrajovo k indexácii. 2. februára na mestskom zastupiteľstve je informatívna správa 

o alternatívach k Projektu kultúrno kreatívneho centra Nitra, kde upozorňujem, že diskusia sa 

viedla v duchu zastaviť alebo pokračovať v tomto projekte, čo malo tiež vplyv na to, či 

vyhlasovať napr. verejné obstarávania na technológie v miliónových hodnotách. Lebo v 

prípade, že by sme nepokračovali v projekte, tak tieto technológie by sme asi uskladnili niekde 

v skladoch. 1. marca 2023 bolo pracovné stretnutie vedenia mesta, zástupcov ministerstva 

kultúry k problematike indexácie a práce naviac. Na tomto pracovnom stretnutí mesto získalo 

finálne informácie, možnosť oprávniť dodatky na indexáciu a práce naviac, čiže marec 2023. 

6. marca, doručenie zmenového listu číslo 10 od spoločnosti ADIFEX. 23. marca na 5. riadnom 

mestskom zasadnutí. A toto je tá dôležitá vec. Neboli schválené, neboli schválené dodatky 2 

a 3 na Martinský vrch, ani dodatok 1 v kreatívnom centre. Vzápätí nám bolo doručené 

oznámenie o prerušení stavebných prác na časti diela od firmy ADIFEX. 13. apríla boli 

konzultácie s ÚVO metodike vyčíslenia indexácii. 24. apríla pracovné stretnutie vedenia mesta 

a zástupcov spoločnosti ADIFEX k dodatkom a indexácii prácam naviac. 25. 5. materiál 

165/2023, schválenie dodatkov 2 a 3 Martinský vrch a dodatok 1 kreatívne centrum. Čiže po 

dvoch mesiacoch, kde zatiaľ boli zastavené práce. 15. októbra, prevzatie diela Martinský vrch. 

Požiadavka a odstránenie vada a nedorobkov. 19. októbra neschválené neoprávnené výdavky 

na navýšenie verejného obstarávania na stroje a techniku mestským zastupiteľstvom, kvôli 

tomu bolo zvolané mimoriadne mestské zastupiteľstvo, kde už boli tieto neoprávnené výdavky 

schválené. Samozrejme, zase za prihodenia ďalších nejakých podmienok do uznesenia. 27. 10. 

prevzatie diela kina Palace, požiadavka na odstránenie nedorobkov do dvoch mesiacov a v 

závere teda posledné tri dátumy. 16. 11. neschválenie úveru pre KC Nitra na 13. riadnom 

mestskom zasadnutí. 27. novembra neschválenie úveru pre práce KC Nitra na 14. mimoriadnom 

zasadnutí a 11. decembra neschválenie úveru pre KC Nitra, teda ani otvorenie schôdze 15. 

mimoriadneho zastupiteľstva. Ešte informácia o žobkách. Tiež to bolo vytknuté, že sa podávajú 

nekvalitné a neskoro a pod. Tak celkovo bolo podaných 16, teda 21 žiadostí o platbu, teda 17 

bolo podaných, 4 čakajú. 16 z tých 17 sú uhradené žiadosti o platbu. Jedna je ešte neuhradené 

a na kontrole. 4 čakajú. 4, ktoré sú samozrejme najvyššie sumy, pretože sfinalizovali hlavne 

stavebné práce, tieto čakajú, okrem jednej, čakajú všetky na úver, aby sa mohli poslať. Takže 

toto bola taká trošku podrobnejšia chronológia. Tieto informácie však nie sú tajné. Všetky sú z 

verejných zdrojov, sú väčšinou priamo, či už sú to zmluvy alebo zasadnutia mestského 

zastupiteľstva alebo verejné obstarávania. Okrem toho nájdete na stránke mesta Nitra pod 

tajomným názvom Kreatívne centrum Nitra informácie o Kreatívnom centre Nitra, nájdete tam 

aj projektový opis, aj link na stránku s tajomným názvom Kreatívne centrum Nitra. Keď si 

otvoríte, nájdete všetky podrobnosti o projekte, či už historické dokumenty, aktuality, budovy, 

akadémia, programy o kreatívnom centre, môžete sa tam prihlásiť, odoberať novinky. Mohli 

vám chodiť tie novinky každý deň alebo potom, ako pri tom, ako vychádzajú. To, že ľudia 

nevedia o tomto projekte dostatočne, sa nečudujem, lebo aj veľa poslancov o ňom dostatočne 

nevie za tie 3 roky. Áno, ešte sa dotknem niektorých tých vecí, ktoré boli na úvod povedané, 

teda to som hovoril, či sme zanedbali alebo neposilnili projektový tím, či sme dostatok ľudí 

vyčlenili. Tak som vymenoval koľko ľudí pracovalo na tomto projekte, či boli dostatočne 
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kvalitní. Robili sme verejné výberové konania, ktoré si môžete pozrieť, ich priebeh, koho sme 

vybrali. Udržateľnosť tu bola napadnutá, že teraz musíme ešte ten projekt aj udržiavať. Nie 

teraz, ten projekt od začiatku musíme udržiavať, tak znela výzva, tá výzva totižto nebola na 

opravu budov, ktoré si chceme opraviť preto, aby sme z nich spravili čokoľvek alebo ich potom 

predali. Tá výzva bola na podporu zamestnanosti a udržania pracovných miest v oblasti 

kreatívneho priemyslu s tým, že má začať fungovať kreatívne centrum a minimálne 5 rokov ho 

musíme udržiavať. To je úplne základná požiadavka všetkých výziev, ktoré sú v tejto oblasti. 

Inak by nám to Európska únia nepodporila. Treba tiež povedať, že prostriedky Európskej únie 

sú dodatkové, doplnkové prostriedky. Mesto, keď to má vo svojich prioritách ako hlavný 

projekt, tak sa predpokladá, že to ide realizovať a hľadá doplnkové financovanie. Či už to bude 

vo výške 95 % alebo 50 %, to už závisí samozrejme od situácie, ale my sme deklarovali v 

PHSR, že je to náš prioritný projekt. Boli poslanci, čo od začiatku hlasovali proti, sú v tom 

konzistentní a toto ja dokonca beriem za férovejšie ako tí, ktorí na začiatku hlasovali za projekt 

a počas realizácie projektu, ale resp. hlavne posledný rok svoje rozhodnutie zmenili, keď už 

tento projekt nebolo možné zastaviť bez ujmy mestu. Veď ten projekt išiel do finálnej fázy, 

prebiehali stavebné práce od minulého roka a už bolo treba sa zomknúť a sa snažiť to, aby sme 

to čím skôr dokončili. A nie pomaly na každom mestskom zastupiteľstve brzdiť, či už 

neschvaľovaním dodatkov alebo ďalšími požadovanými informatívnymi správami, hlbšie a 

hlbšie posielanými kontrolami a tlakom na samotný tím. Ľudia začali odchádzať a museli sme 

hľadať ďalších ľudí, čo zase len administratívne bolo problematické, pretože len nájsť toho 

človeka, vyhlásiť výberové konanie a príde človek, ktorý od začiatku pri tom projekte nebol, 

takže toto všetko len zhoršovalo situáciu a realizáciu tohto projektu.  Dobre, tak v tomto 

príspevku asi toľko a ešte teda v zmysle tohto, ak ste pozorne počúvali, dávam pozmeňujúci 

návrh na uznesenie, aj keď s väčšinou toho materiálu, tam tie veci, ktoré sa netýkajú kreatívneho 

centra, nesúhlasím. Ale keďže som sa venoval tej implementácii a riadeniu projektu v tomto 

príspevku, tak dávam návrh na úpravu bode 1. časti – „Berie na vedomie nasledovným textom. 

Mestské zastupiteľstvo konštatuje, že potenciálne vzniknuté sankcie, pokuty a korekcie 

dokončenia projektu, ako aj v období udržateľnosti boli spolu zapríčinené, vedomím alebo 

nedbanlivým konaním a rozhodnutiami mestského zastupiteľstva, ktoré takto významne 

ovplyvnili proces úspešnej implementácie Projektu kreatívne centrum Nitra.“ 

 

p. Branikovičová - ja by som len chcela poprosiť mojich kolegov poslancov, aby nevyrušovali 

počas diskusie a zároveň chcem vytknúť poslankyne Ajdariovej z minulého zastupiteľstva 

mimoriadneho invektívy, ktoré zasahovali do súkromia poslankyne Mojtovej.  

 

p. Greššo - ja len v reakcii na pána viceprimátora Špotáka. Jeden moment si opomenul a ten je 

dosť zásadný v tej veci, prečo niektorí členovia poslaneckého zboru začali premýšľať a začali 

uvažovať, hoci dovtedy ich hlasovania boli podporné voči projektu kreatívne centrum. A 

mentálne tí poslanci znovu a opakujeme to tu stále a vy to asi aj nechcete počúvať, že 

poslanecký zbor, aj ten zlý, nie je mentálne nastavený proti kreatívnemu centru, ale opomenul 

si ten moment Milo, kedy nám boli doručené informácie o spackanom projekte a o hrozbe 

veľkých korekcia. A ten moment je práve ten rozhodujúci, prečo poslanecký zbor v istej časti 

začal uvažovať inak a hľadal alternatívu na to, akým spôsobom. Pretože povedzme si pravdu, 

kreatívne centrum nám a tieto zrekonštruované budovy už dnes nikto z tohto mesta nezoberie, 
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to už je viac menej hotové, to je finále. A práve tam začalo vznikať možno alternatívne riešenie 

o tom, akým spôsobom ďalej tieto budovy využívať a ako sa k tomuto celému projektu stavať. 

Čiže tento moment si opomenul a nie je to o nekonzistentnosti alebo konzistentnosti. Mentálne, 

stále a dovolím si tvrdiť, že za všetkých poslancov, je projekt kreatívneho centra v poriadku, 

patrí do tohto mesta a mal by byť využívaný, ale je tam to veľké ale. Tak, ako to bolo od začiatku 

deklarované.  

 

p. Špoták - zareagujem na teba. Neopomenul som ten moment, informácie z ministerstva 

kultúry. Asi myslíš to online stretnutie, ktoré sa odohralo v auguste tohto roka myslím. To,                  

čo sa dialo už predtým, ešte na jeseň minulého roka v zime a na jar. Neschválenie dodatkov, 

informatívne správy atď. Bolo ďaleko predtým a takisto som sa dotkol tých vecí, ktoré boli 

označené, že či máme iba jedného človeka na riadenie projektov alebo kde bolo spackaný a 

pod. Všetky som vysvetľoval v mojom príspevku, ako to celé prebiehalo, koľko času, kedy bola 

vyhlásená výzva, koľko bolo času na spracovanie žiadosti, koľko trvali kontroly na verejné 

obstarávanie a pod. Aké informácie sme neustále požadovali na ministerstve kultúry, keď už 

išlo o indexáciu alebo nárast cien, metodické usmernenia k samotným aktivitám. Sme                               

v nevýhodnej situácii hovoriť túto pred kamerami proti svojmu donorovi. Ale tá podpora zhora 

nebola ideálna a tak isto nebola podpora tuto v zastupiteľstve a bola ďaleko predtým, ako bolo 

nejaké online stretnutie v auguste 2023. 

 

p. Ágh - myslím, že povedať, že ide o spackaný projekt, je trošku tvrdé a možnože trošku 

unáhlené a zrejme ide len o osobný názor jedného alebo niekoľkých poslancov. My dnes vieme 

predsa, že pokiaľ príde k prefinancovaniu, tak nám. Nechcem povedať, že väčšia, ale takmer 

celá časť peňazí bude vrátených z eurofondov a projekt bude fungovať od budúceho roka. Keď 

sa niekto príde pozrieť na tie budovy, ako dnes vyzerajú, tak sú v úžasnom stave a vytvoril tento 

projekt priestory, ktoré tu toto mesto nikdy nemalo, ani by nemalo, keby sa tento projekt 

nerealizoval. 

 

p. Greššo - naozaj len stručne. Ja si myslím, že to bol tento poslanecký zbor, ktorý schválil 

indexáciu a schválil peniaze na tú indexáciu. Bavíme sa o sume 1,2 milióna. Ešte raz, tu nebola 

nevôľa. Veď tam sa predsa nediali veci také, že by sme sa tu hádzali o zem. Áno, kritika bola, 

súhlasím, ale minimálne tú indexáciu schválil tento poslanecký zbor a na margo toho, čo si 

hovoril ty Roman, to predsa nie sú naše slová, veď tie odzneli z úst pani vedúcej sekcie 

ministerstva kultúry. Prosím vás, tomu, kto robil tento projekt, už nedávajte nikdy nič robiť. To 

je doslovná citácia. Takže toto nie sú vymyslené veci, ktoré sme si tu teraz my vymysleli. 

 

p. primátor - Janko, áno, s tou firmou, ktorú poznáš aj ty, tak už robiť nebudeme určite na 

základe tejto referencie, hej.  Čo sa týka kreatívneho centra, ja mám dojem, že to je 2 kroky 

dopredu, 1 krok späť, hej. Nehovoríme ako o tebe, ale máme tu poslancov, ktorí otvorene sú 

proti kreatívnemu centru, či už to mali vo svojej predvolebnej kampani, o tom hovorili alebo o 

tom hovoria skôr v zákulisí. Však tu naozaj pol roka riešili variantu b. Čiže ako okresať 

kreatívne centrum, lebo je toho veľa, ako to zrušiť, ako to spraviť tak, aby to malo čo najmenší, 

alebo teda hľadali ste, ako to bude mať čo najmenší dopad, na mesto. Tam sa zrazu prišlo, že 

nie, že bohužiaľ a teda vďaka Bohu kreatívnemu centrum a že tento projekt je tak vysokej fáze, 
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že sa zastaviť už nedá, lebo budeme mať väčšie škody pre mesto. No a zrazu sme došli do bodu. 

Kedy zase máme tú istú debatu, ktorú sme mali pred pol rokom, hej? Tak čo sa zmenilo? A 

tomu akože nerozumiem? Zmenila sa výstavba bytových domov na Tehelnej alebo sa zmenili 

iné postoje? V poriadku, ale tu na tej veci, to akože nič nemení. My ten projekt potrebujeme 

dokončiť. Áno, som rád, že sa rozumiem v tejto veci a že napriek tomuto, čo sa tu udeje, budeme 

môcť ďalej spolupracovať na tých projektoch, ktoré nás spájajú.  

 

p. Ágh - no povedať, že projekt je spackaný v zmysle toho, že dokumentácia bola spackaná a 

príprava toho projektu je jedna vec. A povedať, že projekt bol spackaný ako taký realizačne a 

celkovo je podľa mňa úplne iná vec. 

 

p. Greššo - v reakcii na teba, pán primátor. No minimálne, čo sa zmenilo? Začal si prijímať 

nezmyselné smernice, ktoré obmedzujú poslancom výkon svojho mandátu v rámci MsÚ a 

smernice, ktoré dávajú bokom investičné akcie, ktoré si niektorí poslanci, tak ako ty hovoríš o 

srdcovkách, sú aj ich srdcovky. Čiže toto sa zmenilo a toto bol taký ten začiatok toho možno 

dnes vyvrcholeného nejakého boja otvoreného. A to si fakt treba povedať, prečo to vzniklo.  

Aký je dôvod? Aký na to bol dôvod? A viackrát ťa tu žiadali a myslím, že aj žiadajú poslanci 

o to, aby sa vrátili tieto veci do pôvodného stavu. Takže áno, súhlasím s jedným tvrdením a to 

budeš súhlasiť so mnou podľa mňa, že áno zlo plodí zlo. A dalo sa to zažehnať úplne elegantne. 

Sedeli sme spolu niekoľkokrát, ja som nebol možno toľkokrát prítomní pri tom sedení, ale 

sedeli sme a celé tie sedenia, sa zvrhli na to, že my sme sa tam nejakým spôsobom vyrozprávali 

a vy ste sa vyviňovali. Tak stretnutia nemali fungovať. Povedali sme si to, takže áno, niečo sa 

pokazilo. Pevne verím, že sa to dá nejakým spôsobom napraviť, len asi tu treba akceptovať 

niektoré názory, hoci sa vám nepáčia tie názory, ale sú to názory a treba ich rešpektovať, 

akceptovať. A v snahe a v záujme toho, aby tento zbor a toto mesto nejakým spôsobom 

fungovalo, možno aj poľaviť zo svojej nejakej hrdosti alebo zo svojej tvrdohlavosti a snažiť sa 

ich pochopiť. A keď aj nie pochopiť, tak aspoň implementovať. 

 

p. Králová - len krátko. Jedna vec, rokujeme tu o kreatívnom centre a stále odbiehame do 

nejakých iných tém a stále tu riešime aj niečo iné. To značne predlžuje debatu. Chcela by som 

vás poprosiť, aby sme sa naozaj venovali tej téme, o ktorej máme rokovať. Druhá vec, stále mi 

vŕtala jedna myšlienka, keď zahlasujem za to uznesenie, ktoré mi dnes ráno bolo doručené, čo 

sa zmení na kvalite kreatívneho centra? Akože už sme tu o ňom rokovali x- krát. Čo sa 

konkrétne zmení, keď zaň za hlasujem. Pretože ja si stále myslím, že ono je to isté. Musí ísť v 

súlade s projektom, ktorý bol podaný. A čo sa zmení v tom prípade, keď tu mám dané nejaké 

požiadavky, ktoré sú. Ja neviem, výstavba bytov na Tehelnej a neviem čo. Aký to má vplyv na 

kvalitu kreatívneho centra? Toto mi prosím vás pekne vysvetlite, pretože tomuto stále 

nerozumiem. Aký má výstavba bytov na Tehelnej vplyv na kvalitu projektu kreatívneho centra. 

 

p. primátor - odpoviem ja. Žiadny. 

 

p. Mezei - dovolím si teda pri tejto príležitosti v prvom rade poďakovať, či už mestskému úradu, 

ale takisto všetkým ľuďom, čo robili na kreatívnom centre možno aj v minulosti, ale aj teraz. A 

pripravovali tento naozaj komplexne náročný projekt, pretože prešli si množstvom činností, 
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ktoré museli spraviť, prešli si množstvom aktivít, ktoré organizovali, množstvom problémov, 

ktoré museli riešiť a rovnako im patrí veľká vďaka za trpezlivosť, ktorú majú s tým, ako ten 

projekt ide a aké tlaky sú na nich vyvíjané, čo sa týka či už dodávania informácií, neustáleho 

chodenia na zastupiteľstva a vysvetľovania tých vecí. Čiže toto je naozaj veľmi potrebné 

povedať. Zároveň som rád, že tu zaznelo v podstate asi zo všetkých politických klubov, že to 

kreatívne centrum má zmysel a malo by byť v meste. Preto my nie je úplne jasné, že ideme 

robiť takéto neotvárania pondelkových zasadnutí a pod., pretože čo iné to má byť alebo ako 

inak to má vnímať občan alebo my ako nejaké vydieranie alebo hľadanie nejakých obchodov 

vo veci, ktorá s tým nesúvisí. To, že ideme riskovať vlastne eurofondy a financovanie projektov 

z eurofondov na základe nejakého politikárčenia a hľadanie nejakej politickej moci. Zároveň tu 

zaznelo z pléna, že čo je na tom zle, že dnes, zajtra, posledný deň to zaplatíme. No keď na 

jednej strane hovoríme, že niektoré veci sa robia na poslednú chvíľu, čo je teda argument 

nejaký, tak zároveň zastupiteľstvo to nerobí, veď robíme úplne to isté v zastupiteľstve, že sa to 

robí na poslednú chvíľu čas nie je úplne správne. Ako architekt som pôvodne vnímal to 

kreatívne centrum veľmi pozitívne, najmä z pohľadu obnovy budov na Martinskom vrchu, ktoré 

budú slúžiť rôznemu obecenstvu, rôznym užívateľom. A je super, že sa im podarí aktivovať 

celý ten priestor Martinského vrchu, na ktorý okrem iného sa už robila nejaká participácia s 

obyvateľmi a pripravujeme tam zámer tej revitalizácie celého toho priestoru, ktorý má veľký 

potenciál. Čiže toto vnímam ako veľký prínos, že tieto budovy si obnovíme, ideálne teda z 

eurofondových peňazí. Boli by sme asi nie úplne múdri, keby tie budovy chceme obnovovať 

iba zo svojich peňazí, keď máme túto možnosť. Zároveň tým naťahovaním toho úveru a toho, 

že teda sú tam nejaké riziká, ktoré tvrdíte, tak že dostaneme nejakú korekciu, tak tým, že 

neschválime to financovanie, tak hovoríme, že ideme so stopercentnou korekciou, takže toto 

asi je veľmi jednoduché si porovnať. Zároveň tu máme kino Palace, kde pôvodne bola 

spracovaná dokumentácia, ktorá tento objekt iba obúchala polystyrénom a boli tam dané 

plastové okná, čo je akože veľmi veľká škoda. A v tomto si veľkú vďaku zaslúži práve poslanec 

Erik Král, ktorý do toho búšil, aby sa spravila architektonická súťaž návrhov a aby sme išli aj s 

rizikom toho, že tá súťaž trvá možno málinko dlhšie, ale zároveň získali naozaj kvalitný 

priestor, ktorý sme, dovolím si tvrdiť, získali v centre mesta. Ako to zaznelo, nikam ten priestor 

neodíde a takýto priestor v centre mesta chýbal. Takže toto sú určite veľmi podstatné a potrebné 

veci, čo treba povedať. Zároveň, čo sa týka tých najviac prác, tak vieme, že aj Martinský vrch, 

ale aj kino Palace sú objekty, kde si krajský pamiatkový úrad dával priebežne svoje podmienky. 

A zároveň priebehu tých prác sa odhaľovali tie konštrukcie, keď sa robila omietka, keď sa búrali 

niektoré veci, tak sa odhaľovali tie práce. Každý, kto tu je a viacerí z nás sa tu hýbu tiež v tom 

stavebníctve, tak vedia, že pri tých rekonštrukciách je náročné niektoré veci odhadnúť. Pokiaľ 

nemáme nejaké veľmi rozsiahle sondy robené na začiatku, čo sa ukázalo napr. aj pri kine Palace, 

kde sa našli nejaké archeologické nálezy atď. atď., ktoré spôsobovali naviac práce a zdržovanie, 

ktoré museli byť schválené v mestskom zastupiteľstve. Čo je ale veľmi podstatné tiež povedať, 

je to, že bavíme sa zatiaľ o budovách, ale bez ich náplne vlastne tie budovy nemajú žiaden 

zmysel, či už tam budú aktivity, ktoré dnes pripravuje kreatívne centrum alebo aktivity mierne 

iného charakteru, kde budeme vedieť prezentovať možno nejaké regionálne remeslá a 

regionálne produkty a pod. Čo viac menej s týmto súvisí a naštartujeme ako keby tú ekonomiku 

aj v tejto oblasti, tak toto je veľmi podstatné, že aby tam tieto služby boli a keď sa bavíme o tej 

udržateľnosti, ktorá je na úrovni niekoľko 100.000 EUR ročne, tak v prípade, že by sme toto 



45 
 

neschválili, tak čo by bolo s tými budovami? Nekúrilo by sa tam, nesvietilo by sa tam, neboli 

by tam žiadne aktivity, nebol by tam žiadny manažment tých priestorov. Veď predsa toto je na 

zafinancovanie aj týchto vecí, aby tie budovy žili, veď to je predsa náš cieľ, ako všetkých 

poslancov mesta. Zároveň dúfam, že dnes sa podarí prijať uznesenie, ktoré umožní tomu 

kreatívnemu centru pokračovať ďalej a že takto sa k tomu budeme stavať, aj v ďalších rokoch, 

kedy to bude musieť byť naplnené práve tými aktivitami a tým životom. Pretože tu zaznelo, že 

bol urobený nejaký prieskum, že možno by tam chceli byť aj mladí ľudia, starí ľudia, ale veď 

aj pre týchto to je, majú tam byť aj starí, aj mladí, čiže je tam rôzny mix tých užívateľov v tomto 

priestore. Zároveň sa tiež neviem stotožniť, ako to už od viacerých zaznelo, s tým, že spájame 

v tom uznesení alebo v tom návrhu na uznesenie. Viacero vecí dokopy, ktoré spolu nesúvisia. 

A nepríde mi to úplne správne a demokratické nejakým spôsobom brániť tomu, že hlasovať o 

veciach samostatne, preto dávam procedurálny návrh, aby sme hlasovali o každom tom bode 

zvlášť a myslím, že je tu zastupiteľstvo na to, aby rozhodlo o tom každom bode zvlášť a každý 

sa vedel postaviť za to svoje hlasovanie, aké je. Myslím, že toto je úplne férové.  

 

p. primátor - predtým, než postúpime ďalej do diskusie. Len na informáciu, máme tu prihlášky 

z radu dvoch obyvateľov. Hneď ako vystúpia alebo dokončia svoje vystúpenia poslanci, potom 

vám dám slovo, resp. príde aj rada na vás v zmysle rokovacieho poriadku. Takže najprv 

poslanci, až potom rada obyvateľov.  

 

p. Oremus - áno, ja som bol jeden z tých poslancov, ktorí od začiatku tento projekt označoval 

za riskantný, rizikový pre naše mesto, vzhľadom na to, o aký rozsah sa jedná, aké sú možnosti 

nášho mesta z hľadiska financií a takisto aj personálu. Všetci poslanci sme skladali sľub, že sa 

budeme pri svojej činnosti riadiť svojím vedomím a svedomím a budeme narábať maximálne 

zodpovedne s peniazmi a s majetkom nášho mesta. Toto aj občania od nás očakávajú. Nie som 

človek, ktorý by nemal vzťah ku kultúre. V mladosti som navštevoval ľudovú školu umenia, 

doteraz veľa voľného času trávim olejomaľbami alebo pero kresbami, takže aby si ľudia 

nemysleli, že ja ku kultúre nemám nejak vzťah. Ale ešte raz. My musíme v prvom rade myslieť 

na ten ekonomický aspekt. Ja som sa od začiatku pýtal, čo sa v tých dielňach bude robiť, aké 

budú naše náklady, z čoho budeme generovať príjmy. Toto bol light motív každého môjho 

vystúpenia. Jeden materiál pani Živanovič spracovala, ktorý nám ale výsledkovo ukázal to, že 

najväčší zdroj príjmu vlastne očakávame od kaviarne alebo reštaurácie, ktorú tam bude mať, 

budeme mať. A takto nejako, že vraj to funguje aj v Košiciach, takže toto len potvrdilo tie moje 

obavy, že vlastne tento projekt, akokoľvek má nádhernú myšlienku. Ale my musíme byť 

realisti, my sa musíme odrážať od našich možností, ktoré ako mesto máme a ako poslanci 

musíme pristupovať k týmto veciam maximálne hospodárne a efektívne. Teraz, keď si 

zoberieme, že vy najskôr pýtate úver na prefinancovanie 5 000 000, potom 10 000 000, potom 

15 000 000. Ani sami neviete, že koľko vlastne potrebujete na to, aby ste to zvládli. Tak to len 

ukazuje, že ako vám môžeme dôverovať, my vám nemôžeme podpísať bianco zmenku a rieši 

si to, ako uznáte za vhodné, lebo je to váš pilotný alebo vaša vlajková loď. Tento projekt. My 

nemôžeme tento projekt riešiť na úkor všetkých ostatných povinností a činnosti, ktoré mesto 

má zabezpečovať. Máme tu aj sociálnu oblasť, máme tu šport, máme tu školstvo. Znamená to, 

že nemôže tento projekt ohrozovať fungovanie nášho mesta a bohužiaľ ho ohrozilo a ohrozuje 

a aby to občania nebrali tak, že ja tu nejak subjektívne teraz vystupujem. Keby si dal niekto 
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námahu. Je tu správa vo výsledku kontroly financovania projektu kreatívne centrum od pani 

hlavnej kontrolórky, kde na tieto zistenia v záveroch jednoznačne poukazuje na všetky zlyhania 

počas celého riadenia tohto projektu. Vy ste dostali finančný príspevok, schválenú túto dotáciu 

na tento projekt v novembri 2020. A mali ste tieto veci z manažovať si do konca roka 2023, tzn. 

mali ste na to 3 roky. A keby niekto si dal námahu a ešte išiel dnes na tie stavby, tak ešte dnes 

tam sa krúti miešačka, že sa tam dokončujú veci stále. Ako môžeme my poslanci vám niečo 

schváliť. Obrovské finančné prostriedky a riskujeme to, že budeme v rámci korekcií tieto veci 

všetky musieť zaplatiť. Na základe všetkých týchto skutočností, faktov. Ja som toho názoru, že 

by sme mali jednoznačne ísť alternatívou 2. Chcem sa poďakovať Igorovi Kršiakovi za naozaj 

skvelý materiál, ktorý spracoval. Ako ja som ani nepredpokladal, že sa dá niečo v rámci tohto 

chaosu, ktorý tu máme, niečo pripraviť, ale naozaj klobúk dole, že aký návrh uznesenia 

pripravil. Ale vzhľadom na tieto všetky argumenty, ktoré sú tu, som jednoznačne za to, aby sme 

išli alternatívu číslo 2, tzn., že tieto budovy by sa využívali v rámci našich cieľov alebo predstáv 

a komerčným nájmov, lebo my dnes naozaj nevieme, že tie dielničky, tí začínajúci umelci, čo 

budú platiť, aké tam nájomné. Alebo z čoho my budeme mať príjmy, my si uvedomme, že my 

budeme tvoriť stratu samotnou prevádzkou toho kreatívneho centra každý mesiac a ešte musíme 

5 rokov tam platiť garantov pre jednotlivé činnosti. Dnes má pani Živanovič okolo seba 20 

zamestnancov, vyrátajte si, koľko nás budú stáť títo zamestnanci, ale ešte bude musieť ona 

najať aj garantov, ktorí tam budú tie jednotlivé činnosti garantovať a to nebudú ľudia, ktorí si 

budú pýtať 100 alebo 200 EUR mesačne. To znamená, že minimálne 500 - 600.000 EUR 

budeme každý rok ročne platiť len na mzdách a plus každý mesiac. Ja neviem, aká strata sa tam 

bude tvoriť, pretože tie príjmy, ktoré bude generovať toto centrum, nebudú pokrývať náklady 

určite. Takže na základe tohto som za alternatívu číslo 2 v rámci toho návrhu pána Kršiaka, 

pretože budeme môcť tým pádom využívať tie jednotlivé budovy komerčne, nebudeme viazaní 

nejakými limitmi ministerstva kultúry v rámci schválenej žiadosti. A tým pádom budeme tam 

určite generovať menšiu stratu, ako to budeme robiť teraz a bude nás to zaťažovať minimálne 

ešte 5 rokov. A ja si neviem predstaviť pri týchto nášľapných mínach, ktoré ste vytvorili za 4 

roky, teraz posledné teda Dynamik. Máme tu ešte stále spor ohľadne hazardu z minulosti, máme 

tu x ďalších vecí, kde nám hrozia miliónové škody a ešte takéto niečo mať na pleciach. Ja si 

neviem predstaviť, že by sme toto mali zvládnuť, takže preto ja sa prikláňam z pragmatického 

hľadiska k alternatíve číslo 2, aby sme mohli tieto budovy využívať podľa svojich predstáv, 

neboli limitovaní podmienkami ministerstva kultúry a minimalizovali tam vlastne stratu a 

náklady, ktoré by nás to kreatívne centrum stálo. 

 

p. Mezei - myslím, že z tvojej strany je úplne korektné teda hovoriť to, ako hovoríš, pretože si 

bol konzistentný v celom tom priebehu. Pokiaľ to ale chceme zarezať, tak je škoda, že to robíme 

v tom poslednom momente, kedy je to už fakt len o tom, že či vieme mať nejakú časť 

prefinancovanú alebo to zarežeme a nebudeme mať nič pre financované. Otázka, že to budeme 

mať voľné od nejakých podmienok, za to stojí, za mňa nie, pretože tie náklady na to budovanie 

a za to treba bojovať, aby sme ich mali predplatne z eurofondov, pretože bolo by to škoda 

nevyužiť. Ale čo sa týka tých nákladov, ktoré budú priebežne do toho dávané, ako si spomenul, 

nejaké mzdy a pod. Tak to nie je, že sú mzdy pre ľudí, ktorí tam budú ležať na lehátkach, ale 

ľudia, ktorí budú prinášať nejaké hodnoty. A pokiaľ to má zachrániť od odchodu množstvo 

mladých ľudí z Nitry. Tak myslím, že to za to stojí, pretože aj našou úlohou ako mestského 
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zastupiteľstva, ako ľudí, ktorí zodpovedajú za to mesto, je určite aj to, aby sme tých mladých 

ľudí sa snažili udržať v našom meste a aby tu nebol odliv tých mozgov. Čiže toto sú tiež 

hodnoty, ktoré za tie peniaze dostávame a myslím, že nie zanedbateľné. 

 

p. Král - nepôjdem do nejakých technikálii, čo sa týka rozpočtových vecí. Chcel by som na 

úvod mojej debaty alebo môjho príspevku povedať, že ja si myslím o vás všetkých, ktorí tu 

zastupujete obyvateľov mesta, že ste rozumní ľudia. Rád by som prečítal jeden príspevok, jeden 

článok pána Kršiaka, ktorý poskytol pre médium Nitra live v čase jeho kampane alebo 

kandidatúry. Tému kultúry v meste ja osobne vnímam ako to, čo dotvára život v meste, vplýva 

na mentálne zdravie a spoločenskú pohodu obyvateľov mesta. Tiež si myslím, že kultúra je 

priestor pre sebarealizáciu, či už detskej alebo aj dospelej populácie. Kultúru nevnímam len ako 

tú profesionálnu. Dôležitá je aj laická amatérska taká každodenná kultúrnosť. Kto a čo všetko 

je kultúra. V Nitre evidujem veľkú množinu hráčov, ktorá zasahuje do kultúrneho sveta. V 

prvom rade, je to samotné mesto, ktoré má prinášať určitý koncepčný dohľad nad tým, ako sa 

kultúra v meste posilňuje a prejavuje. Na druhej strane je to napr. sieť divadiel, ktoré sú 

verejnoprávnymi inštitúciami a patrí medzi ne napr. Divadlo Andreja Bagara a Staré divadlo. 

Ďalej je tu veľká skupina súkromných hráčov, ktorí vytvárajú priestor pre rozvoj talentov, či už 

detí a mládeže alebo dospelých, sú to hlavne súkromné umelecké školy, ale aj mestské 

umelecké školy a potom je tu množina umelcov, amatérov, ktorí sa snažia, či už na úrovni 

individuálneho alebo skupinového umenia vstupovať do kultúrneho prostredia mesta, ako napr. 

Ochotnícke divadlá či výtvarníci. Aká je mesta, či aká je úloha mesta v kultúre. Mesto v kultúre 

zohráva dôležitú úlohu v dvoch smeroch. Prvým je infraštruktúra, mesto má vytvárať 

podmienky a priestorové možnosti pre mestskú kultúru a umenie a tiež podporovať 

udržateľnosť priestorov ako galérie, múzeá, divadla. Nitra nutne potrebuje aj nové priestory pre 

kultúrne využitie. Druhým smerom, za ktoré mesto zodpovedá aj obsahová zložka kultúry, 

podľa mňa má mesto posilňovať kultúru už od pred primárneho vzdelávania pomocou práce s 

deťmi v rámci umeleckých súborov, v rámci materských a základných škôl, tam by mala 

veľkému a silnému prepojeniu medzi mestom a ostatnými hráčmi v rámci kultúry. Táto 

spolupráca a symbióza prináša na konci dňa pocit, že kultúra sa v meste robí cielene za účasti 

všetkých partnerov a že sa nerobí len moja kultúra na mojom piesočku. Takéto previazanie 

všetkých hráčov v kultúrnom svete ja osobne považujem za kľúčové, podpora mladých a 

zmysluplné trávenie času, to je tiež pre mňa kľúčová podpora všetkých, ktorí majú záujem sa 

kultúry zúčastňovať. Každé dieťa a junior, ktoré sa nefláka po meste, ale venuje sa športu, 

kultúre alebo navštevuje talentový krúžok, má dostať od mesta aj finančnú podporu. Konkrétne 

kroky a plány predstavím v svojom programe. Asi to gro sme počuli, nebudem to čítať ďalej, 

ale chcel som tým poukázať na to, že v tej kampani sme mali všetci nejaké priority a 

komunikovali sme úplne inak, ako komunikujeme možno dnes. Trochu ma mrzia tie sabotované 

zastupiteľstvá neotvorením schôdze a tým, že sme nemohli diskutovať na túto tému. Pretože 

dnes často počúvať z vašich radov práve také pohŕdavé otázky typu, pre koho to robíme. 1000 

ľudí tam nájde využitie a čo ostatných 70 000 obyvateľov Nitry a pod. Chcel by som len 

podotknúť, že aktivity kreatívneho centra majú celokrajský význam, prispievajú k celkovému 

spoločenskému a hospodárskemu rozvoju. Nedávno sa konala konferencia kreatívneho centra 

Nitra, kde myslím, že dostali pozvanie všetci poslanci, ako aj odborná verejnosť. Myslím, že 

okrem Maťa Horvátha som tam nevidel nikoho. Práve na tejto konferencii sa rozprávalo aj o 
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podobných projektoch z iných miest, ktoré z dlhodobého hľadiska prinášajú nespochybniteľný 

ekonomický prínos do týchto miest. Materiál, ktorý dnes predložili poslanecké kluby pána 

Obertáša, Kršiaka a Štefeka nemôžem vnímať inak, ako ďalším vydieraním a kladením si 

podmienok, ktoré pripomínajú skôr nejaké čistky na úrovni vedenia mesta, podobne ako to 

robia vaše Alma mates strany dnes v parlamente na národnej úrovni. Nebudem sa zdržiavať 

týchto invektívou. Nie sú to invektívy. Je to pravda a treba to pomenovať jasne. 

 

p. Štefek - začnem názvom tej petícii Zachráňme kreatívne centrum Nitra. Robíme to vyše roka 

na každom jednom zastupiteľstve. Áno, však Milo to, tak pomenoval trošku aj chronológiu 

časovú, ten prvý stred za kreatívne prišiel, keď sme v rámci rozpočtového opatrenia neschválili 

117.000 EUR za práce naviac, ktoré neboli tam aj nejak významne zdôvodnené a potom teda 

prišlo naškrabaniu tých prostriedkov z iných zdrojov. Načase bola reakcia, že sme zmenili alebo 

urobilo sa určité opatrenia cez zastupiteľstvo, aby k takémuto už neprichádza. Ale či to boli 

práce naviac, či to boli neoprávnené, či to bola indexácia. Každé jedno zastupiteľstvo sme toto 

schvaľovali, myslím si, že to bolo hlasmi aj našich troch klubov, ktoré dnes tento materiál, ktoré 

vy považujete za vydieranie. Ja to tak nepovažujem, je to určité dielo kompromisu aj medzi 

našimi klubmi, musím povedať. Samozrejme, že tu odzneli určité aj možnože pojmy a dojmy. 

Treba povedať, že ešte nemáme schválené zmenovky, tak ani nemôžeme dať žiadosti o platbu. 

Kolegovia vzadu, čo sedia za mnou, vám to môžu potvrdiť. Samozrejme, nedeli nenásobí. Jedna 

vec je politika, druhá vec je matematika. Ja rozumiem každému predrečníkovi, každému 

poslancovi alebo pani poslankyniam, ktoré tu diskutovali doteraz, chápem ich, aj vyjadrenia 

jednej strany, aj druhej strany. Plne rešpektujem. Dnes myslím, že treba rozplynúť obavu, že či 

ešte štát s nami počíta. Dnes s nami ešte štát počíta, pretože máme podpísanú ostrú zmluvu o 

nenávratnom finančnom príspevku. Tu nám nikto neponížil, tu nám niekto nezlikvidoval, ani 

nám neprišiel žiadny prípis, že už sami nepočítame. A rovnako, keď by bolo do konca tohto 

kalendárneho roka fungovalo predfinancovanie, tak dnes nemusíme žiadny úver schvaľovať. 

Ale toto konáme na základe manuálu, ktorý prišiel z jednotlivých ministerstiev a teda, že tie 

faktúry dobehujú až teraz. Veď máme skúsenosti aj tam, kde teda, či už robíme, pôsobíme. Tiež 

tam trvalo jedno obstarávanie 26 mesiacov na eurofondovú akciu. A koniec koncov tá technika, 

ktorá sem ide a skončila verejné obstarávanie priamym rokovacím konaním, čo samozrejme 

zákon umožňuje, sa skončilo minulý mesiac v novembri. A tiež sme zvažovali, či ešte áno a 

podporili sme to. Netvrdím, že jednomyseľne, ale podporili sme to. Chcem povedať za náš 

poslanecký klub, že či sú tie informácie na nejakom linku alebo nie. Myslím si, že z nášho 

prostredia vyšiel ten, ja nechcem povedať, že nápad, ale požiadavka, aby boli predkladané alebo 

aby vôbec prvýkrát bola predložená informatívna správa ku každému projektu. Asi to 

neodškriepi nikto z nás tu prítomných, že to vyšlo z nášho poslaneckého klubu, že možnože v 

máji sme sa dozvedeli, že máme 17 eurofondových projektov v hodnote 28 000 000 a rovnako 

sme pristupovali, či to bolo vnútroblok Štúrova alebo to bol hradný kopec, kde bolo treba 

schváliť indexáciu. Schválili sme, kde bolo treba schváliť neoprávnené, schválili sme práce 

naviac. Preto všetky tieto uznesenia prešli. Snažíme sa, myslím, že spoločnými silami, aby boli 

predmetom aj teda pokiaľ máme ešte medzeru medzi NFP a zmluvou o dielo, aby tieto boli 

uhradené, pokiaľ to bude len trošku možné. Viete, ja keď si zalovím a nechcem povedať, o 

koľko rokov dozadu a teda do roku 2008. Ja som bol ten možno dnes z troch poslancov, čo tu 

dnes sedíme v tomto zastupiteľstve, že vtedy som zastával viceprimátora a intenzívne sa 
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usiloval o získanie kasární do vlastníctva mesta. Sa nám to podarilo, nehovorím, že mne, nám 

sa to podarilo za jednu korunu, bolo to v súvislosti so získaním titulu Európske hlavné mesto 

kultúry 2013. To nám teda už zobrali Košice alebo teda boli, mali ten projekt lepší. To znamená 

s vedomí si toho, že ideme tam takýto projekt robiť primeraný v tej dobe. Samozrejme, 

uplynulo, už od toho roku 15 rokov, dnes je iný pohľad na to, ako má vyzerať kultúra, ako má 

vyzerať kreatívne, ako má vyzerať možno projekt kultúry atď. A prosím vás, už nespomínajme, 

že sme chceli pridať kino Palace alebo sme chceli pridať kino Lipa. Zbytočne to tu odtĺkame o 

hlavu, pretože keď sem príde od niekoho žiadosť na predaj majetku, to musí skončiť v 

zastupiteľstve. Chvalabohu, že sme nepredali ani jedno, ani druhé. To iste sa na tom zhodneme 

tak, ako sa iste zhodneme na mnohých iných názoroch, či s pánom Hattasom, či s pánom 

Špotákom, či s Martinom Horváthom. Ale sú veci, na ktorých sa aj nezhodneme, že máme na 

to jednoducho iný pohľad, tak treba sa vzájomne aj v tomto rešpektovať. Áno, to online sedenie 

s pani generálnou riaditeľkou a so zamestnancami ministerstva kultúry, ktorí sú ako 

sprostredkovateľský orgán, nebolo v auguste, veď to bolo niekedy v októbri, keď sme to 

vyprovokovali. A nie ľahko sa počúvali tie slová pani generálnej riaditeľky aj smerom k tomu, 

že tou firmou už nikdy nič nerobte a zapnite možno forsáž na vašej stíhačke, aby sme to všetko 

stihli dorobiť. Všetko pre to robíme, áno, sme dnes nejakej krajnej núdzi z pohľadu termínu. 

Ale si povedzme aj za ten posledný rok, čo tu sedíme ako nové zastupiteľstvo. A tuto to zase tu 

platí, to je politika, to je matematika, ako sa tu doťahujeme za mnohé veci, či stálo za to, či stálo 

za to. A toto je teda kreatívne v hodnote 15.000.000 EUR, aby tu bola spísaná jedna smernica, 

ktorá usmerňuje poslancov, kedy majú a nemajú chodiť na MsÚ. Či vám stálo za to, že sme 

nezverejnili článok v Radničných novinách článok pani poslankyni Rácovej. Či stálo za to, 

nezverejniť článok poslanca Dovičoviča. Či to stálo za to naozaj sa seriózne nebaviť o tom 

druhom ľavom odbočení na Štúrovej. Ale keby nám povedali, ako chlapci na pieskovisku, páni, 

alebo počúvajte, urobme teda najprv to druhé ľavé odbočenie na Akademickej. 3 mesiace to 

nechajme žiť a keď sa nám to osvedčí, že to dopravu spriechodní, tak poďme sa zaoberať 

seriózne aj tým druhým ľavým odbočením. Nečudujte sa aj tomu vyhláseniu, ktoré je čiastočne 

zapracované aj dnes v tom bode 2, resp. 3. Ja si neviem predstaviť. A pomenujem, či by to mal 

byť kolega Lančarič alebo kolegyňa Némová alebo ktokoľvek iný, že by tu behal s mobilom, 

že by si zas natáčal a povedal by, že to robí v rámci dovolenky a dával nejaké statusy. Ako 

chceme tu urobiť pre dobro veci maximum a zbytočne provokácie. Dnes ráno Štefek, Obertáš, 

Kršiak niečo vymýšľajú. No ja sa musím dnes poďakovať týmto trom poslaneckým klubom čo 

sme sa mesiac doťahovali, či áno, či nie, koľko SMS, koľko neviem čoho všetkého sme si 

vymenili, koľko sme možno aj noci neprespali, keď sme rozmýšľali, čo na to a ako ďalej, že je 

tu dnes nejaký materiál, ktorý je dielom kompromisu. A ja som musel ustúpiť zo svojich 

požiadaviek, ktoré som mal, ako tento materiál má vyzerať. Dnes sa tu škrtajú aj projekty, ktoré 

som ja navrhol, aby boli dnes, nakoľko nie sú ešte pod zmluvou, aby teda boli obetované na ten 

oltár pomyslení vlasti. Či je to projektová dokumentácia a pantrekové ihrisko alebo je to 

projektová dokumentácia, kultúrne centrum Lipa. Však tiež počúvam názory poslancov, že či 

to musí byť 9, či to nemôže byť menej a na úkor niečoho iného a poďme robiť nejaké zásahy. 

Keď tie peniaze budú, tak sa vrátia naspäť a vyriešené, ale každý sme museli trošku alebo 

nejako ustúpiť, aby tento materiál vôbec vznikol. Ja som mal pokyn za seba, ja som mal obavu 

v pondelok, že to je konečná, že už sa nedohodneme. Ja som nikdy nikomu nesľúbil, že dodám 

nejaké hlasy, ak to tu kolovalo po úrade, kto má pozná a sedím zastupiteľstve som mal vždy 
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svoj názor, nikdy mi ho nemusel nikto formovať. A rovnako náš poslanecký klub ma pri 

každom hlasovaní úplne voľné ruky. Ja nebudem tu nikoho mentorovať, ako má, ako nemá. 

Každý spáva so svojím svedomím a myslím si, že tak je to vo väčšine prípadov aj ďalších 

poslancov, takže tento návrh uznesenia je dielom určitého kompromisu. Nechápte to, prosím, 

ako vydieranie, koniec koncov vydieranie by to bolo, keby tam boli nejaké pevne stanovenia, 

tak sa tie body, viete, to, že sa konštatuje, žiada, žiadame, môžeme žiadať, áno, takže nečudujte 

sa, že to dospelo až takto ďaleko. Keď potrebujete, dajte si tam niekde, že Štefek je vinovatý. 

Ja s tým súhlasím, aj za to zahlasujem, keď to má pomôcť dnes preklenúť ten problém a 

zachrániť tie európske peniaze pred tými našimi vlastnými, ale toto celé je pôsobené tým 

manuálom jednotlivých ministerstiev, ale aj našim vzájomným správaním. A ja vždy pre dobro 

mesta uprednostním pred blahom jednotlivca. Nebudem už ďalej hovoriť, pretože čas sa posúva 

veľmi, veľmi ďalej a aj niektorí kolegovia musia odísť za svojimi pracovnými povinnosťami. 

Takže ďakujem, že ste si ma vypočuli a verím, že toto uznesenie bude mať jednomyseľnú 

podporu.  

 

p. Mojtová - skutočne pozorne som si vypočula všetky vaše príspevky a dovoľte, aby som sa 

tiež vyjadrila k tomuto bodu, reagovala na poslancov. Pán Kršiak, ďakujem za váš krátky 

sociálny prieskum. Neviem, aké vzorky sa to týkalo, akým spôsobom ste distribuovali dotazník, 

tiež by ma zaujímalo, kto tvoril otázky a dáta vyhodnocovať. Pretože existuje metodika 

tvorenia, vyhodnocovania dotazníkov, viem o tom, pretože pracujem v akademickom prostredí 

a píšeme veľa výskumných článkov, ktoré musia mať nejakú metodiku k tomu, aby boli 

výsledky validné, teda platné. Nie je možné, aby ste kládli sugestívne a manipulatívne otázky, 

takže dáta vami získané stoja z môjho pohľadu na vode. Kto z príčetných respondentov odpovie 

na otázku? Ste za zvýšenie daní? Odpoveďou áno. Všetky mestá zvyšujú dane, či myslíte si, že 

z krátkej chvíle vedenie mesta navrhlo poďme zaťažiť občanov? Všetci naozaj príčetní ľudia si 

uvedomujú, že vláda bude všetko zdaňovať a spoplatňovať, robia to tak všetky mestá okolo. Ja 

len dodám citát z dáta bez pátosu. Vláda bude všetko zdaňovať a spoplatňovať a príjmy 

nafúkne, aby to vyšlo. Máme vládu socialistov, minú všetky naše peniaze a úspory. Poďme ale 

k projektu kreatívneho centra, každý projekt má svoje silné stránky, ale aj riziká. Dnes otvorili 

mestské zastupiteľstvo deti z folklórneho súboru Borinka. Ja folklór milujem, odmalička som 

spievala rôzne ľudové piesne a dnes som mala ale veľmi zmiešané pocity, pretože 18 poslancov 

mestského zastupiteľstva zahlasovalo proti prefinancovaniu kreatívneho centra, ktoré má 

primárne slúžiť deťom a mládeži práve pre rozvoj ich talentov a trávenie voľného času v 

priestoroch na to určených. Pritom, ako spomenul aj poslanec Kráľ a vy, pán Kršiak, ste mali 

osobitný status na sieťach venovaný podpore kultúry počas predvolebnej kampane, s ktorým 

absolútne s tými vašimi slovami tam súhlasím a práve preto som zostala prekvapená, že počas 

tohto polroka ste reagovali tak, ako ste reagovali. Pán Kršiak, hovoríte o umelo vytvorenej 

emócii v súvislosti s minulým mimoriadnym zasadnutím mestského zastupiteľstva. Pani 

Kárová mala autentický prejav plný oprávneného hnevu a rozčarovania. Dvakrát sme mali 

ašpirovať stať sa Európskym mestom kultúry. Neúspešne. Teraz máme k dispozícii 

15.000.000 EUR z eurofondov a 18 poslancov radšej zaťažilo plecia občanov mesta Nitra. Pani 

poslankyňa Rácová, Marta, poznáme sa, ale naozaj si vyprosujem, aby si útočila na poslancov 

klubov, ktorí nie sú s vami v koalícii, že my sme tí, ktorí sme rozpútali zlo. Je nehorázne, že 

chcete ocenenie pre 18 poslancov za to, že ste zarezali projekt kreatívneho centra. Prosím vás, 
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od koho očakávate ocenenie? Od občanov mesta Nitra, od signatárov petície? Pani Darina 

Kárová to uviedla veľmi presne vo svojom statuse, podstatná bola tá nerealizovaná diskusia. 

Dovoľte, aby som citovala kúsok jej statusu. Ak má niektorá strana sporu argumenty, o ktorých 

si myslí, že zavážia, že ich nepustia hlasovať pre vec, v civilizovanej spoločnosti ich vysloví 

verejne, tým skôr, ak sa o ne zaujíma verejnosť, ktorá toľko informácií nemá a chcela by ich 

poznať. Fyzická prítomnosť podporovateľov a signatárov výzvy určenej poslancom mestského 

zastupiteľstva priamo na zasadnutí zastupiteľstva je veľká vec. Sú to voliči a majú právo vedieť 

a dokonca sa aj verejne vyjadriť. Odoprieť im diskusiu, zrušiť zasadnutie zastupiteľstva v 

kľúčovom bode pre mesto je nefér, neúctivé a urážlivé. Prišli mladí, starí študenti, aj časť 

kultúrnej elity mesta. O pár minút si vypočuli verdikt poslancov a boli poslaní do preč. Toľko, 

koniec citátu. Pán Kršiak. Sám sa považuje za skúseného, čo sa diania v zastupiteľstve deje. Ja 

vás tak takisto beriem, prečo sa teda skúsený politik nepostavil pani Károvej a ďalším 

signatárom čelom ako chlap a neargumentoval. Zostali ste stáť bez slov schovaný v rohu pódia, 

presne tam naľavo. Ja sa pýtam, prečo? Neboli ste sám kto zostal bez slova. Je to samozrejme 

rečnícka otázka, stále budem pripomínať, že my poslanci máme byť očami, ušami a ústami 

našich občanov. Nevadí, že máme rôzne názory na rôzne témy. Je to úplne v poriadku, ale v 

zásadných veciach by sme mali odhodiť svoje egá. Mali by sme mať pred sebou jeden spoločný 

cieľ, a to zlepšovať život občanov mesta Nitry. 

 

p. Kršiak - skúsim úplne v stručnosti reagovať, pani kolegyňa, vy spochybňujete anketu alebo 

to, že sme sa vôbec zaujímali o názor ľudí. Ale však mohli ste aj vy urobiť nejakú a mohli ste 

sa vy pýtať nejaké verejné mienky, neviem, čo je subjektívne, sugestívne alebo akékoľvek. Keď 

sa pýtame ľudí, či súhlasia so zvýšením daní, ale či súhlasia so zvýšením daní za predpokladu, 

že sa to premietne aj niekde v ich okolí alebo v nejakom rozvoji mesta alebo len to, aby sme to 

v úvodzovkách, prepáčte za výraz, prežrali. Takže pokiaľ máte pocit, že tá anketa nebola 

korektná, mohli ste za niekoľko rokov prísť so svojou, ešte teda, keď sa tomu aj venujete alebo 

sa vyznáte, čo sa týka nejakého otvorenia diskusie alebo nejakej komunikácie na ostatnom 

zastupiteľstve. Môžem vás pani kolegyňa zobrať na FC Nitra, bude tam 200 rodičov, 200 detí, 

200 trénerov a budete sa vám tam dobre diskutovať o tom, prečo sme podali konkurz na FC 

Nitra alebo sa vám bude zle komunikovať táto téma? Však to sú len normálne veci, že my sme 

dali nejaké vyhlásenie smerujúce k primátorovi tohto mesta, zvýšili sme možno nejakú 

pozornosť a ostražitosť vo vzťahu k tomu, čo sa v tomto meste podľa nás dobre robí a nerobí. 

A chceli sme vyvolať komunikáciu, žiadna neprišla. Práve prišiel hon formou petície a na 

verbovaných ľudí, ktorí sa tu mali vyjadriť. K pani Károvovej, s pani Károvou sme tu zostali 

debatovať ešte asi hodinu, mám tu svedkov, ktorí sa môžu kľudne k tomu vyjadriť. Ona neuhla 

na konci tej debaty ani o milimeter z toho, že kreatívne centrum podporuje a chce, ale bola 

veľmi prekvapená z debaty, aké iné oblasti a čo iné sa v rámci rozhodovania v iných oblastiach, 

ktoré sa týkajú možno iných cieľových oblastí, iného mestského rozvoja a iných obyvateľov a 

cieľových skupín udialo a neudialo. Respektíve, kde sa aké rozhodnutia prijali z tohto. Bola 

rozčarovaná a rozčarovaná bola z toho, že pán primátor mesta Hattas mal využiť možnosť, kedy 

na ministerskom kresle kultúry sedela úradnícka vláda, ktorú ona dokonca, pokiaľ som to dobre 

pochopiť, robila nejaký odborný support v rámci tej úradníckej vlády, že ani raz tam nikto 

nezaklopal na dvere a že by na tom ministerstve kultúry niekto prišiel orodovať. Za zrýchlenie 

alebo nezrýchlenie nášho projektu, okrem online diskusie, tu boli jej slová, tzn., že status pani 
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Károvej je v podstate, v tomto. Ja teraz prečítam možno iný status, ktorý bol vyvolaný tým 

šialenstvom a naozaj v tomto okamihu, prepáčte za expresívne slová, ale budem citovať. Na 

tento projekt a jeho dokončenie čakám už dlho. A pekne ma uráža, že tu stále máme také 

nekultúrne hoväda v zastupiteľstve. Akokoľvek sa to snažia hrať, že oni sú tí dobrí, čo sa snažia 

šetriť. Každému je jasné, že klamú a ich motivácia je úplne inde. Reakcia k menám Štefek, 

Obetáša a ten debil, čomu nikdy neviem prísť ani na meno. Prepáčte za tento výraz, ale toto ste 

spôsobili, takéto urážky poslancov mestského zastupiteľstva ste spôsobili. A toto je presne to, 

čo vyvolala tá demagógia a šialenstvo, hon na poslancov, že rozhodli tak alebo nerozhodli. Tak 

my sme dali pomocnú ruku pri každom jednom hlasovaní a keď sme žiadali slušnú odpoveď, 

na naše vyhlásenie neprišla. Prišla petícia a naverbovaní ľudia a trošku sa mi zdá, že odbáčame 

od témy tohto zastupiteľstva alebo tohto rokovania. My tu nezachraňujeme kreatívne centrum. 

My sme poukázali, že sú tu riziká, ktoré boli spôsobené a nehnevajte sa, pokiaľ kreatívne 

centrum, ktorého cieľová cenovka je niekde okolo 14 - 15 000 000 a my tu dnes 10 hľadáme. 

Predposledný týždeň tohto roku u končiaceho sa programového obdobia asi nie je niečo dobré 

a máme právo na to upozorniť. To sú tie riziká a zodpovednosť, ktorú niekto musí priznať alebo 

by minimálne bolo korektné, keby priznal. 

 

p. primátor - ja len zareagujem, že k tým rizikám pridávate aj riziko vy a to je časové tým, že 

všetko sa musí preschvaľovať na zastupiteľstve, kde bežne tie procesy boli, že to bolo v rámci 

mojej kompetencií tak, ako sú iné veľké eurofondové projekty, napr. Starý park. Tým, že 

odkladáte rozhodnutie o refinancovaní, to je obrovský časový stres, do ktorého dostávate celý 

projekt, tzn., že vy k tým rizikám, ktoré tu máme, čo sa týka verejného obstarávania, čo sa týka 

dodania, dodania technológií, vysúťaženia tých vecí, tak pridávate ešte ďalšie veľké riziko, 

ktorým je časová tieseň. A to nehovorím potom, akú emóciu vydáva to mestské zastupiteľstvo, 

keď tu musíme jednať, rozprávať sa o tom, že či vôbec je treba kreatívne centrum, či nám je 

vôbec treba kultúru, že aký to mať dopad na tých samotných zamestnancov kreatívneho centra. 

Čo sa týka tej politickej kultúry a spomenul si aj FC Nitra. Tak keď prišli rodičia, tak som                      

si ich vypočul. U mňa v kancelárii, keď prišli na zastupiteľstvo, tak som nezrušil zastupiteľstvo, 

ale boli tu. A to je nejaká politická kultúra, vypočuť si verejnosť a nie tu robiť politické 

prekérnosti, hej, a obštrukcie, že ani neotvoríte zastupiteľstvo, keď sa prejednáva práve 

špeciálne tento bod. A nie nikto tu nebol na verbovaný. Je to reakcia obyvateľov na to, čo všetko 

tu zaznieva za posledný rok ku kreatívnemu centru. 

 

p. Král - ja som sa len potreboval pousmiať nad tými expresívnymi slovami, ktoré tu pán Kršiak 

spomínal, pretože to povie človek, ktorý založil stránku Hatastrofa. Polarizuje spoločnosť                      

na robení si srandy z primátora.  

 

p. Kršiak - k tomuto mentálnemu prejavu sa nebudem vyjadrovať, ale vyjadrím sa možno                       

k tomu inému, čo bolo povedané. Politická kultúra je otvoriť zastupiteľstvo a vypočuť si názor, 

ale ľudská kultúra je odpovedať na písomné vyhlásenie alebo výzvu 18 poslancov, to je zase 

ľudská kultúra štatutára mesta. 

 

p. Ágh - ja som sledoval niektoré tie statusy, ktoré sú na internete a konkrétne na sociálnych 

sieťach boli uverejnené. Boli aj z jednej obce, aj z druhej obce boli rôzne, ale treba povedať aj 



53 
 

to, že keby sme boli bývali otvorili zastupiteľstvo pred tými troma týždňami, prerokovali ten 

materiál tak, ako sme ho prerokovali dnes, tak by tu nemusela byť žiadna petícia a nemuseli tu 

byť žiadne statusy na internete články a reportáže v správach. Pokiaľ ide o petíciu, nemyslím 

si, že nikto z nás, kto tu sedel ju organizoval. Organizovala ju kultúrna obec, a tak isto tie statusy 

sú podľa mňa reakciou kultúrnej obce, aj keď nie vždy boli kultúrne. Ale teda len na margo 

toho, že to bol len výsledok tých akcií tohto zastupiteľstva. 

 

p. Mojtová - ja len by som teda chcela vyzvať pána poslanca Kršiaka, ak má tie výsledky                       

z jeho ankety, tak by som poprosila, aby mi ich poslal. 

 

p. primátor - chcel som to stihnúť doobeda, bohužiaľ, technicky to nejde. Vyhlasujem obedovú 

prestávku. Páni a dámy, máme tu vystúpenia obyvateľov, nevyjadrili sa, ešte ani len jeden krát 

neboli vo vystúpení naši vedúci, vedúci jednotlivých oddelení, prednosta tu chce, máme tu 

ďalšie veci, nestíhame to, naozaj držíme tu celý stav, kvôli tomu. Musíme si dať obedovú 

prestávku, je mi to veľmi ľúto, chcel som to urobiť.  

 

Vážené Mestské zastupiteľstvo po obedovej prestávke, do diskusie je prihlásený pán Ivan 

Martinka, obyvateľ nášho mesta. Je všeobecný súhlas s jeho vystúpením v dĺžke piatich minút. 

Áno, ďakujem veľmi pekne. 

 

p. Martinka - dobrý deň, Vážení zástupcovia občanov Nitry. Ja som sem prišiel, ako verejnosť, 

je mi jasné, že rozhodujete ako kultúrychtivý občan, je mi jasné, že rozhodujete o vážnych 

veciach, a preto to, čo som tu doobeda počul k tomu sa vlastne ani nemôžem, ani by som nemal 

sa vyjadrovať. Iba mám pocit a uvedomujem si, že pri rozhodovaní o vážnych veciach je to plné 

emócií. Každý mal nejaké svoje preferencie. Ja by som preto chcel apelovať z tej druhej strany, 

ešte pred vaším rozhodovaním. Kultúrna obec najširšia. Kreatívne centrum spustenie 

kreatívneho centra v regulárnych priestoroch považuje za strategickú vec. Za také zjavenie, za 

spasenie, ak chcete, naozaj tu veľa priestorov chýba. Ja budem asi rozprávať trošku emotívne, 

ale snáď mi to bude dovolené. Je to naozaj asi mimoriadny projekt mimoriadneho rozsahu a 

dosahu významu spoločenského. Z toho, čo som počul, nie som si istý, či už pri všetkej 

pracovnej zaťaženosti. Vám, páni a pani poslankyne, poslanci, neuniklo možno to podstatné. 

Musím aj skorigovať jeden výrok jednej pani poslankyne. Ja vnímam kreatívne centrum podľa 

toho, ako ho mám navnímané, čo mám o ňom prečítané, ako to mám narozprávané s rôznymi 

ľuďmi, ktorí nimi prešli už. Ako hlavne platformu a toto by som chcel zdôrazniť, ktorá má viesť 

ľudí k tomu, ma ich vzdelávať, k tomu, aby sa dokázali samostatne živiť v oblasti kreatívneho 

priemyslu, toto je zásadná vec. Pozor, nejde o záujmové činnosti. Ide o rozvoj ďalšej pracovnej 

sily v tejto oblasti, ktorá preniká naozaj všetkými oblasťami spoločnosti. Je to vlastne platforma 

pre celoživotné vzdelávanie ľudí v kreatívnom priemysle. Je to niečo, čo tento región malo 

povzniesť. Preto naozaj ma bolí, keď počujem odôvodnenia čisto na ekonomickej báze, ktorá 

je samozrejme zásadná, podstatná, všetci to vieme. Peniaze hýbu svetom do istej miery, ale 

keby sme sa na všetko mali dívať iba prostredníctvom finančného zisku a čo najvyššieho zisku, 

tak ako prvé by sme rušili školy a kostoly. A verím tomu, že nikto z nás, čo tu sme prítomní               

v tejto sále príčetní, by to neurobil. Preto chcem len apelovať na to, aby ste pri dnešnom 

rozhodovaní, ktoré ak to správne chápem, je vlastne asi posledné možné, aby ste hlasovali tak, 
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alebo s vedomím toho, ako Nitra bude vyzerať v budúcnosti. Myslím v ďalekej budúcnosti, keď 

už možno vám všetkým vypršia poslanecké mandáty, a možno tu už ani nebudeme. 

 

p. primátor - ďalej do diskusie p. Tomáš Čentéš, je všeobecný súhlas s jeho vystúpením piatich 

minút, áno, ďakujem.  

 

p. Čentéš - vážený pán primátor, vážené panie poslankyne, páni poslanci, dovoľte mi krátko sa 

vám prihovoriť, najskôr by som začal krátko o sebe. Som rodený nitrančan, narodil som sa na 

Klokočine, potom som žil na Čermáni, síce žijem už 16 rokov mimo Nitry, z toho 10 v obci 

Malinovo, kde som aj zástupcom pani starostky, čiže mám aj pochopenie pre vašu prácu. Som 

ale zároveň bývalým vedúcim právneho oddelenia na ministerstve, ktoré kreovalo všetku 

dokumentáciu k IROP-u, k tomuto operačnému programu. Kreovali sme vzory zmlúv o 

poskytnutí NFP, riadiacu dokumentáciu atď. čiže veľmi dobre poznám tú problematiku, ktorú 

teraz riešite z toho vecného pohľadu. Posledné roky sa živím ako advokát s tým, že sa do veľkej 

miery zameriavam práve na pomoc obciam a mestám, ktorá súvisí s čerpaním eurofondov, s 

rôznymi korekciami, s problémami pri schvaľovaní projektov atď. A samozrejme, že ma 

zaujalo, keďže moji rodičia, moji bratia tu stále žijú, navštevujeme sa, rád sem chodím a vždy 

bude nitrančan. A vy, pán Štefek, sa na mňa usmievate, tak asi viete, o čom hovorím, aj o kom 

hovorím a vždy si budem toto mesto vážiť. Zajtra máme stretávku pri Prior-i po 17 rokoch zo 

školy, takže vždy budem aj nitrančan. Preto ma zaujalo, čo sa deje okolo tohto projektu v Nitre 

a uvažoval som, ako môžem pomôcť, pretože z toho, čo som videl zvonku, ma tak trochu 

znepokojilo ako človeka, ktorý pozná ten systém a fungovanie, že čo by sa mohlo stať. Keďže 

ale ja sa nerád spolieham na medializované informácie a pod. Pre mňa platí, čo je, psáno, to je 

dáno. Pozrel som si verejne dostupnú dokumentáciu, či už je to na stránke ITMS, kde sú 

prístupné dokumenty k tomuto projektu, pozrel som si ďalšie zdroje zo strany mesta, popýtal 

som sa aj ľudí z kultúrnej obce, ktorých poznám z mesta Nitra a urobil som si nejakú mozaiku, 

z toho mi vyšlo nasledovné. Dnes je 14. decembra, 31. decembra je posledný deň v rámci tohto 

operačného programu, kedy musí byť dielo v takom stave, že sú vyplatené všetky faktúry 

zhotoviteľovi, dielo je protokolárne prevzaté od všetkých zhotoviteľov, je zaradené do majetku 

mesta, aj je poistené. Čo nebude do 31. 12. 23:59 urobené, je považované od 1. 1. od polnoci 

za neoprávnený výdavok. Keď som si prechádzal, ako máte postavenú zmluvu o poskytnutí 

NFP, v akom stave máte čerpanie prostriedkov, a tak ďalej. Vyplynulo mi z toho nasledovné, 

ak nenájdete akýkoľvek spôsob dofinancovania. Ja som si dnes pozrel váš návrh, pán Kršiak, 

pozrel som si návrh mesta, ktorý bol v tých materiáloch na predchádzajúce mimoriadne 

zastupiteľstvo. Ja neviem porovnať kvalitu tých návrhov, nepoznám finančnú situáciu mesta 

atď. Neviem, možno mi len napadla myšlienka pri tom dnešnom materiáli len z hľadiska takej 

úvahy, že je tam niekde aj rozpočtové opatrenie, zmena rozpočtu, aby ste to vedeli sprocesovať. 

Ale aspoň vidíte, že viem, o čom hovorím, hej? Čiže mierim ako k tomu, že nerád by som 

poznajúc aj ľudí na ministerstve, či už je to na MIRI, kde teraz inak boli veľké personálne 

zmeny, zmenili sa všetci generálni riaditelia, s viacerými som už bol, takisto na kultúre sú 

nejaké zmeny. Nerád by som bol, aby niekto využil tú situáciu v Nitre, ktorá nastala a dnes sme 

počuli mnoho k tomu, určite urobilo sa veľa chýb počas realizácie, boli prieťahy, boli prieťahy 

aj na strane ministerstva. Bohužiaľ, tak to je v rámci celého programového obdobia, ale nerád 

by som bol, aby sa to využilo na to, že niekto sa poteší z toho 1. 1. 24, že Nitra nemá 



55 
 

dofinancovaný projekt, tým pádom nevie refundovať. Keďže máte v tejto chvíli veľmi nízku 

čerpateľnosť z hľadiska celého balíka, už to samo osebe je dôvod na odstúpenie od zmluvy zo 

strany ministerstva, keď vám ministerstvo odstúpi od zmluvy, budete musieť vrátiť ešte aj to, 

čo vám už dali, plus budete musieť zhotoviteľov vyplatiť z vlastných zdrojov. Pretože tí 

zhotovitelia, keďže, pokiaľ som správne zachytil už nejaké preberacie protokoly, aj boli, budú 

mať tento peňažný nárok. No a keďže ja som advokát a v živím sa napr. aj tým, že vymáham 

pohľadávky, tak viem, o čom hovorím. Žiaden z tých zhotoviteľov z tých pohľadávok neustúpi, 

bude si pýtať k tomu úrok z omeškania atď. a tak. Čiže môj občiansky apel, poznajúc mnohí z 

vás aj z oboch táborov, keď som to dnes tak poctivo od ôsmej sledoval, že sú tu nejaké skupiny. 

Aj ako občan, ale aj ako človek, ktorý pozná ten systém a vie, že medzi nami taká informácia 

pod čiarou je nakontrahovaných viac prostriedkov, zmluvách, ako je v IROP-e k dispozícii. 

Takže sa hľadá akákoľvek zámienka, ako zobrať mestám a obciam peniaze. Ja som bol pred 

týždňom v Stupave - 600 000 korekcia, v Ružomberku niekoľko 100 000, Krupina, mestské 

lesy - 1,3 milióna atď. atď. Ja robím s mestami a obcami, ministerstvá idú, rozdávajú korekcie. 

Vy sa pravdepodobne, keď aj dofinancujete projekt, nevyhnete nejakej korekcii, jednoducho sú 

tam chyby, proste stalo sa, ja to nehodnotím, nie je to moja úloha, ale osobne hovorím, lepšie 

je, no menej bolí znášať korekciu 10 %, ako prísť o 15,5 milióna navyše. Pri každej korekcii sa 

môžete brániť, môžete dávať námietky, môžete sa brániť v správnom konaní, môžete podať 

žalobu, ale keď vám odstúpia od zmluvy, nemôžete nič. Čiže prosím, zvážte rešpektujú 

podmienky v tomto zastupiteľstve. Ja som vnímal, aj v tom materiáli a vidím, že tu sú nejaké 

veci. Zvážte, či sa v tejto veci dá byť jednotný alebo maximálne jednotný, ako sa dá nájsť 

racionálne riešenie. Ja neviem posúdiť, či je lepšie presunúť 9 000 000 z toho, čo ste 

schvaľovali v novembri alebo tento materiál. Možno, a to teraz poviem čisto ako človek, ktorý 

tiež pôsobí v samospráve, možno ten materiál dnešný bude žiadať aj nejaké vysvetľovanie, lebo 

myslím, že tam boli nejaké presuny z nejakých projektov nejaké, hej, že možno sa na to budú 

občania pýtať. Ja čo vám viem za seba ponúknuť ako človek, ktorý je od fondov, ktorý viacerí 

majú na mňa číslo, keď je nejaká vecná otázka, s ktorou viem pomôcť, hej, rád pomôžem. Je 

pre mňa riešením aj to, čo navrhuje pán primátor, resp. vedenie mesta, ten presun je riešením z 

hľadiska matematiky, aj to, čo navrhujete vy, samozrejme, ale nieže hodina, teda 5 minút pred 

dvanástou je hodinka po dvanástej a ešte sa predsa len dá niečo, len idú sviatky atď. Čiže naozaj, 

prosím, zvážte, poďme k meritu veci, alebo poďte k meritu veci. Nájdite riešenie, či už také 

alebo onaké, lebo potom budú všetci porazení, všetci. A ešte vám poviem jednu takú vec s tým, 

že veľa chodím po mestách a obciach. O tomto projekte sa na Slovensku vie a obdivujú ho. Ja 

mám ženu z Košíc, brali sme sa, keď boli Košice hlavným mestom kultúry, pamätám si, keď 

tam prerábali ten bazén na kultúrne centrum a boli z toho ako vtipy, ale výborne to funguje, 

resp. najlepšie to fungovalo, keď boli hlavne mestom kultúry. Boli tam turisti, boli plné hotely 

atď. Jasné, zaplať pán boh, podarilo sa to. Nerád by som bol, aby keď prídem do Ružomberka, 

tak miesto toho doteraz obdivného a vy budete mať také niečo, dobre. Okej. Mi povedali, že 

dopadlo to ako vždy so všetkým. Čiže ja budem si veľmi vážiť, ak nájdete dnes nejaké riešenie, 

či už také alebo onaké, procesne čisté. A také, ktoré teda prejde také, ktoré nebude možno 

blokované aj niektorými ďalšími požiadavkami. Lebo trochu sa bojím, že to potom už neprejde, 

neviem. Alebo sa priklonili k tomu riešeniu, ktoré tu bolo navrhované. Ešte poviem možno 

poslednú vec. Ja som tiež signatárom tej petície, ale nie z toho dôvodu, že by v podstate ma to 

nejakým spôsobom emočne ovplyvnilo. Mne išlo skôr o to, že dobre, v mojom meste sa niečo 
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deje. Ak ten podpis pomôže, aby sa vecne rokovalo o veci, aby sa hľadali riešenia. Ja to 

podpíšem, ja som to napokon aj napísal k tomu moju podpisu, že to podpisujem preto, lebo 

viem, čo sa stane, keď sa riešenie nenájde. A majte, prosím teda na pamäti, že supy sa zlietajú.  

 

p. primátor - ďalej do diskusie je prihlásená pani Kárová, Zachráňme kultúru OZT a zároveň 

aj jeden z členov petičného výboru. Je všeobecný súhlas s jej vystúpením. 

 

p. Kršiak - ja skôr faktickú na predrečníka pána Čentéša, ak si dobre pamätám meno, dúfam, 

že som ho neskomolil. Možno by sme veľa vecí vyriešili, keby ste vystúpili úplne na začiatku, 

než teraz na konci, lebo áno, priznávame sa, lietajú tu politické facky, ale len za to, že ste 

pomenovali vo svojom 5 minútovom príspevku riziká, na ktoré sa tu možno upozorňuje dlho a 

ktorým sa tu vlastne ako keby bránilo takému racionálnemu poznaniu, že naozaj dnes máme 

malú prestavanosť možno odstúpenia od zmluvy. Aj vo svojom príspevku som uviedol, že veľa 

alokovaných prostriedkov Ministerstva kultúry je dnes pre minutých alebo použitých na pomoc 

Ukrajine. A práve tá prax tých ministerstiev a riadiacich orgánov je taká, že vám nájdu hocijakú 

chybu, aby vám mohli dať 25 alebo 50 percentnú korekciu. Toto sú vlastne presne tie veci, 

ktoré tu vlastne poukazujeme alebo na ktoré sa tu snažíme diskutovať. Ten návrh, ktorý sme 

dnes dali, je preto taký mix úsporných opatrení v rozpočte a úveru, aby sme jednoducho 

nezaťažili rozpočet mesta v budúcom roku ďalšími úročeniami a aby to úročenie bolo nižšie. 

Tak preto sme navrhli aj niektoré nerealizované alebo ktoré v blízkej budúcnosti realizované 

ani nebudú, aby sme možno nateraz vymínusovali z rozpočtu. A úplne posledná podmienka je, 

že záchrana kreatívneho centra nie je naozaj téma dňa, preto sme tu každé jedno zastupiteľstvo, 

pretože naozaj nám nie je tento projekt ľahostajný. Je nám trošku ľahostajná a trošku ľahostajná 

aj tá komunikácia, ktorá medzi možno vedením, medzi poslancami a poslaneckými klubmi 

navzájom prebieha. 

 

p. primátor - ja ešte k tej komunikácii. Predtým ste tu narážali, že som nekomunikoval                              

s ministerstvom kultúry. No pravda je taká, že sme boli u štátneho tajomníka, že mám 

absolvovaných niekoľko stretnutí s generálnou riaditeľkou, telefonáty xy správ, takže toto by 

som ešte, keď tak veľmi rád vyvrátil. A zároveň áno, však vraciame sa stále k tomu istému, že 

vy síce poukazujete na riziká a svojim konaním len tie riziká zhoršujete. Takto to vnímam aspoň 

ja, bohužiaľ.  

 

p. Kárová - dobrý deň, vážený pán primátor, vážené panie poslankyne, páni poslanci, vedenie 

mesta, zamestnanci MsÚ a teda mimochodom, ďakujem za mikrofón, nemusím kričať na celú 

miestnosť. To je tiež také zlepšenie oproti môjmu minulému vystúpeniu a samozrejme nemusím 

vystupovať na každom zastupiteľstve. Záleží len na vás, ako sa bude ten zástupca verejnosti, za 

ktorého som sa teraz pasovala a chcieť vyjadrovať k problémom, ktoré v rámci kultúry, v ktorej 

pôsobím, zastupiteľstvo bude riešiť. Nie som rodiny nitrančan, ale pracujem 49 rokov o 2 

týždne to bude 49 rokov, čo pracujem v oblasti kultúry v Nitre. A v Nitre, som vlastne zasvätila 

celý svoj profesijný aj osobný život, takže mám istý, povedala by som, ten pocit človeka 

zodpovedného za to, čo sa v Nitre dialo, deje a s dovolením aj bude diať. Sledovala som 

diskusiu dnes dopoludnia a padli tam skutočne zaujímavé fakty, zaujímavé argumenty, rozšírili 

sa obzory. Som za ňu povďačná. Teda povedala by som aj z jednej diskusia, aj z jednej, aj z 
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druhej strany, ak teda sa to pre a proti delí na vlastne 2 tábory. A len som zaľutovala, také slovo 

v slovníku existuje, že takáto diskusia nebola napr. v pondelok, keď za vami sedelo okolo 50 

alebo koľko zástupcov verejnosti, ktorí neprišli robiť nátlak, ale prejavili záujem o to, aby sa o 

veci aj viac dozvedeli. Takže naozaj možno aj to je veľká vec, že sa o týchto veciach takýmto 

spôsobom diskutovalo, upozornilo sa na pramene. Na rôzne riziká nebezpečenstvá a pod. Áno, 

uvedomujeme si aj my, ktorí sme postavili otázku v rámci výzvy vám, poslankyniam a 

poslancom pomerne jednoznačne zo svojho pohľadu. Sleduje nás celé Slovensko, už to nie je 

len pohľad Nitry. Sledujú nás a bolo tu aj povedané, že nás nejakým spôsobom aj obdivuje a ja 

si dovoľujem apelovať na vás, aby ste zvážili, čo je podstatné v celej tejto veci a aby ste prijali 

múdre rozhodnutie. Podľa mňa je múdre rozhodnutie to, ktoré rieši tú podstatnú vec, aby 

kreatívne centrum bolo a aby bolo pre verejnosť, upozorňujem, pre verejnosť, otvorené pre 

verejnosť so všetkým, čo s tým súvisí a nie na komerčné účely. Na komerčné účely je tu dnes 

možno všetko na Slovensku, málo toho je pre verejnosť. Tie argumenty, prečo pre verejnosť 

padli aj v dopoludňajšej diskusii. Myslím, že vám budú povďační tí, ktorí sa momentálne v tom 

kreatívnom centre vyskytujú, ktorí sa budú vyskytovať, jeho zákazníci, návštevníci, jeho 

užívatelia. Je to 15 000 000 darovaných kultúre. Naozaj nedostane len tak hocijaké mesto, 

nielen slovenské, ale aj v zahraničí, takže bolo by dobré, keby tých darovaných 15 000 000 

mesto doplnilo tým, čo je potrebné. Ja nepodceňujem tie problémy, ktoré sa tu spomínali a ktoré 

ešte nastanú, ale myslím si, že sú riešiteľné. To najzákladnejšie je, aby kreatívne centrum slúžilo 

pre verejnosť, pretože sa to skutočne oplatí. Tie benefity tohto centra, aj tie sa už spomínali, sa 

dajú premeniť aj na peniaze. Fungovanie v kultúre a prínos kultúre sa dá pri dobrej vôli, preto 

to voláme kreatívny priemysel. Od istých rokov sa dajú premeniť aj na benefit v podobe profitu 

na HDP. To, čo sa v kultúre deje, sa dá aj spočítať. Mimochodom, začala to, pani Thatcherová, 

v sedemdesiatych rokoch, resp. Hnutie, ktoré bolo kreatívneho priemyslu, vzniklo v 

sedemdesiatych rokoch, keď sa začali prejavovať kapitalistické nátlaky na kultúru a na kultúrna 

obec. A teraz už aj teoretici kultúry hovoria o význame kreatívneho priemyslu a o prínose 

kreatívneho priemyslu pre akúkoľvek komunitu, pre akúkoľvek obec a región. Áno, bude to 

prínos pre nielen Nitru, ale aj región a širšie Slovensko. O tom, aké môže mať ešte prínosy, 

koľko môže pritiahnuť ľudí, ako môže zvýšiť zamestnanosť, sa tu dopoludnia už hovorilo. 

Nemá zmysel opakovať tie argumenty, len vás prosím, aby ste ich zobrali pri svojom 

rozhodovaní do úvahy. Kreatívne centrum a tých 15 000 000, aj to, čo do toho dá mesto, to je 

plus pre mesto, to je chvála mesta, to je investícia do kultúry do budúcnosti a určite sa vráti. 

Poďme sa teraz pozerať, aké sú problémy, ako sa môže vrátiť. Ale prosím o múdre 

rozhodovanie.  

 

p. Horváth - veľmi si vážim vystúpenia troch občanov na dnešnom zastupiteľstve. Bolo to pre 

mňa zaujímavé, že boli z rôznych uhlov pohľadu pomenované celkom trefne informácie, ktoré 

možno tu v minulosti zazneli, možno nezazneli, ale určite pomôže, keď to počujeme z úst 

nezainteresovaných ľudí, ktorí ale samozrejme, v kultúre sú až príliš zainteresovaní, niektorí 

teda v kultúre niektorých projektoch európskych fondov. Ja by som sa chcel dnes vyjadriť k 

tomu materiálu, ktorý teraz predložil ráno ešte pán Kršiak aj s kolegami. Priznám sa, že nie je 

to prvýkrát, čo vidíme siahodlhé materiály na zastupiteľstve prvýkrát ráno v deň rokovania. Aj 

tuto je tomu presne tak, myslím, že 5 stranový materiál, tabuliek, čísel, uznesení, čísel rokovaní 

má dôvodovú správu v dĺžke troch riadkov. Ešteže niektoré informácie sa dali vysvetliť počas 
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toho do obedného rokovania. Ja som si za vtedy ten materiál snažil čo najpoctivejšie načítať, 

aby som pochopil, k čomu smeruje a teda čo by bolo dôsledkom jeho schválení. Nebudem sa 

venovať tým textovým veciam, ktoré hovoria o tom, čo má kto urobiť a za čo sa má cítiť 

zodpovedne alebo nemá cítiť. Ja sa vyjadrím k tým číslam, viete, že ja som cez čísla a cez 

ekonomické veci na úrade, preto som si naštudoval projekt kreatívneho centra a k dnešnému 

dňu vám poviem len veľmi, veľmi málo súhrnných čísiel. Celý projekt vlastne mal stáť 16,3 

milióna, tzn. aj fondové peniaze naše. Súťažami sa podarilo vysúťažiť vlastne stavby za 90 % 

tej naplánovanej hodnoty, tzn. ušetrené bolo na súťaž na stavbách okolo 10 %, na bežných 

výdavkov ten projekt, tzn. tie, ktoré sme si posledné 2 roky mohli uplatňovať. Tam to bolo 

oveľa viac, tam sa ušetrilo okolo 50 % z tých celkových nákladov, to nám zároveň dalo 

možnosť, keď vznikli náklady, ktoré neboli v projekte zahrnuté, požiadať s menovými 

konaniami o započítanie týchto nákladov naviac, to boli tie spomínané indexácie a práce. 

Naviac objem, koľko sa nám podarilo ušetriť a koľko sme vlastne mohli požiadať, započítať si 

tieto práce naviac, to bolo okolo 1,3 - 1,4 milióna eur. Všetky zmenovky na tento objem peňazí 

boli poslané na ministerstvo do dnešného dňa. Pokiaľ ja mám informácie, máme neoficiálne 

informácie o tom, že veľká časť, konkrétne 65 % z týchto požadovaných zmenových súm bola 

schválená. To, čo vieme už dnes, že nám nebolo schválené, resp. zamietnuté to je 50 000 na 

zmenovkách a 87 000 pri žobkách, to je 137 000, čo dnes vieme, že sú neoprávnené výdavky 

tohto projektu. Z toho, čo sa nám podarilo v projekte, teda manažérom projektu zmeniť a v 

pôvodnom garde vlastne aj vysúťažiť a zrealizovať, tak mohli byť podané žobky za 2,9 milióna 

eur, ktoré boli podané a z nich 2,834 bolo predplatených. To znamená, že my, čo sme mohli 

podať na preplatenie, to sme aj preplatili, teda podali a bolo nám preplatené okrem 

zmieňovaných 87 000. Všetky ostatné žiadosti o platby museli čakať na posúdenie zmenoviek, 

z ktorých niektoré podľa našich informácií boli posúdené, ale nemáme ich ešte oficiálne 

oznámené. Keď budú všetky posúdené a oznámené, tak samozrejme, že môžu byť aj ostatné 

žiadosti podané a preplatené. Preto ešte raz zosumarizujeme tie čísla. 65 %, z toho, čo sme 

žiadali o zmenu, nám bolo vyhovené a 97 % z toho, čo sme si požiadali o preplatenie, nám bolo 

zatiaľ preplatené. To o niečom za mňa svedčí. Chcem sa ešte vyjadriť k číslu, ktoré tu bolo 

častokrát spomínané, že čo nás bude stáť nedokončenie toho projektu, resp. nedokončenie z 

eurofondov. Tento eurofondový projekt má svoju udržateľnosť, bude mať nejaké neuznané 

náklady. Dnes nevieme samozrejme konečnú cenovku, lebo tá bude až po všetkých oficiálnych 

vyjadreniach ministerstva, ale čo vieme dnes už s určitosťou, že keď udržateľnosť tohto 

projektu by stála povedzme 3 000 000 aj niečo za tých 5 rokov, každý rok 600 000 alebo ako 

to bolo napočítané. A hovorím hrubých číslach, tak len úver na preplatenie tých dodávateľov, 

ktorí si mesto bude pravdepodobne musieť zobrať, lebo tie faktúry proste budú musieť byť 

uhradené za celé toto dielo, bude stáť porovnateľne toľko, ten úrok bude stáť porovnateľne 

toľko ako udržateľnosť päťročné. Samozrejme, že v tom úvere bude musieť platiť aj istinu 

okolo medzi 12 - 13 000 000. Samozrejme, nevieme dnes, koľko. Toto boli čísla za mňa. A 

teraz by som sa ešte chcel vyjadriť k tomu materiálu, ktorý tu máme pred sebou. Ja som                           

si pozorne pozrel tie čísla a vidím tam 2 alternatívy, ako finančne pokryť tento projekt. Druhá 

z tých alternatív, ak som správne pochopil, ráta s tým, že celý projekt nebude financovaný                          

z eurofondov, tzn., že dnes necháme tých 15,5 milióna ministerstvu, nech z nich vyplatí 

niektorým iným mestám alebo žiadateľom a my zafinancujeme túto investíciu z vlastných. Tá 

druhá alternatíva za mňa je, že absolútne mimo dnešných akože očakávaní od tohto projektu, 



59 
 

pokiaľ chceme využívať projekt na nejaké účely. Tak dneska tam máme za, ak si dobre 

spomínam, 1,7 alebo 2 000 000 techniky, ktorá slúži pre kreatívny priemysel, tzn. 

audiovizuálne zariadenie tých dielní, všetko to, čo sme robili preto, aby sme boli úspešní                      

pri podaní žiadosti, pri schválení žiadosti a aby ten projekt na konci po jeho dokončení, mohol 

slúžiť tomu účelu, na ktorý bol aj pripravovaný. Presne pre tých ľudí, ktorých tu spomínala, či 

už pani Karová alebo, alebo kolega pred ňou. Za mňa preto nemôžem hlasovať za tú druhú 

alternatívu, aby sme išli z europrojektu von. A vrátim sa ešte k prvej z tých dvoch alternatív. 

Tu vlastne hovoríme, že s prepáčením, vytiahneme peniaze z fondu rozvoja, vyčiarkneme 

niektoré, projekty, ktoré máme v rozpočte ako Mestskú tržnicu, ako rekonštrukciu Dvorčianskej 

63, že použijeme spolufinancovanie projektov, ktoré myslím, že aj na dnešnom zastupiteľstve 

ešte budeme mať niektoré schvaľovať, na ktoré budeme potrebovať spolu financovanie. Toto 

všetko si vyčiarkneme a po sčítaní zoberieme úver vo výške 5,7 milióna, tzn. z 9 000 000 si 

pokryjeme nejakú časť iných zdrojov z rozpočtových určených na niečo iné. A 5,7 si požičiame 

tak, ako bolo v pôvodnom návrhu. Tieto investície, ktoré tento návrh chce škrtnúť z rozpočtu, 

boli kryté úverom, úverom na dlhé obdobie na 10 rokov za 0,28 % ročne fixná sadzba. Taký 

úver už dnes nikto na Slovensku nedostane, tzn., že my si vymeníme peniaze, ktoré máme na 

určené projekty s veľmi, veľmi dobrou úrokovou sadzbou za to, že dnes nezoberieme na pol 

roka alebo na 7 - 8 mesiacov. Ja neviem, koľko to môže trvať to preplatenie, ale asi do pol roka, 

že si zoberieme jeden preklenovací úver, za ktorý zaplatíme síce komerčnú sadzbu, aká je dnes 

4 - 4,5 %. Ale po polroku ho vrátime banke z 95 %, ktoré nám prídu z Ministerstva kultúry. Za 

mňa je toto nepochopiteľné tie rozhodnutie. Preto ani tá prvá alternatíva za mňa nie je v 

poriadku, a preto som si pripravil jeden pozmeňovací návrh k tomuto riešeniu finančnému, a to 

opäť sa vrátiť k pôvodnej verzii, ktorú mimochodom, pokiaľ mám dobrú informáciu, tak v 

banke už máme schválenú. Čaká len na uznesenie zastupiteľstva, či bude čerpané z toho úveru 

5 alebo 14 000 000. Čiže môj pozmeňovací, resp. doplňovací návrh k tomuto materiálu 

376/2023-1. „Doplniť v bode 6 uznesenia alternatív číslo 3, zmena uznesenia číslo 464/2023 

Mestského zastupiteľstva zo dňa 16. 11. 2023. Tak ako je schvaľovacej časti, sa dopĺňa za 

tabuľku pokračovanie položiek 12-17 Kreatívne centrum v celkovej výške preklenovacieho 

úveru 9.027.315,17 EUR, ktoré budú financované na 80 % z európskych fondov a 10 % zo 

štátneho rozpočtu. Tak, ako bolo uvedené v pôvodnom materiáli 363/2023 na mestskom 

zastupiteľstve 27. 11. 2023, varianta A)“. Toto je jeden môj doplňovací návrh a mám ešte jednu, 

ku ktorému som sa chcel vyjadriť a to je spájanie tohto materiálu už tu prerokovávané na 

zastupiteľstve niekoľkokrát. Výstavba bytových jednotiek na Hlbokej ulici, pardon, na 

Tehelnej. Vo veľkom parlamente sa volajú takéto body zákonov ako prílepky. Tak viete, asi o 

čom hovorím. V tomto dokumente, to nemá čo hľadať podľa mňa, aj keď treba povedať, že 

včera, neviem, či poobede alebo večer sme dostali asi všetci poslanci mail od právneho 

zastúpenia firmy Dynamik, v ktorom boli poukázané nejaké nové skutočnosti. Respektíve boli 

informácie, ktoré minimálne by stáli za prerokovanie, ale nie takouto formou, že ráno na 

zastupiteľstve ako prílepok k inému materiálu dostaneme niečo, čo máme schváliť a ešte ani 

nevieme, aké budú limity ŠFRB. Ja som si ich naozaj nemal včera čas skontrolovať večer, že 

či tie informácie, ktoré sú v tom maily použité, sú správne, resp. či sa týkajú toho nášho 

projektu. Takže prihováram sa za to, aby tento bod bol prerokovaný samostatne po príprave, po 

naštudovaní materiálu k tomuto konkrétnemu bodu, a preto navrhujem pozmeňovací návrh                     
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k prerokovanému materiálu 376/2023. „Vypustenie bodu číslo 7 v návrhovej je časti uznesenia 

a prečíslovanie nasledujúceho bodu s pôvodným číslom 8 na nové číslo 7.“ 

 

p. primátor - ten pozmeňujúci návrh ohľadom tej tretej varianty by som navrhol, že ruší variant 

1, variant 2 a nahrádza ho dvojbodka a tým textom, aby to bolo potom jednoduchšie. Bude 

veľmi ťažké potom o tom hlasovať, o tomto pozmeňujúcom návrhu, ten pozmeňujúci návrh by 

mal byť, že ruší alternatívu číslo 1, alternatívu číslo 2 v bode 6.  

 

p. Horváth - ja môžem dať procedurálny návrh, že o tejto alternatíve chcem, aby bolo 

hlasovanie ako prvé. 

 

p. primátor - bolo by to komplikovanejšie. 

 

p. Štefek - ja som vo svojom diskusnom príspevku povedal, že tento návrh je kompromisným 

návrhom a dohovoru troch poslaneckých klubov. A páni poslanci, čo teraz dávate pozmeňujúce 

návrhy. Keby som tento základný materiál nebol na mne predložený, čomu by ste dávali tak 

pozmeňujúce návrhy? Ja myslím, že tento projekt svojím spôsobom pre vás skončil. Vy ste 

dnes neboli predkladať žiadny materiál ku kreatívnemu. Takže k čomu vy idíte dávať 

pozmeňujúce návrhy? 

 

p. primátor - pán poslanec má právo podať pozmeňujúci návrh a už to tu aj bolo avizované 

dopredu.  

 

p. Špoták -  ja len jednu technickú poznámku, pán poslanec Kršiak, alebo teda neviem, áno, vy 

ste ho písali, spravili ste chybu asi v čísle materiálu a všetci teraz tie pozmeňováky dávajú podľa 

toho čísla. Dali ste 376/2023, čo je rozpočet, má to byť 383/2023-1. Takže kto ste dávali 

doplňujúce, tak si to tam upravte, lebo potom to už bude úplný chaos, že k čomu to vlastne boli 

materiály. 

 

p. primátor - bol som upozornený, že pán poslanec Kršiak, váš procedurálny návrh neodznel 

v diskusii, bol v rámci, môžeme si to kľudne pustiť, upozorňujem ma na to, dámy, tak poprosím 

vás do diskusie, procedurálny návrh dajte, pretože odznel iba pri uvedení toho materiálu, nech 

to máme v poriadku. Kľudne sa prehoďte do diskusie, povedzte, čo chcete.  

 

p. Kršiak - ja si myslím, že som povedal jasne procedurálny návrh, tak, ako bolo aj pri iných 

diskusných príspevkoch alebo uvádzaní materiálu takéto povedané, takže asi nie sme v rozpore 

s rokovacím poriadkom. Pokiaľ sme, tak poprosím citovať presné ustanovenie, ako sme v 

rozpore s rokovacím poriadkom, že som pri uvedení materiálu nemohol uviesť alebo navrhnúť 

procedurálny návrh. Toto jediné vás poprosím, aby ste vyšpecifikovali, pokiaľ nie je, tak 

procedurálny návrh som podal po podaný prvý v poradí a malo by sa podľa neho postupovať.  

 

p. primátor - pán poslanec, máme to na zázname, boli ste, uvádzali ste ten materiál a v čl. 24. 

Rokovacieho poriadku, bod 2. Poslanec má v rozprave právo na faktickú poznámku, ktorou 
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reaguje na vystúpenie atď. atď. Za faktickú poznámku sa považuje aj procedurálny návrh 

týkajúci sa spôsobu prerokovania niektorých bodov programu. Prosím, dajte to normálne teraz  

 

p. Kršiak - takže môžem potom, aby sa odzneli presne tie procedurálne návrhy, ktoré boli dané, 

takže procedurálny návrh teraz tretí v poradí, predpokladám prvý v poradí.  

 

p. primátor - tým pádom to bude druhý v poradí, lebo procedurálny návrh je tu od pána 

poslanca Mezeia, ale však to si vyriešime, hej? Dobre? Jedna hlasovačka, druhá hlasovačka. 

 

p. Kršiak - takže druhý procedurálny návrh v poradí bude, že dávam návrh, aby sa hlasovalo o 

uznesení ako celku v bode 6, v alternatíve 1. 

 

p. R. Petrík - možno len v krátkosti teda, aby sme to už nezdržiavali, aby som dal na pravú 

mieru možno aj tie slová od pani generálnej riaditeľky, niektoré boli myslené všeobecne. Čiže 

v podstate my máme aj auditnú stopu, čo sa týka predkladaní auditných žiadostí o platbu a aké 

tam boli pochybenia, čo všetko bolo nutné predkladať ďalej. Na základe v podstate toho, tej 

obozretnosti tam bolo aj ten proces ohľadne indexácie, ktorý trval niekoľko mesiacov, na 

základe toho bol výsledok. V podstate to určité percento indexovanej sumy a samotný výsledok 

z toho bolo aj oprávnenie týchto výdavkov ministerstvom kultúry. Potom v podstate, čo sa týka 

záveru, tak tam by som len chcel upriamiť pozornosť v rámci časového hľadiska, kde v podstate 

tí dodávatelia tiež sú v nejakých neistotách atď. Aj tá fakturácia, to už odznelo niekoľkokrát, 

že my máme v podstate len pár pracovných dní, aby sme sprocesovali zaradenie majetku v 

podstate poistenie atď. žiadosti odpadu atď. 

 

p. prednosta - odznelo tu nesmierne veľa pripomienok, ktoré sa týkajú aj netýkajú vôbec 

preberaného materiálu. Vnímam, že sa tu snažil vyvolať dojem, ako je celý tento projekt 

katastrofa, ako bol zle pripravený, a čo sa teda preukazuje tým, že tam boli zmenové konania a 

pod. Ja iba sa vrátim možno k starým projektom, ktoré tu ešte teraz doťahujeme, keď je 

nekvalitne pripraveným projektom kreatívne centrum, tak sa môžeme vrátiť napr. k projektom 

cyklotrás schválených v roku 2017, kde tieto projekty boli podávané s vedomím, že v takomto 

prevedení tá cyklotrasa nebude môcť byť skolaudovaná. Napr. neboli tam zohľadnené 

požiadavky dotknutých subjektov v rámci stavebného konania, dokonca sme mali písomné 

vyjadrenie od štátnej polície, že v takomto vyhotovení nedovolia skolaudovať cyklotrasu. 

Napriek tomu sa takáto žiadosť podala a bola teda úspešná. A toto sa dá vnímať ako absolútne 

zlyhanie pri príprave alebo sa to dá tiež vnímať ako snaha o získanie eurofondov a získanie 

peňazí pre rozvoj mesta v najvyššej možnej miere a v najlepšom spôsobe, ktorý je v danej 

situácii možný. Ja predpokladám naozaj, že pri príprave týchto projektov cyklotrás sa nemyslelo 

na to, že teraz ideme urobiť niečo zlé. Som presvedčený, že v danej situácii bolo vyhodnotené, 

že na danú výzvu je treba podať projekt, akokoľvek, aby sme získali peniaze a tie detaily alebo 

tie následné kroky sa sprocesujú v priebehu realizácie projektu. Z môjho pohľadu je toto 

relatívne bežný postup aj s ohľadom na projekty cyklotrás a s tým, ako sa s nimi 

vysporiadavame. Nakoniec, keď tu padlo slovo, že teraz posledné 2 týždne pred koncom roka 

doťahujeme kreatívne centrum, tak teraz posledné 2 týždne pred koncom roka doťahujeme do 

poriadku projekt cyklotrasy schválené v roku 2017. Pretože proste bolo treba tam robiť úpravy. 
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Padli tu obvinenia ohľadne korekcií a pokút za cyklolávku a MHD. Je iróniou osudu, že pán 

poslanec, obidve tieto veci sa nejakým spôsobom s vami spájajú, nakoľko cyklotrasa, teda 

cyklolávku obstarávala externá firma, ktorú ste zazmluvňovali ešte vy v roku 2017 a podľa 

znaleckého posudku, ktorý máme k dispozícii, práve ona spravila pochybenie, ktoré zviedlo ku 

korekcii, ktorú mesto dostalo. Čo sa týka MHD, áno, dostali sme pokutu za to, že sme 

predlžovali zmluvu a túto pokutu sme nemuseli dostať. V prípade, že by bola riadne pripravená 

súťaž, riadne pripravené verejné obstarávanie na nového dodávateľa MHD. Viete, ten proces 

funguje tak, že na to, aby sa tam mohlo prihlásiť viac subjektov, aby prebehla reálna súťaž 

medzi subjektami, tak potrebujú mať minimálne rok na to, aby vôbec prebehla súťaž. Toto 

naozaj dodržané nebolo. Zároveň áno, dostali sme pokutu za to 250 000, keby sme tu novú 

súťaž nevyhlásili a keby sme zaplatili teda pristúpili k podpisu zmluvy z tej pôvodnej prvej 

súťaže, tak každý rok by sme platili o 3,5 milióna eur viac za MHD 3,5 milióna eur viac. Takže 

pokuta 240 000, ak si dobre pamätám, je v tomto naozaj relatívne malá, nehovoriac o tom, že 

tá pokuta prišla na podnet poslanca mestského zastupiteľstva, nepochybne pri hájení záujmov 

obyvateľov mesta. 

 

p. prednosta - potom, čo sa týka stavebného dozora, prečo nebol stavebný dozor súčasťou 

žiadosti? Externý stavebný dozor nebol súčasťou žiadosti kvôli tomu, že žiadosť bola teda 

vyhlásená, ako sme, ako sme počuli, v júli 2019. Projekt bol pripravený tak, že chceli sme 

využívať maximálnu možnú alokáciu na realizáciu tohto projektu, čiže už tam nebol priestor na 

to. Nerátalo sa teda s externým stavebným dozorom do žiadosti. Tento fakt sa zmenil asi 4 

týždne pred podaním projektu, kedy sa zmenili podmienky tejto žiadosti alebo tohto projektu a 

už sa naozaj nestíhalo získať. Ešte pri príprave všetkého ostatného sa nestíhali získať cenové 

ponuky na stavebný dozor, aby sme vedeli dať toho to stavebného dozora aj do projektu. 

Mimochodom, stavebný dozor je jeden tiež z manažérskych opatrení na to, aby sme 

predchádzali vzniku škody pre mesto, hej? Externý stavebný dozor, kvalitný stavebný dozor je 

naozaj spôsob, ako predchádzať ďalším škodám, škodám na strane mesta. Boli tu prezentované 

dve teórie, kedy nastal zlom, zlomový moment, že sa zastupiteľstvo začalo viac zaujímať o 

projekt kreatívneho centra. Nepridám tretiu teóriu, lebo časovo sa mi to tiež nejakým časovým 

spôsobom prelína, aj trošku s obdobím, kedy primátor začal komunikovať, že podľa právnej 

analýzy nepodpíše zmluvu, teda dodatok k zmluve na navýšenie ceny pri výstavbe bytových 

domov na Tehelnej. Čiže toto je tretia teória, že aj tu mohol nastať zlom, kedy sa začalo viac 

zaujímať zastupiteľstvo o tento projekt. Hovorilo sa tu, že je to utajovaný projekt, lebo nemá 

svoju webstránku. Už na toto reagoval pán Špoták, asi k tomuto sa nebudem vracať, iba 

pripomínam, že od januára tohto roka toto sú materiály, ktoré boli na mestskom zastupiteľstve 

16 materiálov, sú to informatívne správy o kreatívnom centre, informatívne správy o 

projektoch, rozpočtové opatrenia, správa od hlavnej kontrolórky. Zároveň prebehlo množstvo 

stretnutí s poslancami, prebehla konferencia, ktorú organizovalo kreatívne centrum, prebehla 

komunikácia s ministerstvom kultúry a prebehli ďalšie desiatky aktivít, ktoré kreatívne centrum 

realizovalo. Som presvedčený o tom, že ktorýkoľvek poslanec, ktorý mal záujem sa dozvedieť 

o kreatívnom centre viac, mal dostatok materiálov. Buď sa dozvie na mestskom zastupiteľstve 

pri neformálnych rozhovoroch za zavretými dverami alebo pri účasti na aktivitách, ktoré 

kreatívne centrum realizovalo. Som presvedčený, že keby túto možnosť poslanci využili, tak 

dnes by sme sa nerozprávali napr. o tom, že si niektorí poslanci myslia, že súčasťou tohto 
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projektu je rekonštrukcia kina Lipa, že sú iba dve faktúry, ktoré sú po splatnosti, no oni sú dve 

faktúry po splatnosti. Padla tu tiež výčitka, že máme malú prestavanosť, my nemáme malú 

prestavanosť, my máme malú preplatenosť tých faktúr, pretože máme po splatnosti faktúru za 

1,5 milióna eur, máme ďalšie faktúry za 3,5 milióna eur, ktoré nemôžeme zaplatiť kvôli tomu, 

že už mesiace mestské zastupiteľstvo nevie prijať uznesenie, ktoré by umožnilo preplatenie 

týchto faktúr. Čiže nie je malá prestavanosť, je malá preplatenosť a nie je to spôsobené MsÚ.  

Čo sa týka personálu, padlo tu číslo, že 600 000 na personál nie je v pláne na budúci rok. Je 

vyhradených 200, približne 220.000 EUR na personál, ani zďaleka nie 600 000. Čo sa týka 

toho, že teda druhej alternatívy, kedy za výhodu je považované, že nebudeme viazaní 

udržateľnosťou. Opäť sa vrátim k tomu, že je škoda, že boli presne dvaja poslanci mestského 

zastupiteľstva na konferencii, ktorú organizovalo kreatívne centrum, pretože tam vystúpil 

rečník z košickej Tabačky a rozprával, ako je pre nich vlastne požehnaním a výhodou, že mali 

osemročnú udržateľnosť projektu, že tým pádom v tomto, počas tých ôsmich rokov nebolo 

možné siahnuť na tento projekt. A mali reálny čas na to, aby celý ten projekt rozbehli do tej 

podoby, v ktorej dnes je. Sám povedal, že približne 3 roky im trvalo, kým tento projekt rozbehli 

poriadne nejakých 5 rokov na to, aby sa udomácnil. A sú vďační za to, že tú udržateľnosť mali, 

pretože im nikto iný nemohol siahnuť na to, že teda nemohol siahnuť na samotnú Tabačku ako 

takú. Čo sa týka bodu 7, ktorý je tuto v uznesení, áno a už toto aj dnes spadlo, že teda bol včera 

poslancom nie mestu, ale poslancom zaslaný list od zhotoviteľa stavby na Tehelnej. Tento list 

by sa ku mne nedostal, keby mi ho neposlali, teda niektorý z poslancov, za čo som im vďačný 

a mohli sme si preveriť niektoré z informácií. Písalo sa v ňom, že je schválené navýšenie 

normatívu na 2.000 EUR za meter štvorcový, čo by malo pokrývať náklady po zvýšení ceny, 

teda navrhovanému zvýšení ceny. Nakoľko ešte doteraz nemáme oficiálne na meste tento 

papier, tak aspoň niektoré zo skutočnosti sme si teda preverovali, ako sa vôbec dalo. Tak týchto 

2.000 EUR na meter štvorcový neplatí pre Nitru, pre Nitru zostáva od 1. 1. teda sa posúva cena 

za meter štvorcový 1.620 EUR na meter štvorcový, čo nepokrýva požadované navýšenie 

zhotoviteľom stavby. Zároveň z uznesenia upozorňujem na fakt, že k bodu 7 nie je vlastne, nie 

je žiadna informatívna správa, ani prečo sa tam nenachádza ani nejaká analýza dopadov na 

mestský rozpočet. A nadväzujem na to kvôli tomu, že v poslednej vete je napísané za 

podmienky dodržania zákona o verejnom obstarávaní v zmysle metodického usmernenia ÚVO 

s preferenciou financovania budúcej kúpy diela cez ŠFRB. Nerozumiem tomu, čo má znamenať 

výraz s preferenciou financovania cez ŠFRB?  Buď to teda bude financované cez ŠFRB, aj keď 

teda nemáme zatiaľ kryté ani tým normatívom, ktorý je schválený ministerstvom. Ale v prípade, 

že to nemáme kryté, tak tzn., že okej, keď to nejde cez ŠFRB, tak to má ísť z vlastného rozpočtu. 

V tom prípade by som asi očakával, že v materiáli bude vysvetlené, čo to bude znamenať pre 

rozpočet, keď to bude viac ako 21 000 000 financovať z rozpočtu mesta. Takže z toho dôvodu 

si myslím, že naozaj tento bod 7 tu nemá čo hľadať, mal by byť naozaj odstránený z tohto 

uznesenia, pretože jednak nie sú pravdivé informácie, ktoré boli zaslané mestu. Naozaj nie je 

dnes kryté navýšenie ceny požadované zhotoviteľom ani navýšením ceny na meter štvorcový. 

A jednak je nejasne napísané uznesenie tu v tomto návrhu. 

 

p. primátor - pán poslanec Horváth, ešte ten pozmeňujúci návrh. Pokiaľ bol upravený, tak ho 

poprosím uveďte. 
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p. Horváth - návrh na uznesenie je vypustiť variantu 1 a 2 a nahradiť, doplniť teda bod 6 

uznesenie alternatívou číslo 3 a tam je zmena vlastne objemu toho financovania na pôvodnú 

výšku tých 9 000 000, 20 centov, tak, ako bolo pôvodne navrhované aj v materiáli                                      

na zastupiteľstve, ktoré sa nakoniec neuskutočnilo.  

 

p. primátor - asi by tam malo byť škrtnuté, že v bode 6. Doplniť v bode 6 alternatívou číslo 3, 

keďže už aj 1 a 2 je škrtnutá. 

 

Hlasovanie č. 13 o procedurálnom návrhu p. Mezeia - o každom bode samostatne hlasovanie 

 

prezentácia – 28 

za – 12 

proti – 16 

zdržal sa – 0 

Návrh nebol schválený. 

 

Hlasovanie č. 14 o procedurálnom návrhu p. Kršiaka -  hlasovať o I. alternatíve ako o prvej   

 

prezentácia – 28 

za – 18 

proti – 5 

zdržal sa – 5 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 15 o pozmeňovacom návrhu p. Špotáka – nahradiť bod 1. nasledovným testom: 

konštatuje, že potenciálne vzniknuté sankcie, pokuty a korekcie do ukončenia projektu, ako aj 

v období udržateľnosti boli spolu zapríčinené vedomým alebo nedbanlivým konaním 

a rozhodnutiami mestského zastupiteľstva, ktoré takto významne ovplyvnili proces úspešnej 

implementácie projektu Kreatívne centrum Nitra 

 

prezentácia – 28 

za – 12 

proti – 16 

zdržal sa – 0 

Návrh nebol schválený. 

 

Hlasovanie č. 16 o pozmeňovacom návrhu p. Horvátha – vypustiť variant 1.A, 2.A a nahradiť, 

doplniť v bode 6 uznesenia: 

zmena uznesenia č. 464/2023-MZ zo dňa 16.11.2023 tak, že v schvaľovacej časti sa dopĺňa za 

tabuľku pokračovanie položiek č. 12-17 kreatívne centrum v celkovej výške preklenovacieho 

úveru 9. 027 315,17 €, ktoré budú financované na 85% z EÚ fondov a 10% zo štátneho rozpočtu 

tak, ako bolo uvedené v pôvodnom mat. č. 363/2023 na MZ 27.11.2023 variant A 
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prezentácia – 28 

za – 12 

proti – 16 

zdržal sa – 0 

Návrh nebol schválený. 

 

Hlasovanie č. 17 o pozmeňovacom návrhu p. Horvátha – vypustenie bodu č. 7 v návrhovej 

časti uznesenia a prečíslovanie nasledujúceho bodu s pôvodným číslom 8. na nové číslo 7 

alternatíva 2 

 

prezentácia – 28 

za – 12 

proti – 16 

zdržal sa – 0 

Návrh nebol schválený. 

 

Hlasovanie č. 18 o pozmeňovacom návrhu p. Kršiaka  – o pôvodnej alternatíve I v bode 6 - 

Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh na riešenie financovania projektu 

Kreatívneho centra vo výške 9 027 315,17 € 

b e r i e   n a   v e d o m i e 

diskusiu o riadení mesta a o ďalšom postupe pri realizácii investičných a neinvestičných akcií 

mesta financovaných z vlastných a cudzích zdrojov 

1. k o n š t a t u j e,  ž e 

poslanci MZ sú povinní rokovať o potrebe schválenia úveru na prefinancovanie eurofondových 

projektov mesta z dôvodu, že pri riadení mesta vedome alebo z nedbanlivosti bolo zanedbané 

riadenie eurofondových projektov programového obdobia končiaceho k 31.12.2023 a uvedené 

môže spôsobiť škodu na majetku mesta, a to vo výške úrokov, ktoré budú hradené mestom z 

preklenovacieho úveru a súčasne z prípadných korekcií poskytnutých NFP pri eurofondových 

projektov programového obdobia končiaceho k 31.12.2023 

2. ž i a d a 

primátora mesta opätovne o uvoľnenie p. Martina Horáka z funkcie prednostu MsÚ z dôvodu 

závažných nedostatkov pri riadení mestského úradu, nedostatkov pri plnení úloh a povinností 

uložených mu orgánmi mesta a za nezvládnutie manažérskeho riadenia eurofondových 

projektov a investičných akcií mesta 

3. ž i a d a 

primátora mesta opätovne o prehodnotenie pracovnej náplne a mzdového ohodnotenia poradcu 

primátora p. Henricha Vargu, s ohľadom na neuspokojivú kvalitu vykonávanej práce 

a dosahované výsledky pri mediálnej prezentácii mesta 
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4. ž i a d a 

aby primátor mesta, zástupcovia primátora mesta a prednosta mesta nezasahovali do realizácie 

schválených investičných a neinvestičných akcií udeľovaním pokynov zamestnancom mesta, 

ktoré smerujú k mareniu alebo prieťahom ich realizácie 

5. ž i a d a 

primátora mesta, zástupcov primátora mesta a prednostu mesta neudeľovať zamestnancom 

mesta pokyny smerujúce k cenzúre poslaneckých názorov prezentovaných v mediálnych 

výstupoch mesta 

6. s ch v a ľ u j e 

dofinancovanie projektu Kreatívneho centra nasledovne: 

a) so zapojením prostriedkov z Príjmov fondu mestského rozvoja za rok 2023 vo výške 

1 650 000 € v zmysle VZN č.14/2019 čl.3 ods.2 s možnosťou použitia výnosu 

z poplatku aj v inom katastrálnom území mesta Nitry, ako v katastrálnom území, v 

ktorom sa nachádza stavba podliehajúca poplatkovej povinnosti a za ktorú sa poplatok 

vybral 

b) zo zdrojov získaných z vyradenia alebo zníženia finančného krytia investičných akcií 

financovaných z vlastných zdrojov mesta z rozpočtu kapitálových výdavkov 

nasledovne 

 

   Spolu v EUR 155 028,00 

 KreaC Kreatívne Centrum   

  

714001 Kreatívne centrum - osobný automobil 1 528,00 

716 PD Rekonštrukcia Lipa kompletne na KSC 50 000,00 

OD Odbor dopravy  

711005 Plán dopravnej obslužnosti- PRESUN 13 500,00 

716 PD Bezpečne pri školách 50 000,00 

716 PD Pumptrack 40 000,00 

c) zo zdrojov získaných z vyradenia a lebo zníženia finančného krytia investičných akcií 

financovaných z úverových zdrojov zo schváleného úveru číslo 00270/CORP/2023                 

zo dňa 4.7.2023 č.j. 2063/2023/OEaR z rozpočtu kapitálových výdavkov nasledovne 

 

52 Bankové úvery bez štátnej záruky 

 

1 499 553,88 

 PROJ PROJEKTY pre regionálny rozvoj   

  

717002 Spolufinancovanie projektov 802 063,88 
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 OVaR odbor investičnej výstavby a rozvoja   

717002 Obnova Mestskej tržnice 347 490,00 

717002 Kultúrne centrum Lipa - rekonštrukcia- PRESUN 25 000,00 

717002 Rekonštrukcia Dvorčianska 63 300 000,00 

716 PD ZŠ Nábr.mládeže - prestrešenie ihriska 15 000,00 

716 

Porovnávacia štúdia - Plaváreň Klokočina pri hokejovej hale na 

Klokočine 10 000,00 

d) zmenu uznesenia č.464/2023-MZ zo dňa 16.11.2023 tak, že v schvaľovacej časti                          

sa dopĺňa za tabuľku pokračovanie 

p.č. 

Projekty financované z 

preklenovacieho úveru: 

5 722 733,29 

Dofinancovanie 

do  

85% EÚ 

Dofinancovanie  

do 

10% ŠR 

12 
Kreatívne centrum - Nitra 

- Martinský vrch 

13 
Kreatívne centrum - Nitra 

- kino Palace 

14 
KC Martinský vrch - 

interiérové vybavenie 

15 
KC Kino Palace - 

interiérové vybavenie 

16 

KC - stroje prístroje, 

zariadenia, technika 

a náradie 

17 
Projekt Kreatívne 

centrum_ bežné výdavky 

 

7. s ch v a ľ u j e 

doplnenie uznesenia č. 43/2022-MZ nasledovne: 

Mestské zastupiteľstvo v Nitre v zmysle § 11 ods. 4 písm. a) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení  

nesúhlasí 

s ukončením zmluvného vzťahu založeného Zmluvou o dielo č.j. 16/2020/OVaR, ktorej 

predmetom je obstaranie “BD Tehelná – 220 bytov bežného štandardu a technickej 

vybavenosti” postupom podľa § 292 ods. 5 Obchodného zákonníka 
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schvaľuje 

pokračovanie v investičnom zámere obstarania kúpy “BD Tehelná – 220 bytov bežného 

štandardu a technickej vybavenosti” v katastrálnom území Nitra podľa Zmluvy o dielo č.j. 

16/2020/OVaR a zmenu kúpnej ceny v preukázateľnom rozsahu z dôvodu objektívnych 

skutočností, a to skokového rastu cien stavebných materiálov a dodávok spôsobené globálnymi 

zmenami na trhu stavebných materiálov a dodávok s ohľadom na pandémiu COVID a s 

ohľadom na pretrvávajúci vojnový konflikt a mimoriadny stav na Ukrajine, pri postupe formou 

budúcej kúpy stavby “BD Tehelná – 220 bytov bežného štandardu a technickej vybavenosti” za 

podmienky dodržania zákona č. 343/2015 Z.z. o verejnom obstarávaní v zmysle metodických 

usmernení ÚVO s preferenciou financovania budúcej kúpy diela cez ŠFRB 

8. u k l a d á 

mestskému úradu 

- pripraviť na zasadnutie MZ zadanie podmienok obstarávania, finančného krytia 

a realizácie opráv miestnych ciest a chodníkov vrátane prvkov debarierizácie na roky 

2024-2026 

- pripraviť na najbližšie MZ informáciu o rozpise financovania neverejných škôl 

a školských zariadení v rokoch 2022, 2023 a návrh na rok 2024 

- pripraviť na najbližšie MZ návrh finančného krytia dotácií na šport, kultúru, výchovu 

a vzdelávanie, cestovný ruch a sociálne veci v roku 2024 

- pripraviť na najbližšie MZ predpokladaný časový harmonogram realizácie všetkých 

schválených a nezrealizovaných investičných akcií mesta 

- zabezpečiť ďalší postup a úkony podľa výrokovej časti tohto uznesenia 

 

U z n e s e n i e    číslo 483/2023-MZ 

 

prezentácia – 28 

za – 26 

proti – 0 

zdržal sa – 2 

Návrh bol schválený. 

 

p. Ágh - týmto uznesením teda naďalej existuje šanca, že pokračujeme z eurofondov. Ja len 

hovorím, prišlo k tomu strašne, strašne neskoro tak, ako bolo avizované aj od vedúcich 

kreatívneho centra, naozaj je to veľmi nešťastné, že k tomu prišlo až k tomuto dátumu. Zajtra 

majú byť platené prvé faktúry. Dnes naozaj už je ten čas veľmi vysoký a nikto tu nič 

negarantuje, len aby bolo jasno. 

 

 

10. Informatívna správa o doručení petície „Zachráňme Kreatívne centrum Nitra“ 

mat. č. 391/2023 

Materiál uviedol Mgr. Martin Horák, prednosta mestského úradu v Nitre. 
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Hlasovanie č. 19 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo 

Informatívnu správu o doručení petície „Zachráňme Kreatívne centrum Nitra  

b e r i e   n a   v e d o m i e 

Informatívnu správu o doručení petície „Zachráňme Kreatívne centrum Nitra  

 

U z n e s e n i e    číslo 484/2023-MZ 

 

prezentácia – 26 

za – 25 

proti – 0 

zdržal sa – 1 

Návrh bol schválený. 

 

 

11. Informatívna správa ku konferencii Kreatívneho centra Nitra  mat. č. 379/2023 

 

Materiál uviedla M. A. Katarína Živanovič, PhD., riaditeľka kreatívneho centra. 

 

(bez spravodajcu)  

 

Hlasovanie č. 20 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo 

Informatívnu správu ku konferencii Kreatívneho centra Nitra 

b e r i e   n a   v e d o m i e 

Informatívnu správu ku konferencii Kreatívneho centra Nitra 

 

U z n e s e n i e    číslo 485/2023-MZ 

 

prezentácia – 27 

za – 27 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

12. Návrh na spolufinancovanie investície okružnej križovatky Hollého, Hviezdoslavova, 

Hanulova, Železničiarska v rámci stavby –Obytná zóna Pod Borinou“ (Pod Borinou, 

s. r. o., Šelpice 252, 919 09 Bohdanovce nad Trnavou, IČO: 51 440 105) 

mat. č. 392/2023 

 

Materiál uviedol Mgr. Ján Greššo, poslanec mestského zastupiteľstva. 

 

p. Kršiak - ja podporujem samozrejme tento materiál tak, ako sme podporili už aj možno 

nedávno materiál, ktorý sa týkal na Chrenovej, tiež takejto podobné aktivity, nejaké uzavretie 

memoranda, kde tiež sme chceli hľadať alebo využiť poplatok za rozvoj. Ja by som len apeloval 
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na to, že naozaj tá metodika, ktorú spomíname ohľadne jednak vyzbierania, ale aj toho potom 

následného používania poplatku za rozvoj, by bola veľmi dobrá, keby sme možno niekedy sa k 

nej dostali a sa normálne bavili a dali jasné pravidlá takýmto hráčom na druhej strane rieky, 

ktorí chcú ísť s takouto masívnou zástavbou, že ich poplatok za rozvoj v prípade, že mesto bude 

definovať nejaké požiadavky v rámci tej výstavby, či už križovatky, cyklochodníky atď. aby 

boli jasné pravidlá, koľko z toho poplatku za rozvoj sme ochotní do takejto investície investovať 

a pod. Takže apelujem na to, aby sme naozaj niekedy sa pracovne stretli a skúsili tú metodiku 

vytvoriť. 

 

p. Maruniak - ja si dovoľujem upozorniť z hľadiska všeobecnej dopravy, myslím si, aj z 

hľadiska tých ostatných investorov v meste Nitra, napr. taký Kaufland, že sa jedná trošku o 

precedens v tomto smere. Možno iba tak na úvod, keď sa povoľovala prvá etapa, ktorá vlastne 

bola riešená spoločnosťou TOPNR2, tak tá zahŕňala aj rozšírenie ulice Hollého a tento projekt 

rozšírenia ulice Hollého vlastne preberá na seba mesto Nitra, ktoré vlastne rieši projekt 

reorganizácie ulice Hollého. A za mňa ako druhý bod si dovolím povedať, že ide o vynútenú 

investíciu, nakoľko bez predloženej úpravy križovatky by nedošlo k povoleniu pripojenia k 

predloženému alebo predmetnému súboru pod Borinou, dopravno-kapacitné posúdenie ako bod 

3. Dopravno-kapacitné posúdenie, ktoré bolo predložené, počíta vo výhľade 20 rokov aj s 

podjazdom na ulici Braneckého. Takže vlastne aj preto vlastne to dopravno-kapacitné 

posúdenie vyšlo a mohol sa teda tento súbor pripojiť na cestu Hviezdoslavovu. Ako štvrtý bod 

uvádzam, že viackrát bol tento súbor alebo tento zámer predložený na komisiách, bol 

predložený na komisii 11. 1. kde boli predložené podmienky komisie. Ďalej boli 14. 2. 2023, 

kde boli pridané ďalšie 3 podmienky 16. 5. Všetko je to komisia mestskej mobility. A taktiež 

následne vlastne investor sa obrátil na miesto listom o prehodnotenie záväzného stanoviska 

odboru dopravy k pripojeniu, kde následne požiadal predsedu komisie o prerokovanie toho 

nášho záväzného stanoviska. A 14. 11. 2023 komisia vlastne dala uznesenie, v ktorom deklaruje 

držať sa záväzného stanoviska cestného právneho orgánu. Ako 5 bod uvádzame, že bola 

zvolaná aj tzv. alebo také stretnutie v rámci predsedov. Predsedov komisií a toto stretnutie                     

sa odohralo 16. 6. kde sa vlastne taktiež zúčastnili tohto stretnutia. Zástupca komisie pre 

mestskú mobilitu, komisie pre investičnú činnosť a finančnej komisie a ešte tam bol pán 

Obertáš, kde sme my ako odbor dopravy upozornili na tento fakt, že za nás ide o vynútenú 

investíciu. V záväznom stanovisku sme teda deklarovali svoje podmienky, ktoré vlastne 

komisia pre mestskú mobilitu potvrdila na zasadnutí 14. 11. 2023. A dovolím si taktiež 

upozorniť, že predmetná výstavba nezahŕňa most, ktorý je vlastne v dotknutom území a teda 

spája jednu mestskú časť s druhou mestskou časťou. Pri rokovaniach s dopravným 

inšpektorátom, ktoré sme riešili z hľadiska pripojenia tohto obytného súboru, bola predložená 

aj požiadavka dopravného inšpektorátu, ktorá dávala za úlohu investorovi vyriešiť ešte bypass 

z Hannulovej na Železničiarsku, z hľadiska technického sa ale toto nedalo vyriešiť investorom 

a následne sa po týchto faktoch od tejto podmienky ustúpilo. A ďalšia vec vlastne, ktorá je 

veľmi dôležitá tu spomenúť a teda ako dobre vieme, mesto Nitra pracuje na projekte 

reorganizácie ulice Hollého a teda je tu aj viackrát pretriasaná tá informácia, že sa musela 

dokumentácia upravovať, že to strašne dlho trvá. A jeden z dôvodov bol aj tento, že vlastne do 

tohto priestoru prišiel nový hráč, ktorý spravil projekt, z ktorého vyplýva, že príde nový bypass 

z Hollého na Hviezdoslavovu, čo nám vlastne narušilo celý koncept projektu a museli sme 
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meniť celý. Obytný súbor, ktorý prišiel do územia, riešil teda úpravu alebo projekt okružnej 

križovatky úpravy. Pribudol nový bypass z Hollého na Hviezdoslavovu, ktorý vlastne narušil 

celý koncept, ktorý sme vlastne riešili v projekte revitalizácie alebo reorganizácii ulice Hollého. 

A tento projekt sme museli potom zase opravovať.  

 

p. Greššo - nie som si úplne istý, kto je ten, ktorý určuje im, či je investícia vyvolaná a 

vynútená, nevynútená atď. Faktom však je v rámci tejto konkrétnej cesty, tejto komunikácie a 

tohto kruhového objazdu a to asi mi dá za pravdu 99,9 % nitrančanov, že je v katastrofálnom 

stave a nie vďaka alebo teda kvôli projektu, ktorý sa tam dnes stavia. Ale v katastrofálnom stave 

je už historicky. Investor, akýkoľvek investor tu už niekoľko rokov platí poplatok za rozvoj. A 

máme možno jedinečnú šancu teraz tieto peniaze, získané peniaze bez nejakej zásadnej roboty 

práve investovať do toho investičného dlhu, ktorý sa týka danej lokality. Podľa všetkého a 

podľa tých stretnutí aj podľa vyjadrenia na komisii zástupcu investora celé územie z obidvoch 

etáp zaťažia. Zaťažia v špičke 7,1 percentami automobilov. Zrejme sú poslednou kvapkou                            

v pohári, kedy ten pohár pretiekol. Na druhej strane si osobne myslím, že nie je asi úplne férové 

dávať podmienky v státisícoch eur investorom, developerom, ktorí budujú toto mesto. A to si 

treba asi uvedomiť, pretože hádam mi dáte za pravdu, že samosprávy všeobecne nemajú až také 

zdroje na to, aby mohli v relatívne krátkom čase rozvíjať mestá a obce, čiže tie súkromné 

peniaze sú veľmi vzácne v každej jednej lokalite. Pokiaľ my budeme takýmto možno až sčasti 

vydieracím spôsobom si klásť podmienky v rámci našich rozhodnutí a záväzných stanovísk 

voči akémukoľvek developerovi. A teraz sa napr. kľudne otočme aj na Pivovar, kde vynútenou 

investíciou v rámci tejto stavby je križovatka, ktorá je 200 m odtiaľ a je dnes a historicky 

niekoľko rokov v katastrofálnom stave a nepriepustná. Vieme, o ktorej hovoríme, to je 

križovatka Štefánikova Rázusová, tiež ju nepovažujem za investíciu, ktorú zrazu vytvoril 

niekto, kto ide rozvíjať toto mesto. Čiže môj uhol pohľadu a aj mojich kolegov, ktorí 

predkladajú tento návrh, je ten, že pokiaľ máme zdroje z poplatku za rozvoj, čo v tomto prípade 

činí sumu pol milióna eur v rámci tohto projektu. Investujeme ich do zlepšenia infraštruktúry, 

rovnako aj v prípade alebo teda v ďalších prípadoch, ktoré prídu a myslím si, že dáme jasný 

signál súkromným investorom, že Nitra sa chce rozvíjať, pretože sama sa asi z vlastných 

zdrojov v takomto meradle rozvíjať nevie. Čo sa týka technických pripomienok pána vedúceho, 

ja si myslím, že aj komisia pre mobilitu všetky tieto podmienky akceptovala. Myslím, že aj 

investor s týmto zásadne problém, so žiadnymi týmito technickými pripomienkami nemal.  

 

p. Hatala - ja nemám s tým problémy preinvestovať tieto peniaze tam, kde teda sa navrhuje 

podľa toho materiálu. Ja sa iba čudujem, prečo to tu máme, pretože ja si myslím, že rozhodnutie 

príslušného výboru mestskej časti, prípadne komisii mobility, by úplne stačilo na to, aby sa 

tieto finančné prostriedky, ktoré teda boli vybraté ako vynútená investícia, tam refinancovali. 

Ja ako neviem, ja s tým súhlasím, len taká je pravda, že vzniká tu precedens, lebo budú tu iní 

investori a tým pádom, keď my toto takýmto spôsobom spravíme a prečo to potom inému 

nespravíme? Iná vec je, že kto určuje, áno, hodnotu vynútených investícií k danému projektu, 

ktorý sa tam realizuje. K tomuto sa nevyjadrujem, ja sa vyjadrujem iba k tomu, že by sme sa 

týmto asi možno aj nemuseli zaoberať. Ako celé mestské zastupiteľstvo, podľa mňa sú to 

peniaze, ktoré sú tam vinkulované a príslušná mestská časť a prípadne, aby to nebolo len na 

neodborníkoch, prípadne s komisiou mobility by sa mali dohodnúť. Áno, super. Je to investícia 
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a celú ju presunieme do tej okružnej križovatky. Ja inak s tým nemám problém, len toto 

hovorím, či budeme potom každú jednu investičnú akciu, ktorú vyberieme z dane za rozvoj, 

túto, takýmto spôsobom riešiť?  

 

p. Greššo - ak môžem zareagovať. Ja si osobne myslím, že takýto projekt si zaslúži pozornosť 

mestského zastupiteľstva, jednak takýchto projektov asi ako je tento, kde nám možno z tisíc 

eurového pozemku, z ktorých tisíc euro pritieklo do mesta v rámci daní za pozemok. Ročne 

nám dnes vznikne miesto, z ktorého môže byť príjem do mestskej kasy na úrovni možno 120, 

možno 130 000 vzhľadom na objem metrov štvorcových, ktorý tu bude postavaný. Čiže je to 

projekt, ktorý má veľkú rentabilitu aj pre mesto, čiže asi si zaslúži pozornosť aj na mestskom 

zastupiteľstve. Druhá vec je, že sama križovatka, ktorá je naozaj v dezolátnom stave, na tom sa 

asi úplne zhodneme všetci. Asi si tiež zrejme zaslúži našu pozornosť aj s ohľadom na to a možno 

aj našťastie, že sa spojili tieto 2 činnosti, ako je projektovanie samotného Hollého ulice a 

zároveň aj tejto križovatky a že sa ten projekt musel prerábať, tak zrejme má to nejakú súvislosť. 

A možno aj dobré, že sa tá Hollého ešte predtým nerobila, že sa dnes tieto stavby budú vedieť 

spojiť a zladiť. To je druhá vec a tretia vec. Ja som možno aj rád Slávo, že takýto precedens 

vytvoríme a ešte raz hovorím, je to za mňa a určite aj hovorím, aj za mojich kolegov, je to dobrý 

signál voči investorom, teda voči súkromným peniazom, ktoré by sme v Nitre radi uvítali. 

Takisto sme podporili naprieč celým politickým spektrom ten Living park, ten parčík. 

Vybudovanie parčíku z fondu mestského rozvoja. Nedávno to bolo pardon Selenec. Rovnako 

predpokladám, že sa budeme baviť o podobných investíciách aj v prípade výstavby v starom 

pivovare a možno ďalších investíciách, kde mesto ten svoj investičný dlh nebude hádzať celý 

len na pleciach súkromných peňazí súkromných investorov, ale bude sa podieľať minimálne 

tak, aby nezaťažovalo vlastný rozpočet, ale bude používať poplatok za rozvoj pri takýchto 

investíciách a kľúčových investíciách, čo sa týka dopravy, najmä bude používať poplatok za 

rozvoj. 

 

p. Mezei - dovolím si iba pár postrehov k tejto veci. V prvom rade teda neviem, že či táto 

žiadosť prišla aj od investora na mesto, lebo sa divím, že takýmito slovami to neobhajuje 

investora, ale obhajujeme to my ako poslanci. Čo sa týka toho porovnávania s projektom na 

Mikovom dvorec. Tak to nie je úplne správne, pretože tam sa bavíme o tom, že to nebola 

vyvolaná investícia, bol to nejaký priľahlý priestor, kde oni boli ochotní ísť do spolupráce, že 

zafinancujú projektovú dokumentáciu. A viac menej nad tým zrýchlia všetky veci a bude to 

preinvestované v lokalite, ktorá je tomu dotknutá, ktorú by oni vôbec nemuseli revitalizovať. A 

ten poplatok za rozvoj, tak bude preinvestovaný v danej lokalite, kde sú nejaké, nazvime to, 

negatívne externality pre tých okolo bývajúcich. Čiže v tomto je zásadný rozdiel. Zároveň treba 

povedať, že áno, pri tom Mikovom dvore vieme časť financovať aj z eurofondov. Zásadná vec 

zároveň, ako tu povedal pán Maruniak, vedúci oddelenia dopravy, tak to ich dopravno-

kapacitné posúdenie počíta s tým v nejakom výhľadovom stave, že bude realizovaný podjazd 

pod železnicou na Braneckého ulici, ktorý okrem iného bude tiež predmetom zmien a doplnkov 

územného plánu, čo teraz je v riešení. A ten nebude stáť malé peniaze. A ja sa pýtam, že z čoho 

budeme financovať tento podjazd, ak nie z takejto investície. Po tretie, treba tiež povedať, že 

pre mesto je tých 400 000, čo je tam z poplatku za rozvoj, resp. dnes o nejakých 200 000 

výhľadovo ďalších asi 200 000. To sa bavíme o nejakých 400 bytoch, ono to plus, mínus 
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vychádza pri priemernej metráži 50 m² na byt. To vychádza cca, že 400 bytov tam je. Bavíme 

sa o priemerných číslach, je to 400 000 a pre mesto je to veľká suma, ktorá sa vie tam prejaviť 

a vie sa postupne zbierať práve na ten podjazd alebo na nejaké iné opatrenia. A pre investora je 

to zároveň hodnota jedného dvojizbového a jedného jednoizbového bytu z tých 400. A zároveň 

je to jeho vyvolaná investícia rovná sa investícia, ktorú musí realizovať, aby mohol realizovať 

ten zámer, pretože on vyvolal nejakú potrebu. Rozumiem aj tomu, čo tu zaznelo o tom, že DKP 

hovorí o tom, že tá záťaž je, ja neviem 7 %. Registrujem aj teda od pána Kršiaka tú požiadavku. 

My sme si už raz rozdebatovávali a priznávam, je to aj moja chyba, že som sa k tomu ešte 

nedostal, aby sme sa k tomu stretli, čiže toto úplne beriem. A som rád, aby sme sa k tomu stretli, 

pretože nastavme tam nejaký systém, ale teraz hodiť 400 000 na túto križovatku mi nepríde 

úplne správne, pretože hneď nad tým budú uvažovať, či už architekti, projektanti, investori, 

ktorí teraz sledujú mestské zastupiteľstvo, že super, poďme všetky peniaze takýmto spôsobom 

minúť v tých našich lokalitách na naše vyvolané investície, na naše potreby, ktoré sme my 

vyvolali. Miesto toho, aby sme sanovali tým obyvateľom, ktorí bývajú v okolí tie negatívne 

externality, ktoré tá vec prinesie. Ja sa potom môžem pýtať, že napr. v Párovských Hájoch, keď 

máme tam vyzbieraných 40 000, spravíme tam nejakú uličku tej nejakej obytnej zóne alebo 

spravíme radšej nejakú centrálnu záležitosť v centre obce, pri Kultúrnom dome? Rovnako sa 

môžeme pýtať obdobne pri iných zástavbách, či už na Kyneku, kde je vlastne nová výstavba, 

kde je relatívne dobrý výber z toho poplatku za rozvoj, kde áno, vieme to dať do nejakého 

priestoru, ktorý oni nemusia spraviť, ale vie tam zásadne pomôcť tým obyvateľom v tej 

mestskej časti. Čiže bavme sa o tom, že poďme to dávať do niečoho navyše oproti tej vynútenej 

investícii a tie vynútené investície nechajme na tých investorov. Poďme možno nájsť nejaký 

model, kde budeme vedieť koordinovať niektoré subjekty, keď ich vstupuje viacej do toho 

územia, ale budeme v tomto naozaj opatrní, lebo vytvoríme veľký precedens. Ja som toto ráno, 

keď som zistil, že tento materiál tu je, som komunikoval aj s pánom Scandom, hlavným 

architektom. A rovnako upozornil na to, že toto nie je úplne správna cesta. Spraví to takto zboku 

hodené. Čiže ja si dovolím aj z tohto dôvodu dať návrh, že vraciame materiál na dopracovanie. 

 

p. Greššo - môžeme poradu poslaneckých klubov?  

 

p. primátor - kľudne, dajme nejakú rýchlu poradu na 5 minút. 

 

p. Rathouský - chcem sa takisto vyjadriť k tejto prejednávanej téme, pretože týka sa to takisto 

našej mestskej časti na Čermáni ešte v čase, keď len bol vyslovený zámer o tejto výstavbe, tak 

nás oslovili obyvatelia priľahlých ulíc, hlavne teda čo sa týka Kávcovej, Urbánkovej a vyjadrili 

obavy s tým, že ich táto výstavba pomerne intenzívne zasiahne a tichá mestská časť sa naozaj 

zmení a určite sa zmení. Takže z tohto pohľadu aj ja zastávam názor, že v podstate daň za 

rozvoj, ktorá sa vyberie v tejto oblasti a resp. za takúto, poviem mega investíciu by sa mala 

použiť na sanovanie tých negatívnych vplyvov tejto výstavby. A zároveň takáto firma, ktorá 

postaví takúto obytnú zónu, si myslím, je skôr povinnosťou vytvoriť podmienky tým 

obyvateľom, ktorí tam budú bývať, aby dopravné napojenie v podstate im vytvorila tak, že to 

bude dostatočné bez toho, aby na tom participovalo mesto. Takže tá filozofia proste tejto dane 

za rozvoj, to skôr vnímam to takto.  
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p. Greššo - chcem teda informovať kolegov o stretnutí zástupcov poslaneckých klubov, kde 

teda na základe konsenzu sme sa dohodli, že tento pomer tej investície a premietne sa to aj do 

uznesenia. Pomer tej investície bude stanovený na základe schválenej metodiky použitia FMR 

najneskôr do marca roku 2024. A zároveň v ukladacej časti ukladá vedúcej odboru majetku 

zabezpečiť proces podľa tejto schvaľovacej časti uznesenia. Čiže s týmto drobným 

pozmeňovacím návrhom predkladáme tento materiál.  

 

p. Maruniak - ja si dovolím opätovne teda upozorniť na tie veci ohľadom iných investičných 

zámerov, ktoré sme tu mali v meste Nitra. A to napr. Kaufland, ktorý vlastne uhradil daň za 

rozvoj, postavil svetelne riadenú križovatku, dobrý kus chodníka, cyklochodník a taktiež aj 

svetelne riadenú križovatku. Čo sa týka tej novej Nitry, tam to je čisto vyvolaná investícia a tá 

križovatka, ktorá vlastne nadväzuje na ňu a má sa spraviť ako ďalšia. Je to nejaký koordinovaný 

ťah, ktorý má na seba nadväznosť a robili to odborníci, ktorí vlastne túto svetelnú signalizáciu 

vedia robiť. Možno takým objektívom, nejakým iným sa pozrieť na to aj z hľadiska nejakého 

mikrosveta a makro sveta. Tak v prípade nejakého takého veľkého zámeru napr. keby išiel 

Jaguar 2 alebo niečo takéto, tak potom bude mesto hradiť opätovne aj takúto investíciu veľkú, 

alebo v prípade rodinného domu tiež, kde daň za rozvoj, že budeme platiť vjazdy, budeme robiť 

vjazdy k tým rodinným domom?  A taktiež, ako povedal pán Mezei a pán viceprimátor, tak 

potom každý ten investor bude si tieto výdavky na meste uplatňovať. Bol by hlúpy, keby to 

nespravil. 

 

p. Mezei - toto by malo byť predmetom práve tej metodiky, aby sme si povedali, že kedy áno, 

kedy nie a malo by to byť dané dostatočne exaktne na to, aby to nebolo, že nejak subjektívne si 

tu budeme rozhodovať, ale na konci dňa aj takto musí schváliť mestské zastupiteľstvo. Takže 

pôvodne k poplatku za rozvoj sme chceli dávať do uznesenia, do VZN a pod., že sa to musí 

použiť v tej danej časti, ale bolo to natoľko komplikované aj vo vzťahu k uznesenia mestského 

zastupiteľstva, že sa nakoniec nerobilo. Ale môžeme to na základe nejakých exaktných čísiel si 

povedať, nejaké pravidlá. Už som to komunikoval ďalej aj hlavnému architektovi, že teda 

budeme mať túto prácu ešte navyše a dobre teda, že máme aj tú mapu, za čo ďakujem oddeleniu 

GISU na ÚHA, že tieto veci evidujeme v mape a vieme, kde sa koľko vybralo, kde sa koľko 

použilo a z akého zdroja, čo je super. 

 

p. Králová - ja by som sa len chcela spýtať pána viceprimátora Mezeia, že v akom časovom 

horizonte vidí, že bude tá metodika spracovaná?  

 

p. primátor - do marca, pri troche šťastia. 

 

Hlasovanie č. 21 o pozmeňovacom návrhu p. Grešša - Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh na spolufinancovanie investície okružnej križovatky Hollého, 

Hviezdoslavova, Hanulova, Železničiarska v rámci stavby „Obytná zóna Pod Borinou“  (Pod 

Borinou, s. r. o., Šelpice 252, 919 09 Bohdanovce nad Trnavou, IČO: 51 440 105) 

s c h v a ľ u j e 

spolufinancovanie investície okružnej križovatky Hollého, Hviezdoslavova, Hanulova, 

Železničiarska realizovanej v rámci stavby „Obytná zóna Pod Borinou“, ktorej stavebníkom je 
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spoločnosť Pod Borinou, s. r. o., Šelpice 252, 919 09 Bohdanovce nad Trnavou,                                      

IČO: 51 440 105, formou použitia výnosu z poplatku za miestny rozvoj vyrubeného Mestom 

Nitra pre: 

1. stavebníka spoločnosť Pod Borinou, s. r. o., Šelpice 252, 919 09 Bohdanovce                             

nad Trnavou, IČO: 51 440 105 za stavbu „Obytná zóna Pod Borinou“ a  

2. stavebníka spoločnosť TOPNR2 s. r. o., Mikovíniho 10, 917 01 Trnava, IČO: 

50 551 825     za stavbu „Obytná zóna Hviezdoslavova“  

pričom investorom výstavby bytového a administratívneho komplexu v Nitre v lokalite             

pod Párovským cintorínom je spoločnosť púpava, a. s., so sídlom Mikovíniho 10, 917 01 

Trnava, IČO: 50 881 787, ako materská spoločnosť vyššie uvedených spoločností. 

- Pomer investície bude stanovený na základe schválenej metodiky použitia FMR                         

do 3/2024. 

-  

u k l a d á 

vedúcej odboru majetku  

zabezpečiť proces podľa schvaľovacej časti uznesenia 

                                                                                     T: 30.06.2024 

                                                                                     K: MR 

 

U z n e s e n i e    číslo 486/2023-MZ 

 

prezentácia – 25 

za – 19 

proti – 2 

zdržal sa – 4 

Návrh bol schválený. 

 

Pozn.: Primátor pozastavil výkon uznesenia v súlade so zákonom SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení v znení neskorších zmien a doplnkov. 

 

p. primátor - ja si dovolím navrhnúť zmenu programu a to je materiál číslo 389/2023, tzn.,                     

že Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov z mechanizmu na podporu obnovy 

a odolnosti. Inak povedané, nabíjačky infraštruktúrne. Máme tu spracovateľa, ktorý na to čaká 

už v podstate od rána. Chcel by som poprosiť, keby sme mohli predradiť tento bod.                                    

Je všeobecný súhlas predradením bodu nabíjačky? Áno. Ďakujem. Budeme teda pokračovať 

materiálom 389/2023. 

 

 

13. Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov z mechanizmu na podporu 

obnovy a odolnosti pre projekt s názvom „Koncepcia rozvoja nabíjacej infraštruktúry 

pre elektrické vozidlá v meste Nitra      mat. č. 389/2023 

 

Materiál uviedol Ing. Matúš Maruniak, dočasne poverený výkonom funkcie vedúci odboru 

dopravy. 
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p. Obertáš - ja by som chcel dať pozmeňujúci návrh k tomuto materiálu. Takže „mestské 

zastupiteľstvo schvaľuje doplniť schvaľovacej časti nový bod e) len za podmienky, že 

parkovacie miesta nebudú vybudované na úkor jestvujúcich parkovacích miest.“ 

 

p. Maruniak - vlastne tieto parkovacie miesta, kedy boli nahradené ide o neoprávnené 

výdavky. 

 

p. prednosta - ako už som hovoril ráno, tieto lokality sú vybraté kvôli tomu, že vlastne v rámci 

výzvy je stanovená maximálna jednotková cena na nabíjačku, či už je to DC alebo AC nabíjačka 

a na to, aby sme tento merateľ alebo teda tento ukazovateľ naplnili, tak lokality boli vybraté 

tak, aby boli čo najbližšie k trafostaniciam, aby tam boli náklady na ich vybudovanie                                

čo najnižšie. Zároveň súčasťou tejto výzvy nie sú náklady na vybudovanie parkovacích miest, 

ak dáme takýto pozmeňovák a takéto uznesenie, tak reálne nebudeme schopní sa prihlásiť do 

výzvy a splniť tie povinnosti, ktoré vlastne v rámci výzvy splniť musíme. Tým pádom s týmto 

pozmeňovákom vlastne sa ani nemusíme zapájať a tým pádom nám niekto iný nepreplatí 

budovanie nabíjacej infraštruktúry na sídliskách. Upozorňujem na to, že v budúcnosti táto 

nabíjacia infraštruktúra bude nevyhnutná na každom jednom sídlisku. A teraz máme naozaj 

jedinečnú možnosť si túto infraštruktúru vybudovať za peniaze niekoho iného, keď túto 

možnosť nevyužijem. Keď to budeme podmieňovať vecami, ktoré naozaj sú, by som ich nazval, 

že krátkozraké, tak si túto infraštruktúru v budúcnosti budeme budovať za vlastné. 

 

p. Obertáš - pán prednosta, ja si dovolím oponovať. Prvá vec, čo som aj žiadal. Ja prečítam 

stanovisko výboru mestskej časti 4, ktoré tam nie je zapracované, čo sa týka parkovacích, 

mobilných nabíjacích staníc. VMČ nesúhlasí za podmienok úbytku existujúcich parkovacích 

miest bez náhrady, tzn. opätovne, čo ste povedal, že nie je možné pokiaľ si tieto neoprávnené 

výdavky zoberieme na seba a vytvoríme v rozpočte položku a budeme môcť budovať. Takže 

nie, že nie je možné, je to možné, bolo povedané o neoprávnených výdavkov, tzn. ako doteraz 

z projektov neoprávnené výdavky znáša asi mesto. A keď to vieme znášať finančne, tak vieme 

vybudovať tie parkovacie miesta. A hovorím, mne tam chýba to vyjadrenie VMČ Klokočina, 

my sme jednohlasne 10, čo som čítal to uznesenie takto odhlasovali. 

 

p. prednosta - nie je tam možno zapracované vyjadrenie VMČ Klokočina, ale nie je tam 

zapracované z toho dôvodu, že s touto podmienkou by sme na Klokočine reálne nevybudovali 

v rámci tejto výzvy žiadnu elektronabíjačku s touto podmienkou. Je otázne, či sa vôbec budeme 

vedieť zapojiť do tejto výzvy, ktorá končí ku koncu roka. Tu asi poprosím pána Ballaya, aby sa 

vyjadril, či s touto podmienkou sa budeme vedieť zapojiť do výzvy a napĺňať ukazovatele. A 

upozorňujem na to naozaj, že apelujem na všetkých poslancov. Na každom sídlisku v 

budúcnosti bude potrebné mať sieť elektronabíjačiek, bez toho si ľudia tam naozaj nebudú 

schopní prechádzať na elektrické autá, pretože bez tejto infraštruktúry si proste človek nekúpi 

elektrické auto alebo aj hybridné, na ktoré naozaj potrebuje mať takéto elektronabíjačky. A v 

rámci tejto výzvy nám túto infraštruktúru môže zaplatiť niekto iný. 

 

p. Obertáš - ja nespochybňujem tie elektronabíjačky. Rovnako sa dá spraviť kompromis, že 

keď sa aj zaberú v rámci celej Klokočiny, napr. 20 parkovacích miest, tak vieme vytvoriť nové 
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parkovisko ako alternatívu za tie zabraté nejakej časti Klokočiny. To si asi neodporuje, tzn. áno, 

nemusí byť zrovna na Bordáčovej napr. vytvorené parkovacie miesta alebo dve, lebo sa zaberie 

elektronabíjačkami. Ale vieme na ploche, ktorá je v rámci územného plánu voľná vytvoriť 

pomerný počet parkovacích miest ako nové parkovisko. Odporuje si to? Myslím, že nie. Aj toto 

je konsenzus. 

 

p. Ballay - čo sa týka tej podmienky. Vo výzve sa s takouto vecou nepočíta. Výzva je zameraná 

na budovanie elektronabíjacích miest na parkovanie pre autá. Čiže v prípade, ak sa mesto tak 

rozhodne, je to o tom, že musí vyčleniť peniaze, zdroje z rozpočtu mesta, aby mohla vybudovať 

tieto parkovacie miesta z vlastného rozpočtu mimo oprávnených aktivít. 

 

p. Král - ja mám skôr faktickú otázku ako poznámku, že pokiaľ sa VMČ Klokočina takto                        

k tomu stavia, tak vieme poprípade z toho projektu Klokočinu úplne vyňať.  

 

p. Obertáš - ja len reagujem na pána Ballaya, ako sám povedal, je to možné z vlastného 

rozpočtu, preto na to narážam, a preto dávam aj tento pozmeňujúci. 

 

p. Hollý - neviem, či sa berie do úvahy aj to, že NTS v rámci výmeny tepelných rozvodov a                   

s inštaláciou kogenačných jednotiek v rámci svojich projektov má naplánované 4 nabíjacie 

stanice Jurkovičová, Čajkovského, Novomestského. K1 zatiaľ je vyňatá na Dieloch, čiže už 

nejaké máme. V súčasnosti máme pri poliklinike na Klokočine nabíjaciu stanicu a nabíjacia 

stanica je na parkovisku, pri Lidli. Takže myslím, že Klokočina ešte dve by zniesla, ale teda na 

úkor tých parkovacích miest. Aj ja som zásadne proti tomu. 

 

p. primátor - pán poslanec, Klokočina má približne 26 000 obyvateľov a bude mať 10 

nabíjačiek, už dnes na tých nabíjačkách sú v noci ľudia. Keď si pozriete, tak tam sú zaparkované 

autá, ktoré sa dobíjajú. Zároveň treba povedať, že ten človek tam nemôže byť len tak celý večer 

pohodený, ale platí za to, za tú rezervovanú kapacitu, za to, že tam je. Takže sa zvyšuje 

obrátkovosť z toho miesta. Naozaj za mňa to platí, že dnes už vieme, že tie najlacnejšie modely 

sú naozaj, že veľmi dostupné, a je to budúcnosť. Nezaspíme dnes naozaj máme príležitosť to 

akože naštartovať už aj v reálnych číslach.  

 

p. Maruniak - iba k tej NTS. Ja som komunikoval s pánom Danócim, pretože sme evidovali 

túto vec, nakoľko nám bola podaná žiadosť o určenie dopravného značenia. Ja som 

komunikoval aj z toho dôvodu, pretože je toto stopercentné spolufinancovanie a mesto má 

podiel v NTS dosť značný, a preto som chcel aj využiť teda túto výzvu, že by sa stopercentne 

spolufinancovali tie ich nabíjačky. S pánom Danócim som o tom rozprával, ale nakoniec sme 

prišli k tomu, že oni pôjdu inou svojou samostatnou výzvou, v ktorej majú 50 percentné 

spolufinancovanie, takže súkromné právnické, fyzické osoby majú 50 percentné 

spolufinancovanie. Majú svoju vlastnú výzvu, toto je výzva pre samosprávy, kde máme 

stopercentné spolufinancovanie. 

 

p. Obertáš - ja si dovolím ešte raz pánovi poslancovi Královi prečítať to uznesenie, čo sa týka 

parkovacích, mobilných nabíjacích staníc. VMČ nesúhlasí za podmienok úbytku existujúcich 
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parkovacích miest bez náhrady, tzn. VMČ nemá nejaké protichodné názory, že nechce nabíjacie 

stanice, ale my chceme, aby to nebolo za úbytok tých parkovacích miest. Takže vyradiť                            

z Klokočiny. Neviem, prečo takýto návrh dávaš Erik? Preto som si dovolil prečítať celé to 

uznesenie, ako sme ho naformulovali na VMČ.  

 

p. Ajdariová - ja by som len v podstate chcela potvrdiť slová pána Obertáša a myslím si, že aj 

pána Hollého. Na Klokočine je enormný nedostatok parkovacích miest, takže prikláňam sa k 

tomu. My nemáme nič proti budovaniu nabíjacích staníc, ale v žiadnom prípade na úkor 

klasických parkovacích miest najprv dobudujme a potom robme ten nadštandard. My nemáme 

pokrytý ani štandard. 

 

p. primátor - ja viem, ale veď tí ľudia si vymieňajú autá väčšinou za tie elektrické, nie že si 

kupujú ďalšie auto do rodiny, ktoré je elektrické. Aj takto sa na to môžeme pozrieť. 

 

p. Král - ešte raz. Ja som sa len spýtal, nemáme to rozpočtovo kryté, je to tu na stole, tá výzva 

a je do konca tohto roka, pokiaľ som dobre počul. A to je všetko, že ak to nechcete, tak to 

nemajte. 

 

p. primátor - skôr som inak čakal, že bude debata, že pobime sa o to, aby bolo v našej mestskej 

časti viacej tých nabíjačiek ako v nejakej druhej. Tak ste ma milo prekvapili.  

 

p. Ajdariová - veľmi rada, že sme ťa dnes aspoň v niečom milo prekvapili a ešte raz zopakujem. 

Neviem, myslím si, že sa dosť pohybujem po Klokočine, aj po Nitre. Ja chápem, že doba ide 

dopredu, nemám nič proti elektromobilom, ale nemyslím si, že to je reálna potreba u nás na 

našej mestskej časti vybudovať ďalších 10 stojísk pre elektromobily. 

 

p. Ágh - ja si potom, čo tu odznelo, myslím, že ale to je legitímna otázka, že či teda na 

Klokočine, či ideme alebo nejdeme budovať. Ale v ostatných častiach by sme mohli budovať? 

Veď nakoniec hovoríme o tom, že pokiaľ to dnes neschválime, tak my tie peniaze nezískame a 

ja si myslím, že ostatné výbory mestských častí alebo aspoň som nepostrehol, že by tu zazneli 

nejaké výhrady. Majú záujem o tie elektrické nabíjačky. A teraz neviem, či sa dostávame do 

pozície, že máme z iných mestských častí sľúbiť Klokočine, že áno, že my tie nabíjačky 

chceme, a aby ste nám to podporili, tak teraz máme ísť vybudovať tie parkovacie miest. Alebo 

ja neviem, ako to teraz mám čítať, pretože tak mi to príde.  

 

p. Obertáš - takže za prvé, máme v materiáli sumu na všetky parkovacie miesta, ktoré sú 

navrhnuté, za druhé, ešte nie sme úspešní vo výzve. A za tretie, keď budeme úspešní vo výzve, 

nič nebráni potom tomu v prípadne aj z fondu mestského rozvoja alebo nájsť v rozpočtových 

opatreniach peniaze, kde si vieme dobudovať postupne ako Klokočina parkovacie miesta. Tak 

ešte raz povedal tu niekto z nás z Klokočiny, ktorí teraz vystúpil, že sme proti nabíjacím 

staniciam na elektromobily. My sme si dali len podmienku, nech sa aj tá alternatíva nahradí 

nejakým novým parkovacím miestom. Nebavíme sa o tej lokalite, to bude vybavené, hovorím 

o alternatíve, keď sa nám zaberie na celej Klokočine 20 miest a nájdeme si samozrejme v 

rozpočte peniaze na 20 miest parkovisko, tak tým pádom vieme sa stotožniť s týmto návrhom. 
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Opakujem, nie sme ešte vo výzve úspešní. Je tam suma v materiáli komplet na všetky 

predpokladám. To znamená, že asi môžeme. Erik, kľudne daj pozmeňovák a vyraď tam asi 

nejakú alikvotnú čiastku Klokočiny, keď toto je asi tvoj zámer. Ale hovorím, my sa nebavíme 

o tom, že nechceme nabíjačky, ale toto je podmienka aj v rámci uznesenia VMČ.  

 

p. Sitkey - ja poviem len dve také poznámky. Treba si v prvom rade uvedomiť, že tých 

parkovacích miest na tých veľkých sídliskách nie je dostatok. My nie sme proti tomu, aby sa 

budovali nabíjacie stanice, ale aby keď sa vybuduje taká nabíjacia stanica, to bude po tomto 

parkovacie miesto slúžiť na krátkodobé parkovanie, lebo tam bude určite dopravná značka iba 

počas nabíjania. Potom sa to miesto uvoľní a namiesto dlhodobého parkovacieho miesta 

budeme mať len krátkodobé. Toto je problém, a preto navrhujeme takýto pozmeňovací návrh. 

Aby neubudli tie parkovacie miesta dlhodobé. To je jedna vec a druhá vec je, poviem na kolegu 

Kráľa. Však kľudne vo vašom VMČ tie mestskej časti, keď to nebudete robiť s náhradou sa 

ušetrí, vysvetlite si to, tam je to v poriadku, u nás v tých väčších mestských častiach je ten 

problém väčší, tak preto si to chceme nejakým spôsobom ošetriť. Toto je celá vec, o ktorej sa 

tu bavíme a bude to z prostriedkov mestských tak, ako povedal kolega Obertáš. Môže to ísť z 

fondu rozvoja alebo niečo také, ale aby sa na to nezabudlo.  

 

p. Maruniak - iba na ozrejmenie toho, ako tie nabíjacie stanice vlastne budú fungovať, tam sú 

tie slabšie nabíjacie stanice na tých sídliskách, tam tá nabíjacia doba trvá dlhšie, naozaj dlhšiu 

dobu. A z toho dôvodu vlastne ten človek, ktorý dnes parkuje na tom parkovacom mieste, dnes 

má nejaké spaľovacie vozidlo, vymení ho, hej, za to elektrické vozidlo. Ten istý človek, čo 

vymení to autom, príde na to parkovacie miesto a zapojí ho na nabíjačku a ráno si ho vypojí z 

tej nabíjačky, takže to je vlastne to isté, čo vlastne parkuje dnes. Iba tak na ozrejmenie. 

 

p. Košťál - kolega Ferko Hollý ma predbehol, čo sa týka Nitrianskej teplárenskej, ako iste viete, 

Nitrianska teplárenská spoločnosť tým, že v pôvodných kotolniach robí kombinovanú výrobu 

elektrickej energie a tepla dvoma kooperačnými jednotkami, zabezpečuje tým pádom aj 

nabíjacie stanice pri týchto kotolniach. Čiže tam tá kapacita alebo rýchlosť obnovenia oveľa 

vyššia. Áno, sú momentálne v tých počtoch, v ktorých sú a ešte sa plánuje minimálne o dvoch. 

To je to, čo hovoril pán Hollý. A čo sa týka pána Maruniaka, odboru vedúceho dopravy, áno, 

poslal mail 27. 10. To je piatok, ale aby som podotkol na vyrozumenie, poprosil nás všetkých 

predsedov výboru mestskej časti, aby sme mu dali pripomienky do 2. 11. tzn., že keď nerátam 

víkend, hej, sú to 3 pracovné dni. My sme nemali čas ako výbor mestskej časti Chrenová - 

Janíkovce zasadať, vyjadriť sa k tomuto a k týmto umiestnením nabíjacím staniciam. Za mňa 

poviem iba jednu vec. Áno, ja som za, keď to je zadarmo, berme všetko, ale ešte raz hovorím, 

nemáme odrokované tieto miesta. Ja citujem pána Maruniaka, čas je krátky, potrebný na 

predloženie žiadosti o výzvu. Takže keď toto bolo predloženie žiadosti o výzvu, tak minimálne 

aspoň niekoľko mesiacov, ak nie pol roka, mohlo sa to trošku poslať skôr. Mohlo to byť 

prejednané. A nehnevajte sa, ale my sme za 3 dni nemali šancu odrokovať to na výbore mestskej 

časti. Hovorím, ešte raz, vzal som to všetkým, len ja by som bol veľmi rád, aby sme tieto 

vytypované miesta si odkomunikovali na Chrenovej a v Janikovciach. Čo sa týka pasportizácie 

je jednou, dá sa povedať z najväčších miest mestských časti.  
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p. Maruniak - čo sa týka toho e-mailu. Ja som to posielal predsedom VMČ a ja som dostal 

spätnú väzbu vlastne od pána Obertáša, od pána Turbu a ešte od pána Rathouského. A keď 

niekto mal potrebu dlhšieho času na pripomienkovanie tak, ako napr. pán Turba nás požiadal, 

že potrebuje dlhší čas, tak tam nebol problém ten dlhší čas.  

 

p. Mezei - to bola taká prestrelka faktických, že už som pomaly aj zabudol, že čo som chcel 

povedať. Ale myslím, že dnes schvaľujeme nejaký rámec do žiadosti a tým pádom nie je 

problém, keď to schválime a potom prinajhoršom vyškrtneme Klokočinu. Ak si Klokočina nedá 

schváliť nejakú investíciu na dobudovanie parkovacích miest, i keď teoreticky máte tam to nové 

parkovisko na Benkovej, čiže to sa dá započítať. 

 

Hlasovanie č. 22 o pozmeňovacom návrhu p. Obertáša, p. Sitkeya – Mestské zastupiteľstvo 

schvaľuje časti nový bod - e) len za podmienky, že parkovacie miesta nebudú vytvorené                       

na úkor jestvujúcich miest. 

 

prezentácia – 22 

za – 15 

proti – 1 

zdržal sa – 5 

Návrh bol schválený. 

 

p. primátor - ďakujem za všetky technické otázky, ktoré padli na spracovateľa. Som veľmi 

rád, že všetkým je to technicky jasné, tzn., že či to budú rýchlonabíjačky, či to budú DC 

nabíjačky, AC nabíjačky, či prídete a budete nabití za hodinu alebo za 12 hodín. Som rád, že 

sme si toto všetko vykomunikovali a teším sa na ďalšiu spoluprácu. 

 

p. Maruniak - to bolo myslené ako celok, vlastne na celé mesto, tam to nebolo iba na 

Klokočinu? 

 

p. primátor - áno, ako celok, však to uznesenie je písané ako celok. 

 

p. Maruniak - a to potom je vážny problém. 

 

p. primátor - no však v poriadku, vrátime sa k nemu. 

 

 

Hlasovanie č. 23 o návrhu na uznesenie ako celok - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo  

a) návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov z mechanizmu na podporu obnovy 

a odolnosti pre projekt s názvom „Koncepcia rozvoja nabíjacej infraštruktúry pre elektrické 

vozidlá v meste Nitra“. Ciele sú v súlade s platným Plánom udržateľnej mobility mesta 

Nitry. 

 

b) zabezpečenie realizácie projektu je v súlade s podmienkami výzvy 
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c) výšku celkových výdavkov na projekt je v sume: 364 800 € 

 

d) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta 

 

s c h v a ľ u j e 

 

a) návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov z mechanizmu na podporu 

obnovy a odolnosti pre projekt s názvom „Koncepcia rozvoja nabíjacej infraštruktúry pre 

elektrické vozidlá v meste Nitra“. Ciele sú v súlade s platným Plánom udržateľnej mobility 

mesta Nitry. 

 

b) zabezpečenie realizácie projektu je v súlade s podmienkami výzvy 

 

c) výšku celkových výdavkov na projekt je v sume: 364 800 € 

 

d) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta 

 

e) len za podmienky, že parkovacie miesta nebudú vytvorené na úkor jestvujúcich miest. 

 

U z n e s e n i e    číslo 487/2023-MZ 

 

prezentácia – 24 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

14. Návrh viacročného rozpočtu  Mesta Nitry na roky 2024-2026  mat. č. 376/2023 

 

Materiál uviedol Ivan Daniš, vedúci odboru ekonomiky a rozpočtu. 

 

(bez spravodajcu)  

 

p. Obertáš - dovolil by som si predniesť za poslanecké kluby pána Kršiaka, pána Štefeka, môj 

doplňujúci a pozmeňujúci návrh. Tak, ako spomínala hlavná kontrolórka, teda čo sa týka 

výpadku z daní 850 000, takže čítam  

Príjmy( -850 000,-€) 

 

Vypúšťa sa: 

121002 Zo stavieb    14 065 000 

121003 Z bytov a nebytových priestorov v bytovom dome     1 780 000 
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Nahrádza sa: 

121002 Zo stavieb    13 665 000 

121003 Z bytov a nebytových priestorov v bytovom dome   1 330 000 

 

Výdavky ( -850 000,-€) 

 

Vnútorná správa (-60 000,- €) 

 

Vypúšťa sa: 

637005 Špeciálne služby      120 000 

Nahrádza sa: 

637005 Špeciálne služby      60 000 

 

Odbor komunikácie a propagácie (-33 000,- €) 

 

Vypúšťa sa: 

637004 Radničné noviny               33 000 

 

Odbor školstva, mládeže a športu (-20 000,- €) 

 

Vypúšťa sa: 

637004 Planet youth          20 000 

 

Kreatívne centrum (-240 920,- €) 

 

Vypúšťa sa: 

 632001 Kreatívne centrum 50 000,00 

 632001 Plyn - Kreatívne centrum 50 000,00 

 632002 Vodné, stočné - Kreatívne centrum 15 390,00 

 633006 Kreatívne centrum 60 000,00 

 635006 Kreatívne centrum 10 000,00 

 637004 Kreatívne centrum 90 000,00 

 637027 Kreatívne centrum 44 240,00 

 637036 Kreatívne centrum 1 500,00 

Nahrádza sa: 

 632001 Kreatívne centrum 12 500,00 

 632001 Plyn - Kreatívne centrum 12 500,00 

 632002 Vodné, stočné - Kreatívne centrum 3 800,00 

 633006 Kreatívne centrum 15 000,00 

 635006 Kreatívne centrum 2 500,00 

 637004 Kreatívne centrum 22 500,00 

 637027 Kreatívne centrum 11 040,00 

 637036 Kreatívne centrum 370,00 
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Odbor životného prostredia (-496 080,-€) 

Vypúšťa sa: 

637004 Dažďová voda z MC - vodné, stočné 1 350 000 

Nahrádza sa: 

637004 Dažďová voda z MC - vodné, stočné 853 920 

 

p. prednosta - mohol by sme sa opýtať na dôvod, ako vznikol tento pozmeňovák a prečo je 

tam takéto riešenie? Hlavne pri kreatívnom centre, keď pred asi hodinou, dvoma sme ukončili 

rozpravu o tom, či vôbec bude pokračovať kreatívne centrum. Kde tu zaznievali myšlienky, ako 

vlastne sa zachraňuje a ako sa určite nikdy v živote nehádzali polená pod nohy kreatívnemu 

centru. A toto je presne to, čo sa teraz robí. Pokiaľ dobre vidím, tak všade sa škrtá na jednu 

štvrtinu. Takže nerozumiem úplne tomu, lebo toto je úplne ukážkový príklad toho, ako hádzať 

polená pod nohy pri fungovaní a pri udržateľnosti kreatívneho centra. Takže ako iba na to 

upozorňujem. 

 

p. Mezei - ja teda som celkom prekvapený, že či máme pamäť kratšiu ako hodina alebo neviem. 

Pred hodinou sme schvaľovali predsa niečo, tak aký signál teraz ideme vypúšťať smerom ku 

kreatívnemu centru a takisto k ministerstvu alebo takisto k verejnosti? Či toto vám príde 

seriózne, keď sme sa bavili o tej serióznosti pred asi hodinou a pol pri schvaľovaní nejakých 

položiek? O tých debatách, o tých veciach, že zrazu prídete so zoškrtaním položiek na kreatívne 

centrum, na udržateľnosť tohto kreatívneho centra. Neviem, mám trošku také deja vu spred 

hodiny a pol. Možno skúste povedať to vysvetlenie, pretože nejde mi to úplne do hlavy.  

 

p. Ágh - ja som chcel povedať, že ja úplne súhlasím s tým, čo povedali moji predrečníci, ale 

ani vlastne neviem, či to tak naozaj je, pretože ja neviem, čo tie položky znamenajú? Môže to 

tu niekto rozklúčovať? Čo presne sa skrýva za tými položkami kreatívne centrum? Možnože to 

má nejaké racionálne vysvetlenie, čo sa tu teraz deje a možnože nie, tak ja neviem.  

 

p. Kršiak -tento materiál sa pripravoval v čase, keď sme nevedeli samozrejme, ako dopadne 

rozhodovanie o kreatívnom centre a či vôbec bude zaradený materiál, ale to teraz nesúvisí s 

tým. Celý návrh rozpočtu je alebo bol pripravený tak konzervatívne, až by som povedal, že 

rizikovo, rizikovo konzervatívne v tom, že my dnes nemáme naozaj veľa položiek. Ak teda som 

dobre čítal aj tie stanoviská. A nebola to nejaká deinterpretácia medzi stanoviskom hlavného 

kontrolóra a stanoviskom odboru ekonomického, že nemáme niektoré položky dofinancované 

na 100 %, či sú to energie, či sú to mzdy, či je to mestská polícia, či je to iná kapitola tohto 

rozpočtu a môžem ubezpečiť, že to nie je žiadna pod pásovka. Znížili sme finančné prostriedky 

na viacerých veciach a aj na dažďovej vode. Znížili sme ich na štvrťročné náklady pokrytia 

kreatívneho centra s tým, že pokiaľ budú vrátené tieto peniaze a budeme môcť zapájať. A mali 

sme teda aj dobrú informáciu, že bude ešte možno čo zapájať. Tak je tu naozaj korektný verejný 

prísľub, že na najbližšom zastupiteľstve budeme každú položku možno nie jednorazovo, ale 

postupne navyšovať o potrebné finančné prostriedky. Takže neberme to dnes ako nejakú pod 

pásovku, berme to ako nejaké kompromisné riešenie, že aby sme nenavýšili ľuďom dane, tak 

sme museli samozrejme, niekde robiť aj škrty v rozpočte. Ale tuto si myslím, že hovorím za 

všetky 3 kluby, že padol úzus, že pokiaľ to kreatívne centrum dnes posunieme do finále, čo sme 
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teda nevedeli. Tak určite tu je ten verejný prísľub, že tie finančné prostriedky budeme v tom 

ďalšom rozpočte alebo v tom prvom rozpočtovom opatrení dofinancovávať. Možno už 

medzitým budú aj vrátené zo samotného projektu. 

 

p. Král - takže hovoriť tu o korektnom prísľub. Mne príde brutálne nekorektné to, že ten 

materiál ste tu teraz šplechli na projektor. Absolútne sme s ním neni oboznámený a máme teraz 

za to hlasovať. 

 

p. Štefek - samozrejme, aj tento pozmeňujúci návrh sa nerodil ľahko. Schvaľujeme rozpočet v 

čase, keď ešte teda neni schválený štátny rozpočet a určite je veľký predpoklad, že tie 

prostriedky, s ktorými uvažujeme v rámci podielových daní, budú vyššie. Tam si myslím, že 

môžem povedať za všetky 3 kluby, že garantujeme, že keď bude teraz zverejnená prognóza, 

príde k prvej úprave rozpočtu, tak všetky tieto prostriedky budú vrátené tam, kde sú dnes platné. 

Na to vám dávam slovo za poslancov všetkých troch poslaneckých klubov. 

 

p. primátor - ja vás trošku poopravím. Vláda pred dvoma dňami schválila rozpočet na rok 

2024.  

 

p. Kršiak - prepáčte, že ešte na to reagujem, o slovíčko korektné, nekorektné sa tu dá baviť, 

ale to by som do toho nezachádzal. Ešte raz sa vrátim len k tomu, čo som zabudol povedať, že 

ten rozpočet je naozaj zostavený veľmi, veľmi a nechcem povedať, že na tenkom ľade, ale dnes 

napr. v tom rozpočte neriešime ani 1 EUR dotačnej schémy pre šport, kultúru, cestovný ruch, 

sociálne veci, sociálne projekty. Väčšinou tieto dotačné schémy slúžia organizáciám, klubom, 

občianskym združeniam, ktoré to považujú za jeden z rozhodujúcich momentov prežitia v tom 

danom roku. A tiež by bolo korektným dať signál, že napr. počítame s nimi a za to aj v tom 

materiáli, kde sme schvaľovali kreatívne centrum - dofinancovanie, to v tej ukladacej časti bolo, 

aj keď sa to niekomu zdalo ako nelogické. Tak naozaj, pokiaľ tu bude prísľub, že budeme riešiť 

naozaj všetky cieľové skupiny, to by bolo korektné, ale myslím si, že ten prísľub, že 

dofinancujeme túto konkrétnu položku, tú jednoznačne padol. Tak asi nejakým spôsobom si tu 

nebudeme rozprávať to, čo potom neodhlasujeme. 

 

p. primátor - som rád, že sa zhodneme na tom, že dotácie sú naozaj veľmi dôležité a škoda, že 

vaši kolegovia v minulosti mali presne opačný názor. Keď sme sa rozprávali o tom, ako bol 

použitý kontokorentný. Kde som hovoril, že boli zrovna použité aj teraz v ťažkých časoch, aby 

sme dokázali dofinancovať neziskový sektor v našom meste, ktorý nám zásadným spôsobom 

pomáha rozvíjať komunity v našom meste, či už je to kultúra, šport, ale aj sociálne veci. Takže 

som veľmi rád, že to takto hovoríte a že na tomto sa určite zhodneme. Áno, nie sú dnes dotácie 

súčasťou rozpočtu. Zároveň podotýkam, nie je to prvýkrát, tzn., že v minulosti sa táto situácia 

opakovala. Uvidíme, ako dopadne rok, zo záverečného účtu, budeme sanovať všetky tieto 

vzniknuté veci. Zároveň áno, budeme aj múdrejší v nejakých ďalších číslach, takže asi takto. A 

budem veľmi rád, keď sa prikloníme teda k podpore práve tých najzraniteľnejších a tých, ktorí 

nám vytvárajú hodnoty v našom meste. 

 



85 
 

p. Špoták - chcem predložiť doplňujúci pozmeňujúci návrh z odboru ekonomiky, ktorý 

zohľadňuje aj dnešné hlasovanie ohľadne krátkodobého preklenovacieho úveru, a ešte správu 

kontrolórky a ďalšie veci. Takže prečítam návrh na uznesenie.  

Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh  

viacročného rozpočtu Mesta Nitry na roky 2024 - 2026  

 

a) s c h v a ľ u j e  

Rozpočet Mesta Nitry na rok 2024  

 

podľa predloženého návrhu vrátane nasledovných zmien: 

 

Príjmy 

Vypúšťa sa: 

322001 Projekty - refinancovanie z r. 2023             5 186 218,60 

Nahrádza sa: 

 

322001 Projekty - refinancovanie z r. 2023            10 908 951,89 

 

Výdavky 

 

Splátky úverov a úrokov (+,- €) 

Vypúšťa sa: 

821004 Splátky istiny - Krátkodobý prekl. úver na predfinancovanie 

NFP  

5 186 218,60 

 

Nahrádza sa: 

821004 Splátky istiny - Krátkodobý prekl. úver na predfinancovanie 

NFP 

10 908 951,89 

 

 

Odbor životného prostredia (+0,- €) 

Vypúšťa sa: 

635006 Oprava stojísk na KO a separ. zber 115 000 

637004 Zber BRKO D2 systému - biologicky rozložiteľný kuchynský 

odpad z domácností 

360 000 

 

Nahrádza sa: 

635006 Oprava stojísk na KO a separ. zber 40 000 

637004 Zber BRKO D2 systému - biologicky rozložiteľný kuchynský 

odpad z domácností 

300 000 

 

Dopĺňa sa  

637004 Jarné a jesenné upratovanie 135 000  

b) b e r i e   n a   v e d o m i e 
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Rozpočet Mesta Nitry na roky 2025 – 2026 

 

c) b e r i e   n a   v e d o m i e 

 

Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu viacročného rozpočtu mesta na roky 2024 – 2026 

a k návrhu rozpočtu mesta na rok 2024 

 

d) s c h v a ľ u j e 

 

Financovanie nerealizovaných a neukončených investičných akcií schválených v rozpočte 

Mesta Nitry v roku 2023, ako aj financovanie prenesenej daňovej povinnosti s dátumom 

dodania v 12/2023, do schválenia Záverečného účtu Mesta Nitry za rok 2023 z rezervného 

fondu Mesta Nitry, nevyčerpanej sumy schválených úverov a nevyčerpanej čiastky dotácií 

nasledovne 

 

Majáky do automobilov - MsP+C2:C139 

Nákup 3ks defibrilátora (AED) 

ZŠ Tulipánová - Pavilón 3 

Čistopis  ÚPN-CMZ Nitra v znení ZaD č. 1 a 2 

Návrh zmien a doplnkov č. 7 k UP mesta Nitra 

ÚPN zóny Kynek Šúdol - čistopis - PRESUN 

ÚPNZ Šindolka II., Nitra 

Nový územný plán mesta Nitra II. etapa - PRESUN 

ÚPP zóny Nová Chrenová 

ÚPN zóny Párovské Háje - čistopis - PRESUN 

ÚPN zóny Janíkovce I. Nitra 

PD - realiz. projekt na protipovodňové opatrenia Janíkovce 

Výkup pozemkov 

Výkup nehnuteľností 

Nebytové priestory - prípravná a projektová dokumentácia objekt. v správe Službyt 

Komunálne byty - prípravná a projektová dokumentácia objekt. v správe Službyt 

Obnova Mestskej Tržnice - výroba a montáž historických replík pôvodných okien 

Manuál verejných priestranstiev - 1. etapa 

Revitalizácia fontán - prípravná a projektová dokumentácia - PRESUN 

Revitalizácia parčíku ul. Nová - FMR KÚ 1 - Nitra 

Pasportizácia miestnych komunikácií 

Parkovacie automaty - Parkovacia politika 

Kontrolné vozidlo - Parkovacia politika 

PD Bezpečné priechody - VMČ 2 

PD Parkovacia politika 

Prípravná a projektová dokumentácia- PRESUN 

PD Križovatka ciest Trnavská a Hlohovecká 

PD Zmena signálnych plánov CSS križovatka Tr. A.Hlinku - Akademická 

PD Zmena signálnych plánov CSS križovatka Wilsonovo nábr.-ČSA-Tr. A.Hlinku 
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PD - Parkovacia politika 2023 

Parkovacie miesta + komunikácia Wilsonovo nábrežie 2-4 - PRESUN 

Parkovacie miesta - Schurmanova 1 - PRESUN 

Parkovacie miesta - ZŠ Tulipánová 1. etapa - PRESUN 

Nákup techniky pre VDZ 

SMsS nákup techniky 

Obnova chodníka ul. Kozmonautov 10 po pešiu zónu Topoľová -  VMČ 7 

PD Obnova Mestskej tržnice 

PD CVČ Domino - obnova verejného priestranstva 

PD Chodník pri štátnej ceste I/64 Novozámocká - Jasplastik - VMČ 1 

PD ZUŠ Rosinského výťah - FMR KÚ 1 - Nitra 

PD Cyklotrasa Univ. most- Štúrova - aktualizácia - FMR KÚ 1 

PD cyklotrasa Hydrocentrála-Vodná - FMR KÚ 1 

PD BD Ďumbierska - aktualizácia - FMR KÚ 2 

PD MŠ Belopotockého - FMR KÚ 3 

PD Cyklotrasa - prepoj Krškany - aktualizácia - FMR KÚ 6 

PD chodník ul. Hájska - FMR KÚ 9 

PD Odvodnenie Urbánkova ul. 

PD Mostná - VMČ 2 

PD MK Orechov dvor 

PD Reorganizácia ulice Hollého 

PD Radlinského 

PD Predĺženie pešej zóny I. etapa 

PD cyklotrasa Living park - Dobrotka 

PD cyklotrasa AS-Čs.armády 

PD Kolumbárium Dražovce - VMČ 6 

Dotácia - III. etapa obnovy nár. kultúr. pamiatky - "Kasáreň" - Mestská tržnica - PD 

PD rekonštrukcia MK Willermova - VMČ 7 

PD MK Kúria (vrátane VO) - VMČ 7 

PD MK Pri Dolci (vrátane VO) - VMČ 7 

Prípravná a projektová dokumentácia 

Autorský dozor 

PD atobus.zastávka Kmeťova-Hornostavská 

PD SO Kmeťova 2-16 

PD SO Na dolinu (komunikácia, chodník, VO) 

PD parkovisko Na Hôrke 1-15 

PD Rekonštrukcia bývalého archívu 

PD Bežecký ovál ZŠ Benkova 

PD chodník Štúrova od Nipeku po Chladfruct 

PD chodník Jelenecká 

PD Chodník Kláštorská 

PD Prepoj cyklotrasa, označenie Kostolíka od cyklotrasy 

PD Bežecký ovál ZŠ Fatranská 

PD Cyklotrasa Janikovce - Veľký Lapáš 
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PD chodník a odvodnenie ul. Slamkova 

PD chodník ul. Rabčekova a Golianovská 

PD rekonštrukcia ZŠ Fatranská alok.Pracoviska 

PD Rámové mosty - Vodoochranné opatrenia - Dlhá ul. 

PD predĺženie ul. Dr. Budayho 

PD plaváreň Klokočina 

PD debarierizácia vstupov na športoviská 

PD vybraných vnútroblokov (Ďumbierska, Beethovenova-Bizetova) 

PD MŠ Čajkovského - vzduchotechnika 

PD Vnútroblok Štúrova 25 

PD Parčík Hlboká 

PD MC Kasalova DDZ - aktualizácia 

PD rek. priestorov soc. zariadení v budove MsP 

PD Mostná, 2. etapa - aktualizácia 

PD na vodný systém v mestskom parku 

PD stavby úprava Tehelnej ulice 

PD Cyklotrasa Slančíkovej 

PD Cyklotrasa - prepoj DD Ranč - Janíkovce 

PD Úpravy cyklotrás 

PD školské objekty 

PD ul. Sadová - dažďová kanalizácia 

PD Debarierizácia objektu Správy cintorínov na Cintorínskej ul. 

PD MK Špitálska 

PD MK Nitrianska 

PD SO chodníka a park. Čajkovského 5-9 

PD stavebné úpravy križovatka Štúrova-Štefánikova + IS(aktualizácia) 

PD parkovisko Tr. A. Hlinku 27-33 + geodetické zameranie 

PD LED Info Tabule 

PD MŠ Staromlynská (OŠMaŠ) 

PD oprava bazénu Letné kúpalisko 

PD - Dom smútku cintorín Krškany - aktualizácia 

PD Na Dolinu - komunikácia 

PD parkovisko Tr. A. Hlinku č.36 

PD Parkovisko Ľ. Okánika 4 

PD Dom smútku Horné Krškany 

PD Dom smútku Párovský cintorín 

PD Dom smútku Mlynárce 

PD Dom smútku Dražovský cintorín 

PD Cintorín Janikovce 

PD Kolumbária na mestských cintorínoch 

PD Klientske centrum MsÚ 

PD Námestie Jána Pavla II. 

PD Zberný dvor Dražovce 
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PD Rekonštrukcia a dostavba kuchyne a jedálne ZŠ Nábrežie mládeže 

PD MŠ Alexyho - zateplenie 2 pavilóny 

PD MŠ Golianova - dostavba + zateplenie 

PD MŠ Vansova - zateplenie 

PD MŠ Piaristická - zateplenie 

PD MŠ Belopotockého - zateplenie, terasy 

PD MŠ Ľ. Okánika -  statika 

PD CZ Párovské Háje - doplnenie PD 

PD ZŠ Beethovenova - rekonštrukcia kuchyne 

PD ZŠ Na Hôrke - rekonštrukcia kuchyne 

PD MŠ Lomnická - intergeneračné centrum (MŠ, klubové priestory pre seniorov, komunitná 

klubovňa) 

PD MŠ Staromlynská - rekonštrukcia 

PD Šúdolská - rekonštrukcia 

Stavebný dozor BD Tehelná 

Obradná sieň, rozšírený cintorín Dolné Krškany, I. etapa - VMČ 1 

Parkovisko Benkova pri TS-21 - FMR KÚ 1 

Verejné osvetlenie Párovský cintorín - FMR KÚ 1 

Chodník Jelenecká - FMR KÚ 4 

Priechod pre chodcov s osvetlením Dlhá ul. Nitra-Janikovce - FMR KÚ 8 

VO Stará Jarocká - FMR KÚ 10 

Doplnenie medziblokového priestoru Popradská - Kmeťova - mobiliár- PRESUN 

Kolumbárium Dražovce -VMČ 6 

Dom smútku Dolné Krškany - dofinancovanie 

Stavebný dozor - realizácia nových stavieb 

Osvetlenie priechodu pre chodcov Tr. A. Hlinku č.51 

Osvetlenie priechodu pre chodcov Nábrežie Mládeže pri ZŠ 

ZŠ Topoľová - rekonštrukcia kuchyne 

Rekonštrukcia budovy p. č. 3791/1 k. ú. Párovské Háje 

Rázcestie schodisko na hrad 

Obnova Tehelnej ulice 

Rekonštrukcia budovy p. č. 3791/1 k. ú. Párovské Háje- FMR 10 

Bočná ulica 

Súvislá oprava miestnej cesty Špitálska 

MŠ 120 + DJ 35 Na Hôrke 30/A, Nitra - Diely (centrum voľného času ) 

Mestský cintorín Horné Krškany - VO VMČ 1 

MK + Chodník Zlievarenská VMČ 1 

Investície FMR KÚ 1 - Nitra 

MK Škultétyho 3. etapa - FMR KÚ 1 

Investície FMR KÚ 2 - Chrenová 

Rekonštrukcie MC Lidická a Lužianska - FMR KÚ 3 - Dražovce 

Obnova ul. Dolnohorská FMR KÚ 4 - Zobor 

Obnova ul. Dolnohorská 

Investície FMR KÚ 5 - Mlynárce 
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Investície FMR KÚ 6 - Horné Krškany 

MK + Chodník Zlievarenská - FMR KÚ 6 

Investície FMR KÚ 7 - Dolné Krškany 

MK + Chodník Zlievarenská - FMR KÚ 7 

Obnova chodníka ul. Novozámocká 102-106 - FMR KÚ 7 

Investície FMR KÚ 8 - Veľké Janíkovce 

Investície FMR KÚ 9 - Kynek 

Investície FMR KÚ 10 - Párovské Háje 

Investície FMR KÚ 11 - Mikov Dvor 

MK Kasalova 

MK Vodná 

Predĺženie pešej zóny 1. etapa 

Úprava autobusových zástavok a prechod pre chodcov na ceste II/562-Cabajská ul., Nitra 

Obnova prístupovej komunikácie k MŠ Dobšinského 

Rekonštrukcie MK VMČ 3 

Rekonštrukcie MK VMČ 4 

MK Škultétyho 3. etapa VMČ 4 

Rekonštrukcie MK VMČ 5 

Rekonštrukcie MK VMČ 7 

Revitalizácia územia hradného kopca v Nitre 

Stavebný dozor - rekonštrukcie 

Rekonštrukcia sociálnych zariadení MsP 

Spolufinancovanie projektu: Autorský dozor Starý park 

Trafostanica KKC, MŠ Dobšinského 

Nevyčerpaná dotácia na projekt "Inklúzia detí formou detského ihriska" 

Fotovoltické elektrárne (Polikliniky, ZŠ,MŠ) 

Spolufinancovanie projektu: Komunitné centrum Nitra - Dražovce - archeologický prieskum 

Spolufinancovanie projektu: Cyklotrasa Mlynárce-Diely-Klokočina - priechod pre cyklistov 

a chodcov 

Spolufinancovanie projektov 

Rekonštrukcia budovy Biovetská - projekt so Slniečko NO (Nórske fonfy) 

Spolufinancovanie projektu: DI Topoľová bezbarierové ihrisko MPSVaR 

Spolufinancovanie projektu: Rekonštrukcia viacúčelovej športovej plochy pri ZŠ Cabajská 2, 

Nitra 

Spolufinancovanie projektu: Toalety Starý park 

 

p. Rácová - vždy pri schvaľovaní rozpočtu, ako prvý krok, ktorý som ja zvykla robiť a naučila 

som sa to za tie roky bolo, že som si vždy pozrela stanovisko hlavnej kontrolórky. Schvaľovanie 

rozpočtu sa v minulosti začínala tým, že vedenie mesta, najčastejšie primátor mesta odpovedal 

na tie pripomienky, ktoré kontrolórka vo svojom stanovisku uviedla. Odpovedal, prečo sa v 

rozpočte tieto diery alebo tieto nedostatky nachádzajú a odpovedal, ako sa to bude riešiť. Ja 

som preto dnes očakávala od vedenia mesta, že pán primátor alebo niektorý z viceprimátorov 

zareaguje na toto stanovisko, že áno, toto pani kontrolórka vymenovala a my to chceme alebo 

sme pripravení. Asi takto to budeme riešiť. Totiž v tom stanovisku sa uvádza aj veta, že ona 
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navrhuje, aby sme za ten rozpočet zdvihli ruku. Ale len v prípade, keď sa všetky tieto problémy 

a nedostatky odstránia. Keďže sa tak nestalo, tak ja rozmýšľam, čo teraz máme akože urobiť. 

Máme hlasovať a dať návrh, že chválime provizórium a že sa k tomu vrátime alebo čo máme 

urobiť? Keď vy ste sa nevyjadrili k tým pripomienkam, ani jeden z vás. Takže moja otázka teda 

je, sa pýtam. Ako vy vnímate stanovisko hlavnej kontrolórky, pán primátor? A ako sa chcete 

vysporiadať aspoň s tými najzávažnejšími problémami, ktoré tam naznačila, či máte na to 

nejaké riešenie, či ste sa na niečom dohodli? Pretože pán Špoták tu predložil teraz materiál, 

ktorý by sme potrebovali vidieť. Ja to napr. odtiaľto nevidím. Tzn. bola by som veľmi rada, aby 

nám bol buď poslaný, aby sme si ho mohli vysvietiť v počítačoch alebo aby nám bol daný do 

ruky. A zároveň by som teda tento čas chcela využiť a čakám na vašu odpoveď. Voľakedy sa 

rozpočet schvaľoval tak, že to bol jediný bod programu. Nebola technika, neboli počítače, tu v 

rohu bola tabuľa s bielym papierom a zapisovala sa každá položka každého odboru. Vysvietila 

sa položka odboru, vedúci odboru prešiel a povedal, čo dostal, ako dostal, s čím nie je spokojný, 

s čím je a kde vidí riziká. A odhlasovalo sa. Celý deň sme sa tomu takto dôležito a podrobne 

venovali. Ja keď to teraz porovnám k tomu, čo nám prišlo. Áno, využívame techniku, super, ja 

som rada, že to takto robíme, ale to minimálna, tá moja minimálna požiadavka je, ako chcete 

riešiť riziká, na ktoré upozornila pani hlavná kontrolórka.  

 

p. primátor - čo sa týka toho vysvecovania na stenu a to schvaľovacieho procesu, ja sa tomu 

nebránim a vždy mám taký dojem, že v máji alebo v júni si stanovujeme, ako budeme 

pristupovať k rozpočtu procesné. To znamená, že ja mám za to, že tak, ako sme sa dohodli v 

priebehu roka na tom, že ako sa bude zostavovať rozpočet. Tak to sme aj dodržali. Mali sa 

viacero stretnutí, či už to bolo vedenie mesta s jednotlivými odbormi. Mám za to, že tu mali 

byť vyprezentované jednotlivé kapitoly aj v jednotlivých komisiách. Zároveň sme tu mali, 

myslím si, že na mestskej rade, ešte predtým na mestskej rade, posielal som, myslím, že aj 

všetkým Excel, v ktorom to bolo rozpísané. Takže bola aj mimoriadna komisia a ďakujem aj 

pánovi poslancovi Greššovi, že ju zvolal kvôli tomu. Takže naozaj bol priestor si to vyčistiť. 

Dnes je to už problematické presne tými pozmeňovákmi, lebo naozaj ten materiál je fakt akože 

robustný. A čo sa týka tých výtiek, ktoré tam boli, tak ja som to konzultoval s vedúcimi 

ekonomického oddelenia a aj sme sa spolu stopercentne na tom zhodli. A myslím, že pán vedúci 

to povie za mňa oveľa lepšie.  

 

p. Daniš - ja som jedine trošku v tomto nesúhlasil so stanoviskom pani kontrolórky. Vo 

viacerých veciach sme boli úplne zhodní, pretože pojem, čo je základná požiadavka, čo je 

štandardná požiadavka atď. Nám trošku sa približovalo k nafúknutému rozpočtu, a by sme 

museli trošku redukovať, aby odbory minimálne zvyšoval každý 20-50-70 % výdavky, pričom 

príjmy zostávali rovnaké. Tak začala tam požiadavka nehospodárnosti. Jednotlivé úpravy boli 

kontrolované s príslušnými vedúcimi odborov. A ako som vravel, že najväčšie úspory nám 

vyrobili energie. Bolo tu niečo naznačené. Transdev, áno, to na tomto fóre, nie ale na fóre 

komisie, aj na iných poradách prednášali materiál. Ja som hovoril jedine, čo tam nie je. Na 

budúci rok, je tzv. zúčtovanie s rokom 2023, nakoľko je to vec, ktorá nie je známa. Čiže dodnes 

vstupujú parametre, ktoré budú známe až v budúcom roku. A zároveň, aby niekto teraz povedal, 

že 8 000 000 je veľa alebo málo, keď cena novej tarify bude závisieť od troch indexov. Prvý je 

exenplácia, ktorá bude známa na konci januára. Druhý index pohonných hmôt, ktorý bude 
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známy typujem 2. 1. a ďalší index priemernej mzdy, ktoré bude známy koncom marca. Takže 

by bolo priskoro hovoriť, že či je niečo podcenené skôr z vývoja momentálnych výdavkov.                    

Po zohľadnení nového cenníka od septembra sme konštatovali, že už aj tá cena 8 000 000, ktorá 

je tam zakomponovaná, mala by postačovať. Predpokladať je na navýšenie tarifného kilometra 

bez ďalších vecí. Myslím, že ďalšie veci, ktoré tam boli vytknuté, že hľadať úspory, áno, ale 

my sme aj prezentovali, že tento návrh rozpočtu sa zakladá na úsporách. Nezakladá sa na 

plytvaní jednotlivých odborov. Takže ako rešpektujeme, že za tohto stavu ide tento 

pozmeňovací návrh, čo bol predtým, nám trošku vyrobil sekeru. Do deviateho mesiaca máme 

zaistenú zrážkovú vodu, nakoľko vieme asi, ako sa bude hýbať v budúcom roku. Čiže bude 

treba doschváliť nejakých 300.000 EUR, tam jedine, by mal byť rozdiel. Vieme, že vzhľadom 

na tie úpravy cenníka smetného, máme pokryté budúce výdavky za smeti je to do konca roku 

2024, nie s medzerou, ako máme v tomto roku. Takže my nevidíme nejaké veľké riziká v tomto 

rozpočte. Skôr bude riziko, ak sa nám pohne príjmová stránka a hlavne príjmová stránka                           

zo štátu. Ale zatiaľ tie konštatovania sú len pozitívne, že malo by sa po tých nejakých rokoch 

stagnácie už trošku uvoľniť a mali by sa nejaké príjmy dodať inou formou, keď nie priamo 

podielovými daňami.  

 

p. primátor - dúfam, že sme teda odpovedali pani poslankyni Rácovej na jej otázku.  

 

p. Greššo - mňa mrzí, že som sa nemohol zúčastniť poslednej komisie životného prostredia, 

nakoľko nám kolidoval tento termín s komisiou majetkovou. Chcem sa preto opýtať a je to 

reakcia. Neviem, predpokladám, že poslanci najmä zo Starého Mesta majú časté telefonáty 

ohľadom deratizácii a odchytov zverstvá, zvierat, najmä holubov. Chcem sa len opýtať pán 

vedúci, či tieto položky, regulácia živočíchov v meste odchyt 25 000 a dezinsekcia, deratizácia 

35 000 sú postačujúce na takú deratizáciu, aby sa nám naozaj nemnožili potkany v meste? Lebo 

neviem asi sa nám to nejakým spôsobom vymklo z rúk. Aj sme mali o tom diskusiu, my na 

komisii životného prostredia aj vieme, že táto položka bola pod financovaná. Tak sa len chcem 

opýtať, či táto položka je naozaj dostatočne pokrytá, aby sme zabránili nejakému 

premnožovaniu?  

 

p. Rácová - ja nechcem zdržovať, ale ja opätovne to, čo povedal pán Daniš, teda to nie je to, 

čo som sa ja pýtala. Ja opätovne čakám, pán primátor, to stanovisko, ktoré je identifikácia rizík 

na strane 7 a na strane 8. Sú tu odporúčania hlavnej kontrolórky. Ja sa pýtam, tieto odporúčania 

budeme rešpektovať? Sú 4, ja ich čítať nebudem, každý čítať vie. Budeme ich rešpektovať, 

môžete deklarovať, že ich budeme rešpektovať? Čo sa týka rizík, vymenujem len dve. Návrh 

rozpočtu nezahŕňa skutočnú potrebu finančných prostriedkov na úhradu bežných výdavkov tak, 

ako boli zadefinované. Výška je 3,9 milióna. Alebo ešte jedno. Nedostatočné krytie výdavkov 

na mestskú verejnú dopravu, ktorý je v kapitole odboru naplánovaný na istú výšku, ale v tejto 

položke vôbec nie je zavrhnutá znovu valorizácia atď. atď. Ja na toto sa pýtam. Či to budeme a 

kedy robiť za chodu? Znovu to urobíme formálne, že berieme na vedomie stanovisko hlavnej 

kontrolórky? Alebo máme odvahu a budeme teda čestní a zaviažeme sa, že to, čo navrhla, že 

sa tomu budeme vážne venovať, že tie odporúčania budeme rešpektovať, že sa budeme vážne 

tomu venovať? Nevidím tu nejakú snahu ako u iných miest na nejaké šetrenie. No to som ani 

nečakala, že by vás takéto čosi napadlo, hoci je to tu naznačené. Pretože všetky mestá prijímajú 
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rôzne opatrenia v rôznych oblastiach, aby ušetrili finančné prostriedky. Takže ešte raz sa pýtam. 

Zoberieme na vedomie, alebo jednoducho zaviažeme sa v závere, že zohľadníme odporúčania 

kontrolórky mesta na eliminovanie identifikovaných rizík, sme ochotní sa k tomuto zaviazať? 

Môžem takéto niečo nadiktovať a dať to ako uznesenie? 

 

p. primátor - pani poslankyňa, máte na to úplne plné právo, kľudne, buďte konkrétna. Ja mám 

za to, že ten rozpočet je osekaný absolútne na minimum, až keď sa naňho pozerám, tak niekedy 

naozaj ako kebyže mám s ním problém.  

 

p. Ágh - my v takomto režime predsa to, tak aspoň vyzerá, pôjdeme aj s tým kreatívnym 

centrom. Veď my sme trištvrte pokrytých nákladov alebo teda ešte sme nevyhodili a ideme ich 

vyhodiť pozmeňovacím návrhom vašich troch klubov. A tam vám to neprekáža, že to v tom 

rozpočte nebude? Budeme mať pokryté len prvý štvrťrok. Aj sa tu verejne hovorí o tom, že 

však to budeme postupne dopĺňať. Veď to je to to isté, pani Rácová. Ja tam nevidím rozdiel. 

Na konci dňa dnes ten rozpočet vytvárajú aspoň tak, ako to ja vidím, 3 poslanecké kluby, ktoré 

dnes nejakým spôsobom upravili to, akým spôsobom sa schválilo všeobecné záväzné 

nariadenie, to, akým spôsobom sformulovaný pozmeňovací návrh a to, ako nakoniec bude 

vyzerať ten schválený záverečný rozpočet, je momentálne na troch poslaneckých kluboch. Pani 

Rácová, vy patríte do jedného z nich, čokoľvek si do toho uznesenia asi napíšete, to dnes tým 

vaším hlasovaním prejde. A pokiaľ, sa odvolávame na útvar hlavného kontrolóra, tak mňa by 

zaujímal názor pani hlavnej kontrolórky, ako by sa ona postavila k tomu, keby tak, ako to je 

dnes navrhnuté v pozmeňujúcom návrhu, keby to bolo, tak navrhnuté v tom rozpočte od samého 

začiatku, že pokrývame len tretinu nákladov alebo štvrtinu nákladov fungovanie kreatívneho 

centra. 

 

p. Keselyová - uviedla som to v podstate v tom prvom odporúčaní, že pri schvaľovaní 

záverečného účtu navrhujem ponechať všetok zostatok prostriedkov z minulého roka, teda                 

z tohto roka za rok 2023 na krytie identifikovaných rizík. Čiže tie prostriedky nerozdeľovať na 

žiadne iné výdavky, len tie, ktoré nemáme v návrhu rozpočtu na rok 2024 pokryté. 

 

p. prednosta - čo sa týka pozmeňováku pána poslanca Obetáša. Iba sa vyjadrím k tomu, že 

pred dvoma hodinami sme schválili pokračovanie Kreatívneho centra Nitra, samozrejme bez 

toho, aby kedy mestské zastupiteľstvo hádzalo polená pod nohy tomuto centru. A toto centrum 

má pokračovať aj v budúcom roku má napĺňať merateľné ukazovatele, ktoré sú opäť spojené s 

možnými sankciami v prípade, že nebudú naplnené. Plán pokračovania kreatívneho centra v 

roku 2024 je zostavený vyslovene iba nad touto dobou. Samozrejme je zostavený iba na to, aby 

kreatívne centrum bolo schopné naplniť tieto ukazovatele bez nejakých významných aktivít nad 

rámec naplnenia merateľných ukazovateľov projektu. V rámci tohto plánu máme naozaj, že 

minimalistickú verziu na realizáciu aktivít, na napĺňanie merateľných ukazovateľov na správu 

priestorov kreatívneho centra. Naplánovaných 12 ľudí, ktorí na tomto kreatívnom centre 

nevyhnutne. Pani poslankyňa, sa asi tiež počúval. Nevyhnutne potrebujeme mať 12 ľudí na 

budúci rok na kreatívnom centre. Vďaka pozmeňujúcemu návrhu, ktorý tu bol predložený, je 

na mzdy 50.000 EUR. Ja neviem, ako mám zamestnať za 50.000 EUR 12 ľudí na kreatívnom 

centre na celý rok, minimálne na to, aby naplnili merateľné ukazovatele projektu. Už teraz sa 
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teším na to, ako na konci roka tu budeme sedieť a budete rozprávať o tom, ako je manažérsky 

nezvládnutý a neviem čím nezvládnutý projekt, lebo sa nedarí napĺňať merateľné ukazovatele. 

Keď sme nemali ani potrebných ľudí zabezpečených na to, aby sme tie merateľné ukazovatele 

mohli napĺňať. Toto je, prosím pekne, krásna ukážka toho, ako sa znefunkčňuje projekt. A je to 

presne ukážka toho, ako sa tu robí posledný rok, akurát sa to teraz robí na udržateľnosť projektu 

a presne takto sa ohrozujú merateľné ukazovatele a prefinancovanie projektu z eurofondov. 

 

p. primátor - ja len poviem, že opäť sa týmto vytvára veľmi, veľmi príjemné a bezpečné 

prostredie, ktoré dáva ľuďom, ktorí pracujú na kreatívnom centre Nitra, normálne, naozaj 

bezpečné zázemie, ktoré hovorí o tom, že prosím, pracujte, dokončite ten projekt, najlepšie, ako 

viete, máte našu plnú, plnú podporu. A toto je zase opäť výsmech tomu celému, tak neviem, že 

či zase sa má zobudiť komunita, podpísať petíciu, že prosím vás, dajte normálne výplaty na 12 

mesiacov. Alebo čo? Budeme mať zase dohodárov? Tí ľudia nám odtiaľ utečú. Ten projekt 

padne. Vy sa budete potom politicky vyviňovať, že však sme to hovorili, však primátor to 

nezvláda. Ako by sme to mohli zvládať v takomto prostredí? Prosím vás, haló! A teraz Planet 

youth. To, čo má znamenať, prosím vás? Tu máme rozbehnutý projekt a idete ho akože 

vymazať?  

 

Zase hanba! Zase sa má postaviť celá školská komunita za to? Takže budeme fungovať na 

petíciách normálne, že každý mesiac celá tá komunita vás bude musieť naháňať, aby ste tu 

nerobili takéto psie kusy alebo čo to má znamenať? Celý Planet youth? Akože máme tu 

rozbehnutý medzinárodný projekt dlhodobý a vy ho torpédujete. A za čo? Len kvôli tomu, že 

to je agenda viceprimátora? Vy ste nenormálny! 

 

p. Kršiak - zbytočne zase tu vnášate emócie. Neviem, či je to zas nejaká mediálna stratégia 

vytvoriť zase nejakú neistú pôdu. Počuli ste vyjadrenia troch predsedov poslaneckých klubov, 

mohli ste sa vyjadriť aj vy, že na prvom zastupiteľstve tieto veci budeme riešiť. Pán vedúci 

ekonomického odboru potvrdí, že keď sme túto položku navrhovali, tak som sa hneď pýtal, či 

v januárovom a v najbližšom, teda prvom novoročnom zastupiteľstve budeme mať prostriedky, 

ktorými to budeme vedieť dotvoriť. Dostal som potvrdené, že áno, či už z voľných, 

predpokladaných alebo akýchkoľvek iných prostriedkov, ale že áno. Tu sme sa vyjadrili, že to 

proste urobíme. Neviem, či si myslíte, že zabudneme za mesiac. Nerobte tu zase nejakú 

mediálnu hystériu, ako teda už zase robíte. Ešte raz to poviem. My nemáme dnes dofinancovanú 

dopravu. Ako budeme voziť ľudí? Nebudeme od septembra vedieť svietiť alebo od augusta. 

Ako budeme svietiť v našich zariadeniach? Mestská polícia nemá 150 alebo koľko 1000. Ako 

bude vykonávať verejný poriadok? Však nedávajte zase na piedestál dôležitosti len jednu vec. 

A tam ideme na 100 % a pri všetkých ostatných môžeme ísť na 40, na 30, na 20, na 50, na 70. 

Koľko vydá? Však nedávajte to na piedestál. Túto sme sa vyjadrili jednoznačne, že to 

dofinancujeme, pretože taká vôľa tu nakoniec po štyroch hodinách nejakého rokovania o 

kreatívnom centre bola. Nerobte zase tento hon na poslancov. Dostali ste jasný signál, že tam 

budú tie peniaze. Prosím vás, naozaj robme a prijal by som, keby sme takýto signál od 

predsedov poslaneckých klubov, možno tých ostatných, ktoré sa ešte nevyjadrili, bolo aj vo 

vzťahu k športu, kultúre, cestovnému ruchu, sociálnym veciam, že áno, nebojte sa ľudia. 

Nebojte sa organizácie, občianske združenia alebo neziskové organizácie, aj ten dotačný systém 
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bude fungovať v tomto meste. Ale to zase tiež nerobíme. Tak potom nekastujme a nerobme 

niektorých privilegovaných. My sme to neurobili ani s nejakým úmyslom, ani s nejakým, 

zákerným ťahom. Urobili sme to z dôvodu, že tieto peniaze sme nezobrali skaz obyvateľov na 

daniach, ale budeme ich hľadať v iných zdrojoch na dofinancovanie. 

 

p. primátor - ďakujem veľmi pekne za vyjadrenie. Prosím Vás, boli ste prednosta na dvoch 

úradoch. Tak dobre viete, ako sa správajú personálne výdavky, že to nie je o tom, že teraz 

zamestnám človeka na 3 mesiace, resp. poviem tu pánovi Petríkovi, viete čo, pán Petrík, máme 

plat iba na 3 mesiace. Budete s tým v pohode, že keď s vami podpíšeme zmluvu iba na 3 

mesiace?  Určite bude skákať od radosti. Bude skákať od radosti určite aj celý jeho tím. Áno, 

chvalabohu, budem mať zmluvu iba na 3 mesiace. Teraz vypľujem dušu, aby sme dokázali dať 

dokopy všetky papiere a dostať čo najviac financií pre toto mesto, ale tu mám dôveru z 

mestského zastupiteľstva. Presne na 3 mesiace. Ďakujem veľmi pekne! Ďakujem, že mi 

vytvárate takúto atmosféru na úrade. Fakt! Nepoviem, keby sme mali rámcové zmluvy, keď 

máme kosenie, keď máme údržbu, keď máme nejaké iné veci. Ale nie personalistiku a vy to 

dobre viete. Boli ste prednosta na dvoch úradoch, dobre viete. Zase ste trafili vedľa, zbytočne, 

zbytočne ste trafili vedľa. Cez prestávku som sa pýtala zamestnancov kreatívneho centra, ako 

bude vyzerať práca od 1. januára? A pýtala som sa to aj viacerých pracovníkov, ktorí niečo o 

tom vedia. Dostala som odpoveď, že nevieme, nám končia zmluvy 31. decembra. A čo bude 

ďalej, nevieme. Takže nikto nevie, čo bude ďalej. Prečo by tam mali stáť vysoké peniaze? Máte 

tu korektné vyjadrenie, že keď sa to rozbehne, ale tak jednoducho budeme to riešiť. Ale nikto 

nehovoril o 12. Mne bolo povedané, že projekt počíta s tým, že jednoducho od 1. januára tam 

bude 7 ľudí, vy hovoríte 12. No tak potom sa nehnevajte, pán primátor, že takto to vyzerá. Čo 

sa týka Radničných novín a Planet youth, tak na každú túto tému by som potrebovala, tak 

hodinu. A to už zrejme by nikoho nebavilo. Vysvetľovať, čo všetko. A preto si aj vážim, že pán 

viceprimátor ani na toto nereagoval, pretože my sme veľmi zvažovali, ako túto tému otvoríme 

a čo sa budeme k tomu vyjadrovať. Ale ak je všeobecná vôľa, môžeme to pekne podrobne krok 

za krokom rozobrať. Ja som sa zamerala na tie pilotné akože veci. A ak sme to kreatívne 

centrum posunuli, čakáme, čo sa bude diať tak, ako povedal ten diskutujúci, pán Čentéš, no 

budú sa diať veci. My budeme skutočne potrebovať veľa peňazí na to, aby sme v prípade 

korekcií a nedodržania toho, čo tvrdil do 31. 12. aby sme to celé zvládli. Ja ako nechápem, 

prečo tam chcete veľké sumy blokovať. Načo tam chcete blokovať veľké sumy na tom 

kreatívnom centre, keď nevieme, ako sa to rozbehne. To je ako len vysvetlenie logické toho 

nášho postupu.  

 

p. prednosta - pani poslankyňa, som nesmierne rád, že ste povedali to, že vlastne tí ľudia 

nevedia, čo budú robiť po 1. 1. A ja vám aj poviem, prečo to nevedia, pretože dodnes ani 

nevedeli, či projekt bude pokračovať. Pretože dodnes sme ani nemali finančné krytie na 

pokračovanie projektu a právny dôvod na uzatváranie pracovných zmlúv od 1. 1. A pretože ešte 

teda vydržalo mi to asi 2 hodiny, som veril, že aspoň budeme mať rozpočtové krytie na 

uzavretie zmlúv na to, aby sme vedeli robiť naplniteľné ukazovatele projektu. A preto tí ľudia 

dnes nevedia, čo budú robiť od 1. 1. A nie je to kvôli vám, je to, prosím pekne, kvôli tomu, čo 

sa tu deje celý rok na tomto zastupiteľstvo. A presne to je ukážka aj toho, čo sa tu práve teraz 

stalo. Áno, tí ľudia nevedia, čo budú robiť od 1. 1. Napriek tomu, lebo im záleží na tom projekte, 
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na rozdiel od asi viacerých zástupcov v tomto zastupiteľstve. Záleží im na tom projekte, napriek 

tomu zostávajú lojálni, očakávajú, že keď sa teraz na tom namakajú do konca roka, ak vôbec 

stihnú všetky veci dorobiť, takže áno, od 1. 1. tí ľudia budú pokračovať ďalej a budú napĺňať 

merateľné ukazovatele projektu, na čo potrebujeme, ako som povedal, v minimalistickej verzii, 

12 ľudí. A vy tam necháte na mzdy 50.000 EUR. My nemôžeme uzavrieť trojmesačnú pracovnú 

zmluvu, resp. môžeme, neviem, kto už s nami uzavrie trojmesačnú pracovnú zmluvu. Neviem, 

či by ste vy uzavreli pracovnú zmluvu na 3 mesiace. A tí ľudia tiež potrebujú mať nejaké, 

zaslúžia si istoty, samozrejme. Takže to, čo teraz navrhujete, je úplne učebnicová ukážka 

hádzania polena pod nohy v rámci toho projektu. Nesmierne vám na ňom záleží. Klobúk dole. 

Pán poslanec hovoríte, že tu riešime iba kultúrnych ľudí a kultúru. Máte pravdu, momentálne 

to riešime práve z toho ohľadu, že týmto krokom nanovo ohrozujeme to, že projekt naplníme 

merateľné ukazovatele a reálne týmto ohrozujeme to, že budeme vracať 100 % z celého toho 

projektu. Takže preto toto riešime, lebo keď ste upozorňovali na veľké riziká projektu, tak toto 

sú presne tie kroky, ktoré ich približujú.  

 

p. primátor - nie, pán poslanec, naozaj tam je problém s podpísaním tých zmlúv. To si 

povedzme otvorene. My tu potrebujeme mať základné finančné krytie a týmto to zase celé len 

komplikujete tak, ako celý rok. Naozaj. A to už vnímam, že to je naozaj, že účelovo.  

 

p. Oremus - plne chápem rozhorčenie Ľuba Moravčíka a ďalších poslancov, lebo naozaj ja som 

v nemom úžasne, čo tu vy predvádzate, pán Hattas, aj s pánom prednostom. To je neuveriteľné! 

A občania ma počúvajú určite. Tak za vašej éry, vy ste tu 240 ľudí dvihli úradníkov na počet 

320, tzn. my tu máme o 80 ľudí viacej ako pred štyrmi alebo piatimi rokmi. Výkon, ani zďaleka 

ten, ktorý bol za tých čias pred piatimi rokmi. Tuto odbory na propagáciu. My sme skvelej 

kondícii, ste rozprávali finančne, ekonomický. Kde je tá skvelá kondícia? To už dávno toto 

neplatí, to už sú roky, čo hovoríme, že vy ste rozvrátili mestské financie. A len to plátame stále 

každý mesiac a tvárime sa, že všetko je v poriadku. Nie je v poriadku! A preto som povedal, aj 

ohľadne toho kreatívneho centra v tej veci. To sa vám nepáči, ale to je tvrdá realita. Vy ste žili 

v tom treťom sektore vašom mimovládnom, kde ste čakali na peniažky, ktoré vám chodili z 

ministerstva, z ambasád, nadácie atď. Iba ste natiahli ručičku, nič ste nerobili a na toto ste 

zvyknutí, že aj tuto to tak bude fungovať. No nebude to tak fungovať! To sú peniaze občanov 

a my sme tu na to, aby sme maximálne efektívne a hospodárne s nimi narábali, nie 

nerozhadzovali, ako to vy robíte. Boli ste v parlamente poslancov, mali ste väčšinu, koalíciu. 

Prijali ste zákon, ktorý samosprávam, nielen obciam, mestám, ale aj kraju vybil príjem z daní z 

fyzických osôb. Tam ste sa mali realizovať, mali ste hneď hlásiť, že nastáva problém a dajte 

nám kompenzáciu z nejakých iných daní. Tam ste ticho alebo tam ani nechodíte, ja neviem. 

Takže toto sa nedá počúvať, čo tu vy predvádzate a obviňujete nás, že my sme za toto vinní. 

Vy ste tu 4 roky vládli, ste to manažovali, teraz takisto a nechcete nás absolútne počúvať. To je 

neuveriteľné. 

 

p. primátor - tak možno len na doplnenie tých informácií. Veď pán poslanec Oremus, aj vy 

figurujete v občianskych združeniach. Treba povedať, že nehádžme všetky do jedného vreca, 

naopak, kopec športových klubov, kopec kultúrnych organizácií, kopec organizácií, ktoré 

fungujú v sociálnej sfére, sú neziskovky. Tak prosím, tento naratív si naozaj kľudne môžeme 
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odpustiť. Národnej rade už nie som, aby som doplnil správne tú informáciu. A vždy, keď bolo 

treba, tak som sa pre mesto pobil, alebo za mesto. Tak, ako to bolo pri hazarde, tak, ako to bolo 

pri školskom zákone tak, ako to bolo pri bilbordoch, ktoré dnes môžeme odstraňovať. 

Objektívna zodpovednosť pre mestskú políciu. Tak, ako to bolo pri starých budovách, ktoré 

dnes môžeme špeciálne zdaňovať a ešte kopec mnohých, mnohých ďalších menších či väčších 

vecí.  

 

p. Greššo - trošku asi by som rád ukľudnil tú debatu, je emotívna asi aj na jednej, aj na druhej 

strane. Ale en priestor, ktorý bol vytvorený na komisii pre financovanie pre všetkých poslancov, 

samozrejme, nie každý môže, to je úplne jasné a logické, sa zúčastniť tejto debaty v rámci tejto 

komisie. Tak tam sme mali debatu práve napr. o konkrétne o tých dotáciách do športu, kultúry, 

sociálnej oblasti atď. Je každému jasné, že tvorba tohto rozpočtu je, bola mimoriadne náročná 

a zároveň je jasné, že nenapĺňa predstavy úplne všetkých ľudí alebo všetkých komunít, ktoré to 

financovanie doslova potrebujú. Tak dnes si dávame teda do pomeru. Sa tu prekárame, čo je 

viac, či šport, či kultúra atď. Nie, nie všetko je absolútne na jednej úrovni. Ja si osobne myslím, 

že pred pár desiatkami minút alebo možno pár hodinami sme jasne deklarovali, že projekt 

kultúrneho kreatívneho centra podporíme, aj sme ho podporili. Myslím, že skoro všetci. A dnes 

sme prijali ten záväzok, ktorý nie je možné, aby sme ho v januári nejakým spôsobom znegovali 

a zrušili. A tak, ako žiadame a už tretí rok po sebe sa to, tak deje a to mi dáte za pravdu, tretí 

rok po sebe schvaľujeme rozpočet bez jedného centu na dotácie. A taká istá dôvera vo vedenie 

mesta v tejto veci, pretože vám by asi tiež nebolo príjemné, keby sa na vás zrazu začali obracať 

rôzne neziskové organizácie, že prosím vás, ale my neprežijeme bez aspoň tej časti dotácie. Tak 

veď je absolútne samozrejmé, že dnes ten projekt, bohužiaľ, až dnes dostal zelenú. Ale vieme 

prečo, pretože sa zmiešala politika s nejakou logikou a tá asi tam padla kosa na kameň. Ale ten 

projekt má zelenú a ten projekt bude mať zelenú, najbližších 5 rokov. Ten projekt už nebude 

možné teraz zrazu sa zblázniť v januári a povedať, že viete čo, a my sme si to rozmysleli, že 

nie my ideme od toho preč. Takže, ja som presvedčený, že takisto ako budeme požadovať a 

budete to chcieť aj vy dofinancovať dotácie do rozpočtu, takisto sa dofinancuje táto suma do 

kreatívneho centra, pretože to už dávam dnes na jednu úroveň, je to jeden balík. To sú peniaze, 

ktoré áno, sa nám nevrátia v podobe nejakých ďalších peňazí, ale sú to peniaze, ktoré sa nám 

budú vracať v podobe úžitku duchovného alebo teda telesného.  

 

p. primátor - ja s tebou súhlasím, len tu máme jediný problém, že sa rozprávame o mzdách. Ja 

by som absolútne súhlasil s týmto, s tým konštruktom, ktorý používame aj pri iných veciach, 

ale tu je to naozaj veľmi, veľmi citlivé.  

 

p. Král - áno, zaslúžilo by si to zmenu uznesenia, pretože tie mzdy, ten ľudský kapitál, ktorý 

obhospodaruje celý tento projekt. Ja neviem, že či vypočúvate tú diskusiu, ale aj pani riaditeľka 

kreatívneho centra vám povie, že tí ľudia už pol roka pozerajú na profesia.sk, hľadajú                               

si náhradné pracovné pozície. Pretože zažívajú mesiac čo mesiac, proste nejakú nestabilitu. 

Zažívajú, to, že nevedia, či ten projekt bude pokračovať, či si majú hľadať pracovné miesta,                 

či si nemajú hľadať, či majú zotrvať, či nie, či si majú hľadať nové nájmy, majú sa sťahovať 

kvôli tomu alebo ja neviem. My tu nemáme v Nitre vytvorené pre nich iné pracovné miesta. 

Na to sa ten projekt robí, aby podporoval práve ľudí z tejto oblasti. 
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p. prednosta - vážené mestské zastupiteľstvo, v tejto veci si my môžeme dôverovať, že od 1. 

januára alebo teda, že v januári sa tu schvália peniaze. To nie je vecou dôvery. Toto je 

momentálne vecou toho, že dnes nemáme finančné krytie na to, aby sme mohli uzavrieť 

pracovné zmluvy s tými ľuďmi, ktorých nevyhnutne potrebujeme na naplnenie merateľných 

ukazovateľov projektu. Čiže to, že doschválime niečo v januári, nám pomôže asi tak, že 

môžeme ďalšie mesiace vyberať nových zamestnancov, pretože ten tím sa rozpadne a môžeme 

ich zaúčať do toho, čo v rámci projektu sa má robiť. A ten proces naozaj aj v biznise, ktoré trvá 

mesiace, kým sa človek naučí a nie v takýchto komplikovaných a náročných projektoch. A aby 

sme teda potenciálne s týmito novými zamestnancami, ktorí budú zaškolení do toho, čo sa má 

robiť možno niekedy v lete a mali pol roka na to, aby sme naplnili merateľné ukazovatele 

projektu. Myslím, toto nie je vecou dôvery, to je vecou faktu, to je vecou procesu. Tak, ako je 

naozaj nastavený, že v januári do schválenie peňazí na mzdy nám nijakým spôsobom 

nepomôže, nevyrieši nám súčasnú situáciu. Tí ľudia nám odídu, tí ľudia sú žiadaní v iných 

organizáciách, v iných mestách, oni môžu ísť do iných kreatívnych centier, môžu ísť do 

Trenčína na Európske hlavné mesto kultúry. To sú vo svojej oblasti veľmi cenení a vážení 

ľudia, pretože sú to odborníci vo svojej oblasti a nie je ich veľa na Slovensku. A my ich len tak 

pustíme, lebo sa dohodneme o mesiac, hej? Toto naozaj nie je vecou nedôvery, toto je vecou 

toho, že sa to stane a to je vecou toho, že ohrozíme tým projekt. 

 

p. Greššo - pán prednosta, ty naozaj vidíš len tento jeden segment. V Nitre pôsobí 350-400 

trénerov, napr. ktorý dnes nemajú v rozpočte ani cent. To znamená, že 400 trénerov si ide 

hľadať teraz nové zamestnanie? Pevne veria, že vôbec mesto aspoň, lebo oni sú tiež platení z 

tohto, z našich dotácií, nehovorím, že len z našich dotácií, ale aj z našich dotácií. A výrazne 

záleží na tom, či my tie dotácie poskytneme tým športovým klubom alebo nie. Zoberte si 

Košice, Košice jasne povedali, nebudú dotácie, za 3 dni padli 3 kluby, povedali koniec, my to 

bez tých dotácií nedáme. To je ďalší segment, obrovský segment. Ja nepodceňujem kultúru, ani 

ho neznevažujem, ani nijako. Ale prosím vás, nebuďme krátkozrakí a nefokusujme to len na 

kultúru, veď ten šport je mimoriadne dôležitý. Sociálna oblasť je mimoriadne dôležitá, tam 

robia ľudia za smiešne peniaze a tiež sú odkázaní na tie dotácie naše. Aspoň sčasti vykryť tie 

náklady, to nie je fokus, prosím vás, len na túto oblasť, je dôležitá, samozrejme. Nie je menej 

dôležitá ako iné, ale nefokusujme to, prosím vás, na to. A dnes nemáme v tom rozpočte vykryté 

ani dotácie do športu, ani do kultúry a máme aspoň sčasti vykryté dotácie na mzdy do 

kreatívneho centra. A kľudne ja stopercentne podporím uznesenie, ktoré bude hovoriť o tom, 

že v januári doplňme tie zdroje do všetkých týchto položiek. Dnes sa boríme s tým, ako vôbec 

schváliť rozpočet, ktorý je tie vratky a nielen v Nitre, tie vratky sú v každom jednom meste a 

obcí, ako ho vôbec schváliť. A polovica miest a obcí ide do provizórií, pretože to nevedia urobiť 

nijako. Takže prosím vás, nefokusujme sa len na jednu oblasť.  

 

p. primátor - ja len zareagujem, že miešame dve rôzne veci. Jedno sú internisti a druhé sú 

neziskový sektor v našom meste. Naozaj sa k tým ľuďom na KCN chováme, ako keby boli 

cudzí a pritom je to náš vlastný odbor, ale mám taký dojem, že už tu prišlo k nejakej dohode. 

Ešte tu máme s radou obyvateľov prihlášku. 
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p. Rácová - nečakala som skutočne, že vaša pozornosť sa sústredí zo všetkých odporúčania, zo 

všetkých rizík len na kreatívne centrum. Ale už keď je to tak. Zdá sa, že jediný, kto je najviac 

informovaný, je pán prednosta, a preto by som sa chcela opýtať pána prednostu, kto bude 

vyberať tých 12 pracovníkov? Kedy, kto ich bude vyberať? Kedy a aký tam bude nástupný plat, 

o akej sume hovoríte, aký tam bude nástupný plat toho pracovníka? Keď ste tam to číslo dali. 

Lebo to číslo tam je. Lebo na túto otázku mi nevedel nikto odpovedať. Tak zrejme jedine vy 

viete, tak buďte tak dobrý a zdôvodníte tú sumu, ktorú žiadate. 

 

p. prednosta - pani poslankyňa, ja predpokladám, že tú informáciu máte, že už my máme 

nejakých ľudí zamestnaných na odbore kreatívneho centra. Tí ľudia už sú zamestnaní, sú zbehlí 

v tej agende, sú zbehlí v tom, čo majú v rámci projektu robiť. Ak ste sa pýtali na to verejné 

výberové konanie, na to, aby sme obsadili tie pozície, no nie, budú to akože dodatky k zmluvám 

tých ľudí, ktorí už sú zamestnaní na kreatívnom centre. O nástupnom plate vám naozaj nebudem 

hovoriť, ale poviem vám, že mzdy sú rozpočtované tak, aby boli v rovnakej výške, ako sú pri 

obdobných pozíciách na mestskom úrade. A z tohto my vychádzame, my tie náklady máme 

vypočítané nie odhadovo, my ich máme vypočítané veľmi presne. Takže ako neviem, na čo 

konkrétne sa pýtate. Ľudia prejdú, budú ďalej pokračovať a mzdy sú mimochodom nastavené 

tak, že tí zamestnanci by išli so mzdami nižšie, nakoľko doteraz boli financovaní z projektu a 

teraz budú financovaní z rozpočtu mesta. Takže, tak je to nadstavené.  

 

p. Rácová - preto sa na to pýtam, lebo by sme radi porovnali mzdu takého pracovníka 

kreatívneho centra a iného pracovníka MsÚ, sú to veci akože porovnateľné, ale dobre. Veľa 

som sa teda akože nedozvedela a znovu teda môžem len konštatovať, že naša požiadavka, aby 

sme o tomto vedeli, aby sme mohli vstupovať, aby sme mali kontrolné mechanizmy na činnosť 

kreatívneho centra. Opätovne ostala niekde zabudnutá. Vy si to urobíte sami bez nás, presne 

tak, ako ste boli zvyknutí. 

 

p. primátor - pani poslankyňa, keď vás volajú na konferencie, keď vás volajú na odborné 

stretnutia, keď vás volajú kdekoľvek, tak nechodíte, ale chcete kontrolovať a rozhodovať o 

všetko. Tak si to musíme nejak nastaviť, hej. Zároveň, keď vieme presne, že máme 12 

zamestnancov a na tej položke máme nejakú sumu. Počúvajte ma, pani poslankyňa Rácová, 

alebo sa zase vyrušujeme ? Tak poprosím vás, nepokrikujme zase po sebe! Pani poslankyňa 

Rácová, však tam to vidíte. Keď máte 12 zamestnancov a položka, koľko na nich výplata, tak 

to vydelíte 12 a vidí vám, koľko majú priemerný plat. A sú v prerobenej mzde. A myslím si, že 

takto to bolo dávnejšie rozdelené v nejakom materiáli, kde sa to išlo po odboroch, aká tam je 

priemerná mzda, takže vy si to všetko viete naštudovať. A akože, takéto podpichovanie, že 

nemáte informácie. Nebaví ma to.  

 

p. Mezei - už som chcel zrušiť tú moju faktickú, ja som ju tam pre istotu dal, pretože stále sa 

tu predbiehame faktickými, faktickými, faktickými. Ja sa tu 10 minút hlásim do diskusie, dobre, 

k veci. Zaznelo tu z viacerých strán, že je tu seriózny záujem zachovať sa korektne k tým 

zamestnancom, ukázať, že áno, tie mzdy budú zafinancované. Preto som rád, že teda pán Kršiak 

za mnou iniciatívne prišiel a navrhol, že mzdy dofinancujeme, že položku miezd dofinancujeme 

na celý rok, čo mu ďakujem a verím, že to prejde. Nakoľko toto bolo deklarované a teda tým 



100 
 

hlasovaním to potvrdíme, že tam budú mzdy na celý rok, aby mohli kľude pracovať, aby sme 

to nepotopili a rovnako seriózne pristúpime potom aj k ďalším oblastiam, samozrejme. 

 

p. Rácová - zámerne som vyzvala pána prednostu, aby bolo každému jasné, aby to bolo jasné, 

že aké máte zámery, aby to bolo porovnateľné, aby bolo jasné, akí ľudia tam budú pracovať. 

Ak vy im dôverujete, že sú to špičkoví odborníci, ako ich chcete oceniť a ohodnotiť? Pretože 

to by sme mali akože všetci vedieť. A keď hovoríte teda, áno, bola jediná konferencia zvolaná. 

Výstup z tej konferencie, pán primátor, má byť taký, že každý sa dozvie, čo bolo podstatou tej 

konferencie. Takže môžete si prečítať a pozrite sa, pozrite sa, aký je výstup z tej konferencie. 

Nie každý je na motúziku, nie každý práve v ten deň mohol. Tak tu nehovorte o tom, že tam 

nechodím, tam. Ja som komunikovala s pani riaditeľkou a na niektoré materiály som si musela 

počkať, takže dobre, ďalej sa pýtať nebudem. 

 

p. primátor - pani poslankyňa, k tej konferencii bol predsa spravený 29 stranový dokument, 

ktorý vám teraz predáva asi pán prednosta, s pochopením. Ja viem, že je veľa hodín, ja viem. 

 

p. Hatala - teraz neviem, či sa to v rámci faktickej poznámky hodí, ale poprosil by som pred 

hlasovaním aspoň hodinu, hodinu a pol prestávku na večeru.  

 

p. primátor - kreatívne centrum je skrátka odbor, ak ešte viacerí nemajú túto informáciu. To 

nie je samostatná organizácia, keby to bola samostatná organizácia, tak už ste dozornej rade. Je 

to náš odbor. Dáme si pána Bakoša a potom si dáme poradu klubov. Dobre? Je všeobecný 

súhlas, aby pán Bakoš mohol vystúpiť v dĺžke piatich minút k bodu rozpočet. Počujem tu, nie. 

Budeme musieť teda tým pádom hlasovať.  

 

Hlasovanie č.  o vystúpení p. Bakoša v rozsahu 5 min. –  

 

prezentácia – 19 

za – 18 

proti – 0 

zdržal sa – 1 

Návrh bol schválený. 

 

Bakoš - dobrý večer prajem, vážené zastupiteľstvo, ďakujem za slovo. Je taká napätá naozaj 

emocionálna atmosféra, ako som to od rána počúval a ja tiež budem hovoriť možno, tak aj 

nesúvisle. Majte, prosím vás, pozhovenie. Som dôchodca a hoci teda nie je už október, tak to 

nejak tolerujte. Najprv si dovolím takú malú akože faktickú poznámku k tomu, čo tu zaznelo 

doobeda. Myslím, že pán poslanec Kršiak hovoril, ale ho tu nevidím, že vraj tí ľudia, čo tam 

boli v pondelok, boli najatí, no tak prirodzene napadne človeku, že to si teda vyprosím. Ale by 

som to nejak stiahol, keby si osvojil môj návrh, ktorý spočíva v tom, že bežného rozpočtu mesta 

Nitry na strane 21 kód 610 tam znížiť tú položku mzdy, platy, služobné príjmy o 50.000 EUR. 

Dôvod. Zrušenie funkcie poradcu pre komunikáciu. Pretože to je najímanie, je tam najatá osoba, 

ktorá na svojom súkromnom profile vlastne robí svoju prácu. Neviem, či teda chcete. Mám tu 

také ako pár nesúvislých viet okolo toho, ale pokiaľ sledujem prácu Mgr. Henricha Vargu, tak 
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mám k nemu morálno-politicko kultúrne výhrady. Na základe čoho? Na základe obsahu jeho 

práce, tej práce, čo je vidno na Facebook, teda aspoň čo ja vidím na jeho facebookovom profile, 

kde sa dlho neukázal, až kým som sa ho nespýtal s tým, že som mu tam priložil fotku, že či je 

to on. To bol ešte, vtedy Heňo Varga. A myslím, že ešte v tých časoch, čo ma teda najviac 

rozčúlilo, ako sa dnes hovorí, že vyrušilo, keď tam zavesil video proti pánovi poslancovi 

Obertášovi. Za to ten človek berie, neviem, či som to dobre zrátal, ešte kedysi bral 2400 a teraz 

takým bratislavským nárečím povedané, 3,5 litra má pán vedúci Mgr. Petrík aspoň o tisícku 

viac. Nemá žiadnu verejnú zodpovednosť, ten človek. To nie je také jednoduché, že môže si 

robiť na svojom súkromnom profile, čo chce. Zamestnanec mesta, je vo vzťahu k svojmu 

zamestnávateľovi k orgánu verejnej moci a nie je súkromná osoba. Pani Rácová to už hovorila, 

doma sa vás počúval, vy ste povedali jasne, čo si môže dovoliť učiteľ. Nie, ja to už mám dávno. 

Ak by tu bol teda a má dovolenku, tak nech sa páči, vypýtať a vypísať si lístok, ak chce teda 

reagovať, vypýtať si lístok a žiadať súhlas od zastupiteľstva, či mu dá slovo. Toľko zhruba. 

Nebudem vás zdržovať, ja viem, že je to dosť, dúfam, že ste porozumeli, o čo mi ide. Čiže ak 

sa teda niekto nájde, lebo ak som to dobre rátal, tak to ide o 50 000 ročne. Veď sa tu pred 

chvíľou o výplatách hovorilo. Ďakujem pekne, príjemné sviatky. Predpokladám, že už nebude 

teda zastupiteľstvo, ak by bolo tak všetko dobré, ďakujem. 

 

p. primátor - ďakujem, pán Bakoš, pekné sviatky aj vám prajem.  

 

Bakoš - mám aj pár dokladov o tom posťahovaných, nie som síce v týchto veciach profesionál, 

ale môžem dokladovať, ako pracuje pre primátora, robím statusy. Pán primátor, plaťte si svojho 

spin doktora zo svojho. Viete čo, je to spin doktor? 

 

p. primátor - tak, kde sme sa to dostali? Pozeráme na ten projektor a k tej prezentácii, dobre, 

vyhlasujem prestávku 10 minút, potrebujeme dať dokopy rozpočtové opatrenie, 10 minút, 

potom budeme pokračovať ďalej.  

Vážené Mestské zastupiteľstvo, budeme pokračovať. Pokiaľ si správne pamätám sme ešte                         

v diskusii. 

 

p. Obertáš - ja by som v krátkosti ten pozmeňovák, čo som predkladal, trochu upravil s tým, 

že dávame tie mzdy a odvody v plnej výške, ako je návrhu rozpočtu a zároveň berieme z tej 

dažďovej vody. Energie sú na kvartál zahrnuté do pozmeňováku. 

 

p. primátor - ešte taká technická, Radničné noviny, teda vypúšťame? Radničné noviny teda 

nebudú. 

 

Hlasovanie č. 25 o pozmeňovacom návrhu p. Obertáša, Štefeka a p. Kršiaka –  

Príjmy( -850 000,-€) 

 

Vypúšťa sa: 

121002 Zo stavieb    14 065 000 

121003 Z bytov a nebytových priestorov v bytovom dome     1 780 000 

Nahrádza sa: 
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121002 Zo stavieb    13 665 000 

121003 Z bytov a nebytových priestorov v bytovom dome   1 330 000 

 

Výdavky ( -850 000,-€) 

 

Vnútorná správa (-60 000,- €) 

 

Vypúšťa sa: 

637005 Špeciálne služby      120 000 

 

Nahrádza sa: 

637005 Špeciálne služby      60 000 

 

Odbor komunikácie a propagácie (-33 000,- €) 

 

Vypúšťa sa: 

637004 Radničné noviny               33 000 

 

Odbor školstva, mládeže a športu (-20 000,- €) 

 

Vypúšťa sa: 

637004 Planet youth          20 000 

 

Kreatívne centrum (-240 920,- €) 

 

Vypúšťa sa: 

 632001 Kreatívne centrum 50 000,00 

 632001 Plyn - Kreatívne centrum 50 000,00 

 632002 Vodné, stočné - Kreatívne centrum 15 390,00 

 633006 Kreatívne centrum 60 000,00 

 635006 Kreatívne centrum 10 000,00 

 637004 Kreatívne centrum 90 000,00 

 637027 Kreatívne centrum 44 240,00 

 637036 Kreatívne centrum 1 500,00 

Nahrádza sa: 

 632001 Kreatívne centrum 12 500,00 

 632001 Plyn - Kreatívne centrum 12 500,00 

 632002 Vodné, stočné - Kreatívne centrum 3 800,00 

 633006 Kreatívne centrum 15 000,00 

 635006 Kreatívne centrum 2 500,00 

 637004 Kreatívne centrum 22 500,00 

 637027 Kreatívne centrum 11 040,00 

 637036 Kreatívne centrum 370,00 
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Odbor životného prostredia (-496 080,-€) 

Vypúšťa sa: 

637004 Dažďová voda z MC - vodné, stočné 1 350 000 

Nahrádza sa: 

637004 Dažďová voda z MC - vodné, stočné 853 920 

 

prezentácia – 24 

za – 14 

proti – 2 

zdržal sa – 8 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 26 o pozmeňovacom návrhu p. Špotáka – Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh viacročného rozpočtu Mesta Nitry na roky 2024 - 2026  

 

a) s c h v a ľ u j e  

Rozpočet Mesta Nitry na rok 2024 podľa predloženého návrhu vrátane nasledovných zmien: 

Príjmy 

Vypúšťa sa: 

322001 Projekty - refinancovanie z r. 2023             5 186 218,60 

Nahrádza sa: 

 

322001 Projekty - refinancovanie z r. 2023            10 908 951,89 

 

Výdavky 

 

Splátky úverov a úrokov (+,- €) 

Vypúšťa sa: 

821004 Splátky istiny - Krátkodobý prekl. úver na predfinancovanie 

NFP  

5 186 218,60 

 

Nahrádza sa: 

821004 Splátky istiny - Krátkodobý prekl. úver na predfinancovanie 

NFP 

10 908 951,89 

 

 

Odbor životného prostredia (+0,- €) 

Vypúšťa sa: 

635006 Oprava stojísk na KO a separ. zber 115 000 

637004 Zber BRKO D2 systému - biologicky rozložiteľný kuchynský 

odpad z domácností 

360 000 

 

Nahrádza sa: 

635006 Oprava stojísk na KO a separ. zber 40 000 

637004 Zber BRKO D2 systému - biologicky rozložiteľný kuchynský 

odpad z domácností 

300 000 
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Dopĺňa sa  

637004 Jarné a jesenné upratovanie 135 000  

b) b e r i e   n a   v e d o m i e 

Rozpočet Mesta Nitry na roky 2025 – 2026 

 

c) b e r i e   n a   v e d o m i e 

 

Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu viacročného rozpočtu mesta na roky 2024 – 2026 

a k návrhu rozpočtu mesta na rok 2024 

 

d) s c h v a ľ u j e 

 

Financovanie nerealizovaných a neukončených investičných akcií schválených v rozpočte 

Mesta Nitry v roku 2023, ako aj financovanie prenesenej daňovej povinnosti s dátumom 

dodania v 12/2023, do schválenia Záverečného účtu Mesta Nitry za rok 2023 z rezervného 

fondu Mesta Nitry, nevyčerpanej sumy schválených úverov a nevyčerpanej čiastky dotácií 

nasledovne 

 

Majáky do automobilov - MsP+C2:C139 

Nákup 3ks defibrilátora (AED) 

ZŠ Tulipánová - Pavilón 3 

Čistopis  ÚPN-CMZ Nitra v znení ZaD č. 1 a 2 

Návrh zmien a doplnkov č. 7 k UP mesta Nitra 

ÚPN zóny Kynek Šúdol - čistopis - PRESUN 

ÚPNZ Šindolka II., Nitra 

Nový územný plán mesta Nitra II. etapa - PRESUN 

ÚPP zóny Nová Chrenová 

ÚPN zóny Párovské Háje - čistopis - PRESUN 

ÚPN zóny Janíkovce I. Nitra 

PD - realiz. projekt na protipovodňové opatrenia Janíkovce 

Výkup pozemkov 

Výkup nehnuteľností 

Nebytové priestory - prípravná a projektová dokumentácia objekt. v správe Službyt 

Komunálne byty - prípravná a projektová dokumentácia objekt. v správe Službyt 

Obnova Mestskej Tržnice - výroba a montáž historických replík pôvodných okien 

Manuál verejných priestranstiev - 1. etapa 

Revitalizácia fontán - prípravná a projektová dokumentácia - PRESUN 

Revitalizácia parčíku ul. Nová - FMR KÚ 1 - Nitra 

Pasportizácia miestnych komunikácií 

Parkovacie automaty - Parkovacia politika 

Kontrolné vozidlo - Parkovacia politika 

PD Bezpečné priechody - VMČ 2 

PD Parkovacia politika 

Prípravná a projektová dokumentácia- PRESUN 
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PD Križovatka ciest Trnavská a Hlohovecká 

PD Zmena signálnych plánov CSS križovatka Tr. A.Hlinku - Akademická 

PD Zmena signálnych plánov CSS križovatka Wilsonovo nábr.-ČSA-Tr. A.Hlinku 

PD - Parkovacia politika 2023 

Parkovacie miesta + komunikácia Wilsonovo nábrežie 2-4 - PRESUN 

Parkovacie miesta - Schurmanova 1 - PRESUN 

Parkovacie miesta - ZŠ Tulipánová 1. etapa - PRESUN 

Nákup techniky pre VDZ 

SMsS nákup techniky 

Obnova chodníka ul. Kozmonautov 10 po pešiu zónu Topoľová -  VMČ 7 

PD Obnova Mestskej tržnice 

PD CVČ Domino - obnova verejného priestranstva 

PD Chodník pri štátnej ceste I/64 Novozámocká - Jasplastik - VMČ 1 

PD ZUŠ Rosinského výťah - FMR KÚ 1 - Nitra 

PD Cyklotrasa Univ. most- Štúrova - aktualizácia - FMR KÚ 1 

PD cyklotrasa Hydrocentrála-Vodná - FMR KÚ 1 

PD BD Ďumbierska - aktualizácia - FMR KÚ 2 

PD MŠ Belopotockého - FMR KÚ 3 

PD Cyklotrasa - prepoj Krškany - aktualizácia - FMR KÚ 6 

PD chodník ul. Hájska - FMR KÚ 9 

PD Odvodnenie Urbánkova ul. 

PD Mostná - VMČ 2 

PD MK Orechov dvor 

PD Reorganizácia ulice Hollého 

PD Radlinského 

PD Predĺženie pešej zóny I. etapa 

PD cyklotrasa Living park - Dobrotka 

PD cyklotrasa AS-Čs.armády 

PD Kolumbárium Dražovce - VMČ 6 

Dotácia - III. etapa obnovy nár. kultúr. pamiatky - "Kasáreň" - Mestská tržnica - PD 

PD rekonštrukcia MK Willermova - VMČ 7 

PD MK Kúria (vrátane VO) - VMČ 7 

PD MK Pri Dolci (vrátane VO) - VMČ 7 

Prípravná a projektová dokumentácia 

Autorský dozor 

PD atobus.zastávka Kmeťova-Hornostavská 

PD SO Kmeťova 2-16 

PD SO Na dolinu (komunikácia, chodník, VO) 

PD parkovisko Na Hôrke 1-15 

PD Rekonštrukcia bývalého archívu 

PD Bežecký ovál ZŠ Benkova 

PD chodník Štúrova od Nipeku po Chladfruct 

PD chodník Jelenecká 

PD Chodník Kláštorská 



106 
 

PD Prepoj cyklotrasa, označenie Kostolíka od cyklotrasy 

PD Bežecký ovál ZŠ Fatranská 

PD Cyklotrasa Janikovce - Veľký Lapáš 

PD chodník a odvodnenie ul. Slamkova 

PD chodník ul. Rabčekova a Golianovská 

PD rekonštrukcia ZŠ Fatranská alok.Pracoviska 

PD Rámové mosty - Vodoochranné opatrenia - Dlhá ul. 

PD predĺženie ul. Dr. Budayho 

PD plaváreň Klokočina 

PD debarierizácia vstupov na športoviská 

PD vybraných vnútroblokov (Ďumbierska, Beethovenova-Bizetova) 

PD MŠ Čajkovského - vzduchotechnika 

PD Vnútroblok Štúrova 25 

PD Parčík Hlboká 

PD MC Kasalova DDZ - aktualizácia 

PD rek. priestorov soc. zariadení v budove MsP 

PD Mostná, 2. etapa - aktualizácia 

PD na vodný systém v mestskom parku 

PD stavby úprava Tehelnej ulice 

PD Cyklotrasa Slančíkovej 

PD Cyklotrasa - prepoj DD Ranč - Janíkovce 

PD Úpravy cyklotrás 

PD školské objekty 

PD ul. Sadová - dažďová kanalizácia 

PD Debarierizácia objektu Správy cintorínov na Cintorínskej ul. 

PD MK Špitálska 

PD MK Nitrianska 

PD SO chodníka a park. Čajkovského 5-9 

PD stavebné úpravy križovatka Štúrova-Štefánikova + IS(aktualizácia) 

PD parkovisko Tr. A. Hlinku 27-33 + geodetické zameranie 

PD LED Info Tabule 

PD MŠ Staromlynská (OŠMaŠ) 

PD oprava bazénu Letné kúpalisko 

PD - Dom smútku cintorín Krškany - aktualizácia 

PD Na Dolinu - komunikácia 

PD parkovisko Tr. A. Hlinku č.36 

PD Parkovisko Ľ. Okánika 4 

PD Dom smútku Horné Krškany 

PD Dom smútku Párovský cintorín 

PD Dom smútku Mlynárce 

PD Dom smútku Dražovský cintorín 

PD Cintorín Janikovce 

PD Kolumbária na mestských cintorínoch 

PD Klientske centrum MsÚ 
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PD Námestie Jána Pavla II. 

PD Zberný dvor Dražovce 

PD Rekonštrukcia a dostavba kuchyne a jedálne ZŠ Nábrežie mládeže 

PD MŠ Alexyho - zateplenie 2 pavilóny 

PD MŠ Golianova - dostavba + zateplenie 

PD MŠ Vansova - zateplenie 

PD MŠ Piaristická - zateplenie 

PD MŠ Belopotockého - zateplenie, terasy 

PD MŠ Ľ. Okánika -  statika 

PD CZ Párovské Háje - doplnenie PD 

PD ZŠ Beethovenova - rekonštrukcia kuchyne 

PD ZŠ Na Hôrke - rekonštrukcia kuchyne 

PD MŠ Lomnická - intergeneračné centrum (MŠ, klubové priestory pre seniorov, komunitná 

klubovňa) 

PD MŠ Staromlynská - rekonštrukcia 

PD Šúdolská - rekonštrukcia 

Stavebný dozor BD Tehelná 

Obradná sieň, rozšírený cintorín Dolné Krškany, I. etapa - VMČ 1 

Parkovisko Benkova pri TS-21 - FMR KÚ 1 

Verejné osvetlenie Párovský cintorín - FMR KÚ 1 

Chodník Jelenecká - FMR KÚ 4 

Priechod pre chodcov s osvetlením Dlhá ul. Nitra-Janikovce - FMR KÚ 8 

VO Stará Jarocká - FMR KÚ 10 

Doplnenie medziblokového priestoru Popradská - Kmeťova - mobiliár- PRESUN 

Kolumbárium Dražovce -VMČ 6 

Dom smútku Dolné Krškany - dofinancovanie 

Stavebný dozor - realizácia nových stavieb 

Osvetlenie priechodu pre chodcov Tr. A. Hlinku č.51 

Osvetlenie priechodu pre chodcov Nábrežie Mládeže pri ZŠ 

ZŠ Topoľová - rekonštrukcia kuchyne 

Rekonštrukcia budovy p. č. 3791/1 k. ú. Párovské Háje 

Rázcestie schodisko na hrad 

Obnova Tehelnej ulice 

Rekonštrukcia budovy p. č. 3791/1 k. ú. Párovské Háje- FMR 10 

Bočná ulica 

Súvislá oprava miestnej cesty Špitálska 

MŠ 120 + DJ 35 Na Hôrke 30/A, Nitra - Diely (centrum voľného času ) 

Mestský cintorín Horné Krškany - VO VMČ 1 

MK + Chodník Zlievarenská VMČ 1 

Investície FMR KÚ 1 - Nitra 

MK Škultétyho 3. etapa - FMR KÚ 1 

Investície FMR KÚ 2 - Chrenová 

Rekonštrukcie MC Lidická a Lužianska - FMR KÚ 3 - Dražovce 

Obnova ul. Dolnohorská FMR KÚ 4 - Zobor 
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Obnova ul. Dolnohorská 

Investície FMR KÚ 5 - Mlynárce 

Investície FMR KÚ 6 - Horné Krškany 

MK + Chodník Zlievarenská - FMR KÚ 6 

Investície FMR KÚ 7 - Dolné Krškany 

MK + Chodník Zlievarenská - FMR KÚ 7 

Obnova chodníka ul. Novozámocká 102-106 - FMR KÚ 7 

Investície FMR KÚ 8 - Veľké Janíkovce 

Investície FMR KÚ 9 - Kynek 

Investície FMR KÚ 10 - Párovské Háje 

Investície FMR KÚ 11 - Mikov Dvor 

MK Kasalova 

MK Vodná 

Predĺženie pešej zóny 1. etapa 

Úprava autobusových zástavok a prechod pre chodcov na ceste II/562-Cabajská ul., Nitra 

Obnova prístupovej komunikácie k MŠ Dobšinského 

Rekonštrukcie MK VMČ 3 

Rekonštrukcie MK VMČ 4 

MK Škultétyho 3. etapa VMČ 4 

Rekonštrukcie MK VMČ 5 

Rekonštrukcie MK VMČ 7 

Revitalizácia územia hradného kopca v Nitre 

Stavebný dozor - rekonštrukcie 

Rekonštrukcia sociálnych zariadení MsP 

Spolufinancovanie projektu: Autorský dozor Starý park 

Trafostanica KKC, MŠ Dobšinského 

Nevyčerpaná dotácia na projekt "Inklúzia detí formou detského ihriska" 

Fotovoltické elektrárne (Polikliniky, ZŠ, MŠ) 

Spolufinancovanie projektu: Komunitné centrum Nitra - Dražovce - archeologický prieskum 

Spolufinancovanie projektu: Cyklotrasa Mlynárce-Diely-Klokočina - priechod pre cyklistov 

a chodcov 

Spolufinancovanie projektov 

Rekonštrukcia budovy Biovetská - projekt so Slniečko NO (Nórske fonfy) 

Spolufinancovanie projektu: DI Topoľová bezbarierové ihrisko MPSVaR 

Spolufinancovanie projektu: Rekonštrukcia viacúčelovej športovej plochy pri ZŠ Cabajská 2, 

Nitra 

Spolufinancovanie projektu: Toalety Starý park 

 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 
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Hlasovanie č. 27 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh  

viacročného rozpočtu Mesta Nitry na roky 2024 - 2026  

 

a) s c h v a ľ u j e  

Rozpočet Mesta Nitry na rok 2024 podľa predloženého návrhu vrátane nasledovných zmien: 

Príjmy 

Vypúšťa sa: 

322001 Projekty - refinancovanie z r. 2023             5 186 218,60 

Nahrádza sa: 

 

322001 Projekty - refinancovanie z r. 2023            10 908 951,89 

 

Výdavky 

Splátky úverov a úrokov (+,- €) 

Vypúšťa sa: 

821004 Splátky istiny - Krátkodobý prekl. úver na predfinancovanie 

NFP  

5 186 218,60 

 

Nahrádza sa: 

821004 Splátky istiny - Krátkodobý prekl. úver na predfinancovanie 

NFP 

10 908 951,89 

 

 

Odbor životného prostredia (+0,- €) 

Vypúšťa sa: 

635006 Oprava stojísk na KO a separ. zber 115 000 

637004 Zber BRKO D2 systému - biologicky rozložiteľný kuchynský 

odpad z domácností 

360 000 

 

Nahrádza sa: 

635006 Oprava stojísk na KO a separ. zber 40 000 

637004 Zber BRKO D2 systému - biologicky rozložiteľný kuchynský 

odpad z domácností 

300 000 

 

Dopĺňa sa  

637004 Jarné a jesenné upratovanie 135 000  

 

 

Príjmy( -850 000,-€) 

Vypúšťa sa: 

121002 Zo stavieb    14 065 000 

121003 Z bytov a nebytových priestorov v bytovom dome       1 780 000 

Nahrádza sa: 

121002 Zo stavieb    13 665 000 

121003 Z bytov a nebytových priestorov v bytovom dome   1 330 000 
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Výdavky ( -850 000,-€) 

 

Vnútorná správa (-60 000,- €) 

Vypúšťa sa: 

637005 Špeciálne služby      120 000 

 

Nahrádza sa: 

637005 Špeciálne služby      60 000 

 

Odbor komunikácie a propagácie (-33 000,- €) 

 

Vypúšťa sa: 

637004 Radničné noviny               33 000 

 

Odbor školstva, mládeže a športu (-20 000,- €) 

 

Vypúšťa sa: 

637004 Planet youth          20 000 

 

Kreatívne centrum (-240 920,- €) 

 

Vypúšťa sa: 

 632001 Kreatívne centrum 50 000,00 

 632001 Plyn - Kreatívne centrum 50 000,00 

 632002 Vodné, stočné - Kreatívne centrum 15 390,00 

 633006 Kreatívne centrum 60 000,00 

 635006 Kreatívne centrum 10 000,00 

 637004 Kreatívne centrum 90 000,00 

 637027 Kreatívne centrum 44 240,00 

 637036 Kreatívne centrum 1 500,00 

Nahrádza sa: 

 632001 Kreatívne centrum 12 500,00 

 632001 Plyn - Kreatívne centrum 12 500,00 

 632002 Vodné, stočné - Kreatívne centrum 3 800,00 

 633006 Kreatívne centrum 15 000,00 

 635006 Kreatívne centrum 2 500,00 

 637004 Kreatívne centrum 22 500,00 

 637027 Kreatívne centrum 11 040,00 

 637036 Kreatívne centrum 370,00 

 

Odbor životného prostredia (-496 080,-€) 

Vypúšťa sa: 

637004 Dažďová voda z MC - vodné, stočné 1 350 000 

Nahrádza sa: 
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637004 Dažďová voda z MC - vodné, stočné 8530 

 

b) b e r i e   n a   v e d o m i e 

 

Rozpočet Mesta Nitry na roky 2025 – 2026 

 

c) b e r i e   n a   v e d o m i e 

 

Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu viacročného rozpočtu mesta na roky 2024 – 2026 

a k návrhu rozpočtu mesta na rok 2024 

 

d) s c h v a ľ u j e 

 

Financovanie nerealizovaných a neukončených investičných akcií schválených v rozpočte 

Mesta Nitry v roku 2023, ako aj financovanie prenesenej daňovej povinnosti s dátumom 

dodania v 12/2023, do schválenia Záverečného účtu Mesta Nitry za rok 2023 z rezervného 

fondu Mesta Nitry, nevyčerpanej sumy schválených úverov a nevyčerpanej čiastky dotácií 

nasledovne 

 

Majáky do automobilov - MsP+C2:C139 

Nákup 3ks defibrilátora (AED) 

ZŠ Tulipánová - Pavilón 3 

Čistopis  ÚPN-CMZ Nitra v znení ZaD č. 1 a 2 

Návrh zmien a doplnkov č. 7 k UP mesta Nitra 

ÚPN zóny Kynek Šúdol - čistopis - PRESUN 

ÚPNZ Šindolka II., Nitra 

Nový územný plán mesta Nitra II. etapa - PRESUN 

ÚPP zóny Nová Chrenová 

ÚPN zóny Párovské Háje - čistopis - PRESUN 

ÚPN zóny Janíkovce I. Nitra 

PD - realiz. projekt na protipovodňové opatrenia Janíkovce 

Výkup pozemkov 

Výkup nehnuteľností 

Nebytové priestory - prípravná a projektová dokumentácia objekt. v správe Službyt 

Komunálne byty - prípravná a projektová dokumentácia objekt. v správe Službyt 

Obnova Mestskej Tržnice - výroba a montáž historických replík pôvodných okien 

Manuál verejných priestranstiev - 1. etapa 

Revitalizácia fontán - prípravná a projektová dokumentácia - PRESUN 

Revitalizácia parčíku ul. Nová - FMR KÚ 1 - Nitra 

Pasportizácia miestnych komunikácií 

Parkovacie automaty - Parkovacia politika 

Kontrolné vozidlo - Parkovacia politika 

PD Bezpečné priechody - VMČ 2 

PD Parkovacia politika 
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Prípravná a projektová dokumentácia- PRESUN 

PD Križovatka ciest Trnavská a Hlohovecká 

PD Zmena signálnych plánov CSS križovatka Tr. A.Hlinku - Akademická 

PD Zmena signálnych plánov CSS križovatka Wilsonovo nábr.-ČSA-Tr. A.Hlinku 

PD - Parkovacia politika 2023 

Parkovacie miesta + komunikácia Wilsonovo nábrežie 2-4 - PRESUN 

Parkovacie miesta - Schurmanova 1 - PRESUN 

Parkovacie miesta - ZŠ Tulipánová 1. etapa - PRESUN 

Nákup techniky pre VDZ 

SMsS nákup techniky 

Obnova chodníka ul. Kozmonautov 10 po pešiu zónu Topoľová -  VMČ 7 

PD Obnova Mestskej tržnice 

PD CVČ Domino - obnova verejného priestranstva 

PD Chodník pri štátnej ceste I/64 Novozámocká - Jasplastik - VMČ 1 

PD ZUŠ Rosinského výťah - FMR KÚ 1 - Nitra 

PD Cyklotrasa Univ. most- Štúrova - aktualizácia - FMR KÚ 1 

PD cyklotrasa Hydrocentrála-Vodná - FMR KÚ 1 

PD BD Ďumbierska - aktualizácia - FMR KÚ 2 

PD MŠ Belopotockého - FMR KÚ 3 

PD Cyklotrasa - prepoj Krškany - aktualizácia - FMR KÚ 6 

PD chodník ul. Hájska - FMR KÚ 9 

PD Odvodnenie Urbánkova ul. 

PD Mostná - VMČ 2 

PD MK Orechov dvor 

PD Reorganizácia ulice Hollého 

PD Radlinského 

PD Predĺženie pešej zóny I. etapa 

PD cyklotrasa Living park - Dobrotka 

PD cyklotrasa AS-Čs.armády 

PD Kolumbárium Dražovce - VMČ 6 

Dotácia - III. etapa obnovy nár. kultúr. pamiatky - "Kasáreň" - Mestská tržnica - PD 

PD rekonštrukcia MK Willermova - VMČ 7 

PD MK Kúria (vrátane VO) - VMČ 7 

PD MK Pri Dolci (vrátane VO) - VMČ 7 

Prípravná a projektová dokumentácia 

Autorský dozor 

PD atobus.zastávka Kmeťova-Hornostavská 

PD SO Kmeťova 2-16 

PD SO Na dolinu (komunikácia, chodník, VO) 

PD parkovisko Na Hôrke 1-15 

PD Rekonštrukcia bývalého archívu 

PD Bežecký ovál ZŠ Benkova 

PD chodník Štúrova od Nipeku po Chladfruct 

PD chodník Jelenecká 



113 
 

PD Chodník Kláštorská 

PD Prepoj cyklotrasa, označenie Kostolíka od cyklotrasy 

PD Bežecký ovál ZŠ Fatranská 

PD Cyklotrasa Janikovce - Veľký Lapáš 

PD chodník a odvodnenie ul. Slamkova 

PD chodník ul. Rabčekova a Golianovská 

PD rekonštrukcia ZŠ Fatranská alok.Pracoviska 

PD Rámové mosty - Vodoochranné opatrenia - Dlhá ul. 

PD predĺženie ul. Dr. Budayho 

PD plaváreň Klokočina 

PD debarierizácia vstupov na športoviská 

PD vybraných vnútroblokov (Ďumbierska, Beethovenova-Bizetova) 

PD MŠ Čajkovského - vzduchotechnika 

PD Vnútroblok Štúrova 25 

PD Parčík Hlboká 

PD MC Kasalova DDZ - aktualizácia 

PD rek. priestorov soc. zariadení v budove MsP 

PD Mostná, 2. etapa - aktualizácia 

PD na vodný systém v mestskom parku 

PD stavby úprava Tehelnej ulice 

PD Cyklotrasa Slančíkovej 

PD Cyklotrasa - prepoj DD Ranč - Janíkovce 

PD Úpravy cyklotrás 

PD školské objekty 

PD ul. Sadová - dažďová kanalizácia 

PD Debarierizácia objektu Správy cintorínov na Cintorínskej ul. 

PD MK Špitálska 

PD MK Nitrianska 

PD SO chodníka a park. Čajkovského 5-9 

PD stavebné úpravy križovatka Štúrova-Štefánikova + IS(aktualizácia) 

PD parkovisko Tr. A. Hlinku 27-33 + geodetické zameranie 

PD LED Info Tabule 

PD MŠ Staromlynská (OŠMaŠ) 

PD oprava bazénu Letné kúpalisko 

PD - Dom smútku cintorín Krškany - aktualizácia 

PD Na Dolinu - komunikácia 

PD parkovisko Tr. A. Hlinku č.36 

PD Parkovisko Ľ. Okánika 4 

PD Dom smútku Horné Krškany 

PD Dom smútku Párovský cintorín 

PD Dom smútku Mlynárce 

PD Dom smútku Dražovský cintorín 

PD Cintorín Janikovce 

PD Kolumbária na mestských cintorínoch 



114 
 

PD Klientske centrum MsÚ 

PD Námestie Jána Pavla II. 

PD Zberný dvor Dražovce 

PD Rekonštrukcia a dostavba kuchyne a jedálne ZŠ Nábrežie mládeže 

PD MŠ Alexyho - zateplenie 2 pavilóny 

PD MŠ Golianova - dostavba + zateplenie 

PD MŠ Vansova - zateplenie 

PD MŠ Piaristická - zateplenie 

PD MŠ Belopotockého - zateplenie, terasy 

PD MŠ Ľ. Okánika -  statika 

PD CZ Párovské Háje - doplnenie PD 

PD ZŠ Beethovenova - rekonštrukcia kuchyne 

PD ZŠ Na Hôrke - rekonštrukcia kuchyne 

PD MŠ Lomnická - intergeneračné centrum (MŠ, klubové priestory pre seniorov, komunitná 

klubovňa) 

PD MŠ Staromlynská - rekonštrukcia 

PD Šúdolská - rekonštrukcia 

Stavebný dozor BD Tehelná 

Obradná sieň, rozšírený cintorín Dolné Krškany, I. etapa - VMČ 1 

Parkovisko Benkova pri TS-21 - FMR KÚ 1 

Verejné osvetlenie Párovský cintorín - FMR KÚ 1 

Chodník Jelenecká - FMR KÚ 4 

Priechod pre chodcov s osvetlením Dlhá ul. Nitra-Janikovce - FMR KÚ 8 

VO Stará Jarocká - FMR KÚ 10 

Doplnenie medziblokového priestoru Popradská - Kmeťova - mobiliár- PRESUN 

Kolumbárium Dražovce -VMČ 6 

Dom smútku Dolné Krškany - dofinancovanie 

Stavebný dozor - realizácia nových stavieb 

Osvetlenie priechodu pre chodcov Tr. A. Hlinku č.51 

Osvetlenie priechodu pre chodcov Nábrežie Mládeže pri ZŠ 

ZŠ Topoľová - rekonštrukcia kuchyne 

Rekonštrukcia budovy p. č. 3791/1 k. ú. Párovské Háje 

Rázcestie schodisko na hrad 

Obnova Tehelnej ulice 

Rekonštrukcia budovy p. č. 3791/1 k. ú. Párovské Háje- FMR 10 

Bočná ulica 

Súvislá oprava miestnej cesty Špitálska 

MŠ 120 + DJ 35 Na Hôrke 30/A, Nitra - Diely (centrum voľného času ) 

Mestský cintorín Horné Krškany - VO VMČ 1 

MK + Chodník Zlievarenská VMČ 1 

Investície FMR KÚ 1 - Nitra 

MK Škultétyho 3. etapa - FMR KÚ 1 

Investície FMR KÚ 2 - Chrenová 

Rekonštrukcie MC Lidická a Lužianska - FMR KÚ 3 - Dražovce 
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Obnova ul. Dolnohorská FMR KÚ 4 - Zobor 

Obnova ul. Dolnohorská 

Investície FMR KÚ 5 - Mlynárce 

Investície FMR KÚ 6 - Horné Krškany 

MK + Chodník Zlievarenská - FMR KÚ 6 

Investície FMR KÚ 7 - Dolné Krškany 

MK + Chodník Zlievarenská - FMR KÚ 7 

Obnova chodníka ul. Novozámocká 102-106 - FMR KÚ 7 

Investície FMR KÚ 8 - Veľké Janíkovce 

Investície FMR KÚ 9 - Kynek 

Investície FMR KÚ 10 - Párovské Háje 

Investície FMR KÚ 11 - Mikov Dvor 

MK Kasalova 

MK Vodná 

Predĺženie pešej zóny 1. etapa 

Úprava autobusových zástavok a prechod pre chodcov na ceste II/562-Cabajská ul., Nitra 

Obnova prístupovej komunikácie k MŠ Dobšinského 

Rekonštrukcie MK VMČ 3 

Rekonštrukcie MK VMČ 4 

MK Škultétyho 3. etapa VMČ 4 

Rekonštrukcie MK VMČ 5 

Rekonštrukcie MK VMČ 7 

Revitalizácia územia hradného kopca v Nitre 

Stavebný dozor - rekonštrukcie 

Rekonštrukcia sociálnych zariadení MsP 

Spolufinancovanie projektu: Autorský dozor Starý park 

Trafostanica KKC, MŠ Dobšinského 

Nevyčerpaná dotácia na projekt "Inklúzia detí formou detského ihriska" 

Fotovoltické elektrárne (Polikliniky, ZŠ,MŠ) 

Spolufinancovanie projektu: Komunitné centrum Nitra - Dražovce - archeologický prieskum 

Spolufinancovanie projektu: Cyklotrasa Mlynárce-Diely-Klokočina - priechod pre cyklistov 

a chodcov 

Spolufinancovanie projektov 

Rekonštrukcia budovy Biovetská - projekt so Slniečko NO (Nórske fonfy) 

Spolufinancovanie projektu: DI Topoľová bezbarierové ihrisko MPSVaR 

Spolufinancovanie projektu: Rekonštrukcia viacúčelovej športovej plochy pri ZŠ Cabajská 2, 

Nitra 

Spolufinancovanie projektu: Toalety Starý park 

 

prezentácia – 23 

za – 21 

proti – 0 

zdržal sa – 2 

Hlasovanie bolo zmätočné. 



116 
 

Hlasovanie č. 28 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh  

viacročného rozpočtu Mesta Nitry na roky 2024 - 2026  

 

a) s c h v a ľ u j e  

Rozpočet Mesta Nitry na rok 2024 podľa predloženého návrhu vrátane nasledovných zmien: 

Príjmy 

Vypúšťa sa: 

322001 Projekty - refinancovanie z r. 2023             5 186 218,60 

Nahrádza sa: 

 

322001 Projekty - refinancovanie z r. 2023            10 908 951,89 

 

Výdavky 

Splátky úverov a úrokov (+,- €) 

Vypúšťa sa: 

821004 Splátky istiny - Krátkodobý prekl. úver na predfinancovanie 

NFP  

5 186 218,60 

 

Nahrádza sa: 

821004 Splátky istiny - Krátkodobý prekl. úver na predfinancovanie 

NFP 

10 908 951,89 

 

Odbor životného prostredia (+0,- €) 

Vypúšťa sa: 

635006 Oprava stojísk na KO a separ. zber 115 000 

637004 Zber BRKO D2 systému - biologicky rozložiteľný kuchynský 

odpad z domácností 

360 000 

   

 

Nahrádza sa: 

635006 Oprava stojísk na KO a separ. zber 40 000 

637004 Zber BRKO D2 systému - biologicky rozložiteľný kuchynský 

odpad z domácností 

300 000 

Dopĺňa sa  

637004 Jarné a jesenné upratovanie 135 000  

Príjmy( -850 000,-€) 
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Vypúšťa sa: 

121002 Zo stavieb    14 065 000 

121003 Z bytov a nebytových priestorov v bytovom dome       1 780 000 

 

Nahrádza sa: 

121002 Zo stavieb    13 665 000 

121003 Z bytov a nebytových priestorov v bytovom dome   1 330 000 

Výdavky ( -850 000,-€) 

Vnútorná správa (-60 000,- €) 

Vypúšťa sa: 

637005 Špeciálne služby      120 000 

Nahrádza sa: 

637005 Špeciálne služby      60 000 

Odbor komunikácie a propagácie (-33 000,- €) 

Vypúšťa sa: 

637004 Radničné noviny               33 000 

Odbor školstva, mládeže a športu (-20 000,- €) 

Vypúšťa sa: 

637004 Planet youth          20 000 

Kreatívne centrum (-240 920,- €) 

Vypúšťa sa: 

 632001 Kreatívne centrum 50 000,00 

 632001 Plyn - Kreatívne centrum 50 000,00 

 632002 Vodné, stočné - Kreatívne centrum 15 390,00 

 633006 Kreatívne centrum 60 000,00 

 635006 Kreatívne centrum 10 000,00 

 637004 Kreatívne centrum 90 000,00 

 637027 Kreatívne centrum 44 240,00 

 637036 Kreatívne centrum 1 500,00 

Nahrádza sa: 

 632001 Kreatívne centrum 12 500,00 

 632001 Plyn - Kreatívne centrum 12 500,00 

 632002 Vodné, stočné - Kreatívne centrum 3 800,00 
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 633006 Kreatívne centrum 15 000,00 

 635006 Kreatívne centrum 2 500,00 

 637004 Kreatívne centrum 22 500,00 

 637027 Kreatívne centrum 11 040,00 

 637036 Kreatívne centrum 370,00 

 

Odbor životného prostredia (-496 080,-€) 

Vypúšťa sa: 

637004 Dažďová voda z MC - vodné, stočné 1 350 000 

Nahrádza sa: 

637004 Dažďová voda z MC - vodné, stočné 853 920 

 

b) b e r i e   n a   v e d o m i e 

 

Rozpočet Mesta Nitry na roky 2025 – 2026 

c) b e r i e   n a   v e d o m i e 

 

Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu viacročného rozpočtu mesta na roky 2024 – 2026 

a k návrhu rozpočtu mesta na rok 2024 

d) s c h v a ľ u j e 

Financovanie nerealizovaných a neukončených investičných akcií schválených v rozpočte 

Mesta Nitry v roku 2023, ako aj financovanie prenesenej daňovej povinnosti s dátumom 

dodania v 12/2023, do schválenia Záverečného účtu Mesta Nitry za rok 2023 z rezervného 

fondu Mesta Nitry, nevyčerpanej sumy schválených úverov a nevyčerpanej čiastky dotácií 

nasledovne 

 

Majáky do automobilov - MsP+C2:C139 

Nákup 3ks defibrilátora (AED) 

ZŠ Tulipánová - Pavilón 3 

Čistopis  ÚPN-CMZ Nitra v znení ZaD č. 1 a 2 

Návrh zmien a doplnkov č. 7 k UP mesta Nitra 

ÚPN zóny Kynek Šúdol - čistopis - PRESUN 

ÚPNZ Šindolka II., Nitra 

Nový územný plán mesta Nitra II. etapa - PRESUN 

ÚPP zóny Nová Chrenová 

ÚPN zóny Párovské Háje - čistopis - PRESUN 

ÚPN zóny Janíkovce I. Nitra 

PD - realiz. projekt na protipovodňové opatrenia Janíkovce 

Výkup pozemkov 

Výkup nehnuteľností 

Nebytové priestory - prípravná a projektová dokumentácia objekt. v správe Službyt 

Komunálne byty - prípravná a projektová dokumentácia objekt. v správe Službyt 

Obnova Mestskej Tržnice - výroba a montáž historických replík pôvodných okien 
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Manuál verejných priestranstiev - 1. etapa 

Revitalizácia fontán - prípravná a projektová dokumentácia - PRESUN 

Revitalizácia parčíku ul. Nová - FMR KÚ 1 - Nitra 

Pasportizácia miestnych komunikácií 

Parkovacie automaty - Parkovacia politika 

Kontrolné vozidlo - Parkovacia politika 

PD Bezpečné priechody - VMČ 2 

PD Parkovacia politika 

Prípravná a projektová dokumentácia- PRESUN 

PD Križovatka ciest Trnavská a Hlohovecká 

PD Zmena signálnych plánov CSS križovatka Tr. A.Hlinku - Akademická 

PD Zmena signálnych plánov CSS križovatka Wilsonovo nábr.-ČSA-Tr. A.Hlinku 

PD - Parkovacia politika 2023 

Parkovacie miesta + komunikácia Wilsonovo nábrežie 2-4 - PRESUN 

Parkovacie miesta - Schurmanova 1 - PRESUN 

Parkovacie miesta - ZŠ Tulipánová 1. etapa - PRESUN 

Nákup techniky pre VDZ 

SMsS nákup techniky 

Obnova chodníka ul. Kozmonautov 10 po pešiu zónu Topoľová -  VMČ 7 

PD Obnova Mestskej tržnice 

PD CVČ Domino - obnova verejného priestranstva 

PD Chodník pri štátnej ceste I/64 Novozámocká - Jasplastik - VMČ 1 

PD ZUŠ Rosinského výťah - FMR KÚ 1 - Nitra 

PD Cyklotrasa Univ. most- Štúrova - aktualizácia - FMR KÚ 1 

PD cyklotrasa Hydrocentrála-Vodná - FMR KÚ 1 

PD BD Ďumbierska - aktualizácia - FMR KÚ 2 

PD MŠ Belopotockého - FMR KÚ 3 

PD Cyklotrasa - prepoj Krškany - aktualizácia - FMR KÚ 6 

PD chodník ul. Hájska - FMR KÚ 9 

PD Odvodnenie Urbánkova ul. 

PD Mostná - VMČ 2 

PD MK Orechov dvor 

PD Reorganizácia ulice Hollého 

PD Radlinského 

PD Predĺženie pešej zóny I. etapa 

PD cyklotrasa Living park - Dobrotka 

PD cyklotrasa AS-Čs.armády 

PD Kolumbárium Dražovce - VMČ 6 

Dotácia - III. etapa obnovy nár. kultúr. pamiatky - "Kasáreň" - Mestská tržnica - PD 

PD rekonštrukcia MK Willermova - VMČ 7 

PD MK Kúria (vrátane VO) - VMČ 7 

PD MK Pri Dolci (vrátane VO) - VMČ 7 

Prípravná a projektová dokumentácia 

Autorský dozor 
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PD atobus.zastávka Kmeťova-Hornostavská 

PD SO Kmeťova 2-16 

PD SO Na dolinu (komunikácia, chodník, VO) 

PD parkovisko Na Hôrke 1-15 

PD Rekonštrukcia bývalého archívu 

PD Bežecký ovál ZŠ Benkova 

PD chodník Štúrova od Nipeku po Chladfruct 

PD chodník Jelenecká 

PD Chodník Kláštorská 

PD Prepoj cyklotrasa, označenie Kostolíka od cyklotrasy 

PD Bežecký ovál ZŠ Fatranská 

PD Cyklotrasa Janikovce - Veľký Lapáš 

PD chodník a odvodnenie ul. Slamkova 

PD chodník ul. Rabčekova a Golianovská 

PD rekonštrukcia ZŠ Fatranská alok.Pracoviska 

PD Rámové mosty - Vodoochranné opatrenia - Dlhá ul. 

PD predĺženie ul. Dr. Budayho 

PD plaváreň Klokočina 

PD debarierizácia vstupov na športoviská 

PD vybraných vnútroblokov (Ďumbierska, Beethovenova-Bizetova) 

PD MŠ Čajkovského - vzduchotechnika 

PD Vnútroblok Štúrova 25 

PD Parčík Hlboká 

PD MC Kasalova DDZ - aktualizácia 

PD rek. priestorov soc. zariadení v budove MsP 

PD Mostná, 2. etapa - aktualizácia 

PD na vodný systém v mestskom parku 

PD stavby úprava Tehelnej ulice 

PD Cyklotrasa Slančíkovej 

PD Cyklotrasa - prepoj DD Ranč - Janíkovce 

PD Úpravy cyklotrás 

PD školské objekty 

PD ul. Sadová - dažďová kanalizácia 

PD Debarierizácia objektu Správy cintorínov na Cintorínskej ul. 

PD MK Špitálska 

PD MK Nitrianska 

PD SO chodníka a park. Čajkovského 5-9 

PD stavebné úpravy križovatka Štúrova-Štefánikova + IS(aktualizácia) 

PD parkovisko Tr. A. Hlinku 27-33 + geodetické zameranie 

PD LED Info Tabule 

PD MŠ Staromlynská (OŠMaŠ) 

PD oprava bazénu Letné kúpalisko 

PD - Dom smútku cintorín Krškany - aktualizácia 

PD Na Dolinu - komunikácia 
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PD parkovisko Tr. A. Hlinku č.36 

PD Parkovisko Ľ. Okánika 4 

PD Dom smútku Horné Krškany 

PD Dom smútku Párovský cintorín 

PD Dom smútku Mlynárce 

PD Dom smútku Dražovský cintorín 

PD Cintorín Janikovce 

PD Kolumbária na mestských cintorínoch 

PD Klientske centrum MsÚ 

PD Námestie Jána Pavla II. 

PD Zberný dvor Dražovce 

PD Rekonštrukcia a dostavba kuchyne a jedálne ZŠ Nábrežie mládeže 

PD MŠ Alexyho - zateplenie 2 pavilóny 

PD MŠ Golianova - dostavba + zateplenie 

PD MŠ Vansova - zateplenie 

PD MŠ Piaristická - zateplenie 

PD MŠ Belopotockého - zateplenie, terasy 

PD MŠ Ľ. Okánika -  statika 

PD CZ Párovské Háje - doplnenie PD 

PD ZŠ Beethovenova - rekonštrukcia kuchyne 

PD ZŠ Na Hôrke - rekonštrukcia kuchyne 

PD MŠ Lomnická - intergeneračné centrum (MŠ, klubové priestory pre seniorov, komunitná 

klubovňa) 

PD MŠ Staromlynská - rekonštrukcia 

PD Šúdolská - rekonštrukcia 

Stavebný dozor BD Tehelná 

Obradná sieň, rozšírený cintorín Dolné Krškany, I. etapa - VMČ 1 

Parkovisko Benkova pri TS-21 - FMR KÚ 1 

Verejné osvetlenie Párovský cintorín - FMR KÚ 1 

Chodník Jelenecká - FMR KÚ 4 

Priechod pre chodcov s osvetlením Dlhá ul. Nitra-Janikovce - FMR KÚ 8 

VO Stará Jarocká - FMR KÚ 10 

Doplnenie medziblokového priestoru Popradská - Kmeťova - mobiliár- PRESUN 

Kolumbárium Dražovce -VMČ 6 

Dom smútku Dolné Krškany - dofinancovanie 

Stavebný dozor - realizácia nových stavieb 

Osvetlenie priechodu pre chodcov Tr. A. Hlinku č.51 

Osvetlenie priechodu pre chodcov Nábrežie Mládeže pri ZŠ 

ZŠ Topoľová - rekonštrukcia kuchyne 

Rekonštrukcia budovy p. č. 3791/1 k. ú. Párovské Háje 

Rázcestie schodisko na hrad 

Obnova Tehelnej ulice 

Rekonštrukcia budovy p. č. 3791/1 k. ú. Párovské Háje- FMR 10 

Bočná ulica 
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Súvislá oprava miestnej cesty Špitálska 

MŠ 120 + DJ 35 Na Hôrke 30/A, Nitra - Diely (centrum voľného času ) 

Mestský cintorín Horné Krškany - VO VMČ 1 

MK + Chodník Zlievarenská VMČ 1 

Investície FMR KÚ 1 - Nitra 

MK Škultétyho 3. etapa - FMR KÚ 1 

Investície FMR KÚ 2 - Chrenová 

Rekonštrukcie MC Lidická a Lužianska - FMR KÚ 3 - Dražovce 

Obnova ul. Dolnohorská FMR KÚ 4 - Zobor 

Obnova ul. Dolnohorská 

Investície FMR KÚ 5 - Mlynárce 

Investície FMR KÚ 6 - Horné Krškany 

MK + Chodník Zlievarenská - FMR KÚ 6 

Investície FMR KÚ 7 - Dolné Krškany 

MK + Chodník Zlievarenská - FMR KÚ 7 

Obnova chodníka ul. Novozámocká 102-106 - FMR KÚ 7 

Investície FMR KÚ 8 - Veľké Janíkovce 

Investície FMR KÚ 9 - Kynek 

Investície FMR KÚ 10 - Párovské Háje 

Investície FMR KÚ 11 - Mikov Dvor 

MK Kasalova 

MK Vodná 

Predĺženie pešej zóny 1. etapa 

Úprava autobusových zástavok a prechod pre chodcov na ceste II/562-Cabajská ul., Nitra 

Obnova prístupovej komunikácie k MŠ Dobšinského 

Rekonštrukcie MK VMČ 3 

Rekonštrukcie MK VMČ 4 

MK Škultétyho 3. etapa VMČ 4 

Rekonštrukcie MK VMČ 5 

Rekonštrukcie MK VMČ 7 

Revitalizácia územia hradného kopca v Nitre 

Stavebný dozor - rekonštrukcie 

Rekonštrukcia sociálnych zariadení MsP 

Spolufinancovanie projektu: Autorský dozor Starý park 

Trafostanica KKC, MŠ Dobšinského 

Nevyčerpaná dotácia na projekt "Inklúzia detí formou detského ihriska" 

Fotovoltické elektrárne (Polikliniky, ZŠ,MŠ) 

Spolufinancovanie projektu: Komunitné centrum Nitra - Dražovce - archeologický prieskum 

Spolufinancovanie projektu: Cyklotrasa Mlynárce-Diely-Klokočina - priechod pre cyklistov 

a chodcov 

Spolufinancovanie projektov 

Rekonštrukcia budovy Biovetská - projekt so Slniečko NO (Nórske fonfy) 

Spolufinancovanie projektu: DI Topoľová bezbarierové ihrisko MPSVaR 



123 
 

Spolufinancovanie projektu: Rekonštrukcia viacúčelovej športovej plochy pri ZŠ Cabajská 2, 

Nitra 

Spolufinancovanie projektu: Toalety Starý park 

 

U z n e s e n i e    číslo 488/2023-MZ 

 

 

prezentácia – 24 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 2 

Návrh bol schválený. 

 

 

15. Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu 

obnovy a odolnosti pre projekt s názvom „Cyklotrasa – prepoj Krškany“  

          mat. č. 377/2023 

 

Materiál uviedol Mgr. Vladimír Ballay, vedúci odboru strategického a projektového riadenia. 

 

(bez spravodajcu)  

 

Hlasovanie č. 29 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo  

a) návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu obnovy  

a odolnosti pre projekt s názvom „Cyklotrasa – prepoj Krškany“. Ciele sú v súlade 

s platným územným plánom mesta a platným Programom rozvoja mesta  

 

b) zabezpečenie realizácie projektu je v súlade s podmienkami výzvy 

 

c) výšku celkových výdavkov na projekt je v sume: 356 040,06 € 

 

d) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta 

 

s c h v a ľ u j e 

 

a) návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu obnovy 

a odolnosti pre projekt s názvom „Cyklotrasa – prepoj Krškany“. Ciele sú v súlade 

s platným územným plánom mesta a platným Programom rozvoja mesta 

 

b) zabezpečenie realizácie projektu je v súlade s podmienkami výzvy 

 

c) výšku celkových výdavkov na projekt je v sume: 356 040,06 € 

 

d) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta 



124 
 

U z n e s e n i e    číslo 489/2023-MZ 

 

prezentácia – 24 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

16. Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu 

obnovy a odolnosti pre projekt s názvom „Základná škola Topoľová – prestavba“ 

          mat. č. 362/2023 

 

Materiál uviedol Mgr. Vladimír Ballay, vedúci odboru strategického a projektového riadenia. 

 

Spravodajca:  p. Igor Kršiak 

 

Hlasovanie č. 30 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo  

a) návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu obnovy 

a odolnosti pre projekt s názvom „Základná škola Topoľová – prestavba“. Ciele sú v súlade 

s platným územným plánom mesta a platným Programom rozvoja mesta. 

  

b) zabezpečenie realizácie projektu je v súlade s podmienkami výzvy 

 

c) výšku celkových výdavkov na projekt je v sume: 112 937,41 € 

 

d) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta 

 

s c h v a ľ u j e 

 

a) návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu obnovy 

a odolnosti pre projekt s názvom „Základná škola Topoľová – prestavba“. Ciele sú v súlade 

s platným územným plánom mesta a platným Programom rozvoja mesta. 

  

b) zabezpečenie realizácie projektu je v súlade s podmienkami výzvy 

 

c) výšku celkových výdavkov na projekt je v sume: 112 937,41 € 

 

d) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta. 

 

 

 

 



125 
 

U z n e s e n i e    číslo 490/2023-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

17. Predlženie platnosti dokumentu Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta 

Nitry na roky 2015-2023       mat. č. 355/2023 

 

Materiál uviedol Mgr. Vladimír Ballay, vedúci odboru strategického a projektového riadenia. 

(bez spravodajcu)   

 

Hlasovanie č. 31 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh 

predĺženie strategického rozvojového dokumentu Programu hospodárskeho a sociálneho 

rozvoja mesta Nitry na roky 2015 – 2023 (s výhľadom do roku 2025) do vypracovania nového 

Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Nitry na roky 2025 – 2032 a                     

do schválenia nového PHRSR Mestským zastupiteľstvom, najneskôr však do 31.12.2025 

s c h v a ľ u j e 

predĺženie strategického rozvojového dokumentu Programu hospodárskeho a sociálneho 

rozvoja mesta Nitry na roky 2015 – 2023 (s výhľadom do roku 2025) do vypracovania nového 

Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Nitry na roky 2025 – 2032 a                      

do schválenia nového PHRSR Mestským zastupiteľstvom, najneskôr však do 31.12.2025 

 

U z n e s e n i e    číslo 491/2023-MZ 

 

prezentácia – 24 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

18. Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2023 

          mat. č. 386/2023   

Materiál uviedol Ivan Daniš, vedúci odboru ekonomiky a rozpočtu. 

 

p. Obertáš - pán primátor, takže v mene troch poslaneckých klubov pána Kršiaka, pána Štefeka 

a môj si dovolím predložiť doplňovací návrh. Kde návrh na uznesenie znie, dopĺňajú sa príjmy, 

ja budem čítať teda návrh na zmenu, aby som to treba trošku skrátil, dopĺňa sa úver 2023, 

financovanie investičných akcií.  
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Príjmy (7 924 797,17) 

  schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

513002 Úver 2023 - financovanie investičných 

akcií    

   8 505 060 
802 063,88 9 307 123,88 

133015 Za rozvoj          250 000 1 400 000,00 1 650 000,00 

513001 

Krátkodobý preklenovací úver na 

predfinancovanie NFP 

5 186 

218,60 

 

5 722 733,29 
10 908 

951,89 

 

Výdavky (7 424 797,17) 

  

Kreatívne centrum (+ 9 025 787,17) 

   schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

714001 
Kreatívne centrum - automobil  

5 % spolufin.     
1 528 -1528 0 

     

717002 Projekt  Martinský vrch    

 z toho:85% EÚ – Projekt: 899 454,02 0,00 899 454,02 

 10% ŠR- Projekt:: 105 818,09 0,00 105 818,09 

 5% spol. -Projekt: 48 351,43 215 907,15 264 258,58 

717002 

Spolufinancovanie projektu: 

Kreatívne centrum Nitra - 

Martinský vrch   

939 923,87 1 438 674,73 2 378 598,60 

717002 
Projekt  Martinský vrch - úver 

na NFP (EÚ 85%)  
0,00 713 690,39 713 690,39 

717002 
Projekt  Martinský vrch- úver na 

NFP (ŠR 10%)  
0,00 83 963,58 83 963,58 

717002 
Projekt  Martinský vrch – 

FMR2023 
0,00 1 650 000,00 1 650 000,00 

717002 
Spolufinancovanie projektu: 

Stavebný dozor Martinský Vrch   
66 362,00 10 000 76 362,00 

     

717002 Projekt Kino Palace    

 z toho:85% EÚ – Projekt: 287 560,32 0,00 287 560,32 

 10% ŠR- Projekt:: 33 830,63 0,00 33 830,63 

 5% spol. -Projekt: 16 915,32 117 354,82 134 270,14 

717002 
Spolufinancovanie projektu: 

Projekt: Kino Palace    
489 822,05 -117 354,82 372 467,23 
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717002 
Projekt Kino Palace - úver na 

NFP (EÚ 85%)  
0,00 1 995 031,88 1 995 031,88 

717002 
Projekt Kino Palace- úver na 

NFP (ŠR 10%)  
0,00 234 709,63 234 709,63 

717002 
Spolufinancovanie projektu: 

Stavebný dozor Kino Palace 
33 652,00 -10 000 23 652,00 

     

713001 
Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Martinský vrch           
   

 z toho:85% EÚ – Projekt: 0,00 0,00 0,00 

 10% ŠR- Projekt:: 0,00 0,00 0,00 

 5% spol. -Projekt: 0,00 12 184,62 12 184,62 

713001 

Spolufinancovanie projektu:  

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Martinský vrch 

34 909,00 -12 184,62 22 724,38 

713001 

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Martinský vrch   - 

úver na NFP (EÚ 85%)  

0,00 207 138,54 207 138,54 

713001 

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Martinský vrch  - 

úver na NFP (ŠR 10%)  

0,00 24 369,24 24 369,24 

     

713001 
Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Kino Palace 5 %     
   

 z toho:85% EÚ – Projekt: 0,00 0,00 0,00 

 10% ŠR- Projekt:: 0,00 0,00 0,00 

 5% spol. -Projekt: 0,00 2 703,36 2 703,36 

713001 

Spolufinancovanie projektu:  

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Kino Palace 

5 853,00 -2 703,36 3 149,64 

713001 

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Kino Palace  - úver 

na NFP (EÚ 85%)  

0,00 45 957,12 45 957,12 

713001 

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Kino Palace - úver na 

NFP (ŠR 10%)  

0,00 5 406,72 5 406,72 

     

713004 

Kreatívne centrum - stroje, 

prístroje, zariadenia, technika a 

náradie    

   

 z toho:85% EÚ – Projekt: 0,00 0,00 0,00 

 10% ŠR- Projekt:: 0,00 0,00 0,00 

 5% spol. -Projekt: 0,00 96 510,06 96 510,06 



128 
 

713004 

Spolufinancovanie projektu: 

Kreatívne centrum - stroje, 

prístroje, zariadenia, technika a 

náradie    

375 201,20 -96 510,06 278 691,14 

713004 

Kreatívne centrum - stroje, 

prístroje, zariadenia, technika a 

náradie    - úver na NFP (EÚ 

85%)  

0,00 1 640 671,06 1 640 671,06 

713004 

Kreatívne centrum - stroje, 

prístroje, zariadenia, technika a 

náradie   - úver na NFP (ŠR 

10%)  

0,00 193 020,13 193 020,13 

611 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 260 000,00 260 000,00 

611 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 30 000,00 30 000,00 

620 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 101 900,00 101 900,00 

620 

Kreatívne centrum  -  úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 12 100,00 12 100,00 

 633004 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 66 200,00 66 200,00 

 633004 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 7 800,00 7 800,00 

 636001 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 8 900,00 8 900,00 

 636001 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 1 100,00 1 100,00 

 637005 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 22 751,31 22 751,31 

 637005 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 3 023,69 3 023,69 

 637007 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 13 400,00 13 400,00 

 637007 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 1 600,00 1 600,00 

 637027 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 44 700,00 44 700,00 

 637027 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 5 300,00 5 300,00 
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prezentácia – 24 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

p. Špoták - ja mám oveľa kratší ten návrh, pán Daniš už povedal, v oblasti príjmov, dopĺňajú 

sa dotácie zo štátneho rozpočtu –  

Príjmy (+0,-€) 

  schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

312001 Dotácia zo ŠR - MFSR   2 0 524 707,84 524 707,84 

454001 Z rezervného fondu obce   5 321 810,99 -524 707,84 4 797 103,15 

 

Výdavky (+0,-€) 

  

Obor majetku (+0,- €) 

  

  schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

633006 

Materiálové náklady v športových a 

rekreačných činnostiach - športové 

zariadenia v správe Službytu 

41 900 30 000 71 900 

632001 
Nebytové priestory - tepelná energia  - 

objekty v správe Službytu      
63 400 30 000 93 400 

635006 
Dvorčanská 63 - údržba objekt.v správe 

Službyt     
94 520 50 000 144 520 

632002 
Vodné, stočné za šport.zariadenia v 

správe Službytu 
98 300 20 000 118 300 

635006 
Komunálne byty - údržba objekt.v 

správe Službyt 
135 500 50 000 185 500 

635006 
Opravy objektov v správe Službyt - 

športoviská          
140 200 30 000 170 200 

632001 
Elektrická energia  - Zimný štadión - 

šport.zariadenia v správe Službytu       
692 100 -160 000 532 100 

632001 
Plyn  - šport.zariadenia v správe 

Službytu       
1 110 000 -50 000 1 060 000 
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Hlasovanie č. 32 o pozmeňovacom návrhu p. Obertáša –  

Príjmy (7 924 797,17) 

  schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

513002 Úver 2023 - financovanie investičných 

akcií    

   8 505 060 
802 063,88 9 307 123,88 

133015 Za rozvoj          250 000 1 400 000,00 1 650 000,00 

513001 

Krátkodobý preklenovací úver na 

predfinancovanie NFP 

5 186 

218,60 

 

5 722 733,29 
10 908 

951,89 

 

Výdavky (7 424 797,17) 

  

Kreatívne centrum (+ 9 025 787,17) 

   schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

714001 
Kreatívne centrum - automobil  

5 % spolufin.     
1 528 -1528 0 

     

717002 Projekt  Martinský vrch    

 z toho:85% EÚ – Projekt: 899 454,02 0,00 899 454,02 

 10% ŠR- Projekt:: 105 818,09 0,00 105 818,09 

 5% spol. -Projekt: 48 351,43 215 907,15 264 258,58 

717002 

Spolufinancovanie projektu: 

Kreatívne centrum Nitra - 

Martinský vrch   

939 923,87 1 438 674,73 2 378 598,60 

717002 
Projekt  Martinský vrch - úver 

na NFP (EÚ 85%)  
0,00 713 690,39 713 690,39 

717002 
Projekt  Martinský vrch- úver na 

NFP (ŠR 10%)  
0,00 83 963,58 83 963,58 

717002 

Projekt  Martinský vrch – 

FMR2023 

 

0,00 1 650 000,00 1 650 000,00 

717002 
Spolufinancovanie projektu: 

Stavebný dozor Martinský Vrch   
66 362,00 10 000 76 362,00 

     

717002 Projekt Kino Palace    

 z toho:85% EÚ – Projekt: 287 560,32 0,00 287 560,32 

 10% ŠR- Projekt:: 33 830,63 0,00 33 830,63 

 5% spol. -Projekt: 16 915,32 117 354,82 134 270,14 



131 
 

717002 
Spolufinancovanie projektu: 

Projekt: Kino Palace    
489 822,05 -117 354,82 372 467,23 

717002 
Projekt Kino Palace - úver na 

NFP (EÚ 85%)  
0,00 1 995 031,88 1 995 031,88 

717002 
Projekt Kino Palace- úver na 

NFP (ŠR 10%)  
0,00 234 709,63 234 709,63 

717002 
Spolufinancovanie projektu: 

Stavebný dozor Kino Palace 
33 652,00 -10 000 23 652,00 

     

713001 
Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Martinský vrch           
   

 z toho:85% EÚ – Projekt: 0,00 0,00 0,00 

 10% ŠR- Projekt:: 0,00 0,00 0,00 

 5% spol. -Projekt: 0,00 12 184,62 12 184,62 

713001 

Spolufinancovanie projektu:  

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Martinský vrch 

34 909,00 -12 184,62 22 724,38 

713001 

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Martinský vrch   - 

úver na NFP (EÚ 85%)  

0,00 207 138,54 207 138,54 

713001 

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Martinský vrch  - 

úver na NFP (ŠR 10%)  

0,00 24 369,24 24 369,24 

     

713001 
Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Kino Palace 5 %     
   

 z toho:85% EÚ – Projekt: 0,00 0,00 0,00 

 10% ŠR- Projekt:: 0,00 0,00 0,00 

 5% spol. -Projekt: 0,00 2 703,36 2 703,36 

713001 

Spolufinancovanie projektu:  

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Kino Palace 

5 853,00 -2 703,36 3 149,64 

713001 

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Kino Palace  - úver 

na NFP (EÚ 85%)  

0,00 45 957,12 45 957,12 

713001 

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Kino Palace - úver na 

NFP (ŠR 10%)  

0,00 5 406,72 5 406,72 

     

713004 

Kreatívne centrum - stroje, 

prístroje, zariadenia, technika a 

náradie    

   

 z toho:85% EÚ – Projekt: 0,00 0,00 0,00 

 10% ŠR- Projekt:: 0,00 0,00 0,00 
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 5% spol. -Projekt: 0,00 96 510,06 96 510,06 

713004 

Spolufinancovanie projektu: 

Kreatívne centrum - stroje, 

prístroje, zariadenia, technika a 

náradie    

375 201,20 -96 510,06 278 691,14 

713004 

Kreatívne centrum - stroje, 

prístroje, zariadenia, technika a 

náradie    - úver na NFP (EÚ 

85%)  

0,00 1 640 671,06 1 640 671,06 

713004 

Kreatívne centrum - stroje, 

prístroje, zariadenia, technika a 

náradie   - úver na NFP (ŠR 

10%)  

0,00 193 020,13 193 020,13 

611 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 260 000,00 260 000,00 

611 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 30 000,00 30 000,00 

620 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 101 900,00 101 900,00 

620 

Kreatívne centrum  -  úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 12 100,00 12 100,00 

 633004 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 66 200,00 66 200,00 

 633004 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 7 800,00 7 800,00 

 636001 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 8 900,00 8 900,00 

 636001 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 1 100,00 1 100,00 

 637005 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 22 751,31 22 751,31 

 637005 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 3 023,69 3 023,69 

 637007 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 13 400,00 13 400,00 

 637007 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 1 600,00 1 600,00 

 637027 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 44 700,00 44 700,00 

 637027 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 5 300,00 5 300,00 
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prezentácia – 24 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 33 o pozmeňovacom návrhu p. Špotáka –  

Príjmy (+0,-€) 

  schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

312001 Dotácia zo ŠR - MFSR   2 0 524 707,84 524 707,84 

454001 Z rezervného fondu obce   5 321 810,99 -524 707,84 4 797 103,15 

 

Výdavky (+0,-€) 

  

Obor majetku (+0,- €) 

  schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

633006 

Materiálové náklady v športových a 

rekreačných činnostiach - športové 

zariadenia v správe Službytu 

41 900 30 000 71 900 

632001 
Nebytové priestory - tepelná energia  - 

objekty v správe Službytu      
63 400 30 000 93 400 

635006 
Dvorčanská 63 - údržba objekt.v 

správe Službyt     
94 520 50 000 144 520 

632002 
Vodné, stočné za šport.zariadenia v 

správe Službytu 
98 300 20 000 118 300 

635006 
Komunálne byty - údržba objekt.v 

správe Službyt 
135 500 50 000 185 500 

635006 
Opravy objektov v správe Službyt - 

športoviská          
140 200 30 000 170 200 

632001 
Elektrická energia  - Zimný štadión - 

šport.zariadenia v správe Službytu       
692 100 -160 000 532 100 

632001 
Plyn  - šport.zariadenia v správe 

Službytu       
1 110 000 -50 000 1 060 000 

prezentácia – 24 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 
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Hlasovanie č. 34 o návrhu na uznesenie ako o celku - Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2023 

s c h v a ľ u j e  

Rozpočtové opatrenia  v rozpočte Mesta Nitry na rok 2023  

 

podľa predloženého návrhu s nasledovnými schválenými zmenami:  

 

Príjmy (7 924 797,17) 

  schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

513002 Úver 2023 - financovanie investičných 

akcií    

   8 505 060 
802 063,88 9 307 123,88 

133015 Za rozvoj          250 000 1 400 000,00 1 650 000,00 

513001 

Krátkodobý preklenovací úver na 

predfinancovanie NFP 

5 186 

218,60 

 

5 722 733,29 
10 908 

951,89 

 

Výdavky (7 424 797,17) 

  

Kreatívne centrum (+ 9 025 787,17) 

   schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

714001 
Kreatívne centrum - automobil  

5 % spolufin.     
1 528 -1528 0 

     

717002 Projekt  Martinský vrch    

 z toho:85% EÚ – Projekt: 899 454,02 0,00 899 454,02 

 10% ŠR- Projekt:: 105 818,09 0,00 105 818,09 

 5% spol. -Projekt: 48 351,43 215 907,15 264 258,58 

717002 

Spolufinancovanie projektu: 

Kreatívne centrum Nitra - 

Martinský vrch   

939 923,87 1 438 674,73 2 378 598,60 

717002 
Projekt  Martinský vrch - úver 

na NFP (EÚ 85%)  
0,00 713 690,39 713 690,39 

717002 
Projekt  Martinský vrch- úver na 

NFP (ŠR 10%)  
0,00 83 963,58 83 963,58 

717002 

Projekt  Martinský vrch – 

FMR2023 

 

0,00 1 650 000,00 1 650 000,00 
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717002 
Spolufinancovanie projektu: 

Stavebný dozor Martinský Vrch   
66 362,00 10 000 76 362,00 

     

717002 Projekt Kino Palace    

 z toho:85% EÚ – Projekt: 287 560,32 0,00 287 560,32 

 10% ŠR- Projekt:: 33 830,63 0,00 33 830,63 

 5% spol. -Projekt: 16 915,32 117 354,82 134 270,14 

717002 
Spolufinancovanie projektu: 

Projekt: Kino Palace    
489 822,05 -117 354,82 372 467,23 

717002 
Projekt Kino Palace - úver na 

NFP (EÚ 85%)  
0,00 1 995 031,88 1 995 031,88 

717002 
Projekt Kino Palace- úver na 

NFP (ŠR 10%)  
0,00 234 709,63 234 709,63 

717002 
Spolufinancovanie projektu: 

Stavebný dozor Kino Palace 
33 652,00 -10 000 23 652,00 

     

713001 
Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Martinský vrch           
   

 z toho:85% EÚ – Projekt: 0,00 0,00 0,00 

 10% ŠR- Projekt:: 0,00 0,00 0,00 

 5% spol. -Projekt: 0,00 12 184,62 12 184,62 

713001 

Spolufinancovanie projektu:  

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Martinský vrch 

34 909,00 -12 184,62 22 724,38 

713001 

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Martinský vrch   - 

úver na NFP (EÚ 85%)  

0,00 207 138,54 207 138,54 

713001 

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Martinský vrch  - 

úver na NFP (ŠR 10%)  

0,00 24 369,24 24 369,24 

     

713001 
Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Kino Palace 5 %     
   

 z toho:85% EÚ – Projekt: 0,00 0,00 0,00 

 10% ŠR- Projekt:: 0,00 0,00 0,00 

 5% spol. -Projekt: 0,00 2 703,36 2 703,36 

713001 

Spolufinancovanie projektu:  

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Kino Palace 

5 853,00 -2 703,36 3 149,64 

713001 

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Kino Palace  - úver 

na NFP (EÚ 85%)  

0,00 45 957,12 45 957,12 
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713001 

Kreatívne centrum - interiérové 

vybavenie Kino Palace - úver na 

NFP (ŠR 10%)  

0,00 5 406,72 5 406,72 

     

713004 

Kreatívne centrum - stroje, 

prístroje, zariadenia, technika a 

náradie    

   

 z toho:85% EÚ – Projekt: 0,00 0,00 0,00 

 10% ŠR- Projekt:: 0,00 0,00 0,00 

 5% spol. -Projekt: 0,00 96 510,06 96 510,06 

713004 

Spolufinancovanie projektu: 

Kreatívne centrum - stroje, 

prístroje, zariadenia, technika a 

náradie    

375 201,20 -96 510,06 278 691,14 

713004 

Kreatívne centrum - stroje, 

prístroje, zariadenia, technika a 

náradie    - úver na NFP (EÚ 

85%)  

0,00 1 640 671,06 1 640 671,06 

713004 

Kreatívne centrum - stroje, 

prístroje, zariadenia, technika a 

náradie   - úver na NFP (ŠR 

10%)  

0,00 193 020,13 193 020,13 

611 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 260 000,00 260 000,00 

611 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 30 000,00 30 000,00 

620 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 101 900,00 101 900,00 

620 

Kreatívne centrum  -  úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 12 100,00 12 100,00 

 633004 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 66 200,00 66 200,00 

 633004 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 7 800,00 7 800,00 

 636001 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 8 900,00 8 900,00 

 636001 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 1 100,00 1 100,00 

 637005 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 22 751,31 22 751,31 

 637005 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 3 023,69 3 023,69 

 637007 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 13 400,00 13 400,00 
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 637007 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 1 600,00 1 600,00 

 637027 

Kreatívne centrum - úver na 

NFP (EÚ 85%)  0,00 44 700,00 44 700,00 

 637027 

Kreatívne centrum  - úver na 

NFP (ŠR 10%)  0,00 5 300,00 5 300,00 

 

Projekty pre regionálny rozvoj (-250 000,-€) 

  schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

717002 Investície pre Mestský rozvoj      250 000 -250 000 0 

Odbor investičnej výstavby (- 837 490,-€) 

  schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

716 
PD Rekonštrukcia Lipa 

kompletne na KSC            
50 000 -50 000 0 

716 PD Bezpečne pri školách            50 000  -50 000 0 

716 PD Pumptrack       40 000 -40 000 0 

717002 Obnova Mestskej tržnice 347 490 -347 490 0 

717002 
Kultúrne centrum Lipa - 

rekonštrukcia - PRESUN      
25 000 -25 000 0 

717002 
Rekonštrukcia Dvorčianska 

63 
    300 000 -300 000 0 

716    
PD ZŠ Nábr.mládeže - 

prestrešenie ihriska       
15 000 -15 000 0 

716 

Porovnávacia štúdia - 

Plaváreň Klokočina pri 

hokejovej hale na Klokočine    

    10 000 -10 000 0 

Odbor dopravy (-13 500€) 

  schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

711005 Plán dopravnej obslužnosti          13500 -13 500 0 
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Príjmy (+0,-€) 

  schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

312001 Dotácia zo ŠR - MFSR   2 0 524 707,84 524 707,84 

454001 Z rezervného fondu obce   5 321 810,99 -524 707,84 4 797 103,15 

 

Výdavky (+0,-€) 

  

Obor majetku (+0,- €) 

  schválený 

rozpočet 

návrh na 

zmenu 

rozpočet 

po zmenách 

 Dopĺňa sa    

633006 

Materiálové náklady v športových a 

rekreačných činnostiach - športové 

zariadenia v správe Službytu 

41 900 30 000 71 900 

632001 
Nebytové priestory - tepelná energia  - 

objekty v správe Službytu      
63 400 30 000 93 400 

635006 
Dvorčanská 63 - údržba objekt.v správe 

Službyt     
94 520 50 000 144 520 

632002 
Vodné, stočné za šport.zariadenia v 

správe Službytu 
98 300 20 000 118 300 

635006 
Komunálne byty - údržba objekt.v 

správe Službyt 
135 500 50 000 185 500 

635006 
Opravy objektov v správe Službyt - 

športoviská          
140 200 30 000 170 200 

632001 
Elektrická energia  - Zimný štadión - 

šport.zariadenia v správe Službytu       
692 100 -160 000 532 100 

632001 
Plyn  - šport.zariadenia v správe 

Službytu       
1 110 000 -50 000 1 060 000 

s ch v a ľ u j e  

použitie prostriedkov Fondu mestského rozvoja v zmysle návrhu. 

 

 

U z n e s e n i e    číslo 492/2023-MZ 

 

prezentácia – 22 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 
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19. Návrh Dodatku č. 4 Rozpočtových pravidiel Mesta Nitry   mat. č. 388/2023 

           

Materiál uviedol Ivan Daniš, vedúci odboru ekonomiky a rozpočtu. 

 

Hlasovanie č. 35 o návrhu na uznesenie- Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Dodatku 

č. 4 Rozpočtových pravidiel Mesta Nitry 

s c h v a ľ u j e  

Dodatok č. 4 Rozpočtových pravidiel Mesta Nitry  

 

U z n e s e n i e    číslo 493/2023-MZ 

 

prezentácia – 21 

za – 21 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

20. Návrh na riešenie návratnej finančnej výpomoci Nitrianskej investičnej s. r. o. 

poskytnutej  na účel predfinancovania úhrad faktúr za zhotovenie diela  Diely III. Nitra, 

BD Kmeťkova ulica Územie „B“ C-307 Tokajská, Nitra + TV- bytový dom 33 b. j. 

financovaných z úverov poskytnutých ŠFRB a dotácií poskytnutých Ministerstvom 

dopravy a výstavby SR základe zmluvy č. j. 1312/2022/OM zo dňa 13.6.2022   

          mat. č. 390/2023 

 

Materiál uviedol Ivan Daniš, vedúci odboru ekonomiky a rozpočtu. 

 

p. Špoták - ja osvojujem ten návrh, tú zmenu, ktorú práve predniesol pán Daniš. 

 

p. Obertáš - ja by som poprosil možno pozrieť, formálne upraviť, lebo to nie je Kmeťková,                 

to by mala byť Kmeťová ulica tak, aby sme náhodou neschváli úplne niečo iné znenie                               

v materiáli. Kmeťková je v meste, Kmeťová je na Dieloch.  

 

p. Daniš - materiál, ktorý má pán viceprimátor je Kmeťová. 

 

p. Oremus - my sme túto vec preberali aj na dozornej rade NI, a pokiaľ nie sú tam veci 

doriešené z hľadiska, aj orgánov činných v trestnom konaní, takže tento materiál určite 

neschválite. Tak neviem, či teraz v rámci dohody klubov, či to stiahnu ten materiál. Takže 

navrhujem vrátiť tento materiál na dopracovanie. 

 

p. primátor - ja len hovorím, že však tu bola aj kontrola hlavnej kontrolórky, tak neviem, aké 

trestné oznámenie v tejto veci ešte chcete dávať? Kde tu bolo jasne preukázané, že kde sa tie 

peniaze, na čo sa použili. Použili sa na chod Nitrianskej investičnej a hlavne teda na futbal                       

sa to použilo. Tak toto treba za mňa vyriešiť, lebo nám to svieti v účtovníctve. 
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p. Keselyová - v správe o výsledku kontroly Nitrianskej investičnej bolo uvedené a zároveň aj 

v tomto materiáli, ktorý máte predložený, je uvedené, že tie finančné prostriedky boli využité 

prevažne na bežné prevádzkové náklady. Čítam z materiálu. Je to citácia z našej správy o 

výsledku kontroly a to konkrétne na náklady pre zamestnancov, mzdy, odvody, cestovné vo 

výške 57.906 EUR, na opravy a udržiavanie 39.482 EUR, na materiál 13 271, na služby 30 377, 

na zákonné dane a poplatky 22 193, na pokuty, penále a ostatné náklady na činnosť 6317, 

doplatok na daň z príjmu za rok 21. Lebo z týchto finančných prostriedkov bola platená aj daň 

z príjmu vo výške 58 322 na preddavky na daň z príjmu v roku 22 vo výške 73 715. 

 

Hlasovanie č. 36 o pozmeňovacom návrhu p. Špotáka – v schvaľovacej časti uznesenia                         

sa vypúšťa: 

 

s c h v a ľ u j e 

zmenu použitia prostriedkov  

poskytnutých ako  návratná finančná výpomoc na základe uznesenia č.259/2021-MZ zo dňa 

13.9.2021,  pôvodne poskytnutá na na účel predfinancovania úhrad faktúr za zhotovenie diela  

Diely III. Nitra, BD Kmeťkova ulica Územie „B“ C-307 Tokajská, Nitra + TV- bytový dom 33 

b.j. financovaných z úverov poskytnutých ŠFRB a dotácií poskytnutých Ministerstvom 

dopravy a výstavby SR základe zmluvy č.j. 1312/2022/OM zo dňa 13.6.2022.“  

na nenávratnú finančnú výpomoc (vo výške zostatku 374 420,06 € s príslušenstvom)                               

pre Nitriansku investičnú, s.r.o.   

v schvaľovacej časti uznesenia sa nahrádza: 

 

s c h v a ľ u j e 

odpustenie pohľadávky Mesta Nitry voči Nitrianskej investičnej, s. r. o. vo výške zostatku 

374 420,06 € s príslušenstvom vzniknutej z titulu zmluvy č. j. 1312/2022/OM zo dňa 13.6.2022 

o poskytnutí návratnej finančnej výpomoci Nitrianskej investičnej, s. r. o. na účel 

predfinancovania úhrad faktúr za zhotovenie diela  Diely III. Nitra, BD Kmeťkova ulica Územie 

„B“ C-307 Tokajská, Nitra + TV - bytový dom 33 b. j. financovaných z úverov poskytnutých 

ŠFRB a dotácií poskytnutých Ministerstvom dopravy a výstavby SR 

 

prezentácia – 22 

za – 16 

proti – 1 

zdržal sa – 2 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 37 o pozmeňovacom návrhu p. Oremusa – vrátiť materiál na dopracovanie  

 

prezentácia – 22 

za – 11 

proti – 9 

zdržal sa – 2 

Návrh nebol schválený. 
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Hlasovanie č. 38 o návrhu na uznesenie ako o celku - Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh na riešenia návratnej finančnej výpomoci Nitrianskej investičnej s.r.o. 

poskytnutej na účel predfinancovania úhrad faktúr za zhotovenie diela  Diely III. Nitra, BD 

Kmeťkova ulica Územie „B“ C-307 Tokajská, Nitra + TV- bytový dom 33 b. j. financovaných 

z úverov poskytnutých ŠFRB a dotácií poskytnutých Ministerstvom dopravy a výstavby SR 

základe zmluvy č.j. 1312/2022/OM zo dňa 13.6.2022 

s c h v a ľ u j e 

odpustenie pohľadávky Mesta Nitry voči Nitrianskej investičnej, s. r. o. vo výške zostatku 

374 420,06 € s príslušenstvom vzniknutej z titulu zmluvy č. j. 1312/2022/OM zo dňa 13.6.2022 

o poskytnutí návratnej finančnej výpomoci Nitrianskej investičnej, s. r. o. na účel 

predfinancovania úhrad faktúr za zhotovenie diela  Diely III. Nitra, BD Kmeťkova ulica Územie 

„B“ C-307 Tokajská, Nitra + TV - bytový dom 33 b. j. financovaných z úverov poskytnutých 

ŠFRB a dotácií poskytnutých Ministerstvom dopravy a výstavby SR 

 

u k l a d á   

prednostovi  mestského úradu 

vykonať v zmysle schvaľujúcej časti uznesenia  opatrenia súvisiace so znížením strany aktív 

v príslušných položkách v účtovníctve Mesta Nitra a príslušných položiek pasív Nitrianskej 

investičnej spoločnosti v rovnakej výške 

 

U z n e s e n i e    číslo 494/2023-MZ 

 

prezentácia – 22 

za – 13 

proti – 7 

zdržal sa – 2 

Návrh bol schválený. 

      

 

21. Návrh „Zadanie pre Územný plán zóny Janíkovce I., Nitra“  mat. č. 353/2023 

 

Spravodajca:  p. Pavol Obertáš  

 

Hlasovanie č. 39 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh  

„Zadanie pre Územný plán zóny  Janíkovce I., Nitra“ 

s c h v a ľ u j e  

Zadanie pre Územný plán zóny Janíkovce I., Nitra,  

 

podľa predloženého návrhu  

 

u k l a d á 

hlavnému architektovi mesta Nitry 

zabezpečiť obstaranie Návrhu Územného plánu zóny Janíkovce I., Nitra v súlade                                        

so schváleným Zadaním pre Územný plán zóny Janíkovce I., Nitra a vyhodnotenými 

pripomienkami a stanoviskami k návrhu Zadania z procesu prerokovania 

                                                                                          T:  31. 05. 2024 

                                                                                          K: MR 
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U z n e s e n i e    číslo 495/2023-MZ 

 

prezentácia – 22 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

p. primátor – p. Kočenda, ďakujem Vám veľmi pekne, dúfam, že nabudúce tá diskusia bude 

plodnejšia. Ďakujem za Vašu prácu, naozaj tie plody bude vidieť potom, aj naše ďalšie 

generácie. Takže ďakujem veľmi pekne a držím palce v rozvoji tohto územia.       

    

 

22. Návrh na zmeny v členstve v Komisii MZ v Nitre pre životné prostredie, verejný 

poriadok a komunálne činnosti      mat. č. 361/2023 

 

Materiál uviedla Ing. Marina Dubaiová, poslankyňa Mestského zastupiteľstva v Nitre. 

 

Spravodajca:  p. Pavol Obertáš   

 

Hlasovanie č. 40 o pozmeňovacom návrhu p. Dubaiovej – Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh na zmeny v členstve v Komisii MZ v Nitre pre životné prostredie, verejný 

poriadok a komunálne činnosti 

b e r i e   n a   v e d o m i e 

vzdanie sa pána Radovana Neštinu a Jaroslava Biháryho funkcie členov Komisie MZ v Nitre 

pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti z radov občanov 

dňom 31.12.2023 

 

v o l í 

 

do funkcie člena Komisie MZ v Nitre pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne 

činnosti z radov občanov 

 

p. Ing. Štefana Králika  

a 

p. Mgr. Miroslava Duchoňa     

 

a to s účinnosťou od 01.01.2024 

 

U z n e s e n i e    číslo 496/2023-MZ 

 

prezentácia – 24 

za – 18 

proti – 0 

zdržal sa – 4 

Návrh bol schválený. 
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23. Návrh na zmeny v členstve v Komisii Mestského zastupiteľstva v Nitre pre územné 

plánovanie, architektúru, verejný priestor a investičnú činnosť  mat. č. 343/2023 

 

Materiál uviedol Ing. Štefan Štefek, poslanec Mestského zastupiteľstva v Nitre.  

 

Spravodajca:  p. Štefan Štefek   

 

p. Mezei - dávam návrh, aby sme hlasovali ako o druhej pani Kompasovej, ktorú odporučila aj 

odborná komisia. A ja si dovolím ešte z pozície teda bývalého predsedu tejto komisie povedať, 

že tá skúsenosť s jej prácou bola naozaj dobrá. A myslím, že aj to je dôvod, prečo členovia 

komisie zvolili túto členku a odporučili ju zvoliť. A vznášala do toho aj trošku takého ženského 

elementu, trošku iných pohľadov na tie veci, čo je naozaj dobré, pretože dnes je to zatiaľ, 

myslím čisto mužský kolektív, takže myslím, že by vedela aj tú debatu trošku zjemňovať a 

dávať do toho iný pohľad, čiže bolo by to fajn. 

 

p. Štefek - ja dopĺňam ešte svoj návrh ešte raz, aby to bolo v bode diskusia nie pri uvedení 

materiálu. Dávam procedurálny ako hlasovať o kolegovi Pavlovi Vargovi. Účinnosť 1. 1. 2024. 

Ďakujem za upozornenie, ja teda mám vedomosť, že ešte jeden člen sa uvažuje a vzdá sa tejto 

funkcie. A potom asi by sme v tom ďalšom materiáli riešili aj to, čo navrhuje pán kolega Mezei. 

 

Hlasovanie č. 41 o procedurálnom návrhu p. Štefeka - v o l í do funkcie člena Komisie 

Mestského zastupiteľstva v Nitre pre územné plánovanie, architektúru, verejný priestor 

a investičnú činnosť z radov ďalších osôb 

 

p. Pavla Vargu 

 

s účinnosťou dňom 01.01.2024 

 

prezentácia – 23 

za – 16 

proti – 0 

zdržal sa – 6 

Návrh bol schválený.    

    

Hlasovanie č. 42 o návrhu na uznesenie ako o celku - Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh na zmeny v členstve v Komisii Mestského zastupiteľstva v Nitre                              

pre územné plánovanie, architektúru, verejný priestor a investičnú činnosť  

b e r i e   n a   v e d o m i e 

vzdanie sa Ing. arch. Milana Csandu z funkcie člena Komisie Mestského zastupiteľstva 

v Nitre pre územné plánovanie, architektúru, verejný priestor a investičnú činnosť z radov 

ďalších osôb 
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v o l í 

do funkcie člena Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre územné plánovanie, 

architektúru, verejný priestor a investičnú činnosť z radov ďalších osôb 

 

p. Pavla Vargu 

 

s účinnosťou dňom 01.01.2024 

 

U z n e s e n i e    číslo 497/2023-MZ 

 

prezentácia – 24 

za – 17 

proti – 2 

zdržal sa – 5 

Návrh bol schválený.   

  

 

24. Návrh na zmeny v členstve v Komisii Mestského zastupiteľstva v Nitre pre kultúru, 

kreatívny priemysel a cestovný ruch      mat. č. 344/2023 

 

Materiál uviedol Ing. Štefan Štefek, poslanec Mestského zastupiteľstva v Nitre.  

 

Spravodajca:  p. Štefan Štefek   

 

p. Král - my sme dali hlasovať o týchto kandidátoch aj na Komisii pre kultúru, kreatívny 

priemysel a cestovný ruch na základe uznesenia komisie a hlasovania jednotlivých členov si 

dovolím dať pozmeňujúci návrh na toto obsadenie - Zuzanou Palenčíkovou, PhD. Ktorá má 

skúsenosti v oblasti KKP a cestovného ruchu. A je autorkou strategických a koncepčných 

dokumentov pre oblasť cestovného ruchu a kultúry, participovala na koncepcii rozvoja kultúry 

v Nitrianskom samosprávnom kraji, ako aj stratégií cestovného ruchu v meste Nitra pre roky 

2021 a 2031. Analytickej aj návrhovej časti v stratégii rozvoja kultúry, kreatívneho priemyslu 

a kultúrneho cestovného ruchu v Nitre na roky 2021-2031. Bola spoluautorkou rozvoja 

udržateľného cestovného ruchu a certifikovaných značiek destinácií Nitra 2020-2025. Autorka 

analytickej časti. Akože to portfólio je pomerne široké, ale hlavne nás zaujalo to, že má 

skúsenosti s tými strategickými dokumentmi, a preto asi dostala najväčšiu podporu komisie. 

 

p. Obertáš - mne tu chýba stanovisko komisie. Lebo máme teda aj v rámci územného 

plánovania pre životné prostredie, ale v rámci toho, čo pán Kráľ hovorí, ja to nevidím. 

Stanovisko komisie k tomuto materiálu. 

 

Hlasovanie č. 43 o pozmeňovacom návrhu p. Krála - Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh na zmeny v členstve v Komisii MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel 

a cestovný ruch, berie na vedomie vzdanie sa Ing. Vladimíra Vnuka funkcie člena Komisie MZ 

v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch z radov ďalších osôb dňom 1.1.2024      
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a volí do funkcie člena Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel  a cestovný ruch 

z radov ďalších osôb Zuzanu Palenčíkovú, PhDr., PhD.“ 

 

prezentácia – 25 

za – 9 

proti –10  

zdržal sa – 5 

Návrh nebol schválený.    

 

Hlasovanie č. 44 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh  

na zmeny v členstve v Komisii MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

b e r i e   n a   v e d o m i e 

vzdanie sa Ing. Vladimíra Vnuka funkcie člena Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny 

priemysel a cestovný ruch z radov ďalších osôb 

v o l í 

do funkcie člena Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel  a cestovný ruch z radov 

ďalších osôb 

 

Ing. Mareka Rumanovského 

 

s účinnosťou dňom 01.01.2024 

 

U z n e s e n i e    číslo 498/2023-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 18 

proti – 5 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

         

 

25. Návrh na predlženie funkčného obdobia konateľa obchodnej spoločnosti Nitrianska 

investičná, s. r. o.        mat. č. 380/2023 

 

(bez spravodajcu)   

 

p. Špoták - ja dám doplňujúci návrh, keďže tam nie dokedy má byť toto menovanie a aby to 

nebolo stále tu na zastupiteľstve, keďže aj tak má byť výberové konanie niekedy na prelome 

zimy - jari, tak dám návrh na dobu neurčitú. 

 

p. primátor - doba neurčitú, my ho vieme odvolať kedykoľvek v zastupiteľstve. 
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Hlasovanie č. 45 o doplňujúcom návrhu p. Špotáka – v schvaľovacej časti doplniť: na dobu 

neurčitú 

 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 46 o návrhu na uznesenie ako o celku - Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh na predĺženie funkčného obdobia konateľa obchodnej spoločnosti 

Nitrianska investičná, s. r. o. 

s c h v a ľ u j e 

predĺženie funkčného obdobia konateľa obchodnej spoločnosti Nitrianska investičná, s. r. o.,      

so sídlom Štefánikova trieda 60, 950 06 Nitra, IČO: 36 567 761, vedenej v Obchodnom registri 

Okresného súdu Nitra, oddiel Sro, vložka č. 16170/N 

 

- Mgr. Vladimíra Ballaya 
 

s účinnosťou dňom 01.01.2024 na dobu neurčitú 

 

U z n e s e n i e    číslo 499/2023-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

          

 

26. Návrh časových plánov práce stálych komisií Mestského zastupiteľstva v Nitre na I. 

polrok 2024         mat. č. 340/2023 

 

Materiál uviedla Ing. Darina Keselyová, hlavný kontrolór mesta.  

 

Spravodajca:  p. Peter Mezei    

 

Hlasovanie č. 47 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh  

časových plánov práce stálych komisií Mestského zastupiteľstva v Nitre na  I. polrok 2024 

s c h v a ľ u j e  

časové plány práce stálych komisií Mestského zastupiteľstva v Nitre na  I. polrok 2024  

 

podľa predloženého návrhu 
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U z n e s e n i e    číslo 500/2023-MZ 

 

prezentácia – 21 

za – 21 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

    

 

27. Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 454/2023-MZ zo dňa 

16.11.2023 (nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra – prenájom 

plynových kotolní a HUP na Mestskej tržnici v Nitre (Nitrianska teplárenská 

spoločnosť, a. s.))        mat. č. 387/2023 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Hlasovanie č. 48 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh                 

na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 454/2023-MZ zo dňa 16.11.2023 

(nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra - prenájom plynových kotolní a HUP 

na Mestskej tržnici v Nitre (Nitrianska teplárenská spoločnosť, a. s.)) 

s c h v a ľ u j e 

zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 454/2023-MZ zo dňa 16.11.2023 

nasledovne: 

- v schvaľovacej časti uznesenia v bode 2. sa vypúšťa pôvodné znenie:  

„čl. 14 ods. 3 písm. d) Zásad hospodárenia nakladania s majetkom mesta Nitra, z dôvodu 

prenájmu osobe s majetkovou účasťou mesta“  

a nahrádza sa novým znením:  

„čl. 14 ods. 2 písm. b) prenájom majetku mesta podporujúci všeobecne akceptovateľný 

verejnoprospešný účel“ 

U z n e s e n i e    číslo 501/2023-MZ 

 

prezentácia – 21 

za – 21 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

28. Návrh Dodatku č. 10 k Cenníku mesta Nitra v znení neskorších dodatkov 

          mat. č. 374/2023 

 

Materiál uviedol Pavol Obertáš, poslanec Mestského zastupiteľstva v Nitre. 
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Spravodajca:  p. Pavol Obertáš 

 

p. Ágh - ja som sa chcel presne opýtať, že ako to teda nakoniec bude vychádzať dnes pri tomto 

modeli a ja teda neviem, že aká je zhoda, lebo ja osobne som nebol pri prerokovaní tohto 

materiálu. Predpokladám, že to nebolo na komisii finančnej. Bolo, tak ja som tam nebol v tom 

prípade. Ale ak je zhoda, že by to malo byť porovnateľné s tým, čo budú platiť občania za tú 

kartu, tak sa domnievam, že ešte stále je tá sadzba nízka. Pretože tá karta nebude podstatne 

drahšia a bude to 750 EUR. Ale na obmedzený počet hodín 1250 vychádza to asi 8 mesiacov, 

sa mi zdá nie celý rok. Tak ja teda neviem, aký úzus. Ak sa chceme dostať na rovnakú 

porovnateľnú cenu, tak by to nemalo byť 60 EUR, malo by to byť asi, ja neviem, 70 - 80 EUR, 

tak neviem. Povedzme si, že dajte mi nejaký signál. Či to necháme tak? Dobre, tak ja si myslím, 

že keď bude vôľa, tak sa to môže zmeniť. 

  

p. prednosta - celá táto situácia vychádza z kontroly hlavnej kontrolórky, ktorá upozorňovala 

na to, že parkovisko na Vajanského a pravidlá alebo možnosť na parkovanie pre ľudí je nejasné, 

že ceny sú tam stanovené veľmi nevýhodne pre mesto. Doteraz to bolo 20 EUR na rok celkovo 

za to, že ľudia mohli parkovať na Vajanského. Z toho dôvodu sme sa rozhodli takýmto 

spôsobom vyriešiť a zjednotiť ako keby úpravu toho, koľko sa má platiť za parkovanie                          

na parkovisku na Vajanského. A zároveň idem vysvetliť, prečo má toto parkovisko iný režim, 

než verejné parkoviská po celom meste. Na verejných parkoviskách po celom meste chceme 

práve tou reguláciou ceny a vyššou cenou zabezpečiť to, aby ľudia nevyužívali tieto parkoviská 

zbytočne, keď ich nevyhnutne nepotrebujú. Aby sa zabezpečila obrátkovosť na týchto 

verejných parkoviskách, aby každý, kto potrebuje sa dostať do centra mesta, niečo si vybaviť 

na hodinku a pod. aby mal možnosť zaparkovať. A inak, aby v ideálnom prípade tieto miesta 

nevyužíval, keď naozaj nepotrebuje. Parkovisko na Vajanského, má ale presne opačný 

charakter, toto parkovisko je za rampou, za bránou, je súčasťou areálu ZUŠ teda Základnej 

školy umeleckej a tu je presný opak. My práve nechceme, aby sa na tomto parkovisku 

zabezpečovala nejaká obrátkovosť vozidiel. Prístupová cesta na toto parkovisko je úzka pre 

jedno vozidlo, keby sme chceli zabezpečiť obrátkovosť, znamenalo by to, že by tam vznikali                

v areáli Základnej školy kolízne situácie dopravných prostriedkov. Z toho dôvodu sme                             

sa rozhodli zregulovať tento priestor iným spôsobom, než sú verejné parkoviská v uliciach. 

Vychádzali sme teda pri stanovovaní ceny, ktorá mimochodom bola schválená na ostatnom 

mestskom zastupiteľstve. Vychádzali sme z ceny za najdrahšiu kartu, ktorá je dnes schválená. 

Teda najdrahšiu parkovaciu kartu, ktorá je dnes schválená v platnom všeobecne záväznom 

nariadení o parkovaní. Preto sme sa rozhodli pre cenu 20 EUR za meter štvorcový za rok, nie 

za celé miesto na rok, ale na meter štvorcový na rok, a preto sme o takejto cene komunikovali 

aj s orgánmi, ktoré využívajú toto parkovisko. Jedná sa naozaj o Krajský súd, Okresný súd,                   

o prokuratúru, o strednú školu, ktorá je vedľa. Samozrejme ďalšie subjekty, ktoré tam môžu 

parkovať, je to naozaj z verejne prospešných dôvodov. Naozaj, aby tí ľudia tam mohli parkovať. 

Žiadali nás o to tieto orgány. A preto verím, že sa naozaj podarí dodržať túto cenu, týchto 

20 EUR na meter štvorcový na rok, ktorá je naozaj stanovená na základe aktuálne platného 

všeobecne záväzného nariadenia. Úplne mi nedáva zmysel stanovovať cenu podľa VZN, ktorá 

nie je schválená a nie je platná. 
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p. Obertáš - pán prednosta, ďakujem za názor. V prvom rade cenník rieši zastupiteľstvo, nie 

vy. To znamená, že rozhodnutie zastupiteľstva je cenník Za ďalšie. Jedná sa o vyhradené 

parkovacie miesto, tu sa bavíme o vyhradenom parkovacom mieste. Neporovnávajte bežné 

fyzické osoby, kde hovoríte o obrátkovosti, keď je jasne písané verejné inštitúcie. A 

predpokladám za 240 EUR tam nebude parkovať zapisovateľka z Okresného súdu. To si 

povedzme otvorene, vy ste síce niečo rozdebatovali. Ja opakujem, aj z mestskej rady, ja 

chápem, že nejde o žiadny podvod, v zmysle cenníka sa samozrejme postupuje. Práve preto je 

tu tá otázka, je to cenník, pokiaľ máme zaviesť regulované parkovanie. Bavme sa o normálnych 

cenách, vy hovoríte o obrátkovosti a na tomto parkovisku práveže nechcete obrátkovosť, jedná 

sa o vyhradené parkovacie miesto za 240 EUR. Je to veľký prpík v dnešnej dobe zabezpečiť 

niekomu za tento peniaz jeho miesto. Dôjde ráno pekne prázdnučké, hotovo, zaparkujem bez 

problémov. Dovidenia. Takže za mňa asi zatiaľ toľko. 

 

p. Mezei - dovolím si takisto sa vyjadriť k tejto téme, nakoľko som absolvoval viaceré tie 

rokovania s tými inštitúciami aj vo väzbe, teda správy hlavnej kontrolórky, ktorá tu bola 

prerokovaní. My sme s nimi komunikovali, v podstate dve také otázky. Jedna bola tá, že bolo 

tam vydaných viac parkovacích kariet, ako reálne to parkovisko umožňovalo. Čiže jedna vec, 

čo sme s nimi komunikovali, bolo zníženie parkovacích kariet na množstvo, ktoré nám bolo 

také, aby sme tam vedeli dostať výhľadov aj zamestnancov MsÚ, Mestskej polície ZUŠ 

Rosinského a pod. A zároveň, aby sa tam dostali všetky tie inštitúcie, ktoré tam vtedy mali 

nejaké tie karty vydané. Čiže išli sme v drvivej väčšine alebo 9, 5 % tých inštitúcií sme išli 

smerom dole. U niektorých dokonca na polovicu, pretože to parkovisko je nafukovacie. A 

takisto sme im komunikovali oproti vtedajšie schválenej zmluve zásadné navýšenie s tým, že 

sme museli v tej dobe toho komunikovania vychádzať z toho, čo sme vtedy mali k dispozícii a 

to boli cenníky mesta, od ktorých sme sa odrážali. Čiže toto sú tie veci, ktoré sme im vlastne 

komunikovali ďalej, čiže bolo to zníženie počtu tých parkovacích miest pre inštitúcie a zvýšenie 

poplatku. A ešte jedna vec, ktorú nemôžem zabudnúť povedať, je to, že tie inštitúcie možno 

budú niektoré autá na tých miestach rotovať. Čiže nebude to v podstate vyhradené vždy iba pre 

jedno auto. 

 

p. Obertáš - Peter, samozrejme vnímam, že ste s nimi rokovali, ale pokiaľ ak sa teda schváli 

tento cenník a nepristúpia, tak máme teda voľné parkovacie miesta. Rovnako sa môže do toho 

vstúpiť a tak, ako je stále anarchia pred MsÚ s parkovaním, vieme možno vytvoriť ďalšie 

parkovacie miesta, či už pre mestskú políciu, pre zamestnancov. Ako skôr týmto smerom by 

som išiel, lebo hovorím, za 240 EUR a to prenajímame meter štvorcový. Tu sa nebavíme o 

parkovacom boxe a nikto asi nebude garantovať, že sa tam nenarve viac áut, ako je možné. 

 

p. prednosta - povedali ste presne, bavíme sa o 200 m², ktoré dostane inštitúcia, nie konkrétne 

jeden človek. Ale naozaj tie autá sa tam môžu striedať, tie metre štvorcové budú vyhradené 

inštitúcií. A tá asi bude regulovať, ktoré autá tam stoja, za akých podmienok. Zároveň tieto 

inštitúcie na ostatnom zastupiteľstve sa schválila cena 20 EUR na meter štvorcový. Tie 

inštitúcie si ako aj rozpočtujú tie náklady, stanovujú si pravidlá, či to budú zrážať, nebudú 

zrážať zo mzdy atď. a bolo to schválené tu na mestskom zastupiteľstve. Mne, to príde strašne 

nedôveryhodné po mesiaci schváliť trojnásobne vyššiu cenu, keď vlastne doteraz na ostatnom 
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zastupiteľstve bola schválená tretinová cena oproti tomu, čo tu navrhujeme teraz. Je to, podľa 

mňa, neviem, veľmi, veľmi mätúca, nedôveryhodné aj z pohľadu inštitúcií. Naozaj tie si tiež 

musia rozpočtovať náklady. Neviem, či je toto, teda nesúhlasím s týmto krokom. 

 

p. Mezei - vzhľadom na tú diskusiu, čo tu zaznela, tak dávam návrh – „Mestské zastupiteľstvo 

prerokovalo a neschvaľuje“.  

 

Hlasovanie č. 49 o pozmeňovacom návrhu p. Mezeia - Mestského zastupiteľstvo prerokovalo 

a neschyľuje 

 

prezentácia – 22 

za – 9 

proti – 6 

zdržal sa – 7 

Návrh nebol schválený. 

 

Hlasovanie č. 50 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh 

Dodatku č. 10 k Cenníku mesta Nitra v znení neskorších dodatkov 

s c h v a ľ u j e 

Dodatok č. 10 k Cenníku mesta Nitra v znení neskorších dodatkov 

uložiť 

vedúcej odboru majetku MsÚ v Nitre  

zabezpečiť:  

- prostredníctvom referátu klientskeho centra vyvesenie vydaného znenia Dodatku č. 10 

k Cenníku mesta Nitra v znení neskorších dodatkov na úradnej tabuli mesta Nitra 

                           T: do 10 dní 

                           K: referát organizačný 

 

- prostredníctvom referátu informačných technológií zverejnenie vydaného Dodatku                  

č. 109 k Cenníku mesta Nitra v znení neskorších dodatkov na webovom sídle mesta 

Nitra  

                                                                                                      T: do 30 dní 

                                  K: referát organizačný 

prezentácia – 21 

za – 8 

proti –4  

zdržal sa – 8 

Návrh nebol schválený. 

 

p. primátor – dohodovacia komisia – Obertáš, Greššo, Mezei 

 

p. Obertáš – dohodovacia komisia navrhuje úpravu ceny na 50,- EUR meter štvorcový rok. 
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Hlasovanie č. 51 o návrhu dohodovacej na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh Dodatku č. 10 k Cenníku mesta Nitra v znení neskorších dodatkov 

s c h v a ľ u j e 

Dodatok č. 10 k Cenníku mesta Nitra v znení neskorších dodatkov, 

 

podľa predloženého návrhu, vrátane nasledovnej schválenej zmeny: 

 

V Prílohe č. 2 Sadzby obvyklého ročného nájomného za užívanie pozemkov v majetku mesta 

v bode 1. sa pôvodné znenie písm. k) ruší a nahrádza sa novým znením: 
 

                                                                                                                                                                                                                              

u k l a d á 

vedúcej odboru majetku MsÚ v Nitre  

zabezpečiť:  

- prostredníctvom referátu klientskeho centra vyvesenie vydaného znenia Dodatku č. 10 

k Cenníku mesta Nitra v znení neskorších dodatkov na úradnej tabuli mesta Nitra 

                         T: do 10 dní 

                         K: referát organizačný 

 

- prostredníctvom referátu informačných technológií zverejnenie vydaného Dodatku č. 109 

k Cenníku mesta Nitra v znení neskorších dodatkov na webovom sídle mesta Nitra  

                                                                                                                T: do 30 dní 

                                      K: referát organizačný 

 

U z n e s e n i e    číslo 502/2023-MZ 

 

prezentácia – 21 

za – 14 

proti – 1 

zdržal sa – 6 

Návrh bol schválený. 

 

 

29. Návrh na zrušenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 368/2019-MZ zo dňa 

21.11.2019 (zámer nakladania s majetkom vo vlastníctva mesta Nitra – JUDr. 

Rjabinin, Ing. Golovinská- usporiadanie vlastníctva pozemku, Súľovská ulica) 

          mat. č. 360/2023 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca:  p. Pavol Obertáš 

 

 

k) 

pozemku s vyznačenými parkovacími plochami                 na 

parkovisku v uzavretom areáli ZUŠ Jozefa Rosinského 

v Nitre pre parkovanie tretích osôb - verejné inštitúcie  

Vajanského 

ulica 
50,00 
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p. Ágh - ja sa priznám, ja som bol na tej komisii tentokrát a pamätám si na to rokovanie                                

aj s pánom Rjabininom, aj s právnikom, ktorý tam s ním bol. A teraz ja musím popravde 

povedať, že ten materiál je dopodrobna rozpísaný. Pamätám si aj veľa tých argumentov, ktoré 

tam boli, ale poviem pravdu, že teraz znovu po tom prečítaní toho materiálu mi celkom nie je 

jasné, že prečo ideme to uznesenie zrušiť. A poviem prečo. Pretože ten pán Rjabinin sa 

dožadoval dvoch vecí. Buď, aby sme odkúpili ten pozemok za nejakú sumu alebo v druhom 

poradí bola žiadosť, aby sme mu vrátili tú pôvodnú parcelu, a tak znie aj to uznesenie. Aspoň 

podľa môjho názoru, pretože to uznesenie hovorí, že vrátime mu parcelu, ktorá korešponduje - 

výmera umiestneniu pozemkovo knižnej parc. č. 4655/58, tzn., že predpokladám, že 

vychádzam z toho, že hovoríme presne o tej parcely, ktorá mu podľa všetkého patrila alebo 

patrí. A dnes ideme zrušiť to uznesenie, ktoré v podstate by malo jemu vyhovieť a mohli by 

sme to zotrieť zo stola. Tak keby mi to niekto mohol v dvoch vetách.  

 

p. Némová - čiže zámer, ako bol schválený, máte uvedený v dôvodovej správe, tzn., že bolo 

schválené vyčlenenie v rámci tej veľkej parc. 4064/1, ktorá má celkovo výmeru 8894 m². Tých 

950 m², ktoré pôvodne vlastnili rodičia Alexandra Olega Rjabinina a Alexandry Golovinskej. 

Na viacerých rokovaniach boli predložené aj v spolupráci s útvarom hlavného architekta 

vyčlenené nejaké návrhy, kde by mohla byť táto parcela 950 m², lebo ich parcela sa nachádzala 

v strede tohto pozemku. Čiže im bolo vyčlenené tých 950 m², ale oni neprijali ani jeden návrh. 

A ani po viacerých rokovaniach sme nedošli k nejakej zhode a následne trvali na tom, že buď 

chcú finančnú náhradu alebo nejaký úplne iný pozemok. Takže v podstate dali sme si 

dopracovať a je na základe posúdenia ďalšieho právneho stanoviska, ktoré je tam aj uvedené, 

že mestské zastupiteľstvo by nemalo asi rozhodovať o nejakom vrátení majetku a nejak 

spochybňovať rozhodnutie katastra, lebo v katastri je celá táto parcela vo vlastníctve mesta 

Nitra. Čiže odporúčame, aby vlastne nejaké rozhodnutie v tomto urobil súd, ak sa Rjabininovci 

na ten súd obrátia. 

 

p. Ágh - ja si teda pamätám toto riešenie a pamätám si, že nemali záujem prijať tie alternatívy, 

pretože sa obávali, že ak prijmú alternatívu, mohli by sa dostať do podobnej situácii, v akej sú 

oni, že by sa niekto prihlásil k nejakej tej parcele, ktorá im bola ponúknutá z takých istých 

dôvodov, ako sa oni teraz prihlásili k tejto svojej. Ale ešte raz, že my sme im teda ponúkli 

alternatívu rovnakého rozmeru niekde v rámci toho veľkého kusu pozemku, ktorými máme, ale 

toto uznesenie hovorí, že bude korešpondovať výmera aj umiestnenie tej pôvodnej parc. 4655, 

takže za mňa podľa tohto uznesenia mali dostať nie alternatívnu parcelu, mali dostať konkrétne 

tú ich pôvodnú a to sa asi nestalo. Podľa toho, ako to ja vnímam. 

 

p. Némová - tak nie je to presne tak, ako hovoríte, lebo uznesenie je schválené, že má sa im 

vyčleniť časť tohto, z tejto parc. 4064/1, ktorá korešponduje výmere a umiestneniu pozemného 

v knižnej parcele. Lenže tým, že tá je v strede, čiže nie je prístupová, nie je prístupná z 

komunikácií, preto sme im my navrhli vyčleniť v rámci tej veľkej parcely presne tú výmeru, 

ale tak, aby ju mali prístupnú z mestských komunikácií.  
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Hlasovanie č. 52 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh                   

na zrušenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 368/2019-MZ zo dňa 21.11.2019                      

(zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve mesta Nitra, JUDr. Rjabinin, Ing. 

Golovinská usporiadanie vlastníctva pozemku, Súľovská ulica) 

z r u š u j e 

uznesenie Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 368/2019-MZ zo dňa 21.11.2019 

           T: 30.06.2024 

           K: MR 

 

prezentácia – 1 

za – 1 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Zmätočné hlasovanie. 

 

Hlasovanie č. 53 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh                   

na zrušenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 368/2019-MZ zo dňa 21.11.2019                      

(zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve mesta Nitra, JUDr. Rjabinin, Ing. 

Golovinská usporiadanie vlastníctva pozemku, Súľovská ulica) 

z r u š u j e 

uznesenie Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 368/2019-MZ zo dňa 21.11.2019 

           T: 30.06.2024 

           K: MR 

 

U z n e s e n i e    číslo 503/2023-MZ 

 

prezentácia – 19 

za – 14 

proti – 1 

zdržal sa – 4 

Návrh bol schválený. 

    

 

30. Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 270/2023-MZ zo dňa 

19.06.2023 (Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra 

(odpredaj pozemku v k. ú.  Nitra – doc. Ing. Jozef Bojňanský, PhD. a manž. Ing. 

Tatiana Bojňanská))        mat. č. 368/2023 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca:  p. Pavol Obertáš  
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Hlasovanie č. 54 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh                

na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 270/2023-MZ zo dňa 19.06.2023 

(Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (odpredaj pozemku v k. ú.  

Nitra – doc. Ing. Jozef Bojňanský, PhD. a manž. Ing. Tatiana Bojňanská)) 

s c h v a ľ u j e  

zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 270/2023-MZ zo dňa 19.06.2023 

nasledovne: 

 

- v schvaľovacej časti uznesenia vypustiť pôvodné znenie: 

 

„odpredaj parcely registra C KN č. 5347/15 – zastavaná plocha a nádvorie  o výmere 123 m2, 

zapísanej v LV č. 3681, k. ú. Nitra vo vlastníctve Mesta Nitry pre doc. Ing. Jozefa Bojňanského, 

PhD. a Ing. Tatianu Bojňanskú CSc za kúpnu cenu podľa znaleckého posudku, t. j.  50,03 €/m2       

+ DPH.“   

 

a nahradiť ho novým  znením: 

„odpredaj parcely registra C KN č. 5347/15 – zastavaná plocha a nádvorie  o výmere 132 m2, 

zapísanej v LV č. 3681, k. ú. Nitra vo vlastníctve Mesta Nitry pre doc. Ing. Jozefa Bojňanského, 

PhD. a Ing. Tatianu Bojňanskú CSc za kúpnu cenu podľa znaleckého posudku, t. j.  50,03 €/m2    

+ DPH.“   

u k l a d á 

vedúcemu odboru majetku  

zabezpečiť uzatvorenie dodatku ku kúpnej zmluve podľa schvaľovacej časti uznesenia 

                   T: 31.03.2024 

                   K: MR 

U z n e s e n i e    číslo 504/2023-MZ 

 

prezentácia – 22 

za – 21 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

        

  

31. Návrh na uzatvorenie Dodatku č. 1 k Zmluve o nájme nehnuteľností a o zriadení 

predkupného práva č. j. 1221/2021/OM zo dňa 27.07.2021, ktorého predmetom bude: 

 ukončenie a vyčíslenie rekonštrukcie budovy bývalého archívu na Ovocinárskej ul.                 

vo výške 40.063,25 € s DPH,  

 záväzok Nájomcu do 31.12.2024 zosúladiť skutkový stav rekonštrukcie s právnym 

stavom, 

 záväzok Nájomcu do 5 rokov odo dňa uzavretia nájomnej zmluvy vykonať 

rekonštrukciu a stavebné práce týkajúce sa strechy a fasády budovy 

          mat. č. 378/2023 
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Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

(bez spravodajcu)  

 

Hlasovanie č. 55 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh  

na uzatvorenie Dodatku č. 1 k Zmluve o nájme nehnuteľností a o zriadení predkupného práva 

č. j. 1221/2021/OM zo dňa 27.07.2021, ktorého predmetom bude ukončenie a vyčíslenie 

rekonštrukcie budovy bývalého archívu na Ovocinárskej ul. vo výške 40.063,25 € s DPH, 

záväzok Nájomcu do 31.12.2024 zosúladiť skutkový stav rekonštrukcie s právnym stavom             

a záväzok Nájomcu do 5 rokov odo dňa uzavretia nájomnej zmluvy vykonať rekonštrukciu          

a stavebné práce týkajúce sa strechy a fasády budovy 

s c h v a ľ u j e 

uzatvorenie Dodatku č. 1 k Zmluve o nájme nehnuteľností a o zriadení predkupného práva č. j. 

1221/2021/OM zo dňa 27.07.2021, ktorého predmetom je ukončenie a vyčíslenie rekonštrukcie 

budovy bývalého archívu na Ovocinárskej ul. vo výške 40.063,25 € s DPH, záväzok Nájomcu             

do 31.12.2024 zosúladiť skutkový stav rekonštrukcie s právnym stavom a záväzok Nájomcu       

do 5 rokov odo dňa uzavretia nájomnej zmluvy vykonať rekonštrukciu a stavebné práce 

týkajúce sa strechy a fasády budovy 

 

u k l a d á 

vedúcemu odboru majetku  

zabezpečiť uzatvorenie Dodatku č. 1 k Zmluve o nájme nehnuteľností a o zriadení predkupného 

práva č. j. 1221/2021/OM v zmysle schvaľovacej časti uznesenia 

                                                                                                      T: 29.02.2024 

               K: MR 

U z n e s e n i e    číslo 505/2023-MZ 

 

prezentácia – 22 

za – 21 

proti – 0 

zdržal sa – 1 

Návrh bol schválený. 

    

 

32. Návrh na odovzdanie nehnuteľného majetku vo vlastníctve Mesta Nitra do správy 

(v k. ú. Nitra – ZŠ Krčméryho 22)      mat. č. 367/2023 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca:  p. Igor Kršiak  

 

Hlasovanie č. 56 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh                 

na odovzdanie nehnuteľného majetku vo vlastníctve Mesta Nitra do správy (v k. ú. Nitra – ZŠ 

Krčméryho 22) 
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s c h v a ľ u j e  

odovzdanie nehnuteľného majetku Mesta Nitry do správy Základnej školy, Krčméryho 22,         

949 01 Nitra, v kat. území Nitra, a to: 

 

parcela C KN č. 4655/2 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 107 m2, 

parcela C KN č. 4655/3 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 365 m2, 

stavba so súpis. č. 2003 na parcela C KN č. 4655/2, 

zapísané v LV č. 3681 vo vlastníctve Mesta Nitra 

 

u k l a d á 

vedúcemu odboru majetku  

zabezpečiť odovzdanie majetku podľa Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom Mesta 

Nitra do správy, podľa schvaľovacej časti uznesenia 

                                                                         T: 31.05.2024 

        K: MR 

 

U z n e s e n i e    číslo 506/2023-MZ 

 

prezentácia – 22 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

      

 

33. Návrh na bezodplatné nadobudnutie nehnuteľnosti do vlastníctva Mesta Nitra 

(stavebný objekt „SO 05 Distribučný rozvod vodovodu a prípojky vodovodu“ 

vybudovaný v rámci stavby „IBV Nitra, Čermáň – Hornočermánska ul.“) 

          mat. č. 370/2023 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca:  p. Pavol Obertáš 

 

Hlasovanie č. 57 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh    

na bezodplatné nadobudnutie nehnuteľnosti do vlastníctva Mesta Nitra (stavebný objekt 

„SO 05 Distribučný rozvod vodovodu a prípojky vodovodu“ vybudovaný v rámci stavby „IBV 

Nitra, Čermáň – Hornočermánska ul.“)  

s c h v a ľ u j e 

 

1. bezodplatné nadobudnutie časti nehnuteľnosti do vlastníctva Mesta Nitra - stavebný objekt 

„SO 05 Distribučný rozvod vodovodu a prípojky vodovodu“, od: JUDr. Miroslav Viecha, 

Fatranská 655/4, 949 01 Nitra a Džemil Šefki, Párovská 1188/4, 949 01 Nitra (ďalej            

ako „Investori“) vybudovaného v rámci stavby „IBV Nitra, Čermáň – Hornočermánska ul.“  

na pozemkoch v kat. území Nitra, CKN parc. č. 5332/1 a č. 5332/4, LV č. 7698                                  
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(vo vlastníctve Investorov), EKN parc. č. 4489 (vo vlastníctve súkr. osôb - zapísaných                        

na LV č. 7200), ktorá tvorí majetkovú podstatu pozemku v registri CKN parc. č. 5212/1                  

bez založeného listu vlastníctva (Hornočermánska ul.) na základe Rozhodnutia vydaného 

Okresným úradom, odbor starostlivosti o životné prostredie č. OU-NR-OSZP3-

2021/009658-03 zo dňa 12.05.2021. 

Mesto Nitra prevezme do majetku len časť stavebného objektu SO 05 - okrem prípojok 

k rodinným domom, v zmysle §3 ods. 2 a 3 zákona č. 442/2002 Z. z. o verejných 

vodovodoch a verejných kanalizáciách a o zmene a doplnení zákona č. 276/2001 Z. z.            

o regulácii v sieťových odvetviach, a súčasne za podmienky, že Investori zabezpečia na 

dotknutých pozemkoch, ktoré nie sú vo vlastníctve Mesta Nitra zriadenie vecného bremena 

na vlastné náklady v prospech Mesta Nitra a prevádzkovateľa za účelom zabezpečenia jeho 

prevádzkovania.  

2. odovzdanie majetku podľa bodu 1 uznesenia – „SO 05 Distribučný rozvod vodovodu 

a prípojky vodovodu“ v rozsahu Rád „V-I“ – HDPE PE 100 SDR 17, PN 10 D 110-246,0 

m (okrem prípojok k RD) vybudovaného v rámci stavby „IBV Nitra, Čermáň – 

Hornočermánska ul.“ v obstarávacej hodnote 41.250,-€ vrátane DPH na prevádzkovanie 

spoločnosti Západoslovenská vodárenská spoločnosť, a.s., Nábrežie za hydrocentrálou 4, 

949 60 Nitra, IČO: 36 550 949 formou Dodatku k Zmluve o prevádzkovaní                                         

č. 43/05/03746/09 zo dňa 01.10.2009 

u k l a d á 

vedúcemu odboru majetku  

zabezpečiť vyhotovenie zmlúv podľa schvaľovacej časti uznesenia 

                                                                                                         T: 30.06.2024 

                  K: MR 

U z n e s e n i e    číslo 507/2023-MZ 

 

prezentácia – 21 

za – 18 

proti – 1 

zdržal sa – 2 

Návrh bol schválený. 

 

 

34. Návrh na odňatie časti nehnuteľného majetku (Komunitné centrum) vo vlastníctve 

Mesta Nitra zo správy ZŠ Ščasného Nitra-Dražovce a odovzdanie do výkonu správy 

spoločnosti Službyt Nitra, s. r. o. (v k. ú. Dražovce  - ZŠ Ščasného) 

          mat. č. 373/2023 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca:  p. Miloš Dovičovič 
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Hlasovanie č. 58 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh     

na odňatie časti nehnuteľného majetku (Komunitné centrum) vo vlastníctve Mesta Nitra 

zo  správy ZŠ Ščasného Nitra-Dražovce a odovzdanie do výkonu správy spoločnosti Službyt 

Nitra, s. r. o. (v k. ú. Dražovce  - ZŠ Ščasného) 

 

 s c h v a ľ u j e 

1. odňatie časti nehnuteľného majetku (Komunitné centrum) Mesta Nitra zo správy                                 

ZŠ Ščasného,  Ščasného 22, Nitra Dražovce, v kat. území Dražovce, a to: 

 

parcela „C“ KN par. č. 3/1 - zastavaná plocha a nádvorie o výmere 792 m2 ,  LV č.1722 

parcela „C“ KN par. č. 1581/2 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 4 419 m2 ,  LV č. 1722 

(presnú výmeru určí porealizačné geodetické zameranie)  

 

a  

  

2. odovzdanie časti nehnuteľného majetku (Komunitné centrum) Mesta Nitra do výkonu 

správy spoločnosti Službyt Nitra, s. r. o., J. Kráľa 122, Nitra,  a  to 

po nadobudnutí právoplatnosti kolaudačného rozhodnutia k uvedenej stavbe  

 

u k l a d á   

vedúcemu odboru majetku  

1. zabezpečenie Zmluvy o odňatí nehnuteľného majetku zo správy ZŠ Ščasného Nitra-

Dražovce,  v zmysle schvaľovacej časti uznesenia 

 

2. zabezpečenie uzatvorenia Dodatku ku Komisionárskej zmluve (nebytové priestory)               

č. j.75/2020/OM zo dňa 28.01.2020, v zmysle schvaľovacej časti uznesenia 

                                                                                                                   T: 31.03.2024 

   K: MR 

U z n e s e n i e    číslo 508/2023-MZ 

 

prezentácia – 22 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

35. Návrh na udelenie súhlasu s podnájmom nehnuteľností – „Čistiarne odpadových vôd 

Nitra“ v k. ú. Dolné Krškany       mat. č. 369/2023 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca:  p. Miroslav Gut  
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p. Košťál - povedal si, že vysporiadanie so spoločnosťou MAN, vieš mi povedať aspoň k tomu 

nejaké bližšie informácie?  

 

p. primátor - poviem to zoširoka. Spoločnosť MAN mala kedysi aj výrobu tepla a starosti 

alebo tepelné hospodárstvo, ktoré dodávalo teplo pre celú Chrenovú. Nitrianska teplárenská 

spoločnosť prebrala naspäť pod seba toto teplárenské hospodárstvo, resp. výrobu tepla po 

generačných jednotkách. Zároveň už vtedy sa hovorilo o tom, že v rámci tohto preberania alebo 

vysporadovania, že Nitrianska teplárenská spoločnosť by zobrala ku generačnej jednotky, ktoré 

sú na čističke odpadových vôd. Vtedy k tomuto ale neprišlo k prevode práv, aj k tým 

koordinačným jednotkám, na ČOV tzn., že spoločnosti MAN končí momentálne dlhodobá 

zmluva, kontrakt, ktorý majú na ČOV a bola tam ponuka zo spoločnosti MAN na ďalšie 

pokračovanie s tým, že sme si spravili kontra ponuku od spoločnosti NTS, za akých okolností 

by tu boli schopní robiť. Zvážili sme, aké sú tam, problémy v tom vzťahu a so spoločnosťou 

MAN sme sa dohodli na dvojročnom kontrakte, že ČOV alebo Západoslovenská vodárenská 

bude mať dvojročný kontrakt, počas ktorého si vysporiadajú záväzky, ktoré momentálne bránia 

tomu, aby tam bola spravená súťaž na toho, kto bude tie kogeneračné jednotky tam 

prevádzkovať. Takže, ja si myslím, že vcelku rozumná dohoda tam vznikla. 

 

p. Štefek - tak, ako už bolo povedané, v ukladacej časti predloženého uznesenia sa mení doba, 

dokedy bude tento prenájom a podnájom platný. To znamená, že na dobu určitú do 29. 1. 2026.  

A meníme výšku podnájmu, tá sa mení zo 40 000 na 20 000. Samozrejme, nezlavňujeme to, 

keď potrebujeme peniaze, ale navýšenie tejto sumy podlieha schváleniu už ako bolo povedané, 

valného zhromaždenia. Nevylučujeme, že takýto bod nebude na júnovom valnom zhromaždení, 

kde by sa cena mohla prehodnotiť, ale nateraz musí ostať v platnosti táto cena 20 000 alebo 

suma 20.000 EUR za rok s tým, že naozaj potrebné do konca tohto kalendárneho roka uzavrieť 

novú zmluvu na tento podnájom.  

 

Hlasovanie č. 59 o pozmeňovacom návrhu p. Štefeka – v ukladacej časti zmeniť –                                 

„do 29.1.2026“ a prenájomk vo výške 40 000,- € zmeniť na 20 000,- € 

 

prezentácia – 20 

za – 20 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 60 o návrhu na uznesenie ako o celku- Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh na udelenie súhlasu s podnájmom nehnuteľností – „Čistiarne odpadových 

vôd Nitra“ v k. ú. Dolné Krškany Západoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a. s., Nábrežie                                          

za hydrocentrálou 4, 949 60 Nitra, IČO: 36 550 949 

s c h v a ľ u j e 
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1. s ú h l a s 

s podnájmom nehnuteľností – „Čistiareň odpadových vôd pre mestskú aglomeráciu Nitra“                  

v k. ú. Dolné Krškany v prospech podnájomníka – Mestská elektráreň Nitra, a.s., Nábrežie 

mládeže 89, 949 01 Nitra, IČO: 44 443 048 na dobu určitú od 01.01.2024 do 31.12.2025                                 

so Západoslovenskou vodárenskou spoločnosťou, a. s., predmetom ktorej je prenájom týchto 

nehnuteľností vo vlastníctve mesta Nitra s cenou za podnájom vo výške 20 000,- €/rok 

 

2. s ú h l a s 

s využitím existujúcej VN káblovej prípojky pre „Čistiareň odpadových vôd pre mestskú 

aglomeráciu Nitra“ za účelom pripojenia podnájomcu k trafostanici TS 051-347 v zmysle      

a pre účely podnájomného vzťahu 

 

u k l a d á 

vedúcemu odboru majetku  

zabezpečiť súhlas s uzatvorením podnájomnej zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia 

                     T: 29.01.2026 

                  K: MR 

U z n e s e n i e    číslo 509/2023-MZ 

 

 

prezentácia – 19 

za – 18 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

      

 

36. Návrh na ukončenie Nájomnej zmluvy č. j. 702/2017/OM – Viktoria Falconer, 

Podhájska 36, 949 01 Nitra       mat. č. 375/2023 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

(bez spravodajcu)    

 

Hlasovanie č. 61 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh    

na ukončenie Nájomnej zmluvy č. j. 702/2017/OM - Viktoria Falconer, Podhájska 36, 949 01 

Nitra  

s ch v a ľ u j e  

ukončenie Nájomnej zmluvy č. j. 702/2017/OM zo dňa 24.03.2017, predmetom ktorej                             

je prenájom pozemku „C“ KN parc. č. 5480/3 – ostatné plochy o výmere 460 m2 v k. ú. Zobor 

zapísaný na LV č. 3079 vo vlastníctve Mesta Nitra za účelom užívania, starostlivosti a údržby 

predmetu nájmu ako záhrady, a to dohodou 
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u k l a d á  

vedúcemu odboru majetku 

zabezpečiť ukončenie Nájomnej zmluvy č. j. 702/2017/OM zo dňa 24.03.2017, a to dohodou 

                                                                                                                                T: 31.03.2024 

                                                                                                                                K: MR 

U z n e s e n i e    číslo 510/2023-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

      

 

37. Návrh na odkúpenie stavebného objektu do vlastníctva Mesta Nitra (JELENECKÁ 

living, s. r. o., stavebný objekt SO 204 vybudovaný v rámci stavby „Jelenecká“) 

          mat. č. 371/2023 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca:  p. Igor Kršiak 

 

Hlasovanie č. 62 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh  

na odkúpenie stavebného objektu do vlastníctva Mesta Nitra (JELENECKÁ living,                                    

s. r. o., stavebný objekt SO 204 vybudovaný v rámci stavby „Jelenecká“) 

s c h v a ľ u j e 

1. odkúpenie stavebného objektu „SO 204-Areálový rozvod NN a areálové osvetlenie“ 

vybudovaného v rámci stavby „Jelenecká“ (ďalej ako „SO 204“) od spoločnosti 

JELENECKÁ living, s. r. o., Štefánikova 9, 949 01 Nitra, IČO: 52 012 433, v zastúpení: 

Mgr. Martin Repík – konateľ (ďalej ako Investor“), na pozemkoch v kat. území Zobor, 

„C“KN parc. č. 4026/1, LV č. 3742 (Ing. Vladimír Vikor), EKN parc. č. 1006, LV č. 4912 

(Mesto Nitra, CKN p. č. 4449/2 bez LV), CKN parc. č. 4450/2, 573, 580, 582, LV č. 6108 

(vlastníci bytov v BD Jelenecká ul. č. 4815/50), CKN p. č. 4450/579, 581, 620, 621, 622, 

623, 624, 625, 626, 627, 628, LV č. 5994 (JELENECKÁ living, s. r. o.) a č. 4450/14, LV 

č. 4218 (SR v správe Bytová agentúra rezortu ministerstva obrany), na základe stavebného 

povolenia č. SP 5431/2019-025-Ing.Hu zo dňa 03.12.2019, právoplatného dňa 16.01.2020, 

ktorého užívanie bolo povolené na základe Kolaudačného rozhodnutia č. SP 15907/2021-

005-Ing.Hu zo dňa 18.01.2022, právoplatného dňa 20.01.2022. 

 

Predmetný stavebný objekt prevezme Mesto Nitra do svojho majetku len za podmienky, že        

na dotknutých pozemkoch, ktoré nie sú vo vlastníctve Mesta Nitra bude zriadené vecné 

bremeno v prospech Mesta Nitra za účelom zabezpečenia jeho prevádzkovania, za jednorazovú 

odplatu max. vo výške 1,-€. V prípade, že si vlastník pozemku dotknutého predmetným 

stavebným objektom určí jednorazovú odplatu vyššiu ako 1,-€, tak ju  uhradí Investor. 
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2. odovzdanie majetku podľa bodu 1 uznesenia – „SO 204-Areálový rozvod NN a areálové 

osvetlenie“ vybudovaného v rámci stavby „Jelenecká“ v obstarávacej hodnote 8729,94 € 

(bez DPH) na prevádzkovanie spoločnosti ELcomp s.r.o., Pražská 2, Nitra. 

 

u k l a d á 

vedúcemu odboru majetku 

zabezpečiť uzatvorenie zmlúv podľa schvaľovacej časti uznesenia  

                  T: 30.06.2024 

                  K: MR 

U z n e s e n i e    číslo 511/2023-MZ 

 

prezentácia – 22 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

38. Návrh na odkúpenie nehnuteľností do vlastníctva Mesta Nitra (Nitra Invest, s. r. o., 

stavebné objekty a pozemky v lokalite PP sever na ul. Na Pasienkoch vybudované 

v rámci stavby „Pantera Retail Park“)     mat. č. 372/2023 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca:  p. Igor Kršiak  

 

Hlasovanie č. 63 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh      

na odkúpenie nehnuteľností do vlastníctva Mesta Nitra  

(Nitra Invest, s. r. o., stavebné objekty a pozemky v lokalite PP sever na ul. Na Pasienkoch 

vybudované v rámci stavby „Pantera Retail Park“)  

s c h v a ľ u j e 

1. odkúpenie nehnuteľností - stavebné objekty do vlastníctva Mesta Nitra od spoločnosti 

Nitra Invest, s. r. o., Mostná 29, 949 01 Nitra, IČO: 36561690 za kúpnu cenu 1,-€ 

(vrátane DPH) za každý SO, ktoré boli vybudované okrem iných aj na pozemkoch vo 

vlastníctve Mesta Nitra v kat. území Mlynárce, CKN parc. č. 1053/41 a č. 1053/42, 

a to:  

a) v rámci stavby „Pantera Retail Park Zásobovanie pitnou vodou a odvádzanie 

splaškových vôd“ 

SO 102.1 Rozšírenie verejného vodovodu – HDPE110 (D100) PN dl. 532,7 m -

v obstarávacej hodnote 77.683,66€ (bez DPH) 

SO 103.1 Prípojka (rozšírenie) tlakovej splaškovej kanalizácie – Vetva VT1 HDPE D110 

PN10 dl.530,2m - v obstarávacej hodnote 75.835,98€ (bez DPH) 
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ku ktorým bolo dňa 11.01.2021 Okresným úradom Nitra, odbor starostlivosti o životné 

prostredie vydané povolenie na užívanie č. OU-NR-OSZP3-2021/004484-04/F47, právoplatné 

dňa 29.1.2021. 

Mesto Nitra nadobudne do majetku predmetné stavebné objekty v zmysle §3 ods. 2 a 3 zákona 

č. 442/2002 Z. z. o verejných vodovodoch a verejných kanalizáciách a o zmene a doplnení 

zákona č. 276/2001 Z. z. o regulácii v sieťových odvetviach. 

b) v rámci stavby „Pantera Retail Park“ 

SO 210 Dažďová kanalizácia - v obstarávacej hodnote 13 153,82 € (bez DPH), 

SO 104 Rozšírenie verejnej dažďovej kanalizácie v obstarávacej hodnote 1.889,92 € (bez 

DPH), 

ku ktorým bolo dňa 27.01.2022 Okresným úradom Nitra, odbor starostlivosti o životné 

prostredie vydané povolenie na vybudovanie vodnej stavby č. OU-NR-OSZP3-2022/005844-

003, ktoré nadobudlo právoplatnosť dňa 14.02.2022. 

Užívanie predmetných SO bolo povolené Rozhodnutím Okresného úradu Nitra, odbor 

starostlivosti o životné prostredie č. OU-NR-OSZP3-2022/019507-003 zo dňa 30.05.2022, 

ktoré nadobudlo právoplatnosť dňa 20.06.2022. 

Mesto Nitra prevezme do majetku predmetné stavebné objekty za podmienky, že Investori 

zabezpečia na dotknutých pozemkoch, ktoré nie sú vo vlastníctve Mesta Nitra zriadenie 

vecného bremena na vlastné náklady v prospech Mesta Nitra za účelom zabezpečenia ich 

prevádzkovania. 

 

c) v rámci stavby „Pantera Retail Park, SO 400 Komunikácie a spevnené plochy“ 

SO 401 Komunikácia 1 v obstarávacej hodnote 262.146,20 € (bez DPH), 

SO 402 Komunikácia 2 v obstarávacej hodnote 519.245,25 € (bez DPH), 

SO 404 Komunikácia 4 v obstarávacej hodnote 161.356,03 € (bez DPH), 

SO 405 Rozšírenie vozovky MK ul. Na Pasienkoch v obstarávacej hodnote 99.413,67 €,                   

ku ktorým Mesto Nitra, špeciálny stavebný úrad vydalo stavebné povolenie č. UHA-DUaI-

19326/2019-003-Ing.Dá zo dňa 05.02.2020, právoplatné dňa 03.03.2020 a rozhodnutie 

o zmene stavby pred dokončením č. OD-5782/2021-003-Ing.Dá zo dňa 09.07.2021, 

právoplatné 02.08.2021. 

Užívanie predmetných SO bolo povolené dňa 17.08.2022 Kolaudačným rozhodnutím č. OD-

8869/2022-005-Ing.Dá, právoplatným dňa 26.08.2022, ktoré bolo zmenené rozhodnutím                           

č. OD-8869-2022-006-Ing.Dá zo dňa 02.03.2023 z dôvodu opravy chybne a nesprávne 

uvedeného textu na str.2 Rozhodnutia zo dňa 17.08.2022. 

2. odkúpenie pozemkov do vlastníctva Mesta Nitra od spoločnosti Nitra Invest, s. r. o., 

Mostná 29, 949 01 Nitra, IČO: 36561690 za kúpnu cenu 1,-€ (vrátane DPH) za každý 

pozemok, na ktorých sú vybudované stavebné objekty SO 401, SO402 a SO 404 

nachádzajúce sa v kat. území Mlynárce, zapísané na LV č. 7838, a to: 

CKN parc. č. 1055/662 – zastav. plocha a nádvorie o výmere 4264 m2  

CKN parc. č. 1055/663 – zastav. plocha a nádvorie o výmere 1522 m2 

CKN parc. č. 1053/121 - zastav. plocha a nádvorie o výmere 185 m2 

3. odovzdanie majetku podľa bodu 1 písm. a) uznesenia – SO 102.1 Rozšírenie verejného 

vodovodu – HDPE110 (D100) PN dl.532,7 m a SO 103.1 Prípojka (rozšírenie) tlakovej 

splaškovej kanalizácie – Vetva VT1 HDPE D110 PN10 dl.530,2 m  vybudovaného 
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v rámci stavby „Pantera Retail Park Zásobovanie pitnou vodou a odvádzanie 

splaškových vôd“ (okrem prípojok k objektom) na prevádzkovanie spoločnosti 

Západoslovenská vodárenská spoločnosť, a. s., Nábrežie za hydrocentrálou 4, 949 60 

Nitra, IČO: 36 550 949 formou Dodatku k Zmluve o prevádzkovaní č.43/05/03746/09     

zo dňa 01.10.2009. 

 

u k l a d á 

vedúcemu odboru majetku  

zabezpečiť uzatvorenie zmlúv podľa schvaľovacej časti uznesenia 

                                                                                                        T: 30.06.2024 

                 K: MR 

U z n e s e n i e    číslo 512/2023-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

      

 

39. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve mesta Nitra (zmena nájomcu 

- v k. ú. Nitra, František Moravčík)      mat. č. 365/2023 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca:  p. Miroslav Gut    

 

Hlasovanie č. 64 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh                

na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve mesta Nitra (zmena nájomcu - v k. ú. Nitra, 

František Moravčík) 

s c h v a ľ u j e  

zmenu nájomcu v Nájomnej zmluve č. 20/2001/SMM zo dňa 22.03.2001 v znení neskorších 

dodatkov a v Nájomnej zmluve č. 4/2002/SMM zo dňa 30.01.2022 na základe zmeny formy 

podnikania a to:  

- zo živnostníka: František Moravčík, Pod Katrušou 246/10, 949 05 Nitra, IČO: 54 853 

168 

- na spoločnosť s ručením obmedzeným: František Moravčík s. r. o., Pod Katrušou 

246/10, 949 05 Nitra, IČO:  55 854 001 

 

podľa schvaľovacej časti uznesenia. 

 

Dôvodom je zmena nájomcu na základe zmeny formy podnikania. 
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u k l a d á 

vedúcemu odboru majetku  

zabezpečiť uzatvorenie dodatkov k nájomným zmluvám podľa schvaľovacej časti uznesenia 

                                                                                             T: 31.03.2024 

                 K: MR 

 

U z n e s e n i e    číslo 513/2023-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

    

 

40. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (v k. ú. Nitra – VBC 

Nitra s. r. o.)         mat. č. 366/2023 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca:  p. Pavol Obertáš    

 

Hlasovanie č. 65 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh         

na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (v k. ú. Nitra – VBC Nitra                                   

s. r. o.) 

s c h v a ľ u j e  

zmenu účelu nájmu časti pozemku o výmere 7 m2 na parcele registra C KN č. 819/5 – zastavaná 

plocha a nádvorie o výmere 2852 m2, zapísanej v LV č. 3681, v k. ú . Nitra, ktorá je predmetom 

Nájomnej zmluvy č. j. 915/07/OM zo dňa 05.12.2007 v znení dodatku č. 1, 2, 3,  za účelom 

umiestnenia únikového schodiska. 

A zároveň úpravu výšky nájomného pre predmetnú časť pozemku vo výške 23,92 €/m2/rok.  

Dôvodom čiastočnej zmeny účelu je vybudované schodisko slúžiace ako únikový východ.                 

Je zhotovené z oceľovej konštrukcie, demontovateľné a upevnené skrutkami o budovu 

žiadateľa.   

 

u k l a d á 

vedúcemu odboru majetku  

zabezpečiť uzatvorenie dodatku k Nájomnej zmluve č. j. 915/07/OM zo dňa 05.12.2007 v znení 

dodatku č. 1, 2, 3 a ukončenie jej platnosti v zmysle nájomnej zmluvy podľa schvaľovacej časti 

uznesenia 

              T: 31.03.2024 

   K: MR 
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U z n e s e n i e    číslo 514/2023-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 19 

proti – 0 

zdržal sa – 3 

Návrh bol schválený. 

 

 

41. Interpelácie 

 

Neboli vznesené žiadne interpelácie. 

 

42. Diskusia 

 

p. Obertáš - chcel by som v prvom rade asi, keďže máme posledné zastupiteľstvo, zrejme tento 

rok, poďakovať všetkým zamestnancom úradu, že mali strpenie počas toho roka s nami a 

vydržali. Ja verím tomu, že pán primátor alebo pán prednosta ich odmení patrične za tento 

výkon všetkých, že si zaslúžia. A teda hlavnej kontrolórke zastupiteľstvo môže schvaľovať 

odmenu raz do roka, tak ja si dovolím s pánom poslancom Andrejom Sitkeyom navrhnúť návrh 

na uznesenie. "Mestské zastupiteľstvo schvaľuje odmenu pani Darine Keselyovej, hlavnej 

kontrolórke mesta vo výške 2.000 EUR do 31. 12. 2023." To by bol pozmeňovací návrh na 

uznesenie. A ešte by som sa dovolil spýtať ohľadom nového vedúceho Strediska mestských 

služieb. Určite mi to potvrdí vedenie mesta. Mám informáciu, že od 1. 2. by mal nastúpiť nový 

vedúci na Stredisko mestských služieb. A teda neviem, nech sa pán primátor k tomu vyjadrí, 

lebo výberová komisia len odporučila, teda asi uchádzača. Neviem, nemám žiadne pokyny. No 

každopádne chcem sa povenovať jednej konkrétnej veci. Ja som bol tiež síce ako pozorovateľ, 

ale vidím tu jeden zásadný problém, keďže v rámci podmienok zverejnených na vedúceho 

Strediska mestských služieb bolo na stránke mesta ešte aj, je stále definované minimálne 

požadované vysokoškolské vzdelanie druhého stupňa s technickým zameraním. A ja viem, že 

víťazný uchádzač, ktorý bol navrhnutý aj v zmysle zápisnice, nespĺňa tieto podmienky. Keďže 

UKF a etnológia, odbor nie je asi vysokoškolské vzdelanie stupňa s technickým zameraním. 

Tak chcem možno vedieť, verím, že mi to potvrdíte alebo vyvrátite, či tento človek, ktorý bol 

navrhnutý výberovou komisiou nastúpi a tým pádom dôjde k porušeniu tých podmienok, ktoré 

boli zadefinované alebo zatiaľ je nevybratý žiadny uchádzač a bude nasledovať nové výberové 

konanie? Poprosím o odpoveď. 

 

p. primátor - presne preto na tom bazírujem, aby tam nebolo vysokoškolské vzdelanie, ale 

stačí prax. A keď sa tu o tom rozprávame, že čo je za tým alebo nie je za tým, tak mi to vždy 

vyhadzujete na oči. Ja hovorím, že na veľa, veľa miestach stačí a podľa mňa nie je dôležité, čo 

má vyštudované, ale akú prax má za sebou, ktorá dokáže častokrát práve na takýchto miestach 

byť úplne plnohodnotná náhrada. Ale dobre, tentokrát nepoviem úplne konkrétne. Neviem, čo 

pán prednosta si pamätá, ako to je alebo nie je.  
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p. prednosta - túto informáciu si preverím, naozaj si to vysokoškolské vzdelanie nepamätám. 

Momentálne naozaj rátame s tým, že máme vybratého a komisia odporučila vybratého 

uchádzača. A hej, že rátame s tým, že 1. 2. nastúpi.  

 

p. Obertáš - to znamená Kontrola z inšpektorátu práce, pokiaľ zistí pochybenie zo strany mesta 

v rámci tých výberových o uchádzača bude asi znášať niekto, lebo za mňa nemala čo výberová 

komisia dostať podklady na toho uchádzača, ktorý nespĺňa podmienky v zmysle výberových 

podmienok. Ak teda dôjde k tomu, že sa podpíše zmluva s uchádzačom, ktorý nesplnil 

podmienky. Ja budem prvý, čo dávam podnet na inšpektorát práce, na kontrolu. 

p. prednosta - je nutné povedať. Však nakoniec ste boli na výberovom konaní, že z uchádzačov 

bol naozaj vybratý ako najvhodnejší zo všetkých uchádzačov, vzhľadom na to, že mal prax v 

obdobnom odbore. Takže to je asi momentálne to rozhodujúce. 

 

p. Ajdariová -  ja by som len súhlasila s pánom Obertášom, keď raz jasne je daný inzerát a sú 

tam stanovené podmienky, tak si to nemôžeme ohýbať tak, ako nám to vyhovuje. Tak buď to 

tam teda nedávajte a berte si niekoho s praxou, ak to teda zákon umožňuje alebo dodržiavajte 

to, čo do toho inzerátu dáte. 

 

p. Králová - možno by to stačilo robiť tak, že pokiaľ má vysokoškolské vzdelanie príslušného 

smeru, tak mu stačí menej rokov praxe k tomu, pokiaľ ho nemá, tak tá prax by nejakým 

spôsobom mala byť daná ako dlhšia. Napríklad ak má vysokoškolské vzdelanie daného smeru 

3 roky praxe, ak má iba čistú prax, tak napríklad 10. Takže asi tak nejako do budúcna.  

 

p. Obertáš - ja som bol síce len pozorovateľ bez práva výberu, ale kolegyňa, pani poslankyňa 

Dubaiová mi avizuje, že ona na tom výbere sa na toto pýtala a že ten uchádzač nespĺňa 

podmienky. A teda neviem, ako to bolo do stratena zahraté. Ona upozornila na to, že navrhnutý 

uchádzač na víťaznú pozíciu nespĺňa podmienky v zmysle zverejnených podmienok na 

uchádzača. 

 

p. primátor - dobre. Teraz to asi nerozlúskneme, pozrieme sa na to. 

 

p. Ajdariová - ešte na doplnenie. My keď raz dáme inzerát, že hľadáme človeka takého, takého 

a takého. Možno mnoho šikovných ľudí s rovnako vyštudovanou, ja neviem, telesnou 

výchovou, ale bohatou praxou sa neprihlásil, tak je to potom diskriminačné. 

 

p. primátor - áno, preto ja si na to dávam špeciálne pozor. 

 

p. Ajdariová - evidentne pravda, že to niečo teda tuto uniklo. 

 

p. primátor - viete, tu pán viceprimátor Mezei, má dva tituly, on si to zoberie trošku inak.  

 

p. Ágh - ja by som v prvom rade chcel poďakovať všetkým, ktorí tu ešte stále sedia za to, že to 

dnes zvládli a považujem toto za posledné mestské zastupiteľstvo tohto roku. Predpokladám, 

že nás už nečaká žiadne mimoriadne a pri tej príležitosti, tak ako kolega Pavol Obertáš, chcel 
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by som všetkým popriať Šťastné a pokojné Vianoce v kruhu najbližších a úspešné vykročenie 

do nového roku. A mojou prvou myšlienkou bolo poďakovať tomuto mestskému zastupiteľstvu 

za to, že dnes sme viedli to rokovanie naozaj v takom, poviem kľudnom režime, čo nebývalo 

štandardnom. Dúfam, že nám to takto bude fungovať aj v tom budúcom roku a že nebudeme tu 

sedávať do ôsmej do večera a že sa nám podarí vždy nájsť nejaký konsenzus a tým pádom tie 

rokovania nebudú trvať tak dlho. A keď sme už v takej, by som povedal, neformálnej nálade a 

časti, tak mňa doma momentálne čakajú dve deti, ktoré má sledujú dvojročná Vaneska a 

šesťročný Cyril. Tak ja by som si dovolil na kameru zamávať. Ahojte, tatino ide domov, 

nachystajte mu večeru, prosím.  

 

p. Špoták - ja chcem dať len ani nie pozmeňovák, v podstate len upozorniť na jednu VZN, 

ktorú sme prijali, aby sa vrátila späť na prehodnotenie a ešte rokovanie ako komisie sociálnej, 

možno odboru sociálneho a celkovo možno do ďalších odborov. A to je VZN o miestnej dani 

za osobitné užívanie verejného priestranstva trvalým parkovaním vozidla. Kde sme hlavne tú 

časť zdanili ťažko zdravotne postihnuté osoby. Ja to chápem z ekonomického hľadiska, aj s 

odporúčaniami, ktoré boli možno z kontroly, ale mali by sme prehodnotiť to práve z tej sociálnej 

oblasti alebo z toho sociálneho pohľadu a z takého ľudského, že práve tieto osoby zdaňujeme 

možno len kvôli niektorým. Možno sa nájde zopár, ktorí to zneužívajú, takto by sme nemali 

zaťažovať všetkých, skôr hľadať spôsob, ako predísť tomu zneužívaniu iným spôsobom. Takže 

nebudem dávať uznesenie, ja to budem iniciovať aj na úrade, ale aby sme to vrátili ešte späť na 

takéto prerokovanie. 

 

p. Ajdariová - vidím, že nám v rámci spolupráce, pán viceprimátor, svitá na lepšie začiatky. 

Presne včera na sociálnej komisii, keby si bol ale asi čas, nedovolil. Sme ako komisia prijali 

uznesenie, vypracovať dodatok, doplniť tam § 3 a tak, ako to bolo v dôvodovej správe 

schváleného VZN v septembri s tým, že za prvé, náš návrh komisii nie oslobodiť ale hlavne 

rozšíriť, pretože nám tam vlastne len tie 3 skupiny ostali. Ľudia, ktorí sú odkázaní na 

individuálnu prepravu, čo si nemyslíme, že bolo správne rozhodnutie, čiže ako sociálna komisia 

urobíme všetko preto, aby dodatok čoskoro uzrel svetlo sveta. A pevne verím, keď si aj ty                         

s touto témou začal. Ja sa veľmi teším, že to tu o pár mesiacov spolu schválime. 

 

p. primátor - navrhujem, že by ste mohli s pánom Sitkeyom ako predsedom komisie mobility 

na punč a vysvetliť si to. 

 

p. Obertáš - ja by som chcel na Peťu reagovať. Len potom, ak som dobre počúval to, čo ty 

chceš navrhnúť tak zbytočne sme schvaľovali celú VZN. Oprav ma, ak sa mýlim, ale teda ako 

som zachytil, že rozšíriť bezplatné, to, čo za vyhodilo, naspäť vrátiť, takže celá VZN bola 

zbytočná. 

 

p. primátor - prosím, ja som sa vyjadril jasne na punči. Dobre? Nechajte to tak. 

 

p. Ajdariová - nebudem tu teraz rozpútavať vášne Pali, my si to vysvetlíme, niekde, nie na 

punči, na triezvo. Bola veľká chyba to schváliť v tomto znení a poviem len jednu vec. Všetkým 

vám, ako tu sedíme, aj tí už, čo tu nie sú, prajem, aby si pod tým stromčekom našli zdravie. 
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Viem, že to znie melodramaticky, ale nikto z nás by nechcel byť v koži tých ľudí a áno, všade 

sa nájdu špekulanti, ale jednoducho to gro tých ľudí, ktorí naozaj ten zdravotný problém majú, 

nemôžu na to doplácať. Čiže Páli, tebe sa prihováram, nevyrušuj, tak určite sa mi k tomu 

vrátime. 

 

p. Králová - už len krátko. Keďže je pokročilý čas a posledné zastupiteľstvo, tak úplne 

súhlasím s tým, aby sa to vrátilo. A ja si myslím, že tam nevypadlo nič, pretože je to tak, ako 

to má byť, ale ten okruh v podstate ľudí je podstatne širší aj pri týchto trhoch, bodoch, pretože 

tá neschopnosť prepravovať sa je z rôznych príčin a tam nie sú uvádzané diagnózy. Ak tomu 

trošku človek rozumie a mal skúsenosť s takýmito vecami, tak iste zistí, že neschopnosť 

presúvať sa môže byť z rôznych príčin, či už z onkologickej alebo proste z nejakej inej. Takže 

naozaj tieto 3 body sú tam už dlhodobo dané aj na posudkovej komisii a posudzuje sa naozaj 

podľa týchto troch bodov a posudkoví lekári na základe určitej diagnózy. A keď už mám teda 

slovo, tak by som vám všetkým chcela zaželať pokojné sviatky. A dnes celý deň tak rezonujú 

slová z tej piesne, čo spievali deti ráno a možno by som ich tu tak k Vianociam zreprodukovala, 

že vinšujeme vám tieto slávne sviatky, by sa nevrátili ťažké časy spátky, tak nám všetkým 

prajem, aby ten budúci rok zastupiteľstve nebol taký ťažký pre nás, ako bol tento, aby sme ho 

zvládali lepšie, rýchlejšie a aby sa nám všetkým darilo pracovať pre toto mesto. Takže pokojné 

Vianoce. 

 

p. primátor - pani poslankyňa Rácová, máte slovo. Vy ste sa vrátili len kvôli tomu záveru, 

priznajte sa. 

 

p. Rácová - pán primátor, ja som sa vrátila, pretože nemám rada nedokončené veci a keďže sa 

končí starý kalendárny rok, pokladám za slušné a potrebné povedať, prečo sa 18 poslancov v 

návrhoch rozhodlo dať nulovú položku v riadku Radničné noviny a nulovú položku v Planet 

youth. Nebojte sa, nebudem hovoriť, ako som avizovala, že by to potrebovalo pol alebo 

hodinovú analýzu. Poviem to vecne a stručne. Nová redakčná rada sa skutočne snažila a 

usilovala. Chcela naplniť očakávania našich kolegov a poslancov, že vytvoríme objektívne a 

nezávislé noviny, na ktoré budeme hrdí a pyšní. Stretli sme sa s toľkými problémami, o ktorých 

sme ani nevedeli s toľkými problémami. Neustále boli pripomienky výberu článkov k 

usporiadaniu časopisu, štylistické, jazykovej úprave. Neustále argumentovali, prečo takto sa to 

nedá, prečo nie je čas? Prečo nemajú na to pracovné sily, prečo sa to nestíha atď. atď. V nemalej 

miere k tomu dospelo aj to, že poľavila distribúcia týchto novín. A dozvedeli sme sa, keď nás 

zavolali do garáže, že koľko nerozdaných novín sa v garáži nachádza. Aj sme si to boli pozrieť. 

Mesiac, čo mesiac sme to sledovali. A na základe tohto, neviem, prečo sa táto naša iniciatíva, 

táto práca, lebo chcem povedať, že či je to pán Sitkey, či pani Welnitzová, či pani Králová alebo 

pán Šimonek. Všetci sme sa snažili. Napriek tomu sa tie očakávania nenaplnili a stále tak, ako 

vy hovoríte, použijem teraz váš výraz, boli kladené polená pod nohy novej redakčnej rade.                   

A preto padlo toto rozhodnutie a Je tam 0. Čo sa týka projektu Planet youth, my sme veľmi 

trpezlivo čakali. Skutočne mali sme vážne výhrady k tomuto projektu, mali sme výhrady k 

metodike, mali sme výhrady k tomu, že sa v dotazníku použila otázka, o ktorej riaditelia 

nevedeli, bola to rodová otázka, s ktorou sa deti doteraz nestretli. Ktorá je, a to zdôrazňujem 

ešte raz, lebo som si to overovala v rozpore so súčasnou školskou legislatívou. Keby riaditelia 



170 
 

škôl boli vedeli, že táto otázka sa tam nachádza, určite by neboli dali súhlas na testovanie. 

Trpezlivo sme čakali 10 mesiacov. Neviem, za čo náš partner dostal zaplatené za tento rok 

čiastku, ktorá bola zmluvne dohodnutá, čo pre nás za tých 12 mesiacov urobil. Keď sme pozvali 

na diskusiu o informáciu o tomto projekte, tak sme sa vlastne úplne náhodou dozvedeli, že sa 

zmenil zmluvný partner. Pani Problesková však nevedela pomenovať, či je to Občianske 

združenie alebo nadácia alebo kto to vlastne je. A veľmi ma mrzí, že nikto kompetentný 

nepokladal za potrebné, ani pán viceprimátor ako garant projektu nám oznámiť, že viete čo, 

áno, došlo k takejto a takejto zmene. Teraz bude našim zmluvným partnerom nie toto, ale bude 

nejaké nové Občianske združenie. Vôbec nič o tom nevieme, nikto nás neinformoval, že tam 

došlo k takejto závažnej zmene. Najviac polemík zavážili odborné názory členov komisie pani 

Pavlíčkovej, kde sa porovnávalo, či je nutné, aby sa takéto preventívne programy zákonite 

spájali s rodovými otázkami. Tá povedala teda svoj názor na to. V dobrom. Skutočne som tú 

prácu, ktorú ten tím ocenil, no veď s toľkými ľuďmi 10 mesiacov, tak sme skutočne očakávali 

a ešte som dávala nejakú šancu. Ale tá základná prioritná otázka je. My poslanci, tí 18 si 

neželáme, aby nejaký zahraniční projekt z Islandu, nejakého občianskeho združenia, o ktorom 

nič nevieme, vstupoval do škôl a do školského prostredia. A to, čo sa nám predložilo, to je to, 

čo som predpovedala článku, že bude len veľa rečí, veľa rozprávania. Možno je na to fakt treba 

toľko času, lebo to, čo sme dostali na stôl na školskú komisiu na poslednej školskej komisii, 

skutočne to pre mňa bolo osobne sklamaním. I keď poviem otvorene, predtým podrobne 

rozpracované podľa metodiky, ktorú sme z Islandu dostali, ale opätovne žiadne výstupy, žiadne 

reálne závery. Veľmi dlho je to natiahnuté, čo som povedala. A naše školy v podstate celý 

školský rok čakali, čo sa bude diať. Tých dôvodov je veľa, ale zavážilo predovšetkým toto. 

Máme dosť odborníkov na Slovensku, máme funkčné tímy, ktoré treba len naštartovať                          

na základných školách. A toto som pokladala za potrebné povedať. A som rada, že ste si ma 

trpezlivo vypočuli, že skutočne nechceme, aby zahraničné Občianske združenie pôsobilo v 

školskom prostredí u nás v takto citlivej téme previazanej na problematiku, s ktorou nikto z nás 

neráta.  

 

p. primátor - mal som za to, že o tomto sa budeme rozprávať niekedy na budúce, lebo je to 

ťažká téma a nie je určite na 5 minút, a nie je to určite na ôsmu večer. Mne je mi veľmi ľúto, 

že takto devalvujete prácu desiatok, ak nie stoviek ľudí, ktorí nad tým pracovali. Vytiahli ste si 

z toho naozaj jednu čerešničkou. Je mi ľúto, že nevidíte za tým ten prínos. Ja nespochybňujem, 

že tu máme kvalitné tímy a kvalitných ľudí, však ich zapájame za to do toho. Ale nevidím tu, 

že by na Slovensku mal niekto projekt, ktorý by bol podobného razenia a bol by medzinárodne 

uznávaný. Hovorí sa, že doma nikdy nie si prorokom. Keď sa rozprávame na tú tému, ktorú tu 

rieši pán viceprimátor, ohľadom školstva, poradenstva, psychológie z Unicefom. Tak sem sa 

chodia učiť iné mestá, ako to robíme. Naozaj mi to je veľmi ľúto, že to nevidíte, ale nepoďme 

do tejto témy, lebo to je naozaj na pol dňa vysvetľovania si. A je mi taktiež ľúto, že ako 

predsedníčka redakčnej rady sa vám nepodarilo naštartovať to, čo ste si zaumienili. 

Bohužiaľ, je mi to ľúto, že Radničné noviny nebudú vychádzať. 

 

p. Štefek - dovoľte mi, aby som v mene celého nášho poslaneckého klubu všetkým vám tu 

prítomným zamestnancom mesta a našich organizácií zaželal naozaj Pokojné a pokorné prežitie 

Vianočných sviatkov. Všetko dobré. 



171 
 

p. Greššo - naozaj v skratke by som vás chcel veľmi pekne požiadať, aby sme sa vrátili k debate 

o probléme prístupu do areálu Základnej školy Tulipánová. Myslím, že už boli debaty o tom, 

pán prednosta bol si toho účastný. Neviem, skutočne neviem povedať dnes, v akom je to stave. 

Bavíme sa o prístupe k hale v telocvični a je tam taký problém s tým, že sa pristupuje cez park, 

je tam zákaz vjazdu atď. Čiže bol by som veľmi rád, keby odborná komisia. Andrej, sme sa 

tomuto povenovali minimálne aspoň dočasne, tam tie veľké jamy popri tých garáži v rámci 

Strediska mestských služieb nejako zasypali, ale aby sme našli aj nejaké riešenie, ktoré bude 

vyhovovať aj dopravnému značeniu a zároveň zabezpečí aj prístup a využívanie tej telocvične 

v poobedných, večerných hodinách. Hovorím, to je asi rok dozadu alebo trištvrte roka dozadu, 

kedy sme k tomuto sedeli. A neviem zatiaľ žiadne nejaké výsledky, nič sa asi zatiaľ nepohlo.  

 

p. Sitkey - mali sme to pláne prejednať na poslednej komisii pre mestskú mobilitu, ale žiaľ 

nebola uznášaniaschopná. Takže v novom roku sa tomu určite povenujeme. 

 

p. Kršiak - pripojím sa aj ja k mojim kolegom poďakovať sa za spoluprácu, aj keď bola niekedy 

možno trošku ťažšia, kostrbatá. A môžeme si len zaželať pekné, pokojné sviatky a možno, aby 

naozaj tá naša spolupráca Nitra bola trošku korektnejšia, slušnejšia a fungujúcej šiat.  

 

 

43. Návrh na uznesenie 

 

Hlasovanie č. 66 o návrhu na uznesenie p. Obertáša v bode „Diskusia“ - Mestské zastupiteľstvo 

v Nitre  

s c h v a ľ u j e 

odmenu p. Darine Keselyovej, 

  

hlavnej kontrolórke mesta vo výške 2000,- € do 31.12.2023 

 

U z n e s e n i e    číslo 515/2023-MZ 

 

prezentácia – 19 

za – 17 

proti – 0 

zdržal sa – 2 

Návrh bol schválený. 

 

 

44. Záver 

 

          

p. primátor - nakoľko sme prerokovali posledný bod programu vyzývam predsedu návrhovej 

komisie p. Hatalu, aby nás informoval, či bol ku každému samostatnému bodu rokovania prijaté 

uznesenie. 
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p. Hatala  - konštatujem, že ku každému samostatnému bodu rokovania bolo prijaté uznesenie.  

Keď mám ešte slovo, tak by som aj za náš poslanecký klub ten obrovský teda chcel zaželať 

všetkým kolegom, aj zamestnancom úradu Veľa zdravia a pokojné sviatky.  

 

p. primátor - vypočuli sme si predsedu návrhovej komisie, má k jeho vystúpeniu niekto 

pripomienky? Ak nie, ďakujem predsedovi a členom návrhovej komisie za vykonanú prácu. 

Vážené mestské zastupiteľstvo, nakoľko sme program dnešného rokovania vyčerpali 

vyhlasujem 15. zasadnutie (riadneho) Mestského zastupiteľstva v Nitre za skončené. Ďakujem.  

 

 

Nitra, 08.01.2024 

 

Zapísala: 

Lucia Vojtechová, v. r.  
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